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پنجم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

۳۰ شهریور روز گفتگوی تمدنها
۳۰ شهریور آغاز هفته دفاع مقدس

[ September 21 ] ۳۰ شهریور روز جهانی صلح
۱ مهر آغاز حمله مغول به ایران در پا�ز 598 خورشیدی



 

1- ضرورت بازنگري طرح نظام مهندسی فن آوري اطلاعات و ارتباطات - اتاق بازرگانی ایران

2- هم زمان با چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس در بانک انصار: سامانه باشگاه ماهرسان پلتفرم جامع مهارت آموختگان

کارکنان وظیفه رونمایی شد - اقتصاد طلایی

3- کنکوري ها چگونه انتخاب رشته کنند؟ - ایسنا

4- بحران آب شرب در کمین گلستان/ راه نجات گلستان جذب سرمایه گذار است - شبستان

5- سیاست هاي جمعیتی دهه 60 غلط بود | ایران 30 سال زودتر از کشورهاي دیگر به سالمندي می رسد - همشهري

6- طرح جهاد دانشگاهی بوشهر براي توسعه مشاغل خانگی - خلیج فارس نیوز

7- آسیب هاي دلخوش شدن به پدر پولدار و پارتی - آخرین خبر

8- صادرات سیگار تقریبا 2 برابر شد - سپاهان نیوز

9- کرونا مصرف کالاي ایرانی را افزایش داد - شهر فردا

10- توضیحات وزارت کار درباره بیکاري مشاوران فنی - تسنیم

11- فردا، آخرین مهلت نام نویسی آزمون استخدامی - آریا نیوز

12- میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است - آریا نیوز

13- میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است - روزنامه جام جم

14- دانشگاه علم و فرهنگ، رتبه یک نوآوري کشور - باشگاه خبرنگاران جوان

15- راه اندازي دانشکده اي با محوریت "آب درمانی" در اردبیل - باشگاه خبرنگاران جوان

16- خون تازه در بازار سرمایه با ورود شرکت هاي کارآفرین - باشگاه خبرنگاران جوان

17- مشکلات صنعتگران قوچان در پیچ و تاب سیستم هاي اداري - خبر فوري

18- میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است - رکنا

19- ویروس کرونا چه تاثیري بر رفتار کارآفرین دارد؟ - تابناك

20- بنگاه داري بانک ها سم مهلک براي نظام تولید است - خبرنامه دانشجویان ایران

21- 40 درصد صادرات کشور از مناطق آزاد و ویژه اقتصادي است - پایگاه دولت

22- رویکرد وزارت کشور جذب نیروهاي نخبه دانشگاهی است/ فردا آخرین مهلت ثبت نام آزمون استخدامی - پایگاه دولت

23- واحدهاي تولیدي پول ندارند - روزنامه کسب و کار

24- شرکت بسته بندي محصولات کشاورزي صادراتی در بندر نوشهر راه اندازي شد - پانا

25- منطقه ویژه اقتصادي میرجاوه تا پایان امسال راه اندازي می شود - پانا

26- رویکرد وزارت کشور در جذب نیرو تشریح شد؛ فردا آخرین مهلت ثبت نام آزمون استخدامی - پانا

27- الزام نگاه خلاقانه در بخش معادن - فلزات آنلاین

28- انتقاد رئیس قوه قضائیه از تملک واحدهاي تولیدي از سوي بانک ها / دستور رئیسی براي بررسی پرونده ورشکستگی

کارخانه نساجی سبلان - حزب االله نیوز

29- میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است - عصر ایران



30- داستان شکل گیري سوخت جت - بزرگ ترین رسانه انگیزشی فارسی - عصر ایران

31- دوگانه توسعه و عدالت - آناج

32- حمایت از کسب و کارهاي خرد در مرکز هرمزگان - خبرگزاري فارس

33- پذیرش در فرابورس مستلزم ارائه مستندات صاحبان صنایع است - ایرنا

34- برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي - آریا نیوز

35- پذیرش در فرابورس مستلزم ارائه مستندات صاحبان صنایع است - سپاهان نیوز

36- توضیحات و تشکر گروه صنعتی میهن در ارتباط با حادثه اخیر؛ میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان

است - پرشین خودرو

37- تاکید مدیر عامل راه آهن کشور بر تسریع در افزایش حمل ریلی از بندرخشک یزد - فصل اقتصاد

38- خراسان رضوي در انتظار سومین استاندار؟ - شهرآرا آنلاین

39- افزایش 32 درصدي طرح هاي مصوب در سرمایه گذاري خارجی - ایمنا

40- روز شکوفایی طرح هاي صنعت گردشگري و ورزشی - ایرنا

41- رادیو| در استان ایلام امروز چه خبر بود؟ - تسنیم

42- موافق دولت صدقه اي نیستم - روز نو

43- درجلسه مجمع عمومی صورت گرفت : تقدیرشریعتمداري از بانک رفاه کارگران - آریا نیوز

44- ایثارگران پست بانک ایران مورد تجلیل قرار گرفتند - آریا نیوز

45- زنجیره اداري ورامین معیوب است/ برخی مدیران تعصبی به ورامین ندارند - آریا نیوز

46- پرداخت بیش از 280 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی در مازندران - آریا نیوز

47- معاون استاندار: عملکرد بانک ها رضایت بخش نیست - خلیج فارس نیوز

48- نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است - برنا نیوز

49- فاتحه یک غار دیگر را بخوانیم؟ - فرادید

50- رئیس دانشگاه آزاد: دانشکده اي با محوریت ''آب درمانی'' در اردبیل تأسیس می شود - تسنیم

51- دستور رئیس دستگاه قضا در خصوص نساجی سبلان پارچه/ باید کارخانه در کمترین زمان ممکن به چرخه تولید بازگردد -
خبرگزاري فارس

52- صادرات سیگار 3 برابر شد - بازار نیوز

53- رقابت تنگاتنگ تیم هاي تولید محتواي دیجیتال استان با سایر استان ها+تصاویر - صبج زاگرس

54- افزایش 32 درصدي تعداد طرح هاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري خارجی - فصل اقتصاد

55- توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان - گیل سداد

56- رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با استاندار اردبیل دیدار کرد/ راه اندازي دانشکده آب درمانی در ادبیل - آنا

57- اشتغال بیش از 7 هزار مددجو در آذربایجان  غربی   - شبستان

58- مشتري قالی هاي جهادي - شهید نیوز

59- تخصیص اعتبار 7میلیارد ریالی جهت احیاي خانه آوانسیان - گیل خبر

60- ترویج فرهنگ ایثار و مقاومت در مدارس؟ - شهید نیوز

61- فعالیت 18 مرکز اورژانس اجتماعی در استان اصفهان - ایمنا



62- میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است - روزنامه تجارت

63- در ضرورت نصب تندیس برادران اقبال در اندیمشک - خورنا

64- یک میلیاردو 550 میلیون تومان تسهیلات به مشاغل خانگی استان بوشهر پرداخت شد - برنا نیوز

65- رزمایش مومنانه تجلی رفتار الگویی بسیج است by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

66- سامانه باشگاه ماهرسان در بانک انصار رونمایی شد - اعتبار نیوز

67- طرح هر کارمند یک فرزند معنوي در استان سمنان کلید خورد - بسیج نیوز

68- افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان - دیار میرزا

69- افزایش تعداد طرح هاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري خارجی - پرشین خودرو

70- بهره برداري از طرح هاي گردشگري و ورزشی با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهور - خبر داغ

71- منطقه آزاد انزلی،شکسته شدن رکورد جذب سرمایه گذاري - توریسم پرس

72- افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان - گیل خبر

73- تخصیص اعتبار 7میلیارد ریالی جهت احیاي خانه آوانسیان - ایسنا

74- ریشه هاي به وجود آمدن بی اعتمادي از نظر سعید حجاریان - اقتصاد نیوز

75- برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي - روزنامه عصر ایرانیان

76- نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است - خبرگزاري مهر

77- رشد 80 درصدي گردشگري در دولت تدبیرو امید - شبکه ایران

78- افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان - برنا نیوز

79- سرمایه گذاري 750 میلیارد ریال در طرح معدن آندالوزیت - برنا نیوز

80- مافیاي مس و فولاد مانع بهره برداري از معادن آذربایجان شرقی هستند - دنیاي معدن

81- خط و نشان زالی براي مدیران غایب در جلسات رفع موانع تولید: به بازرسی معرفی خواهیم کرد - فصل اقتصاد

82- سامانه باشگاه ماهرسان در بانک انصار رونمایی شد - فصل اقتصاد

83- صادرات سیگار تقریبا 2 برابر شد - اکو فارس

84- غار قلعه کرد آوج، زایشگاه دو گونه خفاش تهدید شده و آسیب پذیر ایران - صبح قزوین

85- تمرکز دادگستري اردبیل در راستاي احقاق حقوق عامه؛ تسریع در رسیدگی به پرونده ها - تسنیم

86- معادن و صنایع پایین دستی ظرفیت سکوي پرش آذربایجان شرقی را دارند - تسنیم

87- کمیته امداد مازندران 200 میلیارد تومان اعتبار اشتغال دریافت می کند - ایرنا

88- توانمندسازي 270 بانوي گیلانی در طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست - ایسنا

89- کسب رتبه الف استان هرمزگان در انتصاب مدیران زن/سند ارتقاي وضعیت زنان و خانواده استان هرمزگان اجرایی می

شود - شبستان

90- غرفه تولیدات بانوان دانشجو در نمایشگاه دفاع مقدس بجنورد فعال است - دانشجو

91- سامانه باشگاه ماهرسان پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه رونمایی شد - روزنامه اقتصاد ملی

92- آمار بیکاري کنگان زیبنده نیست/شوراي شهرستان بانک اطلاعاتی از افراد بیکار تشکیل دهد - ثلاث

93- سرمایه گذاري بنیاد مستضعفان براي محرومیت زدایی در خراسان جنوبی - خبرگزاري مهر



94- 35 هزار تردد در راه هاي ارتباطی شهرستان خانمیرزا انجام می شود - خبرگزاري مهر

95- اولویت کشور تولید است/هر دستگاهی اختلال ایجاد کند باید پاسخگوي تبعات آن باشد - خبرگزاري فارس

96- خط و نشان زالی براي مدیران غایب در جلسات رفع موانع تولید: به بازرسی معرفی خواهیم کرد - ایسنا

97- چهار طرح بزرگ گردشگري در یزد بهره برداري شد - باشگاه خبرنگاران جوان

98- کمتر از یک درصد زندانیان آموزش دیده به زندان باز می گردند - خبرگزاري فارس

99- توزیع یک هزار بسته معیشتی در شیراز - باشگاه خبرنگاران جوان

100- افتتاح طرح هاي ملی در حوزه گردشگري و ورزش با حضور روحانی - ایسنا



 

ضرورت بازنگري طرح نظام مهندسی فن آوري اطلاعات و ارتباطات

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/03

نشست کمیسیون فن آوري اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران، با حضور اعضا تشکیل و در این نشست معضلات عدم تخصیص
ارز براي واردات تجهیزات فن آوري اطلاعات بررسی شد. همچنین محمدرضا طلایی تاکید کرد که باید طرح نظام مهندسی

فن آوري اطلاعات و ارتباطات مورد بازبینی قرار گیرد.

ساختمان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي ایران.

 
عکس: بهاره تقی آبادي. 

نشست کمیسیون فن آوري اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران،

 
با حضور اعضا تشکیل شد. 

محمد رضا طلایی، رئیس کمیسیون فن آوري اطلاعات و
ارتباطات اتاق ایران در ابتداي این نشست گزارشی از

جلسات هماهنگی کمیسیون فن آوري اطلاعات و ارتباطات اتاق بازرگانی ایران با کمیته فن آوري اطلاعات و ارتباطات کمیسیون

 
صنایع مجلس شوراي اسلامی ارائه داد. 

به گفته طلایی در جلسه کمیسیون فاواي اتاق با نمایندگان کمیسیون صنایع مجلس که به دلیل شیوع بیماري کرونا فقط با دو تن از

 
نمایندگان مجلس برگزار شد، پیشنهادها و گزارش هایی از سوي کمیسیون فاواي اتاق ایران به نمایندگان مجلس ارائه شد. 

طلایی تأکید کرد: «ابتدا در خواست مان این بود که طرح نظام مهندسی فن آوري اطلاعات و ارتباطات با توجه به اهمیتی که در
فضاي مجازي کشور دارد مورد بازبینی قرار گیرد و نمایندگان قبل از طرح در کمیسیون هاي تخصصی حتماً با تشکل هاي اتاق ایران

 
هم مشورت هایی داشته باشند.» 

وي تأکید کرد: «در این جلسه مقرر شد که کمیسیون یک مطالعه مشترك را با مرکز پژوهش هاي مجلس در خصوص طرح نظام
مهندسی فن آوري اطلاعات و ارتباطات انجام دهد. همچنین بحث تعدد مجوزهاي صادره از دستگاه هاي حاکمیتی و دستگاه هاي

 
اجرایی کشور نیز مطرح شد.» 

رئیس کمیسیون فاواي اتاق ایران تصریح کرد: «تعداد بیکاران حوزه فن آوري اطلاعات و ارتباطات که نزدیک به 33 درصد از مجموع

 
بیکاران کشور را رقم می زند به اطلاع نمایندگان محترم رساندیم.» 

وي همچنین گفت: «بحث عدم تخصیص ارز به تجهیزات فن آوري اطلاعات و مشکلاتی که در ثبت سفارش وجود دارد و اینکه
متأسفانه اولویت کالاهاي این حوزه در پایین ترین سطح ممکن دریافت ارز قرار گرفته اند و عملاً تجهیزات لوکس محسوب می

شوند.» 



طلایی ادامه داد: «بحث استاندارد در این جلسه مطرح شد که امیدواریم خانم سیما با مجموعه کمیته فن آوري اطلاعات کمیسیون

 
صنایع مجلس شوراي اسلامی بتوانند مشکلات موجود در این حوزه را بررسی و اعمال کنند.» 

او گفت: «بحث قانون کپی رایت که شاهد این هستیم که محتوایی که در داخل کشور تولید و عرضه می شود یکی از مشکلاتش این

 
است که قانون کپی رایت از طرف دولت عملاً اجرا نشده و نهادهاي دست اندرکار هیچ گزارش عمل کردي در این حوزه نداده اند.» 

 
افزایش رایزنی ها میان کمیسیون هاي تخصصی مجلس و بخش خصوصی 

طلایی در ادامه این گزارش با اشاره به لزوم حمایت از صادرات نرم افزار و خدمات فن آوري اطلاعات به عنوان یک صنعت ارزآور گفت:
«آئین نامه اجرایی حمایت از صادرات نرم افزار و خدمات فن آوري اطلاعات، مورد دیگري بود که در این جلسه مطرح شد. این آئین
نامه اجرایی در شوراي عالی صادرات تأیید شد و منتظر تصویب نهایی آن در هیات وزیران هستیم که با توجه به نرخ کنونی ارز می

 
تواند دستاوردهاي خوبی براي اشتغال زایی در این حوزه و خروج از رکود این بخش از حوزه فاوا را داشته باشد.» 

وي در پایان تأکید کرد: «پیشنهاد داده شد که میان کمیسیون فاواي اتاق ایران و کمیته فن آوري اطلاعات کمیسیون صنایع مجلس
شوراي اسلامی همکاري بیشتري صورت بگیرد. مقرر شد که ظرف هفته هاي آینده جلساتی را برگزار کنیم که چه در مجلس و چه در

 
محل اتاق بازرگانی صورت گیرد.» 

 
عدم تخصیص ارز تجهیزات فن آوري اطلاعات معضلات بلندمدت زیادي براي کشور ایجاد می کند 

طلایی تصریح کرد: «با توجه به عدم تخصیص ارز و کمبود کالاها و تجهیزات فن آوري اطلاعات بسیاري از پروژه هاي این حوزه دچار
مشکل شده اند. پیشنهاد من این است که بازرگانان این حوزه در همکاري با مرکز پژوهش هاي اتاق بازرگانی، ارزیابی کاملی از
وضعیت بازار و آثار این کمبودها در وضعیت زیرساخت هاي فن آوري اطلاعات کشور تهیه شود تا دولت به مشکلات بلندمدتی که

 
عدم تخصیص ارز به این حوزه می تواند در وضعیت آینده اقتصاد و فن آوري کشور داشته باشد آگاه شود.» 

 
دولت سیاست خود در مورد واردات تجهیزات رایانه اي را به وضوح مشخص کند 

پیمان مهاجر ایروانی، رییس انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه اي، در ادامه این جلسه گفت: «نکته مهمی که باید مورد توجه
اعضاي کمیسیون و فعالان حوزه فاوا قرار بگیرد این است که بیش از آنکه افزایش قیمت تجهیزات فن آوري اطلاعات مربوط به کاهش

 
عرضه و کاهش واردات باشد، مربوط به افزایش قیمت ارز است.» 

وي تأکید کرد: «در رابطه با مساله تخصیص و کمبود ارز براي واردات تجهیزات فن آوري اطلاعات، براي همه روشن، وضعیت از حالت

 
بخور و نمیر براي بازرگانان و به حالت نخور و بمیر تبدیل شده است.» 

ایروانی گفت: «عملاً دیگر با توجه به عدم تخصیص ارز، فعالیت چندان در حوزه واردات وجود ندارد، هر چند بدون اعلام قبلی، گهگاه
تخصیص هایی به برخی از بازرگانان تعلق می گیرد، که به شکل جرقه هاي بدون نظم است و مشخص نیست که این تخصیص ها با

 
چه ساز و کار و قاعده اي انجام می شود. اما رویه موجود در مورد واردات تجهیزات فن آوري اطلاعات به سمت توقف کامل است.» 



ایروانی در پایان با تأکید بر ابهام سیاست هاي دولت گفت: «واقعیت این است که یکی از اصلی ترین مشکلات بازرگانان حوزه فن
آوري اطلاعات این است که به وضوح و روشنی خبري از تصمیم دولت و نهادهاي حاکمیتی در مورد این حوزه ندارند. نهادهاي تصمیم
گیرنده دولت باید به ما اعلام کنند که دقیقاً چه برنامه اي دارند، آیا قرار است تخصیص ارز متوقف شود؟ آیا قرار است فقط گروه

 
مشخصی از شرکت ها ارز دریافت کنند؟» 

او همچنین افزود: «بسیاري از کالاهاي تمام شده مصرفی مانند لپ تاپ، تبلت و موبایل از نظر وزارت صنایع و معادن اولویت 24
واردات محسوب می شوند که عملاً باعث شده این تعبیر ایجاد شود که این کالاهاي کالاي لوکس محسوب می شوند، اما واقعیت این

 
است که کالاهاي موسوم به لوکس اساساً اجازه واردات ندارند.» 

رئیس انجمن واردکنندگان کالا و تجهیزات رایانه اي در پایان تصریح کرد: «نکته اي که وجود دارد بررسی میدانی بازار مصرف کننده
در مورد عرضه کالاها و تجهیزات رایانه اي و فن آوري اطلاعات، دستاورد چندانی ندارد. واقعیت این است که بسیاري از بازرگانان
خاص هستند که توانایی واردات کالا از «مبادي دیگر» دارند. این افراد ارزشان را از طریق خارج از چرخه ارز نیمایی تهیه می کنند و
از طریق مبادلات لب مرزي، کول بري و یا مفهوم مشهور به ته لنجی، کالاها را وارد می کنند. یعنی حتی زمانی که کالا از مبادي
رسمی وارد نمی شود، کالاهاي وارد شده از «مبادي دیگر» در بازار موجود هستند، در نتیجه بررسی هاي میدانی چندان نمایانگر

 
وضعیت تخصیص ارز نیستند، چرا که واردات کالا از مبادي دیگر باعث جلوگیري از کمبود مطلق کالا می شود.» 

 
سیاست مدیریت بازار ارز ناکارآمد و آسیب رسان است 

علی مسعودي، عضو هیات مدیره فدراسیون فن آوري اطلاعات و ارتباطات، در ادامه جلسه گفت: «اصل موضوع در تخصیص سیاست
هاي کلان ارزي بانک مرکزي است. نه تنها صنایع فن آوري اطلاعات و ارتباطات، بلکه همه صنایع دیگر کشور هم با مشکلات واردات

 
مواد اولیه، قطعات و کالاهاي تمام شده مواجه هستند.» 

وي تأکید کرد: «راهبردي در زمینه تخصیص ارز وجود ندارد. اصلاً ارزي نه براي واردات قطعات و نه محصولات کامل تخصیص داده

 
نشده است.» 

مسعودي گفت: «متأسفانه ما شاهد این هستیم که از ابتداي سال 1397 تاکنون که سیاست هاي کنترلی و سخت گیرانه دولت در
مورد ارز آغاز شده است، عملاً شاهد هستیم که هیچ اتفاقی نیافتاده است، دولت نه توانسته ارزش برابري ریال را حفظ کند و نه

 
توانسته گردش ارز صادرات و واردات را کنترل کند.» 

به اعتقاد این فعال اقتصادي «برآیند کلی سیاست هاي کنترل ارز توسط بانک مرکزي، هیچ دستاوردي را نشان نمی دهد. هدف این

 
سیاست ها این بود که قیمت ارز به 26 هزار تومان و 27 هزار تومان نرسد، که رسید.» 

 
عدم تخصیص ارز جلوي پروژه هاي بخش خصوصی را گرفته است 

اکبر ذاکري، رئیس اتحادیه شرکتهاي فنی مهندسی حفاظت الکترونیک و شبکه هاي ایمنی در ادامه این جلسه گفت: «دولت چون ارز
ندارد سعی می کند به انحا مختلف جلوي خروج ارز را بگیرد. به همین دلیل یا به صورت مرتب اولویت هاي تخصیص ارز تغییر می

 
کند، یا اینکه اصولاً بانک مرکزي از تخصیص ارز خودداري می کند.» 



وي ادامه داد: «الآن همکاران ما پروژه هایی دارند که مجبور هستند سر زمان مقرر پروژه هاي شان را به کارفرما تحویل دهند. این ارز

 
را به نحوه هاي مختلف تهیه کرده اند، اما گمرك اجازه ترخیص کالا را به آن ها نمی دهد.» 

ذاکري در پایان تأکید کرد: «دوستانی که قرارداد و پروژه هایی را در اختیار داشتند، به تدریج به دلیل خواب کالاها و تجهیزات شان

 
در گمرك قراردادهاي شان فسخ شده و ضمانت هاي شان ضبط شده است.» 

 
دولت باید در جریان مشکلات دراز مدت عدم تخصیص ارز و مزایاي تسهیل تجارت قرار بگیرد 

سیامک سعدآبادي، رییس تحقیق و توسعه سازمان فاواي شهرداري تهران، گفت: « به نظر من باید پژوهشی آنجا شود که پیامدهاي
بنیادین عدم تخصیص ارز را مورد ارزیابی قرار دهد به جاي اشاره به نتایج کوتاه مدت و فوري ضمن ارائه آسیب هاي بلند مدت یک
سري پیشنهاد هم باید در این مورد وجود داشته باشد. فن آوري اطلاعات یک سري استثنائات دارد که باعث می شود اولویت برخی از
کالاهاي و تجهیزات بسیاري بالاتر از چیزي باشد که وزارت صمت ارزیابی کرده است و می تواند پیامدهاي بسیار سختی براي اقتصاد

 
کشور داشته باشد.» 

او تأکید کرد: «به نظر من باید به دولت پیشنهاداتی داده شود از جمله اینکه تا چه اندازه امکان ارزآوري در بلند مدت در زمینه فن
آوري اطلاعات وجود دارد و تا چه اندازه فعالان بخش خصوصی با رونق این بخش می توانند به دولت براي رفع ایرادات و توسعه

 
سامانه هاي فن آوري اطلاعات دولت کمک کنند.» 

سعد آبادي گفت: «باید بانک مرکزي قانع شود که در حوزه فن آوري اطلاعات استثناها و موارد ضروري تري وجود دارد که باید بدون

 
توجه به اولویت بندي وزارت صمت مورد توجه قرار گیرد.» 

 
نتایج سیاست مدیریت ارز دولت فاجعه بار بود 

ویدا سینا، نایب رئیس کمیسیون فن آوري اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران، در این جلسه تأکید کرد: «اتفاقاتی که در دوره اخیر
افزایش قیمت ارز روي داده است بی سابقه است. دخالت دولت در ساماندهی بازار ارز باعث شده است که بخش عمده اي از فعالیت
هاي تجاري و بازرگانی کشور دچار مشکل شود، در حالی که در دوره گذشته در ابتداي دهه 1390 که چنین مشکلاتی در حوزه ارز

 
ایجاد شده بود، با عدم دخالت دولت، مشکلات و معضلاتی در این حد پدید نیامد. نتایج این سیاست ها در این دوره فاجعه بار بود.» 

وي ادامه داد: «سؤال بزرگ این است که آیا بانک مرکزي تا به امروز توانسته به اهدافش براي مبارزه با تورم، مبارزه با پولشویی،

 
جلوگیري از کاهش نرخ برابري ریال و مبارزه با قاچاق برسد یا نه؟» 

سینا تأکید کرد: «باید این موضوع ارزیابی شود که آیا دستاوردهاي این سیاست ارزش تبعاتی را که تاکنون به جا گذاشته است و در

 
آینده نیز به جا خواهد گذاشت دارد؟» 

او در پایان با اشاره به مشکلات زیرساختی در سامانه هاي تخصیص ارز و ترخیص کالا گفت: «ایرادات سامانه اي هم وجود دارد که
باعث می شود بازرگانان دچار مشکلات عدیده اي شوند. براي مثال در حالی که بانک مرکزي یا وزارت صمت بر اساس ماده 42 می
تواند دستور براي ترخیص کالاهاي خاص بدهد، اما براي پیامد این استثناها هیچ قاعده اي وجود ندارد و بازرگان دچار یک سردرگمی
و پاسکاري میان بانک مرکزي و بانک عامل می شود. این مشکلات مختص سامانه نیما هم نیستند، سامانه ثبت سفارش و سامانه



 
گمرك هم ایراداتی را دارند که باعث ایجاد مشکل براي واردکنندگان می شود.» 

 
افزایش قیمت ها، ایجاد فرصت هاي شغلی جدید را غیرممکن کرده است 

سعید رسول اف، انجمن تولیدکنندگان نرم افزار تلفن همراه، تأکید کرد: «در حوزه نرم افزار کمتر اشکالات مربوط به تخصیص ارز
احساس می شود. مشکل اساسی در حال حاضر این است که معدود پلتفرم هاي بین المللی که در ایران همکاري داشتند و به صورت
قانونی محتوا عرضه می کردند، از جمله گالاکسی استور شرکت سامسونگ که تنها استور رسمی درون کشور بود که به ریال پول می
گرفت و اپلیکیشن هاي مرجع و اریجینال عرضه می کرد، بعد از مسائل قطعی اینترنت و مشکلات انتقال ارز به خارج از کشور،

 
خدمات خود را در ایران تعطیل کرد و دیگر هم برنگشت.» 

وي گفت: «درست است که استورهاي ایرانی براي گوشی هاي اپل و اندروید وجود دارند، اما خیلی از برنامه ها در این استورهاي
ایرانی عرضه نمی شوند و یا نسخه غیراریجینال آن ها عرضه می شود. در چنین شرایط حوزه گیفت کاردها که به صورت غیررسمی

 
وارد شده اند بازار بسیار گرمی پیدا کرده اند.» 

رسول اف با اشاره به مشکلات جانبی که بر اثر کاهش واردات کالاهاي فن آوري اطلاعات و تجهیزات رایانه اي پیش آمده است تأکید
کرد: « مشکلات جانبی عدم تخصیص ارز، کمبود کالاي فن آوري اطلاعات و افزایش قیمت ها یک اثر جانبی بر حوزه نرم افزار
گذاشته است که جلوگیري از توسعه کسب و کار و ایجاد کسب و کارهاي جدید است. در حال حاضر هزینه ها براي راه اندازي یک
کسب و کار جدید به شدت افزایش یافته است. سرمایه اولیه لازم براي تأمین تجهیزات سرور و تجهیزات مورد نیاز براي توسعه دهند
نرم افزار به شدت افزایش یافته است. حداقل هزینه ایجاد یک فرصت شغلی جدید در حوزه ICT به تصور من دست کم سه برابر شده
است. در حالی که افزایش دستمزد براي یک نیرو فقط 30 درصد است، اما هزینه هاي تجهیزات انقدر افزایش پیدا کرده است که

 
هزینه استخدام یک نیروي جدید تقریباً 300 درصد از سال گذشته بیشتر شده است.» 

در ادامه این نشست، گیتی مرتضوي، کارشناس فن آوري اطلاعات و ارتباطات، گزارشی از وضعیت فن آوري اطلاعات در ترکیه ارائه

 
داد. 

مرتضی براتی، پژوهشگر اقتصادي هم گزارشی با عنوان «مطالعه و پژوهش در خصوص جذب سرمایه و توسعه بازار اکوسیستم استارت

 
آپی» ارائه داد. 

 
موضوعات: 

کمیسیون فناوري، اطلاعات و ارتباطات اتاق ایران



هم زمان با چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس در بانک انصار: سامانه باشگاه

ماهرسان پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه رونمایی شد

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/03

هم زمان با چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه
مشتریان ماهرسان ، پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. به

گزارش اقتصادطلایی به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات بانک انصار، در این ...

هم زمان با چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان
ماهرسان ، پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. به گزارش

 
اقتصادطلایی به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات بانک انصار، در این آیین که در (...) 

هم زمان با چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان

 
ماهرسان ، پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات بانک انصار



، در این آیین که در ساختمان حوزه مرکزي بانک انصار برگزار شد
مدیرعامل بانک انصار، سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي، سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی،
امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل، سردار مرادي رییس اداره راهبردي و سازمان دهی طرح و برنامه

 
ستاد کل، مدیرعامل شرکت پژوهش ناجی و فرماندهان ارشد ستاد نیروهاي مسلح حضور داشتند. 

مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار با اشاره به تقارن هفته دفاع مقدس و آیین رونمایی از سامانه باشگاه ماهرسان گفت: با حمایت
راهبردي ستاد نیروهاي مسلح و نیروي انتظامی، استقرار و پیاده سازي این سامانه که از دو سال پیش آغازشده بود با تلاش مستمر و

 
شش ماهه معاونت فناوري و اطلاعات بانک انصار نهایی و آماده بهره برداري است. 

وي بابیان اینکه با استقرار این سامانه می توانیم با دسته بندي و تجمیع اطلاعات کارکنان وظیفه آینده شغلی آنان را فراهم و
موجبات رشد و ارتقا کشور را مهیا کنیم، افزود: این سامانه مشوقی براي حضور سربازان با ارایه خدمات مشاوره اي، تقویت روحیه امید
به آینده با ایفاي نقش مستقیم از سوي تمام دستگاه هاي متولی اشتغال و تشکیل اکو سیستم اشتغال به منظور کاهش بیکاري و از

 
بین بردن آن است. 

رضایی با اشاره به اهمیت ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی هم راستا با اهداف اقتصادي بانک، اضافه کرد: رویکرد بانک انصار در این
خصوص توجه به منافع جمعی، ایجاد تعادل بین اکوسیستم دینی، اجتماعی و اقتصادي براي پاسخگویی به نیاز هاي جامعه، توسعه

 
روحیه مشارکت پذیري و ایجاد آسایش فکري براي خانواده ها به عنوان هسته هاي مرکزي اجتماع است. 

وي در خاتمه سخنان خود بابیان اینکه این سامانه براي پایان دوره خدمت کارکنان وظیفه داراي مهارت و به منظور اشتغال زایی و

 
معرفی آنان به بازار کار طراحی شده است. 

در ادامه سردار مهدي فرحی در این آیین رونمایی بابیان اینکه مأموریت قرارگاه آموزش مهارت به سربازان جهت تضمین آینده شغلی
آنان است گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري در طی 10 سال گذشته تاکنون 173 تدبیر در خصوص مهارت آموزي
سربازان وظیفه بیان شده که بیش از 60 درصدآن فقط در بحث مهارت آموزي بوده است که نشان از نگاه ویژه رهبري به این امر

 
است. 

وي عنوان کرد: نقشه راه مهارت آموزي سربازان را در یک برنامه پنج ساله از سال 1397 تا 1401 تعریف شده که به تأیید رئیس

 
ستاد کل نیروهاي مسلح نیز رسیده است که تا پایان سال 1401 به 100 درصد خروجی سربازان مهارت آموز دست خواهیم یافت. 

فرحی بابیان اینکه چهار مأموریت اصلی قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح ایجاد جذابیت، نشاط، مهارت و اشتغال زایی کارکنان



 
است ادامه داد: به صورت مخفف مأموریت ما جنم بخشیدن به سربازان براي کسب شغل است. 

وي با اشاره به دو ابرچالش موجود در مسیر ایجاد اشتغال کارکنان وظیفه گفت: استفاده از ابر ثروت سرمایه انسانی براي از بین بردن

 
ابرچالش بیکاري در جامعه و شکوفایی اقتصادي کشور است . 

وي بابیان اینکه این قرارگاه تاکنون موفق به امضا تفاهم نامه با 22 وزارتخانه و نهاد شده است گفت: بر اساس این تفاهم نامه ها هر

 
سرباز وظیفه، پس از پایان دوره خدمت سربازي یک یا چند گواهینامه فنی و حرفه اي نیز دارا است. 

به گفته وي این طرح در پنج گام، پیش از خدمت، بدو خدمت، حین خدمت ، اوقات فراغت و پس از پایان خدمت طراحی شده تا
علاوه بر استفاده از ظرفیت سربازان در مدت دو سال خدمتشان در راستاي امنیت ملی و تمامیت ارضی نظام بهره برداري از این

 
ظرفیت با اشتغال زایی در اقتصاد و آبادانی کشور بهره برداري شود. 

فرحی همچنین با عنوان اینکه در این سامانه نیازهاي شغلی هر استان جمع آوري، ثبت و به افراد معرفی می شود، گفت: سامانه
ماهرسان براي بعد از خدمت کارکنان وظیفه طراحی شده است که افراد می توانند بعد از آن عضو این سامانه شده تا علاوه بر استفاده

 
از تسهیلات وام ازدواج، وام خرید لوازم خانگی و کمک هزینه اشتغال زایی استفاده کنند. 

در این جلسه امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل و سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی در
خصوص هدف اصلی این سامانه که مکانیزه کردن طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه است مطالبی را مطرح و عنوان کردند:
این طرح با همکاري تمامی دستگاه هاي اجرایی کشور، با انجام مشاوره شغلی و ارایه دوره هاي مهارتی متناسب با توجه به منطقه

 
جغرافیایی پیاده سازي شده است. 

رحیمی پور همچنین گفت: با توجه به اینکه این سامانه به سامانه هاي مربوط به اشتغال مثل وزارت کار مرتبط است، سازمان ها، نهاد
ها،صاحبان صنایع و تولیدکنندگانی که به نیروي کار ماهر نیاز دارند با استفاده این سامانه می توانند افراد مورد نیاز خود دسترسی

 
یابند. 

سردار مهري نیز بیان کرد: در حقیقت این سامانه با دسته بندي نیروي کار براساس توانمندي، تحصیلات و مهارت ها آنها را در اختیار

 
صاحبان کار قرار داده تا بتوانند نیروي ماهر مورد نیاز خود را در آن انتخاب کنند. 

گفتنی است در پایان این مراسم هم زمان با رونمایی به صورت نمادین از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت

 
آموختگان کارکنان وظیفه این سامانه فعالیت خود را به صورت رسمی آغاز کرد. 

اداره کل روابط عمومی و تبلیغات



کنکوري ها چگونه انتخاب رشته کنند؟

منبع: ایسناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/03

یک مشاور تحصیلی گفت: ما باید بدانیم که به چه دلیلی قصد ورود به دانشگاه داریم. اهداف افراد مختلف با یکدیگر متفاوت
است، بنابراین باید انتخاب هاي آنها نیز متفاوت باشد.

امیر ارسلان آزمون در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد:
مهمترین موضوع در انتخاب رشته علاقه است، زیرا هر
رشته اي که انتخاب می کنیم سختی هاي خود را دارد و
اگر دانشجو علاقه اي به رشته خود داشته باشد، از پس
سختی هاي آن برآمده و به دنبال فعالیت در آن رشته

 
خواهد بود. 

وي افزود: دانشجویانی را دیده ام که به دلیل عدم علاقه به
رشته تحصیلی خود، یا پس از اتمام آن یا در میانه تحصیل
از ادامه تحصیل در آن زمینه سر باز زده اند و قصد دادن

کنکور مجدد را داشتند، این مسأله حتی براي رشته هاي پزشکی هم دیده می شود. خیلی از اولیا یا خود دانش آموزان به دلیل وجود
جوهایی در جامعه به دنبال انتخاب یک رشته می روند و در نهایت با این مسأله مواجه می شوند که این رشته اصلا به درد آنها نمی

 
خورد. 

 
استفاده از تست هاي روانشناسی براي شناخت بهتر روحیات 

این مشاور تحصیلی با اشاره به اینکه «روحیات دانش آموزان موضوع مهمی در زمینه انتخاب رشته است»، بیان کرد: هر فرد شخصیت
و روحیات خاص خود را دارد و در این زمینه تست هاي مختلف روانشناسی وجود دارد که می تواند کمک کننده باشد. یکی از تست
هاي معروف در این حوزه تست MBTI است. این تست بسیار معمول است و خیلی از سازمان هاي دنیا از این تست براي استخدام
کارکنان خود نیز استفاده می کنند. دانش آموزان با دادن این تست متوجه می شوند که روحیات و ویژگی هاي شخصیتی آنها با چه

 
روحیاتی سازگار است و دانش آموزانی که با توجه به این تست انتخاب کنند، براي پیشرفت در مسیرشان بسیار کمک کننده است. 

 
افراد با روحیات متفاوت باید انتخاب هاي متفاوتی نیز داشته باشند 

آزمون ضمن تاکید بر دانستن هدف از ورود به دانشگاه، خاطرنشان کرد: ما باید بدانیم که به چه دلیلی قصد ورود به دانشگاه داریم.
اهداف افراد مختلف با یکدیگر متفاوت است، بنابراین باید انتخاب هاي آنها نیز متفاوت باشد. براي مثال افرادي که قصد ورود سریع به
بازارکار دارند با افرادي که قصد استاد دانشگاه شدن و انجام فعالیت هاي پژوهشی دارند، باید رشته هاي متفاوتی را انتخاب کنند و ما
نمی توانیم با انتخاب یک رشته تاپ ضامن موفقیت افراد باشیم. داوطلبانی که قصد مهاجرت و ادامه تحصیل در خارج از کشور را
دارند باید توجه کنند که رشته انتخابی آنها در خارج از کشور پر متقاضی باشد. داوطلبانی که قصد فعالیت شغلی در ایران را دارند نیز



 
باید در انتخاب رشته به نیازهاي جامعه توجه کنند. 

 
توجه به صنف خانوادگی در انتخاب رشته 

وي با اشاره به اینکه بحث ارتباطات خانوادگی نیز در انتخاب رشته اهمیت دارد، بیان کرد: خیلی از افراد صنف خانوادگی دارند، به این
معنی که تعداد زیادي از افراد خانواده شان در یک حوزه خاص فعالیت می کنند. دانشجویان باید در انتخاب رشته خود توجه کنند و
تمام جوانب خروج از صنف خانوادگی خود را بسنجند زیرا برقراري ارتباط با صنفی که هیچ ارتباط و آشنایی با آن نداریم دشوار است.

 
دانشجویان باید بتوانند خود را با محیط جدید دانشگاهی وقف دهند 

این مشاور تحصیلی با تاکید بر اینکه مسأله مهاجرت تحصیلی و اقامت کوتاه مدت در شهرهاي دیگر نیز موضوع با اهمیتی است،
افزود: بحث مالی در این موضوع مطرح می شود و برخی دانشجویان به دلیل مسائل مالی ترجیح می دهند که در دانشگاه دولتی شهر
دیگري تحصیل کنند تا هزینه تحصیل نپردازند. درحالی که معمولا حضور در شهر دیگر مشکلات و مسائل مربوط به خود را دارد.
ازجمله وفق دادن فرد با محیط، دانشجویانی که براي تحصیل در این مقطع مهاجرت می کنند معمولا در سنین 18 سالگی هستند و
در این شرایط با افراد، جوامع و فرهنگ هاي مختلف روبرو می شوند. انطباق این افراد با محیط جدید ممکن است دشوار باشد بنابراین

 
دانشجو باید از نظر شخصیتی با فرهنگ ها و مردم مختلف انطباق پیدا کند. 

 
کلیشه هاي اشتباه جامعه در رابطه با دانشگاه هاي پیام نور و غیردولتی 

آزمون با تاکید بر تاثیر استفاده دانشجویان از خدمات مشاوره اي دانشگاه در انطباق با محیط، ادامه داد: دانشگاه هاي درجه یک و
مطرح، مراکز مشاوره اي دارند و دانشجو باید از این فرصت استفاده کند تا در انطباق با محیط مسیر بهتري را طی کند. در گذشته و
بیش از 20 سال پیش دانشگاه پیام نور به صورت غیرحضوري بوده است و این مسأله در حال حاضر صدق نمی کند. در حال حاضر
تمام کلاس هاي دانشگاه پیام نور به صورت حضوري برگزار می شود، با این تفاوت که حضور در کلاس هاي دانشگاهی اجباري نیست.

وي گفت: تصور اشتباه در رابطه با غیر حضوري بودن دانشگاه پیام نور موجب شده است که داوطلبان این دانشگاه را انتخاب نکنند.
درحالی که دانشگاه پیام نور هیات علمی، کارکنان و ساختمان هاي پیشرفته اي دارد و نسبت به برخی از دانشگاه هاي کوچک مانند
دانشگاه هاي غیر انتفاعی و غیردولتی می تواند بهتر عمل کند، اما دانشجویان با تحت تاثیر قرار گرفتن تصورات اشتباه موجود در
جامعه از انتخاب این دانشگاه سرباز می زنند. براي مثال دانشجویان تصور می کنند با انتخاب یک دانشگاه دولتی، بازار کار بهتري پیدا

 
می کنند. 

این مشاور تحصیلی با اشاره به اینکه اشتغال و کاریابی به خود دانشجو برمی گردد نه دانشگاه فارغ التحصیل شده، بیان کرد: دانشجو
می تواند از هر دانشگاهی فارغ التحصیل شده باشد، اگر خود دانشجو تلاش بیشتري کند، مطالعه داشته باشد و اهل پژوهش باشد می
تواند از دانشجویان دانشگاه هاي برتر پیشرفت بیشتري داشته باشد. بسیاري از دانشجویان پس از فارغ التحصیلی و زمانی که مشغول
به کار می شوند متوجه خواهند شد که بسیاري از مواردي که فکر می کنند براي کارفرما با اهمیت است، براي آنها اهمیتی ندارد.
مسائلی که براي کارفرما اهمیت دارد تسلط فرد بر شغل خود، مطالب علمی و آیین نامه هاي مرتبط، تسلط بر زبان انگلیسی و تسلط
بر نرم افزارهاي مرتبط با شغل فرد است. در رشته عمران تسلط بر آیین نامه هاي جهانی این رشته بسیار اهمیت دارد؛ همچنین در

 
رشته برنامه نویسی نیز تسلط بر زبان هاي مختلف برنامه نویسی با اهمیت است. 



آزمون خاطر نشان کرد: بحث هاي انجام شده براي دانشجویانی است که به تازگی فارغ التحصیل شدند. در زمینه اشتغال و کاریابی
براي افراد داراي سابقه کار، سابقه کاري و حوزه هاي فعالیت فرد اهمیت دارد. براي دانشجویانی که قصد مهاجرت تحصیلی دارند نیز
مقالات علمی مسأله اي است که بسیار حائز اهمیت است. اگر دانشجو از دانشگاه ضعیفی فارغ التحصیل شده باشد اما مقاله علمی اي
داشته باشد که در ژورنال هاي بین المللی چاپ شده باشد براي دانشگاه هاي خارج کشور اهمیت بیشتري نسبت به تحصیل در

 
دانشگاه تاپ در ایران دارد. 

 
داوطلبان به دوره هاي تحصیلی و هزینه اي که هر دوره دارد توجه کنند 

وي اظهار کرد: داوطلب در انتخاب رشته ابتدا باید معیارها و اهداف خود را مشخص کند. سپس باید به دوره هاي آموزشی روزانه،
شبانه، بین الملل، آزاد و غیرانتفاعی و میزان شهریه اي که این دانشگاه ها دارند توجه داشته باشند. داوطلبان دچار شایعات نشوند،
براي مثال برخی از داوطلبان تصور می کنند که کلاس هاي درسی دوره هاي نوبت دوم یا شبانه در ساعات عصر برقرار می شوند،
درحالی که تنها تفاوت دوره روزانه و شبانه در شهریه است. داوطلب باید هدف، علاقه، بحث شهریه و زندگی در شهر غریب را مد نظر

 
داشته باشد. 

 
اشتباهات رایج انتخاب رشته داوطلبان کنکور 

آزمون با اشاره به اشتباهات رایج انتخاب رشته، بیان کرد: دانشجویان تصور می کنند در صورتی که جایگاه چینش رشته انتخابی در
لیست انتخاب رشته تغییر کند، شانس قبولی آنها تغییر می کند. این تصور اشتباهی است که در حدود 30 سال قبل درست بود. در
گذشته انتخاب رشته به این صورت بود که اگر رشته اي در لیست داوطلب اول نوشته می شد، با زمانی که در جایگاه دوم قرار می
گرفت شانس قبولی متفاوتی داشت و شانس قبولی بر اساس جایگاه رشته تغییر می کرد. در حال حاضر چنین نیست و بر اساس رتبه

 
قبولی افراد انتخاب هاي فرد بررسی و قبولی وي تایید می شود، سپس به همین ترتیب انتخاب هاي نفرات بعدي بررسی می شود. 

این مشاور تحصیلی گفت: در گذشته اما بر اساس رشته انتخاب ها صورت می گرفت به این صورت که بررسی می کردند افرادي را که
براي مثال اولین رشته آنها پزشکی بوده است تا زمان تکمیل ظرفیت رشته و باتوجه به رتبه فرد انتخاب می شدند، سپس به سراغ
رشته دیگري می رفتند. بنابراین باید دانشجو بر اساس علاقه اي که دارد رشته هاي خود را مرتب کند. این تغییر در پذیرش رشته

 
هاي دانشگاهی در ابتدا در کنکور سراسري و سپس در دانشگاه آزاد انجام شد. 

وي افزود: یکی دیگر از اشتباهات رایج در میان داوطلبان انتخاب رشته براساس رتبه هاي قبولی سال گذشته است. براي مثال بررسی
می کنند که در سال گذشته با رتبه خود چه رشته هاي قبولی داشتند و در نتیجه به رشته هاي بالاتر و پایین تر توجهی نمی کنند.
درحالی که هرساله تغییراتی در مباحث مختلف مانند ظرفیت ها و رتبه داوطلبان رخ می دهد و اگر ما باتوجه به رتبه هاي سال
گذشته انتخاب رشته کنیم ممکن است که رشته هایی را انتخاب نکنیم که ممکن است در آن ها قبول شویم. بنابراین ما همیشه به

 
داوطلبان توصیه می کنیم تا حتی رشته هایی که تصور می کنند اصلا قبول نمیشوند راهم انتخاب کنند. 

 
اشتباه در قانون گذاري سازمان سنجش 

آزمون در رابطه با انتخاب رشته هاي روزانه اي که ممکن است قصد تحصیل در آن ها را نداشته باشیم اما امکان پذیرش در آن ها
باشد، بیان کرد: این نوع انتخاب رشته نکته اي دارد، طبق قوانین سازمان سنجش اگر فردي در دانشگاه روزانه قبول شود ولی قصد
تحصیل در آن را نداشته باشد، در سال بعد فرد به هیچ عنوان نمی تواند کنکور بدهد و این مسأله در خود دفترچه سازمان سجنش



هم ذکر شده است. درحالی که خود سازمان سنجش در این زمینه خود را دور زده و شما می توانید در سیستم پاسخگویی سایت
سازمان سنجش، با بیان اینکه به صورت اشتباه انتخاب رشته کردید، درخواست خود را ثبت کنید. در این زمینه حتی یک مورد هم
رخ نداده است که درخواست کسی رد شود و به این صورت قوانین خود را نقض کرده اند. عده اي از داوطلبان در صورتی که در چنین
شرایطی قرار بگیرند گاها با تصور اینکه نمی توانند در سال آینده مجددا کنکور بدهند، از تحصیل بازمانده یا در دانشگاه و در رشته اي

 
که به آن علاقه مند نیست مجبور به ادامه تحصیل می شود. 

 
اشتباهات متداول داوطلبان داراي سهمیه 

این مشاور تحصیلی در رابطه با اشتباهاتی که داوطلبان داراي سهمیه دچار آن می شوند، گفت: براي تمام دانش آموزان رتبه اي در
سهمیه نمایش داده می شود که این سهمیه اسامی متفاوتی دارد، مانند سهمیه مناطق، سهمیه ایثارگران 5درصد، ایثارگران 25
درصد، خانواده شهدا و رزمندگان. دانش آموزان در این زمینه و در مقایسه رتبه هاي خود در سهمیه هاي متفاوت به اشتباه می افتند.
دانش آموزان باید توجه کنند که اگر رتبه آنها براي مثال 200 شده است، این رتبه با توجه به سهمیه اي که در آن قرار دارد است.
توجه به این نکته در زمان انتخاب رشته اهمیت بیشتري پیدا می کند و خیلی از داوطلبان باتوجه به رتبه خود در سهمیه و به اشتباه

 
تصور میکنند که در رشته اي قبول می شوند درحالی که چنین نیست. 

 
احتمال حذف سهمیه ها از سال 1400/ افزایش 30 درصدي ظرفیت دانشگاه ها 

وي ادامه داد: صحبت هایی در رابطه با حذف سهمیه ها از سال 1400 شده است که چندان قطعی نیست، اما این مسأله به این
معناست که سال 1400 ما 30درصد افزایش ظرفیت در دانشگاه ها خواهیم داشت. زیرا در حال حاضر 30درصد ظرفیت دانشگاه هاي
کشور مخصوص ایثارگران است و به این معنا است که دانشجویانی که امسال کنکور دادند و قبول نشدند، اگر سال 1400 کنکور
بدهند 30 درصد احتمال قبولی آنها افزایش پیدا می کند. در این خصوص ما به داوطلبانی که رتبه هاي خیلی بدي ندارند و ممکن
است در سال بعد در دانشگاه هاي ممتاز کشور قبول شوند توصیه می کنیم تا امسال انتخاب رشته نکنند. همچنین به دانش آموزانی
که سهمیه دارند توصیه می کنیم که امسال انتخاب رشته کنند، زیرا ممکن است رشته اي که امسال قبول شوند را سال بعد نتوانند

 
قبول شوند. 

 
عدم توجه داوطلبان به شایعات کنکور و موسسات 

آزمون با اشاره به اینکه داوطلبان به شایعات کنکور و دروغ هایی که موسسات می گویند توجه نکنند، گفت: بسیاري از موسسات در
مشهد به صورت عامدانه دروغ می گویند و داوطلبان تصور می کنند که با مراجعه به این افراد احتمال قبولی آنها در رشته هاي تاپ
افزایش پیدا می کند. براي مثال برخی ادعا می کنند که با سازمان سنجش در ارتباط هستند و در صورت بروز مشکل در انتخاب
رشته آنها اقدام به حل آن خواهند کرد، در صورتی که سازمان سنجش بارها اعلام کرده است که با هیچ مرکزي در ارتباط نیستند و
هر دانشجویی می تواند بدون نیاز به موسسه خاصی و از طریق سایت سازمان سنجش و از طریق بخش سیستم پاسخگویی درخواست
خود را ثبت کند تا بررسی شود. دروغ دیگري که در بین این موسسات رواج دارد این است که بدون بیان اینکه فردي سهمیه داشته

 
است، ادعا می کنند که جوري انتخاب رشته کرده اند که داوطلبی با رتبه 20 هزار پزشکی قبول شده است. 

 
اشتباه شدن رتبه داوطلبان به دلیل هم ترازي در سال گذشته شایعه بوده است 

آزمون بیان کرد: در سال گذشته دروغ و شایعه اي رواج پیدا کرد مبنی بر اینکه، به دلیل هم ترازي به وجود آمده داوطلبان باید رتبه



خود را در عددي ضرب کنند تا رتبه واقعی خود را بدست بیاورند، که این صحبت ها هم چیزي جز شایعه نیستند. عده اي از مشاوران
هستند که بدون اینکه هیچ صحبتی با داوطلب داشته باشند اقدام به انتخاب رشته براي وي می کنند. درحالی که دانش آموزان باید
از مشاوران خود در رابطه با رشته هایی که مناسب آنهاست مشورت بخواهند، تا بدانند که چگونه تصمیم گیري کنند. داوطلبان در
انتخاب رشته خود به پولی بودن خوابگاه ها در همه جا، انتخاب دانشگاه در محل سکونت خود و تمام توضیحات انتهاي دفترچه توجه
کنند. انتقالی و تغییر رشته به سختی و به ندرت انجام می شود حتی برخی دانشگاه ها انتقالی یا تغییر رشته به هیچ عنوان ندارند.

 
متاهل بودن اگر بعد از ورود به دانشگاه باشد موجب می شود که دانشگاه به فرد انتقالی مهمان بدهند. 

انتهاي پیام



بحران آب شرب در کمین گلستان/ راه نجات گلستان جذب سرمایه گذار است

منبع: شبستانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/03

سنگدوینی گفت: اگر وضعیت آب شرب در گلستان مورد پیگیري قرار نگیرد در آینده اي نه چندان دور با بحران آب شرب
روبه رو خواهیم شد.

سنگدوینی گفت: اگر وضعیت آب شرب در گلستان مورد پیگیري قرار نگیرد در آینده اي نه چندان دور با بحران آب شرب روبه

 
رو خواهیم شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از گرگان، «رمضانعلی
سنگدوینی» ظهر امروز(پنج شنبه 3 مهر) در بیست و یکمین
دوره جشنواره شهید رجایی، با گرامیداشت هفته دفاع مقدس
اظهار کرد: با توجه به اینکه استان ما نیاز به توسعه دارد باید

 
برنامه توسعه اي براي استان دیده شود. 

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی به
بودجه 1400 اشاره کرد و ادامه داد: درخواست داریم قبل از

 
بسته شدن بودجه جمع بندي با حضور مجمع نمایندگان و استاندار گلستان شکل بگیرد. 

وي با بیان اینکه در صحن علنی مجلس شوراي اسلامی در خصوص وضعیت آب شرب استان تذکر دادم، افزود: اگر این مسئله مورد

 
پیگیري قرار نگیرد در آینده اي نه چندان دور با بحران آب شرب در استان گلستان روبه رو خواهیم شد. 

سنگدوینی راه نجات استان گلستان را جذب سرمایه گذار خواند و یادآور شد: اگر قرار است 10 مدیر استانی براي ورود سرمایه گذار

 
مجوز صادر کند از استاندار گلستان درخواست می کنم شخصا پیگیر روند صدور مجوز باشد و از سرمایه گذار با احترام استقبال شود. 

نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس شوراي اسلامی از مشارکت قرارگاه خاتم الانبیاء در گلستان قدردانی کرد و افزود: سرمایه
اجتماعی مهم است، امروز مردم شرایط سختی را سپري می کنند و باید امروز سرمایه اجتماعی مورد توجه قرار گیرد و مسئولان باید

 
براي حل مشکلات مردم وارد میدان شود. 

 
وي به نقش بانک ها در رفع مشکلات مردم تاکید کرد و گفت: نیاز است بانک هاي استان براي رفع مشکلات مردم وارد عرصه شوند. 

سنگدوینی بر لزوم فعال شدن اشتغال روستایی تاکید کرد و متذکر شد: باید براي ایجاد اشتغال و رونق تولید در روستاها تسهیلات
ارزان قیمت در اختیار مردم قرار گیرد.



سیاست هاي جمعیتی دهه 60 غلط بود | ایران 30 سال زودتر از کشورهاي

دیگر به سالمندي می رسد

منبع: همشهريشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/03

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: کاهش موالید در کشور ما ربطی به دهه 90 ندارد. مشکلات جمعیتی ما با
شیب تندي از اواخر دهه 60 و با شعار «فرزند کمتر، زندگی بهتر» شروع شد. سیاستی که بسیار اقدام غلط و نابجا بود.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از برنا، اخیرا طی یک
تحقیق و پژوهشی اعلام شده است که ایران در عرض 30
سال به مرحله «فوق سالمندي» خواهد رسید. این آمار در
صورتی اعلام می شود که آلمان طی 75 سال، فرانسه در
طول 80 سال و بریتانیا طی 90 سال این روند را طی کرده
اند. بنابراین این اعداد منتشرشده حاکی از سرعت زیاد
سالمندي جمعیت ایران است که باید به حال آن فکري

 
شود. 

محمدمهدي تندگویان، معاون امور جوانان وزارت ورزش و
جوانان در واکنش به این خبر با اشاره به ارائه مدل هاي مختلف درخصوص جمعیت گفت: براساس آمار به دست آمده، تحلیل هاي
خودمان را به معاونت زنان و امور خانواده ارائه و در جلسات مشترك شوراي اجتماعی و فرهنگی و عمومی کشور، مطالب مربوط به

 
جمعیت را توضیح دادیم. 

او افزود: کاهش موالید ربطی به سال 94 و دهه 90 ندارد. بلکه مشکلات جمعیتی ما با شیب تندي از اواخر دهه 60 شروع شد. چون

 
سیاست این بود که مردم را به سمت «فرزند کمتر، زندگی بهتر» ببریم. 

تندگویان با انتقاد از سیاست جمعیتی حاکم در دهه 60 تصریح کرد: این سیاستی که به کار گرفته شد، بسیار اقدام غلط و نابجایی
بود که باعث شد به دنیا آوردن فرزندِ کم؛ تبدیل به یک فرهنگ شود و ما اکنون تبعات کم شدن موالید از دهه 60 به بعد را به وضوح

 
در چالش هاي اجتماعی می بینیم و با عواقب آن روبرو هستیم. 

- رشد سریع سالمندي در ایران معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت: من این موضوع را چندین بار توضیح دادم که درست
است ما در کشور مشکلات زیادي در حوزه ازدواج، اشتغال، مسکن، اقتصاد و ... داریم اما واقعیت این است که وقتی جمعیت در حال
کاهش است و هر سال تعداد افرادي که باید ازدواج کنند، کم می شود، ما نباید اصلا انتظار داشته باشیم که تعداد ازدواج هایمان

 
افزایش پیدا کند. چرا که این کاهش تابعی از کل جمعیت است. 

او با اشاره به رشد سریع سالمندي در ایران عنوان کرد: کاهش جمعیت در همه کشورهاي دنیا رخ داده است و در ایران هم طبیعی
است اما تفاوت ایران با کشورهاي دیگر این است که آنها در 150، 200 سال به یک نرخ مشخص کاهش جمعیت رسیدند اما ما به

 
همان نرخ در عرض دو یا سه دهه رسیدیم. 



تندگویان درخصوص علت رشد سالمندي در کشور گفت: یکی از مشکلاتی که باعث این اتفاق شده این است که ما هدف گذاري
درست انجام ندادیم. یعنی از ابتدا یک اشتباه تاریخی انجام دادیم و فرزندآوري کم را تبلیغ کردیم که متاسفانه فرهنگ آن بین

 
خانواده ها جا افتاد و همه به سمت تک فرزندي یا دوفرزندي رفتند. 

- ما فقط روي ازدواج تمرکز کرده ایم این مسئول ادامه داد: یکی دیگر از ایرادات ما این است که فقط در بحث ازدواج تمرکز کرده

 
ایم؛ یعنی تمام مشوق ها و امتیازاتمان صرف موضوع ازدواج شده است که به دنبال این نگاه، توجه به خانواده از بین رفته است. 

تندگویان تصریح کرد: تمام مشوق ها، وام ها و... که به جوانان اختصاص دادیم، نتیجه دلخواه ما را برآورده نکرده است یعنی نرخ

 
ازدواج افزایش نداشته و حتی شیب کاهشی داشته و طلاق هم تقریبا با یک شیب مشخصی همچنان ادامه دارد. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با اشاره به هدررفت منابع در ازدواج هایی که منجر به طلاق می شوند، گفت: یکی دیگر از
مشکلاتی که داریم این است بسیاري از منابعی که ما خرج ازدواج می کنیم متاسفانه خرج ازدواجی می شود که بعدا منجر به طلاق

 
می شود. این یعنی عملا اعتباراتی که براي وام ازدواج پرداخت کردیم، از بین رفته است. 

- راه برون رفت از مشکلات تندگویان درخصوص راه برون رفت از این مشکلات بیان کرد: ما ابتدا باید یک کار جامعه شناسی درست
انجام دهیم تا به جمعیت جانشین در کشور برسیم و چالش هاي جمعیتی برایمان پیش نیاید. یعنی اگر یک خانواده ایرانی نیاز به سه

 
یا چهار فرزند دارد، باید آنها را تشویق کنیم تا به آن سقف برسند. 

او افزود: در ادامه براي از بین بردن بحران هاي آن باید مشوق هاي بلندمدت ارائه دهیم. من معتقدم یکی از اشتباهات ما ارائه مشوق
هاي موقت مانند وام است که تبعاتی مانند خرید و فروش و ... به وجود آورده است. به همین دلیل حرف من این است که مشوق ها را

 
با هدف مشخص، دائمی کنیم. 

معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان تصریح کرد: براي مثال بگوییم افراد به میزان هر فرزند 25 درصد معاف از پرداخت مالیات
می شوند یا اگر 4 فرزند به دنیا بیاورند، صد در صد معاف از مالیات می شوند. حتی می توانیم در پرداخت بیمه، سنوات و ... براي

 
کارمندان، کارکنان بخش خصوصی و ... تخفیفات ویژه درنظر بگیریم تا براي فرزندآوري تشویق شوند. 

تندگویان گفت: براي رفع مشکلات کنونی باید از مدل سایر کشورهاي اروپایی که در دست داریم، استفاده کنیم و مطالعات جامع و
کاملی در این خصوص انجام دهیم. نکته قابل توجه دیگر این است که تمام تسهیلات خود را معطوف به گرایش خانواده کنیم و بدانیم

با استفاده از این تسهیلات، خانواده تشکیل می شود.



طرح جهاد دانشگاهی بوشهر براي توسعه مشاغل خانگی

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/03

خلیج فارس: رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر با تبریک
هفته دفاع مقدس عنوان کرد: جهاددانشگاهی پیش از این طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را طی تفاهم نامه اي با معاونت

 
امور زنان و خانواده ریاست جمهوري اجرا کرده است. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از روابط عمومی جهاد دانشگاهی استان بوشهر؛ علی احمدي زاده در نشست کارگروه اشتغال استان
بوشهر گفت: طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در استان بوشهر سال گذشته با تشکیل شوراي راهبري با کارفرمایی دفتر
اموربانوان و خانواده استانداري و نظارت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی شروع شد و پس از بررسی و نیازسنجی و مزیت هاي
شهرستانی و در ادامه شبکه سازي، تشکیل شوراي راهبري شهرستانی و اضافه کردن پشتیبان ها به طرح و آموزش تداوم یافت که در

 
مرحله نهایی نیز اتصال به بازار صورت گرفت. 

وي اضافه کرد: پس از شناسایی مزیت هاي استانی در کارگروهی با حضور دستگاه هاي اجرایی؛ کارآفرینان و پیشران ها، افراد
شناسایی و با تشکیل کارگروه تخصصی و آغاز توانمندسازي متقاضیان -زنان سرپرست خانوار- در دو زمینه حصیربافی و تولید پوشاك

 
تحت آموزش حرفه اي قرار گرفته شدند. 

مدیر اجرایی طرح یادآور شد: در این طرح، الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی پیاده سازي شده و جمعیت تحت پوشش، از طریق
آموزش هاي ارائه شده پیشرانان توانمندسازي و به بازار فروش وصل شدند که منجر به اشتغال و کسب درآمد براي افراد زیرمجموعه
طرح گردید. جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي و در راستاي ماموریت هاي خود به موضوع اشتغال ورود کرده و

 
خوشبختانه در این راه توانسته ارائه خدمت نماید. 

 
شناسایی حلقه هاي مفقوده و احصا مشکلات طرح 

رئیس جهاد دانشگاهی بوشهر تصریح کرد: در نهایت و پس از شیوع ویروس کرونا نیز با راه اندازي سه کارگاه، زنان سرپرست خانوار به
تولید ماسک موردنیاز مراکز درمانی پرداخته و با استفاده از توانمندي که در طرح اتفاق افتاده بود، این طرح در مبارزه با کرونا سهمی



 
هر چند کوچک داشت. 

احمدي زاده تاکید کرد: راهنمایی و مشاوره، ارزیابی متقاضیان و اتصال به بازار بخشی از مشکلات احصا شده از آغاز طرح بوده که

 
جهاد دانشگاهی با آسیب شناسی، حلقه هاي مفقوده را شناسایی کرده است و امیدواریم بتوانیم این اشکالات را رفع کنیم. 

 
 

 
آغاز ثبت نام طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان 

وي با اشاره به اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مبتنی بر الگوي نوین ادامه داد: ثبت نام در طرح توسعه مشاغل خانگی
آغاز شده که در این طرح که تفاهم نامه آن مابین جهاددانشگاهی و وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی منعقد شده آموزش و

 
توانمندسازي و اتصال به بازار 54300 نفر هدف گذاري شده است که سهم استان بوشهر 1500 نفر است. 

مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی استان بوشهر افزود: ثبت نام متقاضیان از طریق سامانه inhb.ir شروع شده و تا پایان مهرماه
فرصت ثبت نام وجود دارد. از جمله آثار مثبت این طرح فرهنگسازي و ترویج مشاغل خانگی، خوداشتغالی متقاضیان، بهبود معیشت
افراد تحت پوشش طرح و کمک به توسعه فرهنگ کارآفرینی، اتصال صاحبان کسب و کار خانگی به بازارهاي هدف و بنگاه هاي
پیشران، ایجاد و توسعه برند ملی در محصولات و خدمات خانگی، استانداردسازي، برندسازي و اتصال به بازار محصولات خانگی
متقاضیان مشاغل خانگی، افزایش فرصت هاي شغلی از طریق مهارت آموزي و توانمندسازي نیروي انسانی، شناسایی برندهاي (ملی و

 
استانی)، بنگاه هاي بالادستی و پشتیبان ها در حوزه مشاغل خانگی است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر عنوان کرد: انتظار ما از دستگاه هاي اجرایی همراهی جهت هر چه بهتر اجرا شدن طرح و از بانک
ها همکاري در اعطاي تسهیلات خرد به افراد تحت پوشش طرح براي راه اندازي مشاغل خانگی است.



آسیب هاي دلخوش شدن به پدر پولدار و پارتی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/03

 
آسیب هاي دلخوش شدن به پدر پولدار و پارتی 

خراسان/ تصوري اشتباه اما فراگیر که می تواند مانع مهمی
بر سر راه موفقیت افراد باشد به بهانه پاسخ دختربچه اي در

 
برنامه «میدون» به سوالی درباره عوامل موفقیت 

ویدئوي کوتاهی از برنامه تلویزیونی «میدون» که روزهاي
آخر هفته ساعت 22:30 از شبکه 3 پخش می شود، منتشر
و در شبکه هاي اجتماعی پربازدید شده است. طی آن
دختربچه اي وقتی می خواهد از عوامل موفقیت بگوید به
دو مورد «پدر پولدار» و «پارتی داشتن» اشاره می کند. او

در پاسخ به این سوال یکی از عوامل برنامه که به نظرت براي موفق شدن باید چه کرد، خیلی جدي جواب می دهد: «بابات پولدار
باشه، پارتی داشته باشی» و هیچ جمله دیگري هم به آن اضافه نمی کند! البته که با توجه به محتواي برنامه «میدون» و این که یکی
از اهداف این برنامه حمایت از کارآفرینان است، می توانیم با قطعیت بگوییم جایی در برنامه این گزاره ها زیر سوال برده می شود اما
جداي از این ویدئو، متاسفانه این تصور که براي موفقیت نیاز به پدري پولدار یا پارتی داریم، تصوري فراگیر است. تصوري که خود می

 
تواند مانع مهمی بر سر راه موفقیت افراد باشد اما چرا این تصور مانع موفقیت است؟ 

 
درونی یا بیرونی؟ مسئله این است! 

در روان شناسی مفهومی به نام «منبع کنترل» وجود دارد. به زبانی ساده منبع کنترل، عللی است که ما براي موفقیت ها و شکست
هاي خود در نظر می گیریم. یکی از مهم ترین دسته بندي هاي منبع کنترل، درونی یا بیرونی بودن آن است. به این معنی که فرد
وقتی موفقیتی کسب می کند آن را به عواملی در درون خودش مرتبط می کند یا به عواملی بیرون از خود. به عنوان مثال کسب نمره
خوبی در امتحان را در نظر بگیرید. کسی که منبع کنترل درونی دارد ممکن است دلیل موفقیت در امتحان را خوب درس خواندن
بداند اما در مقابل افرادي که منبع کنترل بیرونی دارند دلیل موفقیت خود را ممکن است راحت بودن سوالات امتحانی در نظر بگیرند.

 
حالا بیایید نگاهی به عوامل موفقیت بیندازیم و بعد ببینیم آن ها در کدام گروه درونی یا بیرونی قرار می گیرند؟ 

 
عوامل موفقیت کدام اند؟ 

هر کسی که تجربه کار کردن به ویژه به صورت کارآفرینی را داشته باشد، خوب می داند که براي موفقیت در چنین مشاغلی، مجموعه
اي از عوامل نقش دارند. عواملی چون تلاش فردي، برنامه ریزي مناسب، داشتن مهارت هاي مرتبط، داشتن سرمایه مالی مناسب، بهره
بردن از مشاوره، فراهم بودن فضاي کسب و کار و البته پدر پولدار و پارتی! و ... . اما آیا با توجه به توضیحاتی که بالاتر داده شد، می
توانید بگویید کدام یک از این عوامل «درونی» است و کدام «بیرونی»؟ در ادامه به صورت شفاف تر در همین باره چند نکته مهم را

 
مطرح خواهیم کرد. 

 
مراقب باشیم بیرونی ها را زیادي پررنگ نکنیم 

پدر پولدار و داشتن پارتی، یک وجه مشترك مهم دارند؛ هر دوي آن ها «بیرونی» محسوب می شوند اما در مقابل عواملی چون تلاش،



برنامه ریزي، داشتن مهارت هاي مرتبط و بهره بردن از مشاوره با متخصصان، از جمله عوامل درونی هستند. زمانی که عوامل بیرونی
بیش از حد پررنگ می شوند، نقش عوامل درونی کم رنگ می شود و احتمال این که فرد به آن ها توجه کافی نشان دهد، کاهش می
یابد. بر این مبنا هم وقتی نقش پارتی و پول درخانواده زیاد شد، احتمال این که فرد تلاش زیاد کند یا متوجه اهمیت برنامه ریزي

 
دقیق باشد، کاهش می یابد. 

 
عواقب داشتن چنین تصور اشتباهی 

این بی توجهی به بخشی از عوامل موفقیت در طولانی مدت، احتمال موفقیت در کسب و کار را کم می کند و البته در نظر داشته
باشید که پررنگ کردن عوامل بیرونی در موفقیت ها، تنها در یک بعُد به نسل بعد از ما آسیب نخواهد زد. نسلی که عوامل بیرونی
برایش پررنگ شود و در تبیین اتفاقات، عادت به منبع کنترل بیرونی پیدا کند، تلاشش در همه ابعاد زندگی کم می شود و سلامت
روان او هم در معرض مخاطرات بیشتري خواهد بود. بنابراین حتی به شوخی هم از گفتن عبارت هایی مانند: «براي موفق شدن فقط
نیاز به پدر پولدار است یا پارتی» در زمانی که بچه ها به حرف هایتان گوش می دهند، پرهیز کنید. به آسیب هایش در همین مطلب
تا حدودي اشاره شد و نکته اصلی همان بالا بردن توجه کودکان به اهمیت تلاش، برنامه ریزي و پشتکار براي دستیابی به موفقیت

 
است. 

 
نویسنده : نرگس عزیزي | کارشناس ارشد مشاوره 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



صادرات سیگار تقریبا 2 برابر شد

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/03

پیام سپاهان - جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید سیگار در
پنج ماهه اول امسال 12.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با افزایش 184

درصدي مواجه بوده است.

پیام سپاهان - جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت
صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید
سیگار در پنج ماهه اول امسال 12.4 درصد نسبت به مدت
مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با

 
افزایش 184 درصدي مواجه بوده است. 

 
تعطیلی هشت واحد تولید محصولات دخانی 

بر اساس این آمار در پنج ماهه اول امسال 22 میلیارد و
600 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت به تولید 19
میلیارد و 790 میلیون نخ در پنج ماهه اول سال گذشته

 
12.4 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در پنج ماه 27 میلیارد و 80 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار هم
63.2 درصد افزایش، از چهار میلیارد و 510 میلیون نخ سیگار در پنج ماهه اول سال قبل به هفت میلیارد و 360 میلیون نخ سیگار در

 
مدت مشابه امسال رسیده است. 

در میانه تیر ماه، رئیس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی از عدم تخصیص ارز براي واردات مواد
اولیه این صنعت طی سه ماه قبلش خبر داد و گفت که این مسئله باعث شده تولید هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی

 
متوقف شود. 

او همچنین هشدار داده بود که ادامه این وضعیت و عدم تخصیص ارز به مواد اولیه این صنعت تا یک ماه بعد می تواند همه واحدهاي
تولیدي را به تعطیلی بکشاند. البته اوایل مرداد ماه عطااالله معروفخانی، رئیس مرکز برنامه ریزي و نظارت بر دخانیات کشور، از حل

 
شدن بخش عمده مشکل تامین مواد اولیه واحدهاي تولید سیگار خبر داد. 

همچنین آمارها نشان می دهد که از ابتداي امسال تا پایان مرداد ماه صادرات سیگار با افزایش 184 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 25 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی 70 درصد صنعت دخانیات از طریق واردات
تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

 
صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد که در صورت محقق نشدن آن این مبلغ به کسري بودجه اضافه می شود. 

isna.ir:منبع



کرونا مصرف کالاي ایرانی را افزایش داد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/03

رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران شرایط فعلی اقتصاد و تداوم کرونا را بهترین فرصت براي رونق بازار کار،خلق
فرصتهاي شغلی جدید و جهش تولید دانست و گفت:در شرایطی که درآمدهاي صادراتی، نفتی و گردشگري کاهش یافته باید

روي تولید و صنعت داخلی متمرکز شویم.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،ناصر چمنی درباره راهکار جبران کاهش درآمدهاي نفتی ابراز عقیده کرد و گفت:
اگر تلاش کنیم از پتانسیل هاي داخلی و محصولات تولیدي خودمان استفاده کنیم و فرهنگ مصرف کالاي ایرانی را رواج دهیم قطعا

 
در رونق تولید و بازار کار و گردش چرخ کارخانه ها اثرگذار است. 

وي ادامه داد: سالها به دلیل واردات بی رویه کالاي خارجی مخصوصا کالاهایی که مشابه آن را در داخل تولید می کردیم، تولید
داخلی دچار مشکل شده و تمایل به خرید و مصرف کالاي ایرانی کاهش یافته بود ولی امروز با افزایش نرخ ارز و شیوع بحران کرونا
شرایطی به وجود آمده که خرید کالا و محصولات ایرانی افزایش یافته است؛ لذا اگر این شرایط را مدیریت و به یک فرصت مناسب
تبدیل کنیم ضمن ایجاد فرصتهاي شغلی و حفظ اشتغال موجود، کارخانه هاي تولیدي و صنایع داخلی بیش از پیش تقویت می شوند

 
و بازار کار هم رونق می گیرد. 

 
درآمدهاي نفتی را براي نسل هاي بعد پس انداز کنیم 

رئیس کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران با تاکید بر کاهش تمرکز بر درآمدهاي نفتی خاطرنشان کرد: کشورهایی که نفت دارند
دلارهاي نفتی خود را در توسعه زیرساختها به کار می گیرند یا براي نسل هاي آینده پس انداز می کنند.ما باید ببینیم که چقدر از
درآمدهاي نفتی خود را توانستیم پس انداز کنیم و بی حساب خرج نکردیم.وقتی امروز با کمبود بودجه مواجه می شویم به بازار بورس
و ارز چشم می دوزیم در حالی که باید از اتکا به نفت رها شویم و سیاستهاي اقتصادي خود را در جهت تقویت و حمایت از تولید و

 
اشتغالزایی در این مسیر به کار گیریم. 

چمنی تصریح کرد: زمانی که ژاپن با بمب اتمی آمریکا از هم فروپاشید کسی انتظار نداشت که این کشور بتواند سرپا بایستد ولی ژاپن
با یک چرخش 180 درجه اي به سرعت در مسیر تولید قرار گرفت و امروز جزو یکی از کشورهاي صنعتی و توسعه یافته است که در
بسیاري از زمینه ها حرف اول را می زند لذا باید از تجارب کشورهایی که شرایط بحرانی را پشت سرگذاشته و کشورهایی که فاقد

 
درآمدهاي نفتی هستند، استفاده کنیم. 

 
تضمین بازار اشتغال با خرید تولیدات داخلی 

وي در پایان گفت: در حال حاضر به دلیل بالا رفتن قیمت دلار خرید کالاي خارجی به صرفه نیست و گرایش به مصرف تولید داخل
بیشتر شده است؛ بنابر این باید از شرایط موجود و کرونا بهترین بهره را ببریم و با حمایت از تولید داخلی و رواج فرهنگ خرید کالاي



ایرانی بازار اشتغال را تضمین کنیم و به سمت بومی کردن صنعت کشور برویم تا هم پایداري اشتغال در کارخانه ها را رقم بزنیم و هم
کارگران واحدهاي تولیدي با انگیزه بیشتر به کار و تولید بپردازند.



توضیحات وزارت کار درباره بیکاري مشاوران فنی

منبع: تسنیمشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/03

وزارت کار درباره خبر «بیکاري 2279 مشاور حقیقی حفاظت فنی و خدمات ایمنی با تدوین آیین نامه جدید» توضیحاتی
ارائه کرد.

وزارت کار درباره خبر "بیکاري 2279 مشاور حقیقی
حفاظت فنی و خدمات ایمنی با تدوین آیین نامه جدید"

 
توضیحاتی ارائه کرد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، چند روز
گذشته خبر «بیکاري 2279 مشاورحقیقی حفاظت فنی و
خدمات ایمنی با تدوین آیین نامه جدید» منتشر شد. در
متن این خبر آمده بود «با تدوین آیین نامه جدید مشاوران
حفاظت فنی و خدمات ایمنی و فعالیت 28 شرکت حقوقی
در کل کشور، حدود 2279 نفر از مشاوران حقیقی که

 
پیش از این در قالب مشاوران حفاظت فنی و خدمات ایمنی فعالیت داشتند، بیکار شده اند.» 

 
وزارت کار درباره این خبر توضیحاتی داد. 

 
در این توضیحات آمده است : 

موضوع مطرح شده در خبر مبنی بر اینکه صرفاً 28 شرکت حسب آیین نامه جدید مجوز فعالیت خواهند داشت، اساساً مردود بوده و
هر شخص حقوقی واجد شرایط می تواند متقاضی اخذ پروانه مشاوران و خدمات دهندگان حفاظت فنی شود و اشخاص حقیقی واجد

 
شرایط نیز بعد از طی مراحل پذیرش می توانند مجري خدمات موضوع آیین نامه در قالب کارشناس فنی مجاز در شرکت ها باشند. 

حفظ و صیانت از سلامت شغلی کارگران، اولویت نخست همه سیاست گذاري ها و برنامه ریزي هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
بوده که با ظرفیت هاي قانونی پیش بینی شده در فصل چهارم قانون کار با عنوان «حفاظت فنی و بهداشت کار» در قالب شوراي عالی
حفاظت فنی به شکل سه جانبه و با حضور نمایندگان شرکاي اجتماعی متشکل از تشکلات عالی کارگري و کارفرمایی مدیریت و

 
راهبري می شود. 

در همین خصوص، شوراي عالی حفاظت فنی به عنوان پارلمان ملی کشور در حفاظت فنی و ایمنی کار، حسب ماده 85 قانون کار با
ترکیب سه جانبه اعضا که در ماده 86 قانون کار تبیین شده است، وظیفه قانونی تقنین مقررات ایمنی براي پیشگیري از حوادث

 
شغلی ، با تدوین و بازنگري دستورالعمل ها و آیین نامه هاي ایمنی کار در هر برهه از زمان را به عهده دارد. 



در این راستا به کارگیري اشخاص حقیقی و حقوقی براي واگذاري امور تصدي گري در حوزه حفاظت فنی و ایمنی کار (موضوع خبر
منتشره) نیز در همین چارچوب ؛ همگام با پیشرفت هاي حفاظت فنی و ایمنی کار در کشور؛ ضرورت به روز رسانی،تحقق تخصص
گرایی و اعمال استانداردهاي احراز صلاحیت اشخاص مجري براي ارائه خدمات بسیار مهم و حساس در امر آزمایش ایمنی ادواري
ماشین آلات و تجهیزات پرخطر، متناسب با پیشرفت هاي مربوطه را ، دوچندان می نماید، بنابراین بخش خصوصی متخصص و

 
علاقمند به فعالیت به عنوان بخش ذیصلاح در اجراي این خدمات، موظف به هماهنگی با این تغییرات پرشتاب است. 

بر این اساس، آیین نامه ي موضوع صدور پروانه براي افراد مطروح در متن خبر در سال 1375 تدوین و در سال هاي 1386 و 1394
بازنگري جزئی شد و براي برطرف کردن نیازهاي امروز جامعه کار و تولید کشور در حوزه حفاظت فنی و ایمنی کار نیازمند بازنگري
اساسی بود که با هدف ؛ ارتباط شفاف تحصیلات مجري خدمت با موضوع پروانه صلاحیت، استقرار نظام سطح بندي و رتبه بندي
براي تناسب نوع کار با مجري، ایجاد تفاوت و تمایز در مرجع آزمایش ایمنی و شخص آزمایشگر و همچنین تحقق امر تخصص گرایی
و جلوگیري از صدور چندین عنوان پروانه براي یک نفر شخص حقیقی که در نسخ قبل مغفول مانده بودند ، در سال 1398 با تصویب

 
آیین نامه ودستورالعمل اجرایی آن، محقق شد. 

بدیهی است، ارایه خدمت مشاوران با تخصص مشخص در چندین حوزه مختلف که فاقد صلاحیت تخصصی، علمی وتجربی لازم باشند
به بهانه تامین اشتغال به هر عنوان ، نافی حق کارفرمایان از بهره مندي از خدمات و مشاوره ایمنی صحیح واستاندارد وکارگران در
برخورداري از ایمنی شغلی مطلوب است و اصلاح آیین نامه مورد اشاره نیز، اقدامی قانونی براي حفظ و صیانت از نیروي انسانی بخش
مولد اقتصاد ملی و منابع مادي کشور و در اجراي منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) است و بر خلاف اظهارات استناد شده در

 
خبر، هیچ گونه تضاد و تعارضی با فرمایشات معظم له ندارد. 

در پایان یادآور می شود تعداد مشاوران فعلی حقیقی حفاظت فنی و خدمات ایمنی 1800 نفر است و عدد 2279 نفر به اشتباه عنوان
شده است و در فرایند انطباق به آیین نامه جدید نیز بسیاري از این افراد می تواننددر صورت احراز صلاحیت در یک یا دو زمینه خود

را با شرایط جدید منطبق نمایند.



فردا، آخرین مهلت نام نویسی آزمون استخدامی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا-مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور:

 
فردا آخرین مهلت نام نویسی آزمون استخدامی است. 

به گزارش آریا، اکبر روشن ضمیر درباره هشتمین آزمون
مشترك فراگیر دستگاه هاي اجرایی کشور که از طریق
سایت سازمان سنجش انتشار یافت، افزود: بعد از رایزنی
هاي مختلف با سازمان امور استخدامی کشور، مجوز جذب
1500 نفر در صف و ستاد وزارت کشور اخذ شده و تلاش

 
داریم متخصص ترین نیروي انسانی را جذب وزارت کشور در صف و ستاد کنیم. 

وي گفت: استخدام فوق که بر اساس آزمون عمومی و مصاحبه در کانون ارزیابی بر اساس مدل شایستگی علمی صورت می پذیرد و از
این تعداد (60) سهمیه به ستاد وزارت کشور (290) سهمیه براي اشتغال در فرمانداري ها و (1150) سهمیه به بخشداري هاي سراسر

 
کشور اختصاص یافته است. 

مدیرکل توسعه منابع انسانی با بیان اینکه وزارت کشور به عنوان نهاد حاکمیتی به بدنه کارشناسی قوي و علمی نیاز دارد، افزود: با
هماهنگی به عمل آمده با سازمان سنجش و بعد از آن کانون ارزیابی در داخل وزارت کشور به دنبال جذب شایسته ترین افراد در

 
وزارت کشور هستیم. 

وي گفت: فقط اعلام نیاز رشته هاي شغلی از سوي وزارت کشور انجام شده و اصل برگزاري آزمون با سازمان سنجش است که اسامی
راه یافتگان بعد از طی مراحل قانونی در بخش هاي مختلف وزارت کشور در صف و ستاد جذب می شوند.



میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/03

 
 

خبرگزاري آریا- گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و

 
همراهی را نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات "میهن" پیش آمد
و با انبوهی از نگرانی ها و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، "میهن" را

 
از خود و خدمت گذار خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

 
 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد



 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

به گزارش خبرنگار ما، حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان
گروه صنعتی میهن براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی
همچون #همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن

را از خود می دانند.



میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و همراهی را
نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد.

به گزارش روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که
سه شنبه شب در شهر لبنیات "میهن" پیش آمد و با
انبوهی از نگرانی ها و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان
مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم،

 
"میهن" را از خود و خدمت گذار خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري
هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این

حادثه هیچ گونه صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از
جمله انبارها آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از

 
سرایت و آسیب جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد

 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

به گزارش خبرنگار ما، حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان
گروه صنعتی میهن براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی
همچون #همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن

را از خود می دانند.



دانشگاه علم و فرهنگ، رتبه یک نوآوري کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/03

دانشگاه علم و فرهنگ نقش مهمی در آموزش هاي نوین، ایجاد اشتغال، توسعه تکنولوژي و خلق ارزش هاي اجتماعی ایفا
کرد.

به گزارش خبرنگار نبض بازار گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، دانشگاه علم و فرهنگ در سومین دهه
فعالیت خود و پس از توسعه کمی، نهادینه کردن
آموزشهاي کیفی و ترویج پژوهشهاي کاربردي همگام با
دانشگاههاي پیشرفته جهان با هدف تربیت و تأمین بخشی
از نیروهاي متخصص مورد نیاز جامعه در مسیرکارآفرینی

حرکت می کند و تلاش دارد در قالب دانشگاه نسل سوم و دانشگاه کارآفرین نقش جدیتري در آموزش هاي نوین، ایجاد اشتغال،

 
توسعه تکنولوژي و خلق ارزش هاي اجتماعی ایفا کند. 

دانشگاه علم و فرهنگ بزرگ ترین دانشگاه غیر دولتی کشور است که با بیش از 800 عضو هیات علمی و استاد مدعو، در 91 رشته
تحصیلی(6 رشته در مقطع دکتري،53رشته در مقطع کارشناسی ارشد و 32 رشته در مقطع کارشناسی) به حدود9000 دانشجو،

 
خدمات علمی، آموزشی، فرهنگی، پژوهشی و کارآفرینی ارائه می کند. 

دانشگاه علم و فرهنگ به عنوان برترین دانشگاه غیر دولتی کشور وابسته به جهاد دانشگاهی(ACECR) بوده و در قالب پنج دانشکده

 
«فنی و مهندسی»، «هنر و معماري»، «علوم انسانی»، «علوم گردشگري» و «علوم و فناورى هاى نوین زیستى» فعالیت می کند. 

این دانشگاه در سال جاري مرکز آموزش هاي الکترونیکی خود را راه اندازي نموده و درحال حاضر با تکمیل و تجهیز زیرساخت هاي
سخت افزاري و نرم افزاري کلاس هاي درس، به روز رسانی مداوم سیستم هاي آموزشی مجازي و آموزش اساتید و نیروهاي پشتیبان

 
آمادگی برگزاري کلاس هاي درسی را به صورت ترکیبی از آموزش حضوري و آموزش مجازي دارد. 

کیفیت بالاي آموزش هاي دانشگاه علم و فرهنگ موجب شده تا فارغ التحصیلان رشته ها و مقاطع مختلف این دانشگاه در آزمون

 
هاي تحصیلات تکمیلی همواره رتبه هاي برتر را کسب کنند. 



 
 

خلق ارزش هاي اجتماعی از مهم ترین اهداف دانشگاه علم و فرهنگ به عنوان رتبه یک نوآوري کشور است و با همین رویکرد، این
دانشگاه علاوه بر فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی معمول خود در بخش اشتغال و کارآفرینی داراي دغدغه هاي جدي است. از این رو
تلاش کرده تا در قالب هاي مختلف از جمله ایجاد نخستین پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، تاسیس بنیاد کسب
و کار، ایجاد موسسه توسعه پایدار گردشگري و همچنین توسعه مراکز آموزش هاي تخصصصی کوتاه مدت، گام هاي عملیاتی در بخش
مهارت آموزي دانشجویان و اشتغال دانش آموختگان و متخصصان ایفا نماید. دانشجویان مقاطع مختلف تحصیلی از بدو ورود،
بسترهاي مناسبی براي مهارت آموزي در رشته هاي تخصصی خود دارند و برخی از این دانشجویان در ترم هاي 3 و 4 شرکت هاي

 
دانش بنیان خود را با همکاري دانشگاه و اساتید خود راه اندازي می کنند. 

دانشگاه علم و فرهنگ با بهره گیري از توانمندي هاي نرم افزاري و سخت افزاري پژوهشگاه ها و پژوهشکده هاي جهاد دانشگاهی
نظیر پژوهشگاه رویان، مرکز ذخایر ژنتیک ایران، پژوهشگاه ابن سینا، پژوهشکده توسعه تکنولوژي، پژوهشگاه علوم انسانی و اجتماعی،
پژوهشکده فرهنگ و هنر کیفیت دوره هاي تحصیلی خود را ارتقاء داده است و بر اساس رتبه بندي سایمگو اسپانیا این دانشگاه

 
توانسته رتبه یک نوآوري ایران را به خود اختصاص دهد و دهمین دانشگاه کشور و 660 امین دانشگاه جهان باشد. 

از آنجا که علم و دانش مرز نمی شناسد دانشگاه علم و فرهنگ با هدف توسعه همکاري هاي علمی و تبادل دانش با دانشگاه ها و
مراکز تحقیقاتی خارج از کشور، همکاري هاي اثربخش و خوبی با دانشگاه هاي کشورهاي اتریش، آلمان، مالزي، انگلستان، سوئد،
ارمنستان و آذربایجان در قالب تبادل استاد و دانشجو، برگزاري نشست هاي مشترك علمی، برگزاري کنفرانس و سمپوزیوم هاي بین
المللی و همچنین برگزاري دوره هاي تخصصی کوتاه مدت حضور و مجازي دارد که این امر منجر به ارتقاء کیفی دوره هاي دانشگاه

علم و فرهنگ شده است.



راه اندازي دانشکده اي با محوریت "آب درمانی" در اردبیل
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رئیس دانشگاه آزاد گفت: دانشکده اي با محوریت آب درمانی و آب گرم در استان ایجاد و راه اندازي می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اردبیل، محمدمهدي طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد
ظهر امروز در بازدید از دانشگاه آزاد سرعین گفت: اهمیت
به ظرفیت هاي حوزه پژوهشی و آمایشی به عنوان یک
اولویت اساسی و مهم مبناي کار است و در این راستا
استفاده از ظرفیت هاي استان اردبیل به شکل مناسب باید

 
مورد استفاده قرار بگیرد. 

او با اشاره به این که حوزه هاي توریستی و آب درمانی در استان اردبیل نیازمند توجه ویژه است افزود: در این راستا درصدد هستیم
دانشکده اي با محوریت آبدرمانی و آب گرم در استان ایجاد و راه اندازي کنیم تا به صورت پژوهشی و علمی و نیز بهره گیري از

 
ظرفیت هاي فناوري و کارآفرینی به بررسی این حوزه بپردازیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بیان کرد: بررسی چالش ها و رفع موارد مربوطه نیز از مواردي است که در دستور کار قرار گرفته و در این
زمینه با خصوصی سازي به دنبال تحقق این هدف هستیم و اجراي طرح هاي توسعه اي استان را با مشارکت دانشگاه آزاد مورد توجه

 
قرار داده ایم. 

طهرانچی بیان کرد: در راستاي افزایش بهر ه وري و اشتغال زایی و نیز توسعه بخش کشاورزي و حوزه صادرات نیز برنامه ریزي هاي
اساسی با استفاده از ظرفیت دانشگاه آزاد مبناي کار قرار گرفته و تمام تلاش و جدیت بر این است تا بتوانیم به اهداف توسعه اي خود

 
در این زمینه دست یابیم. 

او اظهار کرد: بررسی و اجراي طرح هاي توسعه اي و وضعیت عملکرد آنان از اهم برنامه هایی است که در دستور کار قرار گرفته که
امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام یافته به تمامی اهداف خود دست یافته و مشکلات موجود را در این زمینه به دست آوریم.



خون تازه در بازار سرمایه با ورود شرکت هاي کارآفرین
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رئیس کانون کارآفرینی استان اصفهان گفت: امیدواریم با ورود شرکت هاي کارآفرین خون تازه اي در رگ هاي بورس کشور
جریان یابد و بازار سهام و بورس واقعی در ایران رونق بگیرد.

گوهریان رئیس کانون کارآفرینی استان اصفهان در
گفتگوي اختصاصی با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه
خبرنگاران جوان از اصفهان، گفت:کانون کارآفرینی استان
اصفهان با هدایت و نظارت استانداري اصفهان کارگروهی
تخصصی جهت تسهیل در پیوستن 100 شرکت کارآفرین

 
اصفهانی به بورس کشور را تشکیل داد. 

او ادامه داد: دو سال براي ساختار و مقدمات این کارگروه
تحقیق و برنامه ریزي شد و مقرر شد تا شرکت هایی که
شناسایی می شوند با راي اجماع این کارگروه بعنوان

 
شرکت کارآفرینی که شایسته ورورد به بازار سرمایه است پذیرفته شود. 

رئیس کانون کارآفرینی استان اصفهان بیان کرد: شرکت هاي پذیرفته شده از لحاظ حقوقی، ساختار، مالی و مدیریتی اصلاح می شوند
و در بازاري به همین نام در بورس ایران پذیرش می شوند، امیدواریم با ورود این شرکت هاي کارآفرین خون تازه اي در رگ هاي
بورس کشورجریان یابد و بازار سهام و بورس واقعی در ایران رونق بگیرد تا همه مردم و کسانی که می توانند سهام دار باشند از این

 
مزیت بهره ببرند. 

گوهریان در خصوص شاخص هاي تعیین شده جهت انتخاب و پذیرش شرکت هاي کارآفرین گفت: تمام مشخصات شرکت ها در
سایت karafarin-esf.ir درج شده است و راي اجماع تشخیص می دهد که شرکت کارآفرین پذیرفته است یا خیر، این جمع
شامل: خانه صنعت ایران، اتاق بازرگانی، کانون کارفرمایان و سازمان هاي دولتی از جمله صمت و شرکت هاي شهرك هاي صنعتی
است که باید شرکت درخواست کننده را بعنوان شرکت کارآفرین و پویا تایید کنند که این شرکت می تواند سهامی زنده و پویا را وارد

بورس کشور نماید.



مشکلات صنعتگران قوچان در پیچ و تاب سیستم هاي اداري
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پیچ و تاب هاي اداري یکی از بزرگ ترین دغدغه ها و گلایه کارآفرینان در حوزه تولید است و خواسته اصلی صنعتگران
قوچانی نیز از دستگاه قضا به ویژه کمیسیون حمایت از صنعت و سرمایه گذاري مشروع حل این مشکل در روند تولید است.

پیچ و تاب هاي اداري یکی از بزرگ ترین دغدغه ها و
گلایه کارآفرینان در حوزه تولید است و خواسته اصلی
صنعتگران قوچانی نیز از دستگاه قضا به ویژه کمیسیون
حمایت از صنعت و سرمایه گذاري مشروع حل این مشکل

 
در روند تولید است. 

کمیسیون حمایت از صنعت و سرمایه گذاري مشروع طی
سال هاي اخیر با دستور رییس قوه قضاییه فعالیت خود را
آغاز کرده است تا بتواند مشکلات حقوقی واحدهاي تولیدي
را رفع و گره گشایی مؤثري در زمینه تولید و رونق اشتغال

 
داشته باشد. 

توجه به منویات رهبر معظم انقلاب در ابلاغیه سیاست هاي اصل 44 به خصوص ضرورت حمایت از سرمایه گذاري و مالکیت مشروع،
ایجاد دادگاه هاي تخصصی و به کارگیري ظرفیت نهادهاي شبه قضایی، کاهش خطرپذیري سرمایه گذاري، به کارگیري ظرفیت

 
نهادهاي شبه قضایی و تضمین سلامت و امنیت اقتصادي کشور از جمله اهداف دستورالعمل حمایت قضایی از سرمایه گذاري است. 

شاید اغلب مشکلات واحدهاي تولیدي مربوط به بانک ها ، سازمان امور مالیاتی، تأمین اجتماعی و به طور کلی بوروکراسی اداري در

 
سازمان ها باشد که منجر به معطلی و خستگی صنعتگران در تولید شده است. 

شامگاه دیروز معاون امور اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل خراسان رضوي با همراهی رییس دادگستري و دادستان
عمومی و انقلاب قوچان به منظور بررسی مشکلات واحدهاي صنعتی و تولیدي حضوري چندساعته در میان صنعتگران این خطه
داشت تا از نزدیک ضمن اطلاع از مشکلات کارآفرینان و تولیدکنندگان قوچان دستورات لازم را در زمینه رفع موانع تولید صادر کنند.

سید امیر مرتضوي در نخستین بازدید خود از کارخانه کاشی طوس، خط تولید این واحد صنعتی را بررسی کرد و در جریان مشکلات
این واحد همچون عدم پرداخت تسهیلات علیرغم تسویه حساب انجام شده با بانک عامل، تقسیط بدهی هاي تأمین اجتماعی و نیاز

 
مبرم به وام براي راه اندازي چند طرح توسعه اي قرار گرفت. 

وي سپس با حضور در جلسه کمیسیون حمایت از صنعت و سرمایه گذاري مشروع قوچان در جمع صنعتگران و تولیدکنندگان این

 
شهرستان قرار گرفت و به مشکلات این قشر پرداخت. 

بزرگ ترین مشکل فعالان اقتصادي در این جلسه بوروکراسی اداري و معطلی صنایع در پیچ و تاب ادارات بود که خواهان رفع این مانع



شده بودند. در کنار این مشکل مواردي همچون مشکلات مالیاتی، نبود دادگاه ویژه براي رسیدگی به مشکلات صنعتگران، عدم
همراهی معین هاي اقتصادي، عدم ارائه امتیاز به صنایع جدید، حسابرسی هاي سازمان تأمین اجتماعی و مشکلات حقوقی نیز مطرح

 
شد. 

معاون امور اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل خراسان رضوي در این جلسه با بیان این که در دستگاه قضا تأکید بر
عدم تشکیل پرونده در حوزه کارآفرینی و تولید است گفت : اگر پرونده اي نیز تشکیل شود کارخانه نباید از حرکت بایستد و همچنان

 
باید فعال باشد و از چرخه تولید باز نماند. 

سید امیر مرتضوي افزود: گاهی اوقات براي توقیف اموال یک واحد تولیدي دست روي وسایلی گذاشته می شود که به منزله قلب آن

 
واحد است و اگر خارج شود کارخانه از چرخه تولید بیرون رفته است. 

وي ادامه داد: یکی از برنامه هاي دستگاه قضا از سال 92 در استان خراسان رضوي بازدید از واحدهاي تولیدي شهرستان هاي مختلف

 
است که به صورت هدفمند بررسی ها صورت می گیرد. 

معاون امور اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل خراسان رضوي گفت: امسال به فراتر از ماندن صنایع در چرخه تولید
فکر شده است و واحدهاي تولیدي باید به دنبال توسعه باشند و طی تمام بازدیدها از واحدهاي صنعتی اجراي طرح توسعه و افزایش
آمار کارگران خواسته شده است و این امر اخیراً در یکی از واحدهاي صنعتی فریمان با راه اندازي کشت گلخانه و یک مرکز ترك

 
اعتیاد کلید خورد تا از مددجویان آن در آن واحد تولیدي استفاده شود. 

مرتضوي رفتار و حرکت مدیران همراه با صنعت را بسیار مهم قلمداد کرد و یادآور شد: استاندار خراسان رضوي هم از زمان حضور
خود در این استان دغدغه اقتصادي داشته و کمیته ها و ستادهاي مختلفی را به منظور رفع موانع تولید و تسهیلگري در این زمینه راه

 
اندازي کرده است. 

وي با تأکید بر اینکه مشکلات واحدهاي تولیدي در حوزه تأمین اجتماعی، مالیات و شهرك هاي صنعتی مورد آسیب شناسی در سطح
استان قرار خواهد گرفت افزود: در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه و سران قوا نیز این موضوعات مطرح و پیگیري خواهد شد

 
تا مشکلات رفع شود. 

معاون امور اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل خراسان رضوي گفت: برخی از موانع واحدهاي صنعتی، حقوقی است که
باید توسط دستگاه قضا حل شود اما برخی دیگر از مشکلات به ادارات برمی گردد که دستگاه هاي اجرایی و نمایندگان مجلس براي

 
مرتفع شدن آن باید پیگیري کنند. 

طی 6 ماهه اول سال جاري پنج جلسه کمیسیون حمایت از صنعت و سرمایه گذاري مشروع در قوچان با 10 مصوبه تشکیل شده

 
است که مشکلات 2 واحد صنعتی تاکنون از طریق این کمیسیون و یک واحد نیز بدون برگزاري جلسه حل شده است. 

شهرستان 180 هزارنفري قوچان در فاصله 137 کیلومتري شمال غربی مشهد قرار دارد.



میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: رکناشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/03

رکنا: گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و
همراهی را نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد.

 
 

به گزارش رکنا به نقل از روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات ""میهن"" پیش آمد و با
انبوهی از نگرانی ها و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، ""میهن"" را

 
از خود و خدمت گذار خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

 
 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد



 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

به گزارش خبرنگار ما، حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان
گروه صنعتی میهن براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی
همچون #همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن

را از خود می دانند.



ویروس کرونا چه تاثیري بر رفتار کارآفرین دارد؟

منبع: تابناكشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیرعامل بانک ملت همراه با عضو هیات مدیره و تعدادي از مدیران ارشد این بانک، از شرکت لوله و ماشین سازي ایران،
بازدید کرد.

علی اصغر سعیدي، جامعه شناس اقتصادي می گوید: جهت گیري رفتاري کارآفرین ها در دوره ناامیدي اجتماعی متفاوت است.
شرایط ناامید کننده در جایی است که انباشت سرمایه ممکن نیست. در شرایطی که کارآفرینی توان تبدیل سرمایه متغیر به ثابت را

 
دارد، می تواند امیدوار باشد و در نبود این شرایط، ناامیدي به وجود می آید. 

این روز ها گروه هاي متعدد کارآفرینی، کارفرمایی و کارگري چه مشکلاتی دارند؟ مشکلات ناشی از تحریم، شیوع ویروس کووید 19
و مشکلات ساختاري اقتصادي باعث شده که مردم از ناامیدي پنهان و آشکار رنج ببرند. اما این ناامیدي چه تاثیري در حوزه

 
کارآفرینی دارد؟ 

علی اصغر سعیدي، جامعه شناس اقتصادي در گفت وگویی درباره وضعیت کارآفرینی در ایران امروز می گوید: این روز ها گروه هاي
اجتماعی مثل گروه هاي کاري و کارآفرینی، مصرف کننده ها، تولیدکننده ها و گروه هاي سنی مختلفی زنان و مردان یاس متفاوتی را
تجربه می کنند. البته نوع ناامیدي در جامعه متفاوت است و نمی توانیم از یک پدیده یک شکل حرف بزنیم. جوانان مستعد ناامیدي
بیشتري در حوزه فردي و جمعی هستند. این در کشور هاي توسعه یافته هم که افق هاي پیشرفت و توسعه در آنجا مشخص است،

 
وجود دارد. 

او ادامه می دهد: وقتی به مسائل و مشکلاتی، چون تحریم، شیوع ویروس کووید 19 و بیکاري اشاره می کنید، حتما این پدیده ها

 
ناامیدي اجتماعی در پی دارد و ناامیدي اجتماعی بر روند کار افراد و کارآفرین ها تاثیرگذار است. 

به گفته سعیدي کارآفرین ها گروه هایی هستند که رفتار هاي ریسک پذیري دارند. هر چقدر افق آینده در نظر این طیف تاریک باشد
میزان ریسک پذیري آن ها کاهش می یابد. میزان ریسک پذیري مثل سرمایه گذاري کاهش می یابد و آن ها به سمت ریسک منفی

 
روي می آورند. این مسئله اثر مختلفی بر روي مصرف کننده ها دارد. 

سعیدي ادامه می دهد: در مواقع ناامیدي و افق هاي نامعلوم تولید کننده سرمایه خود را یا از کشور خارج می کند؛ یا سعی می کند

 
سرمایه گذاري جدیدي انجام ندهد، اما مصرف کننده هم در این میان رفتار خاصی از خود نشان می دهد. 

او درباره چیستی رفتار مصرف کننده ها می گوید: این ها به سمت خرید و تهیه کالاي بادوام و اساسی روي می آورند و کمتر به
سمت کالاي لوکس می روند. در بسیاري از موارد میزان کالاي بادوام بیشتر می شود. البته این بستگی به سطح درآمد افراد هم دارد.
البته در میان طبقه اي هم مصرف کالا هاي کم دوام بالاتر می رود. از طرفی افراد سعی می کنند نیاز ضروري خود را برطرف کنند و

 
دست به انبار کالاي مصرفی می زنند. 



سعیدي به الگوي رفتاري سیاست گذاران در مواقع بحران اشاره می کند و می گوید: سیاست هاي دولت اگر به سمت مقررات گذاري
زائد باشد رانت را به همراه خواهد داشت. فعال اقتصادي در این شرایط تمرکز خود را براي گرفتن رانت خواهد گذاشت. رفتار مردم در
زمان بالا رفتن قیمت ارز و طلا نشان داد که در شرایط بی ثباتی رفتار هاي اقتصادي مردم جهت گیري خاصی دارد. اینجا مقصر
اصلی مردم و کارآفرین نیست، بلکه دولت است که سیاست رانت خیز مثل تعدد مقررات، مجوز ها و امضا هاي طلایی و دادن اطلاعات

 
به گروه هاي خاص را تدوین می کند. 

او تاکید می کند: در شرایط ابهام میزان سرمایه گذاري در هر حوزه اي حتی کالاي مصرفی پایین می آید و میزان ریسک افراد براي

 
سرمایه گذاري مجدد هم پایین می آید. 

به گفته سعیدي جهت گیري رفتاري کارآفرین ها در دوره ناامیدي متفاوت است. شرایط ناامید کننده در جایی است که انباشت
سرمایه ممکن نیست. در این شرایط احترام به مالکیت خصوصی و حفاظت از سرمایه و احترام به سرمایه ممکن نیست. در شرایطی

 
که کارآفرینی توان تبدیل سرمایه متغیر به ثابت را دارد، می تواند امیدوار باشد و در نبود این شرایط، ناامیدي به وجود می آید. 

او تاکید می کند: البته در جامعه در هر شرایط چه جنگ و صلح و چه در سلطه نظام سیاسی دموکراتیک و غیردموکرایتک باز هم می
توانیم درباره امید فرد حرف بزنیم و گفتن از امید و ناامیدي نسبی است؛ اما آنچه مشخص است اینکه هر قدر میزان انباشت سرمایه

 
بیشتر باشد کارآفرین امیدوار می شود. 

منبع: پایگاه خبري اتاق ایران



بنگاه داري بانک ها سم مهلک براي نظام تولید است

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/03

جانبازي بابیان اینکه شاید براي عده اي این پرسش را مطرح شود که چه تضمینی براي بانک ها براي بازپرداخت اقساط از طرف
دریافت کنندگان تسهیلات وجود دارد که در جواب این پرسش ها باید گفت همان سیستم بانکی می تواند با پرداخت تسهیلات براي

 
خرید کالاهاي تولید داخل، تضمینی براي پرداخت اقساط تسهیلات توسط دریافت کنندگان آن ایجاد کند. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل از بلاغ نیوز، تولید یکی از مهم ترین عامل توسعه اقتصادي کشور محسوب می شود که
می توان آثار آن را در شکوفایی بخش هاي دیگر شاهد بود. فعال بودن واحدهاي تولیدي به منزله افزایش صادرات و کاهش واردات و
همچنین اشتغال زایی و در نهایت به رشد دانش و اقتصاد می انجامد. اما ممکن است در مسیر تولید مشکلات و موانعی نیز وجود

 
داشته باشد که شاید بتوان مهم ترین آن را « بانک ها» دانست. 

هر واحد تولیدي و صنعتی قطعاً براي ادامه حیات خود و یا گسترش کار نیازمند تسهیلات است، تسهیلاتی که بتواند ضمن حل

 
مشکلات، سبب ایجاد فشار و مختل شدن کار تولید نشود. 

 
بنگاه داري بانک ها سم مهلک براي نظام تولید کشور است 

محسن جانبازي کارشناس برنامه ریزي سیستم هاي اقتصادي بابیان اینکه نقش نظام بانکی به عنوان موتور محرکه تولید و رشد آن
در کشور ما بر کسی پوشیده نیست اظهار کرد:زمانی که تصمیم مسئولان نظام بر اجراي اصل 44 قانون اساسی گرفته شد این نیاز در

 
نظام تولیدي ما براي گذار از یک اقتصاد دولتی و بودجه محور به یک اقتصاد خصوصی و تقاضامحور و رقابتی احساس شد. 

وي افزود: زمانی که یک واحد تولیدي خصوصی باشد و دستش از بودجه هاي دولتی که نصیب کارخانه هاي دولتی می شود کوتاه

 
باشد باید به بهره وري و راندمان بالاي عملکرد خود بپردازد و این مهم محقق نمی شود جز با حمایت نظام بانکی. 

این کارشناس اقتصادي با اشاره به اینکه عطش بنگاه داري در بانک ها که موردنقد مقام معظم رهبري نیز قرارگرفته است گاها
ضررهاي جبران ناپذیري به واحدهاي تولیدي که به تسهیلات بانک ها نیاز دارند میزند عنوان کرد: بانک ها با بنگاه داري تمرکز خود

 
را از هدف تولید به سمت حمایت از بنگاه هاي تحت پوشش خود سوق می دهند و این می تواند سم مهلکی براي نظام تولید باشد. 

جانبازي با تأکید بر اینکه نقش نظام بانکی در رشد تولید یک نقش انکارناپذیر و مهم است گفت: اما تسهیلات بانکی با درصدهایی که
براي واحدهاي تولید صرفه و توجیه اقتصادي داشته باشد، براي تحرك و پویایی واحدهاي تولیدي بسیار مهم و در خور توجه است که
البته تولید و پویایی آن به زعم بنده یک چرخه متشکل از تولیدکننده، مصرف کننده و کاتالیزورهایی که این مهم را تسهیل می کنند
است که باید باقی ارکان این چرخه نیز کار خود را به درستی انجام دهند، چراکه نقص در عملکرد هرکدام موجب بطلان زحمات

 
صورت گرفته از سوي سایر ارکان می شود. 

وي تصریح کرد: بانک ها می توانند با پرداخت تسهیلات خود به تسهیلات خرید کالاي داخلی به تشویق تولیدکننده و مصرف کننده



بپردازند و یا مثلاً با عدم دریافت وثیقه هاي ملکی که گاها منجر به تعطیلی واحدهاي تولیدي می شود، جلوي تعطیلی چرخه تولید را

 
بگیرند. 

این کارشناس اقتصادي با اشاره به دریافت سود مرکب از سوي بانک ها که گاها نرخ جریمه دیرکرد واحدهاي تولیدي را از اصل مبلغ
تسهیلات بیشتر می گرداند گفت: دریافت این سود اقدامی غیرمنطقی و غیرعلمی در روند تولید است که با یک تصمیم خردمندانه از

 
سوي قوه قضاییه و دیوان عالی کشور دریافت آن از سوي بانک ها ممنوع اعلام شد. 

جانبازي بابیان اینکه شاید براي عده اي این پرسش را مطرح شود که چه تضمینی براي بانک ها براي بازپرداخت اقساط از طرف
دریافت کنندگان تسهیلات وجود دارد که در جواب این پرسش ها باید گفت همان سیستم بانکی می تواند با پرداخت تسهیلات براي

 
خرید کالاهاي تولید داخل، تضمینی براي پرداخت اقساط تسهیلات توسط دریافت کنندگان آن ایجاد کند. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: عدم ورود بانک ها به بنگاه داري و تزریق نقدینگی آن ها به بخش تولید، شاه کلید رشد اقتصادي کشور
است که رشد اقتصادي یعنی پایین آمدن نرخ تورم، در کنار آن کاهش نرخ بیکاري و جامعه اي پویا و این مهم فقط با تشویق مردم به

 
استفاده از کالاي تولید داخل محقق می شود. 

بر اساس این گزارش هرچند از ابتداي سال 99 دریافت سودهاي مرکب از سوي بانک ها ممنوع اعلام شد اما بانک ها به هر نحوي
تولیدکننده را با چالش مواجه می کنند به طوري که مدتی پس از پرداخت وام، بانک پیشنهاد وام جدید می دهد و پس از پرداخت
وام جدید به بهانه دیرکرد پرداخت قسط مبلغ وام پس از واریز برداشت می شود و پس از دیر شدن پرداخت قسط وام جدید، بانک
کل وام و حداکثر میزان سود و جریمه دیرکرد را طلب می کند و بعد از ناتوانی تولیدکننده در پرداخت، تولیدي به قیمت پایین ارزش

 
گذاري شده و به تملک بانک در می آید. 

به صورت کامل و شفاف نیز در مورد کسانی که از قبل تصویب این قانون با این موضوع دچار چالش بوده اند چه خواهد شد؟ ولی آن
چیزي که مبرهن و واضح است اینکه بانک ها و نهادهاي اقتصادي و حمایتی باید تسهیل گر حرکت تولید باشند نه اینکه زنجیره
تولید را قطع کنند. با توجه به اینکه مقام معظم رهبري امسال را سال جهش تولید نام گذاري کردند ولی رفتار بانک ها با

تولیدکنندگان مغایر با این سیاست است که باید در سطح کلان این موضوع رسیدگی و موردبررسی قرار گیرد.



40 درصد صادرات کشور از مناطق آزاد و ویژه اقتصادي است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/03

مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با اشاره به رقم 169 میلیارد دلار صادرات از این مناطق در
هفت سال دولت تدبیر و امید گفت: بیش...

مشاور رییس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با اشاره به رقم 169 میلیارد دلار صادرات از این مناطق در هفت

 
سال دولت تدبیر و امید گفت: بیش از 40 درصد صادرات کشور از این مناطق انجام می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از پایگاه خبري فرینا، «مرتضی بانک» روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایرنا
با بیان اینکه بخشی از واردات ضروري کشور متعلق به مناطق آزاد و ویژه اقتصادي است، اظهار داشت: حجم صادرات نسبت به واردات

 
در این مناطق رقم قابل توجهی را نشان می دهد. 

او تصریح کرد: آمارها نشان می دهد در طول مدت هفت سال دولت یازدهم و دوازدهم کل واردات به مناطق آزاد و ویژه اقتصادي 45

 
میلیارد دلار بوده در حالی که در بخش صادرات این رقم به 132 میلیارد دلار می رسد. 

مشاور رییس جمهور افزود: با توجه به رقم 37 میلیارد دلار صادرات به سرزمین اصلی، این میزان به 169 میلیارد دلار در این مدت

 
رسیده است. 

مرتضی بانک همچنین با بیان اینکه برخی جریانات با تبلیغات منفی مانع رشد مناطق آزاد و ویژه اقتصادي می شوند، خاطرنشان کرد:
اگر محدودیت هاي بانکی و تحریم ها وجود نداشت، شرایط اقتصادي در این محدوده ها متفاوت می شد اما با همه این مشکلات

 
همچنان 40 درصد صادرات کل کشور متعلق به مناطق آزاد و ویژه اقتصادي می شود. 

او تاکید کرد: البته نیمی از این صادرات متعلق به آمار پتروشیمی می شود که البته در تمام جهان نیز صادرات این محصولات را نیز با

 
مجموع آمار کل اعلام می کنند. 

دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي همچنین در خصوص سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی نیز گفت: مقررات دریافت
مجوزها و مسیر طولانی که باید براي آن طی شود مشکلات بسیاري را براي این بخش ایجاد می کند، اما بسیاري افراد هستند که با

 
وجود تمام موانع حاضر به همکاري در این مناطق می شوند. 

مرتضی بانک درخصوص اخذ مالیات ها نیز تصریح کرد: در حالی که قوانین مالیاتی باید اجرایی شود ابزارها و توان تولیدي و اشتغال

 
هم باید مورد توجه قرار بگیرد که در غیر اینصورت با تعارض مواجه می شویم. 

به گفته او، براي تحقق امنیت براي سرمایه گذار و حمایت از این بخش به طوري که سرمایه گذار بتواند سود سرمایه خود را در آینده
تضمین کند، می توان به اجراي قوانین توجه نشان داد. 



به گزارش ایرنا، ایران داراي مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی کیش، قشم، چابهار، ارس، انزلی، اروند، ماکو است و دولت دوازدهم برنامه
هاي ویژه اي براي مناطق آزاد و ویژه در نظر گرفته که موجب جذب سرمایه گذاري هاي داخلی و خارجی شده است.



رویکرد وزارت کشور جذب نیروهاي نخبه دانشگاهی است/ فردا آخرین مهلت

ثبت نام آزمون استخدامی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/03

روشن ضمیر مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور اعلام کرد: تلاش داریم با جذب نیروهاي نخبه دانشگاهی بدنه
اجرایی و تخصصی وزارت کشور و نهادهاي تابعه اش ...

روشن ضمیر مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور اعلام کرد: تلاش داریم با جذب نیروهاي نخبه دانشگاهی بدنه اجرایی و

 
تخصصی وزارت کشور و نهادهاي تابعه اش را بیش از گذشته تقویت کنیم. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت کشور، اکبر روشن ضمیر مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور در رابطه با
هشتمین آزمون مشترك فراگیر دستگاه هاي اجرایی کشور که از طریق سایت سازمان سنجش انتشار یافت اعلام کرد: بعد از رایزنی
هاي مختلف با سازمان امور استخدامی کشور، مجوز جذب 1500 نفر در صف و ستاد وزارت کشور اخذ شده و تلاش داریم متخصص

 
ترین نیروي انسانی را جذب وزارت کشور در صف و ستاد کنیم 

وي در این خصوص گفت : استخدام فوق که بر اساس آزمون عمومی و مصاحبه در کانون ارزیابی بر اساس مدل شایستگی علمی
صورت می پذیرد و از این تعداد (60) سهمیه به ستاد وزارت کشور (290) سهمیه براي اشتغال در فرمانداري ها و (1150) سهمیه به

 
بخشداري هاي سراسر کشور اختصاص یافته است . 

مدیرکل توسعه منابع انسانی با بیان اینکه وزارت کشور به عنوان نهاد حاکمیتی به بدنه کارشناسی قوي و علمی نیاز دارد ؛ گفت: با
هماهنگی به عمل آمده با سازمان سنجش و بعد از آن کانون ارزیابی در داخل وزارت کشور به دنبال جذب شایسته ترین افراد در

 
وزارت کشور هستیم. 

روشن ضمیر در ادامه گفت: فقط اعلام نیاز رشته هاي شغلی از سوي وزارت کشور انجام شده و اصل برگزاري آزمون با سازمان
سنجش است که اسامی راه یافتگان بعد از طی مراحل قانونی در بخش هاي مختلف وزارت کشور در صف و ستاد جذب می شوند.



واحدهاي تولیدي پول ندارند

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/03

شایلی قرائی به گزارش کسب و کار نیوز، این در حالی است که بسیاري از کارشناسان اقتصادي معتقدند که مشکلات
واحدهاي صنعتی ناشی از مدیریت ناکارآمد و بهره وري پایین این واحدهاست و ربطی به نقدینگی ندارد چرا که حتی با

کامیون هاي پول هم نمی توان شرایط را براي بخش تولید با بهره وري پایین مساعد کرد. در ... ...

کسب و کار نیوز - روند تعطیلی کارخانجات تولیدي و صنایع در چند سال اخیر شدت بسیاري گرفته است و در دولت روحانی
بیش از 30 برند از گردونه فعالیت خارج شده اند. کمبود نقدینگی واحدهاي بزرگ صنعتی از جمله خودروسازي ها، فولادسازي ها،
لوازم خانگی، صنایع کوچک و متوسط از یک سو و شرایط ارزي کشور از سوي دیگر روزهاي سختی را براي بخش تولید کشور ایجاد
کرده است. بسیاري از واحدهاي تولیدي به تعطیلی کشانده شده اند و بسیاري دیگر با مشکلات حاد و وضعیت بحرانی دست و پنجه

 
نرم می کنند. 

 
شایلی قرائی 

به گزارش کسب و کار نیوز، این در حالی است که بسیاري از کارشناسان اقتصادي معتقدند که مشکلات واحدهاي صنعتی ناشی از
مدیریت ناکارآمد و بهره وري پایین این واحدهاست و ربطی به نقدینگی ندارد چرا که حتی با کامیون هاي پول هم نمی توان شرایط
را براي بخش تولید با بهره وري پایین مساعد کرد. در این بین برخی دیگر از کارشناسان نیز بر این باروند که ممکن است برخی
مشکلات مدیریتی بنگاه ها مانند گذشته وجود داشته باشد اما پدیده اي که این روزها به شدت بنگاه ها از آن در رنج هستند بی

 
توجهی به نیازهاي سرمایه در گردش آنها از سوي نهادهاي پولی است. 

اما در همین رابطه معاون اقتصادي وزارت کشور از دستور رحمانی فضلی جهت پیگیري و حل مشکلات واحدهاي تولیدي مشکل دار
و بحرانی در استان هاي سراسر خبر داد. بابک دین پرست معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور اظهار کرد:
در راستاي تأکیدات دکتر رحمانی فضلی وزیر کشور، مبنی بر ضرورت پیگیري مشکلات واحدهاي تولیدي مشکل دار و بحُرانی در

 
استانهاي سراسرکشور، این مهم همواره جزء اولویت هاي وزارت کشور، استانداري ها و فرمانداري ها بوده است. 

دین پرست در همین راستا با اشاره به اینکه وضعیت بنگاه هاي اقتصادي و مشکلات مرتبط با این حوزه در شرایط خاصِ تحریمی نیاز
به رسیدگی بیش از پیش دارد، اعلام کرد: مطابق گزارش منتهی به خرداد ماه 1399 وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیرامون
آخرین وضعیت واحدهاي تولیدي مشکل دار و بحرانی به تفکیک استان ها، لیست واحدهاي تولیدي موصوف در اول مهرماه جاري به

 
استانداران سراسرکشور ابلاغ شد. 

معاون اقتصادي وزیر کشور اضافه کرد: در این ابلاغیه به استانداران تاکید شد تا با هماهنگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ضمن
یکسان سازي تعاریف واحدهاي مشکل دار و بحرانی و تطبیق اطلاعات ملی و استانی، با بسیج کردن امکانات استان و بهره مندي از
ظرفیت هاي ملی و استانی به ویژه ستاد ملی و کارگروه استانی تسهیل و رفع موانع تولید، درخصوص رفع مشکلات واحدهاي موصوف

 
تدابیر مناسب اندیشیده و اقدام لازم بعمل آورند. 

 
سود تولید از تمام بخش هاي اقتصادي بیشتر شود 



 
حسین محمودي اصل، کارشناس اقتصادي 

تولید در شرایط فعلی با مشکلات بسیاري روبرو است و این در حالی است که تولید نقش بسیار بالایی در رشد اقتصادي و ارزآوري در
صورت راه یافتن کالاها به بازارهاي صادراتی دارد. اگر کیفیت تولیدات بنگاه هاي ما به حدي برسد که بتوانند صادرات محور شوند، با
بازاریابی درست می توان امیدوار بود که تاثیر تحریم ها در این بخش از اقتصاد به کمترین میزان برسد. از طرفی دیگر جهش تولید
حرکتی است که به آن نیاز داریم و براي برون رفت از ابر چالش ها باید محقق شود اما در این راستا گام اول این است که نقدینگی به
این سمت هدایت شود. تسهیلات بانکی نیز باید تنها در اختیار تولید قرار گرفته و به عبارتی به نقطه هدف و نقطه اثر برسد به این
معنی که ما بررسی کنیم که از 17 میلیون میلیون ریال تسهیلات داده شده چه میزان به واحد هاي تولیدي و تولید واقعی رسیده
است. در حالت عادي و بدون ملاحظه کارشناسی نیز مشخص است که این منابع به بخش تولید نرسیده زیرا اگر این رقم هدایت شده

 
بود مشکل اشتغال و کمبودهاي بسیار در اقتصاد حل شده بود. 

متاسفانه در ارایه تسهیلات کلان بانکی در حوزه اهلیت سنجی و ارزیابی طرح هاي مختلف دچار مشکل هستیم. منابع از بانک ها به
عنوان تسهیلات براي تولید اخذ شده و در جایی غیر از تولید و در بازارهاي سوداگري هزینه شده که این خروج پول به این تسهیلات

 
تولیدي و حضور آن در بازار سوداگري باعث رشد بی رویه تورم شده است. 

چاره اقتصاد کشور استفاده از ظرفیت هاي بخش خصوصی است. باید سرمایه هاي خرد را مدیریت کرد تا به بازارهاي مختلف منتقل
نشوند و شاهد نقدینگی سرگردان نباشیم. به طور مثال سرمایه داران براي از دست ندادن سرمایه خود به سمت بازارهایی مانند
مسکن، خودرو یا طلا و ارز باحالتی شتاب زده هجوم می برند و باعث ایجاد آشفتگی در بازار می شوند. بنابراین باید با کنترل سرمایه
هاي سرگردان و استفاده از توانمندي هاي بخش خصوصی بازار را مدیریت کرد. کشور قابلیت توانمند شدن در بخش خصوصی را
دارد، اما باید سرمایه ها از سوداگري به سمت تولید سوق پیدا کند و تا زمانی که سود تولید از همه بخش ها بیشتر نباشد جهش
تولید در کشور محقق نخواهد شد. جهش تولید زمانی اتفاق می افتد که منابع به سمت تولید هدایت شده و مالیات بر عایدي ثروت
اخذ شود. در آن صورت است که تولید رونق می گیرد. دریافت مالیات انگیزه هاي دلالی را کاهش داده و چرخ تولید به حرکت درمی

 
آورد. 

زمانی که یک واحد تولیدي به سود 80 درصد رسیده اما تنها ملزم به پرداخت 10 درصد آن به عنوان مالیات است، تولیدکننده و
سرمایه گذار به این بازار اشتیاق نشان می دهند. راه خصوصی سازي و رونق تولید، ایجاد انگیزه براي سرمایه گذاران است. سود تولید

باید از تمام بخش هاي اقتصادي بیشتر باشد تا شاهد سرمایه گذاري در بازارهاي دیگر و درنتیجه بالا رفتن تورم نباشیم.



شرکت بسته بندي محصولات کشاورزي صادراتی در بندر نوشهر راه اندازي شد

منبع: پاناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/03

ساري (پانا) - شرکت بسته بندي محصولات کشاورزي صادراتی با سرمایه گذاري بخش خصوصی در منطقه ویژه اقتصادي
بندر نوشهر راه اندازي شد.

ساري (پانا) - شرکت بسته بندي محصولات کشاورزي
صادراتی با سرمایه گذاري بخش خصوصی در منطقه ویژه

 
اقتصادي بندر نوشهر راه اندازي شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردي استان
مازندران، این پروژه سرمایه گذاري با اعتباري بالغ بر 12
میلیارد ریال با مشارکت سرمایه گذار بخش خصوصی طی

 
سه ماه به بهره برداري رسید. 

ناصر بابایی رئیس هیأت مدیره شرکت بهدانه میرو، هزینه ساخت ابنیه را بالغ بر 5 میلیارد ریال برشمرد و افزود: با راه اندازي این

 
پروژه براي 45 نفر به صورت مستقیم و حدود 600 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال ایجاد خواهد شد. 

او هدف از راه اندازي این شرکت را تولید چیپس میوه و انواع دمنوش هاي میوه اي طبیعی عنوان و خاطرنشان کرد: در مرحله نخست
از مرکبات و کیوي مناطق شمال کشور استفاده می کنیم و در مرحله بعد میوه هاي وارداتی به صورت گذر موقت وارد منطقه ویژه

 
اقتصادي بندر نوشهر شده و پس از فرآوري جهت صادرات به کشورهاي هدف( GIS و اوراسیا) ارسال می شود. 

شرکت بسته بندي محصولات کشاورزي بندر نوشهر



منطقه ویژه اقتصادي میرجاوه تا پایان امسال راه اندازي می شود

منبع: پاناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/03

زاهدان(پانا) - معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: منطقه ویژه اقتصادي میرجاوه در پی
اقدامات و پیگیري هاي انجام شده تا پایان امسال راه اندازي خواهد شد.

زاهدان(پانا) - معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
سیستان و بلوچستان گفت: منطقه ویژه اقتصادي میرجاوه
در پی اقدامات و پیگیري هاي انجام شده تا پایان امسال

 
راه اندازي خواهد شد. 

ماندانا زنگنه روز پنجشنبه در نشست بررسی آخرین
وضعیت راه اندازي منطقه ویژه اقتصادي میرجاوه اظهار

 
داشت: فعال شدن این منطقه می تواند مبادلات مرزي میان این شهرستان و کشور پاکستان را بیشتر کند. 

وي ادامه داد: همچنین میزان قابل توجهی اشتغال به طور مستقیم و غیرمستقیم در شهرستان میرجاوه ایجاد خواهد شد به همین

 
دلیل می تواند نقش مهمی در تحول منطقه ایفا کند. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: مناطق ویژه اقتصادي رامشار و میرجاوه در 2 نقطه سیستان و

 
مرکز استان میتوانند سبب افزایش مبادلات مرزي استان با دو کشور افغانستان و پاکستان شود. 

وي بیان کرد: در پی این مهم میزان ترانزیت سیستان و بلوچستان افزایش خواهد یافت و می تواند رونق مناطق مرزي استان را به

 
همراه داشته باشد. 

میرجاوه از توابع استان سیستان و بلوچستان در 75 کیلومتري شرق زاهدان مرکز این استان و در همسایگی کوه آتشفشان نیمه فعال

 
تفتان و هم مرز با پاکستان قرار دارد. 

سیستان و بلوچستان میرجاوه توسعه اقتصادي



رویکرد وزارت کشور در جذب نیرو تشریح شد؛ فردا آخرین مهلت ثبت نام

آزمون استخدامی

منبع: پاناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/03

تهران (پانا) - مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور اعلام کرد که سعی می شود با جذب نیروهاي نخبه دانشگاهی بدنه
اجرایی و تخصصی وزارت کشور و نهادهاي تابعه اش بیش از گذشته تقویت شود.

تهران (پانا) - مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور
اعلام کرد که سعی می شود با جذب نیروهاي نخبه
دانشگاهی بدنه اجرایی و تخصصی وزارت کشور و نهادهاي

 
تابعه اش بیش از گذشته تقویت شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، اکبر روشن
ضمیر مدیر کل توسعه منابع انسانی وزارت کشور در رابطه

با هشتمین آزمون مشترك فراگیر دستگاه هاي اجرایی کشور که از طریق سایت سازمان سنجش انتشار یافت اعلام کرد: بعد از رایزنی
هاي مختلف با سازمان امور استخدامی کشور، مجوز جذب 1500 نفر در صف و ستاد وزارت کشور اخذ شده و تلاش داریم متخصص

 
ترین نیروي انسانی را جذب وزارت کشور در صف و ستاد کنیم 

وي در این خصوص گفت : استخدام فوق که بر اساس آزمون عمومی و مصاحبه در کانون ارزیابی بر اساس مدل شایستگی علمی
صورت می پذیرد و از این تعداد (60) سهمیه به ستاد وزارت کشور (290) سهمیه براي اشتغال در فرمانداري ها و (1150) سهمیه به

 
بخشداري هاي سراسر کشور اختصاص یافته است . 

مدیرکل توسعه منابع انسانی با بیان اینکه وزارت کشور به عنوان نهاد حاکمیتی به بدنه کارشناسی قوي و علمی نیاز دارد ؛ گفت: با
هماهنگی به عمل آمده با سازمان سنجش و بعد از آن کانون ارزیابی در داخل وزارت کشور به دنبال جذب شایسته ترین افراد در

 
وزارت کشور هستیم. 

روشن ضمیر در ادامه گفت: فقط اعلام نیاز رشته هاي شغلی از سوي وزارت کشور انجام شده و اصل برگزاري آزمون با سازمان

 
سنجش است که اسامی راه یافتگان بعد از طی مراحل قانونی در بخش هاي مختلف وزارت کشور در صف و ستاد جذب می شوند. 

آزمون استخدامی آزمون استخدامی دولت استخدام نیرو در وزارت کشور وزارت کشور



الزام نگاه خلاقانه در بخش معادن

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/03

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت در بازدید از مجتمع سرب و روي مهدي آباد گفت: در بخش توسعه معادن
باید نگاه هاي خلاقانه و جدید شکل بگیرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از شاتا، سعید زرندي در بازدید از مجتمع سرب و روي مهدي آباد
استان یزد اظهار داشت: در گذشته براي براي فرآوري سنگ آهن و غیره فقط از عیارهاي بالا استفاده می شد اما در حال حاضر در

 
برخی معادن توانسته اند از عیار پایین خاك نیز استفاده شود. 

 
وي افزود: وقتی بخش خصوصی واقعی وارد کار شود بسیاري از نشدنی ها را به اجرا در می آورد. 

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت ادامه دادد: توسعه معادن و صنایع معدنی یکی از بهترین روش ها براي توسعه

 
کشور، ایجاد اشتغال و ارزآوري محسوب می شود. 

 
زرندي بیان کرد: براي جهش تولید بهترین ظرفیت و قابلیت در بخش معادن و صنایع معدنی است. 

 
وي تصریح کرد: سیاست جلوگیري از خام فروشی به طور جدي در کشور دنبال می شود. 

معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد: مشکلاتی در خصوص مسائل بانکی، گمرکی ، محیط زیست و... براي

 
تولید وجود دارد که درحال شناسایی کامل قوانین و مقررات مخل صنعت و معدن هستیم. 

زرندي ابراز کرد: راهکارهاي پیشنهادي براي حل هر یک از قوانین مخل تولید را با همکاري سایر دستگاه ها و مجلس شوراي اسلامی

 
دنبال می کنیم. 

وي در پایان توضیح داد: درست است که در این شرایط بخش تولید با مشکلات زیادي مواجه است اما در همین شرایط واحدهاي

 
موفق و خوبی در حال فعالیت هستند و باید این ها به جامعه معرفی و منتقل شود. 

انتهاي پیام//



انتقاد رئیس قوه قضائیه از تملک واحدهاي تولیدي از سوي بانک ها / دستور

رئیسی براي بررسی پرونده ورشکستگی کارخانه نساجی سبلان

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/03

حزب االله:رئیس قوه قضائیه گفت: ظرفیت اشتغال کارخانه سبلان پارچه اردبیل 4 هزار و 500 نفر است، اما اکنون فقط 700
نفر در آن مشغول به کار هستند.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،رئیس قوه قضاییه در بازدید سرزده از کارخانه نساجی سبلان اردبیل که به دلیل عدم
پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه به حالیت نیمه تعطیل درآمده، ضمن دستور بررسی مجدد مرونده ورشکستگی و
تملک این کارخانه توسط یکی از بانک هاي کشور، از مسئولان دولتی و قضایی استان خواست در کوتاه ترین زمان ممکن شرایط

 
بازگشت کامل این واحد عظیم صنعتی به چرخه تولید را فراهم کنند. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی که صبح امروز در هفدمین سفر استانی خود همراه با هیأتی از مسئولان عالی قضایی به استان اردبیل
سفر کرده است، به منظور پیگیري برنامه هاي دستگاه قضا در حمایت از بخش هاي تولیدي کشور دقایقی پیش به طور سرزده از

 
کارخانه نساجی سبلان بازدید کرد. 

 
بیشتر بخوانید 

 
بازدید سرزده رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور از واحدهاي ثبتی سمنان + فیلم 

 
بازدید سرزده رئیس قوه قضائیه از مجتمع قضایی شهید قدوسی اردبیل / گفت وگوي صمیمی رئیسی با مراجعه کنندگان 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید، پاي حرف ها و درددل هاي مدیران و کارگران این کارخانه که به دلیل عدم پایبندي بانک به
تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان مشکلات و نیازهاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و

 
افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت. 

آیت االله رئیسی با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان که ظرفیت
اشتغالزایی براي 6 هزار نفر را دارد اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور

 
است. 

رئیس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند اما زمینه کار براي آنها فراهم نیست و بخشی از یک واحد تولیدي عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم و

 
غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 

آیت االله رئیسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال
است، متذکر شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10 درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران

 
چرخ خیاطی خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رئیس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند. 

گفتنی است؛ در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه
و طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت.



میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/03

انتخابات 9 اوت نه آزاد بود و نه منصفانه. اتحادیه اروپا نتایج جعلی را به رسمیت نمی شناسد. در نتیجه، هم اداي سوگند 23
دسامبر و هم دوره جدیدي که لوکاشنکو مدعی است، فاقد مشروعیت دموکراتیک هستند.

گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و همراهی را

 
نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد. 

به گزارش روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات "میهن" پیش آمد و با انبوهی از نگرانی ها
و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، "میهن" را از خود و خدمت گذار

 
خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

 
 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد

 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 



 
 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان گروه صنعتی میهن
براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی همچون
#همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن را از خود

 
می دانند. 
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داستان شکل گیري سوخت جت - بزرگ ترین رسانه انگیزشی فارسی

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/03

آیا براي شما پیش آمده است که حافظه گوشی تان پر شده باشد. حتما اولین کاري که شما به فکرتان خواهد رسید این است
که فایل هاي خود را به کامپیوتر خود منتقل و در یکی از درایوهاي خود ذخیره کنید.

اگر علاقه مند به خواندن جملات انگیزشی هستید و یا میخواهید در طول روز انگیزه تان را همیشه بالا و در حد فوران انرژي
نگه دارید، احتمالا یک بار حداقل با وبسایت سوخت جت برخورد کردید. این وبسایت که از سال 1392 فعالیت رسمی خود را شروع

 
کرده امروز تبدیل به پرمخاطب ترین وبسایت انگیزشی فارسی شده که داستان شکل گیري آن بسیار الهام بخش است. 

 
 

بنیانگذار رسانه سوخت جت، رنه سینانی است. یک مهندس صنایع که براي ورود به دنیاي کارآفرینی با شکست هاي کاري و ناکامی
هایی روبرو میشد و براي حفظ انگیزه و ادامه مسیر نمیتوانست هیچ محتواي انگیزشی فارسی و جذابی پیدا کند براي همین به

 
وبسایت هاي خارجی سر میزند و سعی میکند محتواي دست اول انگیزشی و به قول خودش «جوان پسند» پیدا کند. 

بعد از مدتی، متوجه میشود با توجه به علاقه اش به دنیاي محتوا، میتواند همین محتوا را فارسی و بومی سازي شده در قالب مقالات و
عکسنوشته فارسی تبدیل کند و آنرا در یک وبسایت اختصاصی منتشر کند. اوایل هیچ ایده اي از مسیر نداشت و صرفا با دنبال کردن

 
علاقه اش رنه سینانی توانست اولین نسخه از وبسایت سوخت جت را راه اندازي کند که خودش اینچنین میگوید 

«وقتی تصمیم گرفتم یک وبسایت راه اندازي کنم هیچ ایده اي ازینکه باید از کجا شروع کنم نداشتم. حتی بلد نبودم اسم وبسایت
ثبت کنم چه برسد به طراحی، ولی آنچنان حس اشتیاق در من زیاد بود که شروع کردم به یادگیري و به صورت رایگان از سطح
اینترنت با منابع مختلف دست و پا شکسته بلاخره اولین وبسایت را راه اندازي کردم و نامش را گذاشتم کارآفرینان جوان، چون

 
میخواستم براي افرادي شبیه خودم باشد.» 



 
 

شاید اوایل رنه سینانی نمیدانست درحال پر کردن یک خلع بزرگ در حوزه وب فارسی است؛ یعنی محتواي انگیزشی با کیفیت و
هیچوقت شاید تصور نمیکرد در بدو شروع که یک روزي این وبسایت روزانه 20 هزار نفر بازدید کننده و بیش از 110 هزار مشترك

 
خواهد داشت. 

«حدود یکسال، هر روز یک مقاله می نوشتم و یک عالمه عکسنوشته جذاب آماده کرده بودم که منتشر میکردم. انقدر به این کار
علاقه داشتم که هیچ پلن درآمدي براش ندیده بودم، تا اینکه بعد از یکسال و نیم فعالیت تصمیم گرفتم یک بخش کوچکی از وبسایت

 
را به صورت ویژه و حق اشتراکی کنم تا کاربرانی که علاقه مند هستند مطالب تخصصی تر دریافت کنند...» 

رنه سینانی میگوید در اولین روز ایجاد بخش حق اشتراك در وبسایت سوخت جت، یک نفر در ساعات اولیه اشتراك دو ماهه که
بیشتري مقدار بود تهیه میکند. این نشانه اي بود براي وي که مسیرش صحیح است و باید همین مسیر را ادامه بدهد و همین کار را

 
کرد. 

امروز در مجموعه انگیزشی سوخت جت بیش از 30 نفر به صورت مستقیم کار میکنند و در شبکه هاي اجتماعی بیش 700 هزار
مخاطب و دنبال کننده دارد و بعضی از محتواي آنها چندین میلیون بار به اشتراك گذاشته شده است براي مثال «لیست بهترین
جملات انگیزشی» و همچنین پادکست سوخت جت به 70 قسمت رسیده که مخاطب چند صد هزار نفري دارد که اگر به پادکست

 
روانشناسی و پادکست موفقیت علاقه مند هستید، توصیه میکنم حتما دانلود و گوش کنید. 



 
 

داستان شکل گیري رسانه انگیزشی سوخت جت، قرار است به ما بگوید قرار نیست کلیشه و چارچوب هاي ذهنی که از کودکی به ما
اموخته اند حتما درست باشد. قرار نیست همه جوان ها مهندس، دکتر یا وکیل شوند. بعضی افراد میتواننند علاقه شخصی شان را
دنبال کنند و تولید کننده محتواي حرفه اي باشند. بعضی افراد میتوانند عکسنوشته هاي جذابی تولید کنند و بعضی افراد میتوانند
پادکست هاي الهامبخشی ضبط کنند. اینکه علاقه شخصی شما چیست و به چه سمتی در زندگی میخواهید حرکت کنید، خیلی مهم

 
تر است از اینکه به شما گفته شود آینده مشاغل چیست. 

بارها دیده میشود براي نوجوانانی که میخواهند کنکور بدهند، صرف نظر از علاقه شخصی دانش آموزش، مشاوران به وي رشته هاي
مهندسی یا پزشکی را توصیه میکنند؛ فقط چون احساس میکنند آینده شغلی خوبی دارد در صورتی که هیچ شغلی پولساز نیست

 
بلکه این انسان ها هستند که با افکار پولساز میتوانند از شغل مورد علاقه شان درآمدهاي بالایی داشته باشند. 

مسیر زندگی رنه سینانی و داستان شکل گیري وبسایت سوخت جت یکی از الهام بخش ترین داستان هاي استارتاپی ایرانی است. اگر

 
در حوزه استارتاپی فعالیت میکنید، باید بدانید علاقه بیش از هرچیزي براي موفقیت در مسیر شما اهمیت دارد. 

نه فقط وبسایت سوخت جت، بلکه هر استارتاپ و کسبوکار موفقی که امروز میبینید، نه به خاطر سرمایه، رانت، پارتی یا هر عامل
خارجی دیگر موفق شده... بلکه بنیانگذارانی دلسوز داشتند که علارغم عوامل بیرونی مثل تحریم ها، تورم یا شرایط اقتصادي و
اجتماعی، به خاطر اشتیاق سوزانی که براي تحقق رویایشان داشتند، براي موفقیت تلاش کرده اند و هیچ باکی از شکست نداشتند.
آنها معتقدند یا موفق میشوند، یا متوجه میشوند که چرا موفق نشده اند تا در تلاش بعدي جبران کنند. نقطه توقفی براي فردي که

 
یک رویاي بزرگ و اشتیاقی سوزان براي تحقق رویایش دارد وجود ندارد. 

asriran.com/0038f5 :لینک کوتاه



دوگانه توسعه و عدالت

منبع: آناجشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیریت شهري ما همواره بر این عقیده پایبند بوده و هست که؛ «باید به توسعه برسیم، تا عدالت توزیعی برقرار شود»!  اما
پس چرا تاکنون عدالتی برقرار نشده؟!

گروه اجتماعی آناج/ بهزاد شهلاچشم؛ سالیانِ سال است که قوانینِ خودساخته نئولیبرال ها پایه فکري مدیریت شهري را تسخیر
کرده و همچنان به مسیر اشتباهش ادامه میدهد! مدیریت شهري ما همواره بر این عقیده پایبند بوده و هست که؛ «باید به توسعه
برسیم، تا عدالت توزیعی برقرار شود»!  اما پس چرا تاکنون عدالتی برقرار نشده؟! تا کِی قرار است مردم هزینه ي اشتباهات مدیریت

 
شهري را بپردازند؟! 

میزان دركِ مدیران از واژه توسعه فقط به این مقدار ختم می شود که؛ «باید به فلان سرمایه دار (داخلی و خارجی) التماس کنیم تا
یک طرح جدید و پروژه جدید افتتاح کند»!؟  ولی سؤال اصلی اینجاست که این پروژه ها و این طرحهاي افتتاح شده، چه منفعتی براي

 
تولید و اشتغال این شهر دارد؟!  اصلا تا کی قرار است افتتاح کنیم؟! این همه پروژه ناتمامِ بلاتکلیف چه معنی میدهد؟! 

دركِ مدیرانِ شهري از مفهوم توسعه، محدود می شود به افتتاح پروژه هاي وارداتی نظیر لاله پارك و امثالهم...! و کسی به این فکر
نیست که از داشته هاي تاریخی، بومی و فرهنگی تبریز، براي این شهر سرمایه جذب کند یا به اصطلاحِ تکنوکراتها، برندسازي شهري

 
انجام دهد! 

شما که شهر و داشته هایش را نابود کردید! بافت تاریخی این شهر را با ساخت و سازهاي بی رویه نابود کردید! حداقل با واژه ها بازي
نکنید! چرا که مدیران قبلی هم بازي کردند و نتیجه اش چیزي جز توسعه حاشیه نشینی و شکل گیري حاشیه نشینی نوین نبود! 

 
هیچ کشورِ توسعه یافته اي، توسعه را پیش نیازِ عدالت نمیداند!؟ بلکه عدالت را پیش نیازِ رسیدن به توسعه میپندارد! 



حمایت از کسب و کارهاي خرد در مرکز هرمزگان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/03

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، یکی از وظایف
اساسی شهرداري ها بر اساس ماده 16 قانون بهبود مستمر
فضاي کسب و کار، فراهم آوري مکان مناسب به منظور
کمک به تولیدي هاي کوچک و حمایت از مشاغل خرد و
بعضا خانگی است که بتوانند کالاها و خدمات خود را با

 
حذف واسطه در اختیار عموم قرار دهند. 

در این زمینه اسلام باوقار رییس شوراي اسلامی شهر
بندرعباس در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهار کرد: در شوراي چهارم و پنجم الزامات ویژه اي در این زمینه براي شهرداري به منظور

 
حمایت از کسب و کارهاي کوچک بخصوص با رویکرد ارائه و عرضه محصولات داخلی و خدمات کوچک در سطح محلات داشته ایم. 

وي افزود: در این زمینه سازمان ساماندهی مشاغل بندرعباس نیز طرح هایی براي ایجاد این بازارچه ها در برخی از محلات شهر نیز
ارائه کرد که شورا با راي مثبت به آنها خواستار تسریع در ساخت آنها شد و اکنون برخی از این بازارچه ها در مراحل نهایی و تکمیلی
ساخت است و برخی دیگر را نیز باید با پیگیري بیشتر و مشارکت بخش خصوصی به مراحل تکمیل نزدیک کنیم تا بتوان از ظرفیت

 
آنها براي رشد اقتصاد محلی استفاده کرد. 

 
بازارچه 22 بهمن بندرعباس  

اسماعیل موحدي معاون خدمات شهري شهرداري بندرعباس در گفت وگو با خبرنگار فارس در بندرعباس گفت: یکی از بازارچه هاي
مهم در بندرعباس بازارچه 22 بهمن است که با بیش از 800 غرفه در اختیار افراد براي ارائه خدمات متنوع قرار گرفته است و اولویت
ما در واگذاري این غرفه ها، تقویت تولید داخلی و عرضه مستقیم کالا و حذف واسطه ها به منظور حمایت از کسب و کارهاي خرد در

 
جامعه است. 

وي افزود: در گذشته برخی مشکلات نیز در نوع واگذاري غرفه ها و نوع ارائه خدمات به مردم در این غرفه ها نیز وجود داشت که براي

 
رفع آنها اقدام و سازمان ساماندهی مشاغل شهرداري بندرعباس نیز در این زمینه پایش هاي لازم را انجام می دهد. 

معاون شهردار بندرعباس، واگذاري این غرفه ها به افراد مستحق و زنان سرپرست خانوار را یکی از اولویت هاي شهرداري عنوان کرد و
بیان داشت: برخی بازارچه هاي محلی در سطح محلات نیز آماده سازي شده بود که با شیوع کرونا در کشور و به تبع آن در هرمزگان،
تمایل براي اجاره آنها کاهش یافت و لذا به تدریج آماده ایم تا در این زمینه در همکاري با دیگر دستگاه هاي خدمت رسان نسبت به

 
راه اندازي بازارچه هاي جدید اقدام کنیم. 



 
توانمندسازي زنان تولیدکننده 

مریم یگانه مدیرکل امور زنان استانداري هرمزگان نیز در این زمینه گفت: به منظور توانمندسازي زنان سرپرست خانوار، تفاهم نامه

 
هاي همکاري اقتصادي با صندوق کارآفرینی امید و بانک توسعه و تعاون منعقد شده است. 

وي افزود: انعقاد تفاهم نامه با اداره پست، ایجاد درگاه و غرفه هاي مجازي و ارتباط با پلتفرم e.bazar و معرفی زنان کارآفرین،
ایجاد بازار فروش آنلاین در اپلیکیشن هاي مجازي به منظور توسعه مشاغل خانگی، تفاهم نامه سه جانبه با اداره کل فنی و حرفه اي و
اداره کل امور زنان و خانواده و شرکت کاردوك در بخش فضاي کسب و کار و اتصال به بازار از دیگر اقدامات انجام شده توسط اداره

 
کل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان در زمینه اشتغال زنان تولیدگر است. 

به گفته مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان، نرخ اشتغال زنان استان 2/5 درصد از میانگین کشوري کمتر است که برنامه

 
ریزي شده که این آمار ارتقا پیدا کند. 

انتهاي پیام/88055



پذیرش در فرابورس مستلزم ارائه مستندات صاحبان صنایع است

منبع: ایرناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/03

اصفهان - ایرنا - معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران گفت: پذیرش در فرابورس درکمترین زمان ممکن مستلزم ارائه
مستندات کامل و جامع از سوي صاحبان صنایع و فعالان اقتصادي است

اصفهان - ایرنا - معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس
ایران گفت: پذیرش در فرابورس درکمترین زمان ممکن
مستلزم ارائه مستندات کامل و جامع از سوي صاحبان

 
صنایع و فعالان اقتصادي است 

به گزارش ایرنا، رضا غلامعلی پور روز پنجشنبه در نشست
" طرح عرضه اولیه 100 شرکت کارآفرین اصفهان در
فرابورس " در تالار سیتی سنتر این کلانشهر افزود: فعالان
اقتصادي باید در تدوین مستندات بهتر تلاش کنند و
اطلاعات و داده هاي خود را با دقت و حوصله بیشتري ارائه

 
دهند تا پذیرش آنها در مدت زمان کمتري انجام پذیرد. 

وي با اشاره به اینکه تهیه" امیدنامه" ضروري به شمار می رود خاطرنشان کرد: اطلاعات و مباحث مختلف هر صنعت را فعالان و

 
سرمایه گذاران همان بخش می شناسند پس نیاز است که خودشان بهترین معرف باشند. 

معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران با بیان اینکه صنایعی که براي نخستین بار پا به فرابوس می گذارند باید بیشتر به معرفی
خود بپردازند تصریح کرد: براي مثال در صنعت هتل سازي اطلاعات کاملی در فرابورس وجود ندارد و سرمایه گذار این بخش باید این

 
داده ها را بخوبی ارائه کند. 

غلامعلی پور به استفاده از مشاوران براي تهیه مستندات اشاره کرد و گفت: هر چه مستندات بهتر جمع بندي و ارائه شود در جلسه

 
پذیرش و بازارپژوهی بهتر تایید خواهد شد و نکات نامفهوم و ابعاد ناپیداي آن کاهش خواهد یافت. 

وي درباره شرکت هاي دانش بنیانی که قصد ورود به فرابورس را دارند خاطرنشان کرد: در معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

 
ساز و کاري تعریف شده تا ورود آنها در فرابورس تسهیل و در زمان کمتري انجام پذیرد. 

رییس کانون کارآفرینان اصفهان در این نشست گفت: کوتاهی عمر سازمان هاي کارآفرین، تامین سرمایه کلان براي طرح هاي

 
کارآفرینی، رقابت و نبود همکاري و نبود شفافیت کافی از اصلی ترین چالش هاي کارآفرینان در ایران و اصفهان محسوب می شود. 

محمد گوهریان با اشاره به اهمیت بکارگیري فرابورس براي سرمایه گذاري صحیح در راستاي کارآفرینی، توسعه اقتصادي و تولید بهتر



 
اضافه کرد: کارآفرینی با ایجاد کار تفاوت دارد لذا شناخت صحیح آن ضروري دارد. 

وي ادامه داد: ورود به فرابورس باید به توسعه کارآفرینی و اشتغالزایی منجر شود بنابراین نباید کاهش نیروي انسانی را شاهد باشیم، از

 
سوي دیگر باید این امر به سرمایه گذاري بیشتر ختم شود. 

نشست " طرح عرضه اولیه 100 شرکت کارآفرین اصفهان در فرابورس" با هدف بررسی موانع و چالش هاي این بخش با حضور فعالان

 
بخش خصوصی و معاون استاندار در تالار سیتی سنتر این کلانشهر برگزار شد. 

 
برچسب ها 

 
- فرابورس 

 
- اصفهان 

- بورس



برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا - مراسم پایانی سومین رویداد استارت آپی
و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز
هشتم مهرماه ساعت 9 الی 13 به صورت غیرحضوري

 
برگزار و روند داوري نهایی به صورت زنده پخش می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، مراسم پایانی سومین رویداد
استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک
کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی
(فین تک) با رویکرد ارائه راه کارهاي خلق ارزش در اقتصاد
کشاورزي که به دلیل شیوع بیماري کرونا و براي حفظ
پروتکل هاي بهداشتی در اسفندماه سال گذشته برگزار
نشد، روز هشتم مهرماه سال جاري ساعت 9 الی 13 به

 
صورت ویدئو کنفرانس و غیرحضوري برگزار می شود. 

بر اساس این گزارش، از مجموع 150 کسب و کار نوآور که
در این رویداد ثبت نام کرده اند، 15 تیم نهایی پس از
چهار مرحله داوري انتخاب شده اند که در مراسم اختتامیه
معرفی و روند داوري نهایی به صورت زنده بر روي وب
سایت بانک کشاورزي، وب سایت رویداد و شبکه هاي

 
اجتماعی پخش خواهد شد. 

این گزارش می افزاید: این رویداد با حضور جمعی از فعالان
حوزه فین تک و اکوسیستم کارآفرینی کشور، استارت آپ ها و کسب و کارهاي نوآور و با هدف حمایت از محصولات و ایده هاي
نوآورانه در راستاي تجاري سازي و تولید محصول متناسب با شرایط روز کشور برگزار می شود تا علاوه بر تلاش براي ایجاد اشتغال،

 
رونق تولید و به کارگیري و فعال سازي ظرفیت هاي نهفته در کشور، زمینه ساز تقویت و حمایت از تولید داخلی و اقتصاد ملی شود. 

شایان ذکر است بانک کشاورزي پیش تر دو رویداد استارت آپی دیگر با عنوان «فین تک فارم» و «هربال تک» در سال هاي 97 و 98
lendtech قرض دهی ،Paytech برگزار کرده است و رویداد اخیر با اولویت خلق ارزش در بخش کشاورزي، در محورهاي پرداخت
، تامین مالی جمعی crowdfunding ، مدیریت سرمایه wealthtech ، رمز ارزها cryptocurrency و بلاك چین
blockchain برگزار شده است و طرح هاي برتر از جوایز نقدي و مزایاي ویژه براي تعامل با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی

 
کشور بهره مند خواهند شد. 

 
براي مشاهده پخش زنده مراسم اختتامیه جشنواره به نشانی اینترنتی زیر مراجعه فرمایید: 

 
 https://bit.ly/3anmiVQ

<--





پذیرش در فرابورس مستلزم ارائه مستندات صاحبان صنایع است

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/03

پیام سپاهان - اصفهان - معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران گفت: پذیرش در فرابورس درکمترین زمان ممکن
مستلزم ارائه مستندات کامل و جامع از سوي صاحبان صنایع و فعالان اقتصادي است

پیام سپاهان - اصفهان - معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران گفت: پذیرش در فرابورس درکمترین زمان ممکن مستلزم

 
ارائه مستندات کامل و جامع از سوي صاحبان صنایع و فعالان اقتصادي است 

به گزارش ایرنا، رضا غلامعلی پور روز پنجشنبه در نشست " طرح عرضه اولیه 100 شرکت کارآفرین اصفهان در فرابورس " در تالار
سیتی سنتر این کلانشهر افزود: فعالان اقتصادي باید در تدوین مستندات بهتر تلاش کنند و اطلاعات و داده هاي خود را با دقت و

 
حوصله بیشتري ارائه دهند تا پذیرش آنها در مدت زمان کمتري انجام پذیرد. 

وي با اشاره به اینکه تهیه" امیدنامه" ضروري به شمار می رود خاطرنشان کرد: اطلاعات و مباحث مختلف هر صنعت را فعالان و

 
سرمایه گذاران همان بخش می شناسند پس نیاز است که خودشان بهترین معرف باشند. 

معاون پذیرش و بازارپژوهی فرابورس ایران با بیان اینکه صنایعی که براي نخستین بار پا به فرابوس می گذارند باید بیشتر به معرفی
خود بپردازند تصریح کرد: براي مثال در صنعت هتل سازي اطلاعات کاملی در فرابورس وجود ندارد و سرمایه گذار این بخش باید این

 
داده ها را بخوبی ارائه کند. 

غلامعلی پور به استفاده از مشاوران براي تهیه مستندات اشاره کرد و گفت: هر چه مستندات بهتر جمع بندي و ارائه شود در جلسه

 
پذیرش و بازارپژوهی بهتر تایید خواهد شد و نکات نامفهوم و ابعاد ناپیداي آن کاهش خواهد یافت. 

وي درباره شرکت هاي دانش بنیانی که قصد ورود به فرابورس را دارند خاطرنشان کرد: در معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري

 
ساز و کاري تعریف شده تا ورود آنها در فرابورس تسهیل و در زمان کمتري انجام پذیرد. 

رییس کانون کارآفرینان اصفهان در این نشست گفت: کوتاهی عمر سازمان هاي کارآفرین، تامین سرمایه کلان براي طرح هاي

 
کارآفرینی، رقابت و نبود همکاري و نبود شفافیت کافی از اصلی ترین چالش هاي کارآفرینان در ایران و اصفهان محسوب می شود. 

محمد گوهریان با اشاره به اهمیت بکارگیري فرابورس براي سرمایه گذاري صحیح در راستاي کارآفرینی، توسعه اقتصادي و تولید

 
بهتر اضافه کرد: کارآفرینی با ایجاد کار تفاوت دارد لذا شناخت صحیح آن ضروري دارد.  

وي ادامه داد: ورود به فرابورس باید به توسعه کارآفرینی و اشتغالزایی منجر شود بنابراین نباید کاهش نیروي انسانی را شاهد باشیم، از

 
سوي دیگر باید این امر به سرمایه گذاري بیشتر ختم شود. 

نشست " طرح عرضه اولیه 100 شرکت کارآفرین اصفهان در فرابورس" با هدف بررسی موانع و چالش هاي این بخش با حضور فعالان

 
بخش خصوصی و معاون استاندار در تالار سیتی سنتر این کلانشهر برگزار شد. 

 
برچسب ها 

فرابورس اصفهان بورس



توضیحات و تشکر گروه صنعتی میهن در ارتباط با حادثه اخیر؛ میهن، سپاسگزار

همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و همراهی را
نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد.

به گزارش پرشین خودرو، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات ""میهن"" پیش آمد و با انبوهی از نگرانی ها و ابراز
محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، ""میهن"" را از خود و خدمت گذار خود

 
می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد

 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

 
 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

به گزارش خبرنگار ما، حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان



گروه صنعتی میهن براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی
همچون #همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن

 
را از خود می دانند. 



تاکید مدیر عامل راه آهن کشور بر تسریع در افزایش حمل ریلی از بندرخشک

یزد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/03

فصل اقتصاد - مدیر عامل راه آهن جمهوري اسلامی ایران با اشاره به فراهم بودن زیرساخت هاي حمل ریلی کالا از
بندرخشک پیشگامان یزد بر لزوم افزایش آن تاکید کرد.

فصل اقتصاد - مدیر عامل راه آهن جمهوري اسلامی ایران
با اشاره به فراهم بودن زیرساخت هاي حمل ریلی کالا از

 
بندرخشک پیشگامان یزد بر لزوم افزایش آن تاکید کرد. 

«سعید رسولی» در جلسه هم اندیشی مدیران راه آهن با
تجار و بازرگانان استان یزد به بررسی شرایط موجود حمل
ریلی از بندرخشک پیشگامان پرداخت و خواستار تسریع

 
افزایش حمل کالا و محصولات بازرگانان با رفع موانع موجود شد. 

معاون وزیر راه و شهرسازي همچنین با تقدیر از راه اندازي استارتاپ اکو پست توسط این شرکت تعاونی، خواستار بررسی امکان

 
استفاده از ناوگان ریلی کشور جهت تقویت آن شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بندرخشک پیشگامان یزد، رسولی در پایان ابراز امیدواري کرد که توسعه حمل ریلی از

 
بندرخشک پیشگامان منجر به رونق تولید و توسعه اشتغال و اقتصاد کشور در سال جهش تولید شود. 

انتهاي پیام



خراسان رضوي در انتظار سومین استاندار؟

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/03

پس از معرفی رزم حسینی به عنوان وزیر پیشنهادي صمت، حالا دوباره چالشی به عنوان انتخاب استاندار جدید در خراسان
رضوي به وجود آمده است

علیرضا ظهیري | شهرآرانیوز؛ دوباره حرف از تغییر و تحولات بزرگ در استان به میان آمده و این بار قرار است مدیري نه به دلیل
بازنشستگی، بلکه با سوداي تکیه زدن به صندلی یک وزارتخانه عریض و طویل راهی پایتخت شود. پس از اینکه علیرضا رشیدیان،
استاندار سابق خراسان رضوي و اولین استاندار دولت تدبیر و امید در این خطه، پس از 5 سال حضور به دلیل قانون منع به کارگیري
بازنشستگان در آبان ماه 97 با خراسانی ها خداحافظی کرد و چندي بعد راهی سازمان حج وزیارت شد، هیئت دولت در تاریخ 12 دي 
ماه همان سال، پس از 2 ماه سرپرستی قربان میرزایی، علیرضا رزم حسینی، استاندار سابق کرمان، را براي تصدي این پست به

 
خراسان رضوي فرستاد. 

بیستم دي ماه همان سال مراسم تودیع و معارفه استاندار خراسان رضوي در مشهد انجام، و رزم حسینی به طور رسمی کلیددار
ساختمان خیابان بهار مشهد شد تا نگاهی نو را به ویژه در حوزه اقتصادي به این استان تزریق کند. او در قالب طرحی با عنوان مثلث
اقتصادي و همچنین فعال کردن معین هاي اقتصادي در نقاط مختلف استان، سعی کرد تا با ورود سرمایه گذاري هاي فراوان به

 
خراسان رضوي، وضعیت اقتصادي استان را بهبود ببخشد. 

این اقدامات رزم حسینی در خراسان رضوي و البته پیش از آن در استان کرمان سبب شد تا پس از عزل رضا رحمانی، وزیر پیشین
صنعت، معدن و تجارت، نام این فرد اقتصادي در کنار نام حسین مدرس خیابانی براي تصدي پست وزارت صمت مطرح شود، اما در
آن زمان رئیس جمهور ترجیح داد رزم حسینی همچنان در خراسان رضوي بماند و بر همین مبنا مدرس خیابانی را به عنوان وزیر
پیشنهادي صمت به مجلس معرفی کرد. با این حال، پس از اینکه در مردادماه امسال وزیر پیشنهادي روحانی نتوانست رأي اعتماد
مجلس را کسب کند، دوباره نام استاندار فعلی خراسان رضوي براي تصدي وزارت صمت بر زبان ها افتاد و در نهایت گمانه زنی ها

 
درست از آب درآمد و رئیس کابینه، رزم حسینی را به عنوان وزیر پیشنهادي وزارت صمت به مجلس معرفی کرد. 

اگر بهارستان به گزینه پیشنهادي رئیس جمهور براي وزارت صمت رأي اعتماد بدهد، دولت در ماه هاي پایانی کار خود باید بار دیگر
براي خراسان رضوي که جایگاه مهمی در عرصه هاي سیاسی، اقتصادي، فرهنگی و... در میان استان هاي کشور دارد، استانداري جدید
منصوب کند. تجربه دوره هاي گذشته نشان می دهد به دلیل همین حساسیت ها، انتخاب استاندار خراسان رضوي از سوي هیئت دولت
تدبیر و امید همواره با تأمل بیشتري انجام شده است و البته این تغییرات مدیریتی و رفت وآمد استانداران به نفع مشهد و استان

 
نیست. 

با این حال، انبوه پروژه هاي برزمین مانده استان و وعده هاي محقق نشده دولتمردان ازجمله پروژه هاي ناتمام ریلی، آزادراه حرم تا
حرم، شهر فرودگاهی مشهد، سامان دهی حاشیه شهر، پروژه انتقال آب از جنوب و... از مواردي است که باید بیش از پیش مدنظر

 
پاستورنشینان باشد و این بار خراسان رضوي را معطل انتصاب سکان دار نگذارند. 

حالا در میان گمانه ها، نام هاي مختلفی براي تصدي پست استانداري خراسان رضوي شنیده می شود و باید منتظر ماند و دید در
صورت کوچ رزم حسینی به وزارت صمت، هیئت دولت چه کسی را راهی دیار خراسان می کند. 



استاندار جدید ادامه دهنده راه رزم حسینی باشد در همین زمینه نماینده مردم تربت جام، تایباد، باخرز و صالح آباد در مجلس در گفتگو
با شهرآرا با بیان اینکه آقاي رزم حسینی از زمان حضور در استان گفتمان اقتصادي و توجه به موضوع هاي صنعتی را در استان غالب
کرد، گفت: بخش عمده اي از تلاش استاندار فعلی در ماه هاي حضورش در خراسان رضوي، رفع مشکلات صنعتی و اقتصادي استان

 
بوده است. 

جلیل رحیمی جهان آبادي تأکید کرد: مثلث توسعه اقتصادي استان با تفکر آقاي رزم حسینی ایجاد شد و این مثلث در ابعاد مختلف و
همکاري هاي اجتماعی بین نمایندگان مجلس، ائمه جمعه و سرمایه گذاران و رفع موانع و مشکلات با همراهی دستگاه قضایی شکل

 
گرفته است. 

وي افزود: در این راستا امروز ما شاهد هستیم که رشد درخور توجهی در حوزه اشتغال، جذب سرمایه گذاري، آموزش و بهینه سازي

 
نیرو ها و امکانات در استان رخ داده است. 

این نماینده مجلس یازدهم در ادامه با اشاره به ویژگی هایی که استاندار بعدي خراسان رضوي باید داشته باشد، گفت: استان خراسان 
رضوي داراي ظرفیت هاي عظیم و البته خاصی است. هم مرزي با 2 کشور افغانستان و ترکمنستان، وجود بارگاه رضوي و پایتخت
معنوي ایران در دل این استان، حضور میلیون ها زائر، قطب کشاورزي کشور و یکی از قطب هاي صنعتی ازجمله ویژگی هاي این
استان است که استاندار بعدي خراسان رضوي باید علاوه بر داشتن سابقه مدیریتی خوب، از این ویژگی ها و ظرفیت هاي استان هم

 
شناخت کافی داشته باشد. 

وي تأکید کرد: همراه کردن بخش ها و طیف هاي مختلف استان و منجسم کردن آن ها از دیگر موضوعاتی است که استاندار بعدي

 
باید به آن توجه داشته باشد. 

رحیمی با تأکید بر اینکه مثلث توسعه اقتصادي کار ارزشمندي بود که باید ادامه یابد، تصریح کرد: به طور قطع در عمر کوتاهی که از
دولت دوازدهم باقی مانده است، استاندار بعدي بهتر است اقدامات ارزشمند آقاي رزم حسینی را ادامه دهد و درصدد رفع مشکلات

 
برآید. 

وي بیان کرد: به طور قطع نمایندگان مجلس هم در ادامه مسیر و براي پیشبرد کار هاي استان، با استاندار بعدي همراهی کامل
خواهند داشت.



افزایش 32 درصدي طرح هاي مصوب در سرمایه گذاري خارجی

منبع: ایمناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/03

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد طرح هاي صنعتی، معدنی و تجاري مصوب در هیات سرمایه
گذاري خارجی در 5 ماهه اول سال 99 را 49 مورد اعلام کرد که نشان دهنده افزایش 32.4 درصدي این شاخص در سال

جهش تولید است.

 
افزایش 32 درصدي طرح هاي مصوب در سرمایه گذاري خارجی 

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد طرح
هاي صنعتی، معدنی و تجاري مصوب در هیات سرمایه گذاري
خارجی در 5 ماهه اول سال 99 را 49 مورد اعلام کرد که نشان
دهنده افزایش 32.4 درصدي این شاخص در سال جهش تولید

 
است. 

به گزارش ایمنا به نقل از شاتا، معاونت طرح و برنامه وزارت
صنعت، معدن و تجارت تعداد طرح هاي صنعتی، معدنی و
تجاري مصوب در هیأت سرمایه گذاري خارجی در 5 ماهه اول
سال 99 را 49 مورد اعلام کرد. بنابراین گزارش و در این مدت

حجم سرمایه گذاري خارجی بالغ بر 850 میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 37.4 درصدي را ثبت کرده است.

در آمار منتشر شده از سوي معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در 5 ماهه اول سال 99، تعداد اشتغال پیش بینی شده جوازهاي

 
تأسیس صادره 322 هزار 371 نفر بوده و افزایش 29.4 درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل ثبت کرده است. 

در این مدت تعداد اشتغال مستقیم پروانه هاي بهره برداري صنعتی صادره 41 هزار و 858 نفر با رشد 3.7 درصدي همراه بوده است و

 
پروانه هاي بهره برداري حوزه معدن با 2 هزار و 227 نفر رشد 4.5 درصدي داشته است. 

طبق اعلام معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت میزان سرمایه گذاري پیش بینی شده جوازهاي تأسیس صادره در 5

 
ماهه اول امسال بالغ بر یک میلیون و 760 میلیارد ریال بوده و رشد 31.5 درصدي را ثبت نموده است. 

همچنین میزان سرمایه گذاري محقق شده پروانه هاي بهره برداري صادره در این مدت 326 هزار میلیارد ریال و افزایش 69.9

 
درصدي داشته است. 

بنابراین گزارش در 5 ماهه اول سال 99 هزینه عملیات اکتشاف گواهی هاي کشف معدنی با حدود 409 میلیارد ریال رشد 61.5
درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد.



روز شکوفایی طرح هاي صنعت گردشگري و ورزشی

منبع: ایرناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/03

استان ها - ایرنا- در نخستین «پنجشنبه افتتاح» نیمه دوم سال، دولت به سراغ طرح هاي حوزه ورزشی و گردشگري رفت تا
در آستانه روز جهانی گردشگري گامی براي آماده سازي زیرساخت هاي صنایع گردشگري و سرگرمی برداشته شود.

استان ها - ایرنا- در نخستین «پنجشنبه افتتاح» نیمه دوم
سال، دولت به سراغ طرح هاي حوزه ورزشی و گردشگري
رفت تا در آستانه روز جهانی گردشگري گامی براي آماده
سازي زیرساخت هاي صنایع گردشگري و سرگرمی

 
برداشته شود. 

به گزارش ایرنا، چهل سال از نامگذاري 27 سپتامبر (6
مهر)به عنوان روز جهانی گردشگري از سوي سازمان
جهانی گردشگري می گذرد و در این مدت کشورها تلاش

کرده اند با سرمایه گذاري در زیرساخت هاي این صنعت سهم بیشتري از درآمدهاي ارزي ناشی از حضور جهانگردان در مقاصد

 
گردشگري به دست آوردند به طوري که این صنعت در چهار دهه اخیر به یکی از چهار صنعت سودآور جهان تبدیل شده است. 

در ایران نیز در هفت سال اخیر گام هاي بلندي در زمینه توسعه زیرساخت هاي صنعت گردشگري از جمله ساخت هتل و اقامتگاهها
و اماکن تفریحی برداشته شده است به طوري که کارشناسان رشد 50 درصدي تخت هاي اقامتی و رشد 2 برابري ورود گردشگران

 
خارجی به کشورمان را از نتایج این اقدامات می دانند. 

با این وجود شیوه ویروس کرونا در جهان، رمق صنعت گردشگري را گرفت و بسیاري از کسب و کارهاي وابسته به این صنعت از جمله
هتلداري، حمل و نقل، صنایع دستی و رستورانداري آسیب دید. اما این مشکلات مانع از آن نشد که دولت طرح هاي توسعه اي خود

 
را در این بخش متوقف کند. 

نتیجه سرمایه گذاري دولت و بخش خصوصی در سال هاي گذشته، امروز به بار نشست و با حضور حجت الاسلام حسن روحانی رییس
جمهوري و به صورت ویدئو کنفرانس طرح هاي گردشگري از جمله هتل، مجتمع هاي اقامتی - گردشگري، واحدهاي پذیرایی و سفره

 
خانه سنتی، طرح هاي تفریحی و اقامتگاه هاي بومگردي در استان هاي فارس، مازندران، تهران، گیلان و یزد به بهره برداري رسید. 

بر اساس اعلام وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی امروز 87 پروژه تاسیسات اقامتی، گردشگري، تفریحی و پذیرایی
شامل 12 هتل و هتل آپارتمان، 17 مجتمع گردشگري و اقامتی، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی، پنج مرکز تفریحی و

 
گردشگري و 30 واحد بوم گردي با حجم سرمایه گذاري 1067 میلیارد تومان افتتاح شد. 

این پروژه ها متعلق به 15 استان گیلان، تهران، خراسان رضوي، یزد، فارس، مازندران، اردبیل، کرمانشاه، آذربایجان شرقی، بوشهر،



خراسان جنوبی، خوزستان، قزوین، مرکزي و گلستان بوده و با بهره برداري از این پروژه ها 511 اتاق و 1705 تخت به ظرفیت اقامتی

 
کشور اضافه و براي 1746 نفر شغل ایجاد می شود. 

«علی اصغر مونسان» وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در این آیین از رشد 80 درصدي صنعت گردشگري در دولت
تدبیر و امید خبر داد و با اشاره به افزایش هتل هاي کشور به بیش از 800 واحد در این دوره گفت: در این حوزه بیش از 50 درصد

 
رشد را شاهد بوده ایم. 

وي خاطر نشان کرد: پیش از دولت دوازدهم 400 واحد بوم گردي در کشور وجود داشت که تعداد این مراکز اکنون به بیش از 2 هزار

 
واحد افزایش یافته و در کنار آن روستاها آباد شدند. 

مونسان با بیان این که تخت هاي اقامتی در کشور بیش از 200 درصد رشد داشته است، افزود: اکنون بیش از 471 هزار تخت اقامتی

 
در کشور داریم که باعث رشد گردشگري می شوند. 

به گفته وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در سال 1397 تعداد گردشگران ورودي به کشور 4 میلیون و 800 هزار نفر

 
بودند که این رقم پارسال و با توجه به شیوع کرونا در دو ماه پایانی سال به 8 میلیون و 800 هزار نفر رسید. 

 
از جمله طرح هاي افتتاح شده حوزه گردشگري می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
استان گیلان 

امروز 26 طرح گردشگري گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان در رشت افتتاح شدکه با این کار 970 تخت به ظرفیت اقامتی

 
این استان افزوده و براي 738 نفر نیز شغل ایجاد شد. 

 
این طرح ها در شهرستان هاي رشت، فومن، ماسال، شفت، انزلی، رودبار، لاهیجان، رودسر، رضوانشهر، تالش و لنگرود قرار دارند. 

 
استان یزد 

طرح هاي افتتاح شده امروز در یزد شامل یک مجتمع گردشگري عمومی، مجتمع گردشگري خدمات رفاهی بین راهی و 2 هتل است

 
که در شهرستان هاي یزد، میبد اشکذر و اردکان افتتاح شدند. 

 
طرح هاي یاد شده با سرمایه گذاري 480 میلیارد ریال به بهره برداري رسید و زمینه اشتغال 105 نفر را فراهم کرد. 

 
استان مازندران 

سه پروژه گردشگري با حجم سرمایه گذاري 455 میلیارد ریال در استان مازندران افتتاح شد؛ این پروژه ها مربوط به مجموعه هاي
پذیرایی هستند که با حجم سرمایه گذاري 455 میلیارد ریال از محل بخش خصوصی و میزان اشتغال 79 نفر به بهره برداري رسیدند.
مجموعه سفرخانه سنتی صدراعظم شهرستان بابل که در بناي عمارت "آقاجان نسب" طراحی و ساخته شده است؛ واحد پذیرایی
ونوس نوشهر نیز یکی دیگر از پروژه هاي افتتاحی امروز بود که حدود 180 میلیارد ریال براي ساخت آن از محل بخش خصوصی

 
سرمایه گذاري شد. 

بزرگترین پروژه افتتاحی امروز مربوط به مجموعه پذیرایی شهریار قائمشهر است که با سرمایه گذاري 220 میلیارد ریالی به بهره

 
برداري رسید. 

 
استان فارس 



چهار طرح گردشگري در شهرستان هاي شیراز، مرودشت، سپیدان و کوار استان فارس امروز به بهره برداري رسید که شامل یک واحد
هتل آپارتمان 60 تخت خوابی با حجم سرمایه گذاري 49هزار و 950 میلیون ریال با زیربناي 2هزار و 102 مترمربع و ایجاد اشتغال

 
براي 18 نفر در شیراز است. 

محوطه گردشگري در شهرستان سپیدان با حجم سرمایه گذاري 20هزار میلیون ریال با مساحتی بالغ بر 8هزار و 396 متر مربع با
اشتغال 35 نفر و نیز مرکز تفریحی در کوار با سرمایه گذاري 24هزار و 857میلیون ریال و مساحت 10هزار و 101 مترمربع با ایجاد
اشتغال براي 22 نفر و اقامتگاه بومگردي لیرك در مرودشت فارس با سرمایه گذاري 30هزار میلیون ریال با زیربناي 1800 مترمربع و

 
بهره مندي از 21 اتاق معادل 120 تخت و اشتغال براي 10 نفر از دیگر طرح هاي افتتاحی امروز است. 

 
استان تهران 

امروز 123 تاسیسات گردشگري با اعتبار بالغ بر 500میلیارد تومان در سطح استان تهران به صورت ویدئو کنفرانس به بهره برداري

 
رسید که شامل سه هتل ستیا، ورنوس و بوتیک، 97 آژانس گردشگري و 23 سفره خانه سنتی است. 

به گفته مدیرکل میراث فرهنگی استان تهران این تاسیسات گردشگري به صورت میانگین در بازه زمانی 2ساله و با ارزش مالی 500

 
میلیارد تومان ایجاد شده است و اشتغال یک هزار و 168 نفر را به صورت دائم به همراه دارد. 

 
طرح هاي ورزشی که امروز به بهره برداري رسید 

امروز رییس جمهوري همچنین دستور بهره برداري از 108 طرح ورزشی و 200 خانه ورزش روستایی و چهار استادیوم ورزشی در
سبزوار، نیشابور، خِشت کازرون و ملایر، سالن ورزشی سنندج، هتل ورزش گرگان در مجموع با سرمایه گذاري 690میلیارد تومان

 
صادر کرد. 

«مسعود سلطانی فر» وزیر ورزش و جوانان در آیین افتتاح این طرح ها گفت: امروز با افتتاح 220 خانه جدید ورزش روستایی، تعداد
این اماکن ورزشی در روستاهاي سراسر کشور به سه هزار و 500 مورد افزایش یافته تا در دسترسی اهالی و ورزش دوستان به فضاي

 
ورزشی تسهیل شود. 

وي با اشاره به اینکه امروز بطور همزمان 108 زمین چمن مصنوعی نیز در کشور به بهره برداري می رسد، افزود: با افتتاح این پروژه
ها، تعداد این زمین ها به 2 هزار مورد افزایش می یابد و امیدواریم تا پایان دولت آن را به 2 هزار و 500 زمین برسانیم در حالیکه

 
تعداد این زمین چمن پیش از دولت تدبیر و امید کمتر از 100 مورد بود. 

سلطانی فر، سالن ورزشی 6 هزار نفري 22 گولان سنندج، هتل ورزش گرگان، چهار استادیوم ورزشی در سبزوار، نیشابور، خشت
کارزون و ملایر، افتتاح 108 زمین ورزشی و 220 خانه ورزش روستایی با سرمایه گذاري 690 میلیارد تومان را از جمله طرح هاي

 
افتتاحی امروز برشمرد. 

 
از جمله طرح هاي افتتاح شده می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
سالن ورزشی 22 گولان شهر سنندج 

سالن چند منظوره و سرپوشیده 6 هزار نفري مجموعه ورزشی 22 گولان شهر سنندج از جمله طرح هاي افتتاحی امروز بود که وزیر
ورزش و جوانان آن را جزو مهمترین پروژه هاي استان و از مجهزترین سالن هاي ورزشی کشور برشمرد و گفت: براي اتمام این سالن

 
75 میلیارد تومان هزینه شده که به قیمت امروز بالغ بر 150 میلیارد تومان است. 

عملیات اجرایی این طرح ورزشی از سال 85 آغاز شد اما پس از سه سال با توجه به کمبود اعتبارات، پیشرفت فیزیکی و احداث این
پروژه مهم دچار مشکل و کار عمرانی تعطیل شد تا اینکه با پیگیري دولتمردان تدبیر و امید، وزارت ورزش و جوانان، استانداري
کردستان، سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان و همکاري شرکت توسعه و نگهداري اماکن ورزشی کشور تکمیل طرح در دستور کار
قرار گرفت و با تخصیص اعتبارات جهشی، ادامه روند اجراي این پروژه از سال 94 سرعت گرفت و اواخر سال 98 نیز به پایان رسید

 
بیش از 70 درصد کارهاي اجرایی این طرح بزرگ ورزشی در دولت تدبیر و امید انجام شد. 



سالن 6 هزار نفري 22 گولان سنندج داراي 10 هزار مترمربع زیربناي سازه و 50 هزار مترمربع محوطه بوده و براي احداث آن 72
میلیارد و 900 میلیون تومان از محل اعتبارات ملی و استانی هزینه شده است، این مجموعه ورزشی شامل پارکینگ اختصاصی،
سکوي تماشاچی، سالن رختکن مربیان، سالن رختکن ورزشکاران، زمین چند منظوره استاندارد براي برگزاري مسابقات ورزشی در

 
سطح ملی و بین المللی است. 

 
ورزشگاه سبزوار 

ورزشگاه 15 هزار نفري سربداران شهرستان سبزوار از جمله این طرح ها بود که ساخت آن در زمینی به مساحت 20 هزار متر مربع از
سال 1384 آغاز شده بود؛ این ورزشگاه همچنین 600 متر مربع فضاي سرپوشیده دارد که براي ساخت و تکمیل آن تاکنون 320

 
میلیارد ریال هزینه شده است. 

در مرحله نخست این ورزشگاه 15 هزار نفري شامل زمین چمن مصنوعی، پیست تارتان، رختکن، نصب 2 هزار و 500 صندلی و

 
سرویس هاي بهداشتی به بهره برداري رسید. 

 
ورزشگاه کازرون 

ورزشگاه پنج هزار نفري بخش خشت از توابع شهرستان کازرون در زمینی به مساحت 23 هزار متر مربع و با 110 میلیارد ریال از

 
محل اعتبارات ملی افتتاح شد. 

 
این ورزشگاه داراي سالن چند منظوره ورزشی بوده و استخر شنا هم در این مجموعه پیش بینی شده است. 

 
پیست اسکیت ورزشگاه امام خمینی(ره) اراك 

احداث پیست اسکیت 22 بهمن مجموعه ورزشی امام خمینی (ره) اراك 14 سال پیش آغاز شد اما پس از مدتی وقفه روند تکمیل آن
دنبال و با صرف هزینه اي بالغ بر بیش از 18 میلیارد ریال به پایان رسید و انتظار می رود افتتاح این طرح نقش مهمی در توسعه

 
ورزش قهرمانی استان مرکزي داشته باشد. 

 
ورزشگاه پنج هزار نفري ملایر 

مرحله نخست ورزشگاه پنج هزار نفري ملایر از دیگر طرح هاي افتتاحی امروز بود که 21 میلیارد و 600 میلیون تومان اعتبار براي

 
احداث آن هزینه شده است. 

در این مرحله زمین استاندارد با پوشش چمن مصنوعی، پیست دو و میدانی با پوشش تارتان، پنج هزار صندلی نصب شده، اسکوربورد،
دکل هاي روشنایی، 2 باب رختکن به همراه سرویس بهداشتی براي ورزشکاران و تماشاچیان و فضاهاي اداري به بهره برداري رسیده

 
است. 

 
هتل ورزش گرگان 

ساخت هتل ورزش گرگان از سال 1381 آغاز شده بود که براي تکمیل آن 210 میلیارد ریال هزینه شده است. این پروژه در مساحت

 
5 هزار و 200 متر مربع و در 5 طبقه ساخته شده و داراي 200 تخت براي اسکان ورزشکاران، مربیان و تیم هاي ورزشی است. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- مسعود سلطانی فر 

 
- علی اصغر مونسان 



 
- وزارت ورزش و جوانان 

- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی



رادیو| در استان ایلام امروز چه خبر بود؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه استان ها - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام، گفت: 216 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب
دیده از کر ونا در ایلام اختصاص یافته است.

 
 

گروه استان ها - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام، گفت: 216 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کر

 
ونا در ایلام اختصاص یافته است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ایلام، صد و شصت و هشتمین بسته خبري رادیو تسنیم استان ایلام باخبرهایی چون اختصاص 216
میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي آسیب دیده از کرونا در ایلام، ارجاع بیش از 23 هزار فقره پرونده به تعزیرات ایلام و اشتغال زایی

 
مستقیم و غیرمستقیم پارك پلی پروپیلن در استان 15 هزار نفر است، منتشر شد. 

 
رادیو تسنیم سیستان و بلوچستان| از شناسایی کانون جدید کرونایی تا مصائب بیماران اورژانسی سورانی 

 
رادیو تسنیم هرمزگان| فاز اول پروژه شبکه آبیاري تحت فشار دشت میناب افتتاح می شود 

 
رادیو تسنیم سیستان و بلوچستان| از رکوردزنی ابتلا به کرونا در زاهدان تا عذرخواهی فرماندار سوران 



موافق دولت صدقه اي نیستم

منبع: روز نوشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/03

سعید حجاریان درباره علت و میزان بی اعتمادي مردم به دولت به زمینه ها و روندي که طی کرده است، گفت: «بی اعتمادي
مردم به قدرت یا به بیان دیگر، نهاد دولت سابقه اي طولانی دارد. مقدمه آن در دوره پهلوي رخ داد

سعید حجاریان درباره علت و میزان بی اعتمادي مردم به دولت به زمینه ها و روندي که طی کرده است، گفت: «بی اعتمادي

 
مردم به قدرت یا به بیان دیگر، نهاد دولت سابقه اي طولانی دارد. مقدمه آن در دوره پهلوي رخ داد 

سعید حجاریان درباره علت و میزان بی اعتمادي مردم به دولت به زمینه ها و روندي که طی کرده است، گفت: «بی اعتمادي مردم به
قدرت یا به بیان دیگر، نهاد دولت سابقه اي طولانی دارد. مقدمه آن در دوره پهلوي رخ داد. به گزارش روز نو :زمانی که مردم دیدند
دولتمردان پهلوي آن گونه که بایسته است، رفتار نمی کنند و نهایتا هم کار به انقلاب و فرار رسید؛ یعنی اساسا بحث اعتمادسازي از
دستور کار خارج بود. اما بحث ما درباره بعد از انقلاب است و من بر این دوره تمرکز می کنم. ببینید! اولین نشانه هاي بی اعتمادي در
دولت مهندس بازرگان رخ داد. مرحوم بازرگان به هر حال شخصیتی مرضی الطرفین محسوب می شد و به گمان بسیاري از جمله
شخص امام صلاحیت نخست وزیري داشت، منتهی اختیار مملکت داري به او سپرده نشد. خود ایشان می گوید چاقوي بی دسته به
من داده اند؛ یعنی همین بحثی که تا امروز گشوده است؛ شکاف اختیار و مسئولیت و می بینیم دولت موقت هر کاري می کند، یک
نفر یا یک گروه یک جاي مملکت خرابکاري می کند. یکی تصفیه می کند، یکی خودسري می کند. این اولین جرقه بی اعتمادي بعد
از انقلاب بود و مردم و بعضی گروه ها فهمیدند احتمالا در روي همان پاشنه خواهد چرخید. نمونه دیگر جالب توجه است که این هم

 
بی اعتمادي به بار آورد». 

به گزارش «انصاف نیوز» او ادامه داد: «از این گذشته، من به دفعات گفته ام دروغ یکی از عوامل اصلی این وضعیت نابهنجار ماست که
بی اعتمادي یکی از نتایج آن است. واقعیت این است هم احمدي نژاد دروغ گفت و هم روحانی. به علاوه ما در جمهوري اسلامی با
مسئله اي مواجه هستیم، به نام آزردگی نهادینه. یعنی کسی نیست از برخورد نهادهاي دولتی مصون باشد و آزار نبیند و از همه مهم
تر؛ ببینید ما یک دهه پیش با پدیده اي روبه رو بودیم که در دوربین زل می زد و دروغ می گفت. حالا ما با پدیده هایی مواجه

 
هستیم که به بیت المال دست اندازي می کنند...». 

حجاریان می گوید در مقاطعی پس از انقلاب در زمینه کم کردن دامنه بی اعتمادي ها تلاش هایی شده است: «در مقاطعی در زمینه
اعتمادسازي کوشش هایی صورت گرفته است. مثلا مهندس موسوي زمانی که شایعه کمبود گندم مطرح شد، دستور داد نانواها
آردشان را بیرون از نانوایی بگذارند تا مردم فکر کنند از کمبود جا این اتفاق افتاده است. یا مثلا در زمینه بحث تخصیص کوپن، به
رغم انتقاداتی که به این مکانیسم اقتصادي وارد است، مردم احساس می کردند دولت نظري به آنها دارد، ولو به شکل حداقلی و با
سیاست بازتوزیع». او در پاسخ به اینکه در زمان آقاي خاتمی این تلاش ها به چه صورت بوده است، گفت: «آقاي خاتمی از این سنخ
کارهاي نمادین نکرد، چون کشور شرایط جنگی نداشت اما در عمل از حقوق مردم حراست کرد، فساد را کاهش داد و به لحاظ امنیتی
کشور را حفظ کرد و مهم تر از همه ترمز قتل هاي زنجیره اي را کشید. من نمی خواهم دوره اصلاحات را سراسر سفید نشان دهم اما
استنباطم این است هنرمندان و قشرهایی که در فراموشی و زیر فشار بودند، قدري توانستند به فعالیت هاي خود سامان بدهند؛ البته
خط و نشان ها همچنان باقی بود!» سعید حجاریان درباره اینکه آیا هنوز راهی براي اعتمادسازي وجود دارد، گفت: «من معتقدم راه
اعتمادسازي، در کشوري با شرایط ما، همان مقوله مراقبت یا care کردن است. من موافق دولت صدقه اي نیستم و اساسا دولت خیر
(charity state) را نادرست می دانم، منتها در ایران بعضی آن را با دولت رفاه یکی می دانند. با همین ملاحظه معتقدم دولت باید
مسئله اشتغال را از وضعیت بحران خارج کند. توجه کنید از حل مسئله و برطرف کردن کامل بی کاري نمی گویم؛ چون در کوتاه
مدت اتفاق نمی افتد . ببینید اگر بی کار وجود نداشته باشد یا بی کارِ ناامید نباشد، ناهنجاري کم می شود و دیگر نمی بینیم کسی به



جرم دزدیدن نان محکوم به اعدام شود یا به خاطر دزدیدن پوشک براي بچه اش یا حتی چند عدد نارنج دادگاهی شود. در اینجا باید
به تفکیک میان دولت خیّر و دولت مراقب اشاره کنم. گاهی اوقات مثلا در زمانی که کشور در وضعیت اورژانسی است، نیاز به دولت
خیّر داریم تا سیل زده ها و زلزله زده ها را مدیریت کند، اقلام حمایتی توزیع کند و حتی تا مدتی پول بپردازد. الان، زمان کروناست و
ممکن است چنین شود؛ چنانکه مثلا یونان یا آمریکا، به عنوان دو کشور که یکی وضعیت مطلوب اقتصادي ندارد و دیگري در وضعیت
مطلوبی به سر می برد، هر دو در بحران کرونا به شهروندان پرداخت نقدي دارند. اما دولت خیّر، موقت است و کارویژه آن باید بعد از
مدتی متوقف و کمک ها قطع شود تا دوباره کسب و کار راه بیفتد و اعتماد به نفس مردم آسیب دیده به جاي خودش برگردد.
فراموش نکنید، براي یک سرپرست خانوار که شغل و درآمد خوبی داشته و به علت سیل، زلزله یا موارد دیگر شغل و خانه و سرمایه
اش را از دست داده، ساده نیست با حمایت زندگی کند و خواسته اصلی او احیاي وضعیت پیشین است، اما دولت مراقب مربوط به

دوره ثبات است و استمرار دارد و مراقب است بلایی به سر مردم نیاید».



درجلسه مجمع عمومی صورت گرفت : تقدیرشریعتمداري از بانک رفاه

کارگران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا - شاخص هاي مالی بانک رفاه کارگران در
سال گذشته مثبت و روند رو به رشدي را نشان می دهد و
امیدواریم در سایه تعامل و همکاري با مجموعه وزارتخانه و

 
سازمان تأمین اجتماعی این روند همچنان ادامه پیدا کند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی،"محمد
شریعتمداري "، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان این
مطلب در جلسه مجمع عمومی بانک رفاه کارگران اظهار
داشت: شاخص ها در حوزه جذب منابع و پرداخت
تسهیلات به ویژه در حوزه تولید چشمگیر است و با افزایش

سرمایه، هم نسبت کفایت سرمایه بانک و رعایت استانداردهاي لازم و الزامات بانک مرکزي ارتقا پیدا می کند و هم دامنه خدمات

 
بانک بیش از گذشته افزایش می یابد. 

شریعتمداري ادامه داد: بیماري کرونا، شرایط سختی در کشور به وجود آورده، بانک رفاه کارگران در این شرایط ، هزینه هاي سنگینی
پرداخت کرده و جمعی از نیروي انسانی پر تلاش و گرانقدرش را از دست داده است، اما در خدمت رسانی به شهروندان خللی به وجود

 
نیامده که قابل تقدیر است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از مجموعه بانک رفاه کارگران به خاطر عملکرد و شفافیت در صورت هاي مالی قدردانی کرد و اظهار
داشت: جاي خوشحالی و امیدواري است که این بانک و سایر شرکت هاي سازمان تأمین اجتماعی _ بورسی و غیر بورسی _ صورت

 
هاي مالی شفافی دارند و این اطلاعات در سامانه کدال در معرض دید و دسترس عموم مردم قرار دارد. 

 
شریعتمداري تاکید کرد: بنابراین شفافیت در عملکرد، نقطه قوت و مثبتی است که باید همواره سرلوحه کارها قرار گیرد. 

به رونق تولید و سلامت جامعه کمک کنیم اسماعیل الله گانی، مدیر عامل بانک رفاه کارگران، دیگر سخنران این مجمع بود که به ارائه
گزارشی از صورت هاي مالی در سال گذشته پرداخت و بیان داشت: بانک رفاه کارگران با وجود محدودیت ها و برخی موانع همواره
تلاش می کند کیفیت خدمات به شهروندان ارتقا پیدا کند و با وجود نیروهاي تحصیل کرده و پر تلاش، در مسیر رشد و تعالی قرار

 
گیرد. 

مدیر عامل بانک رفاه کارگران افزود: در حوزه تجهیز منابع، بانک رفاه کارگران اهتمام می ورزد منابع جذب شده را به حوزه هاي
مختلف اقتصادي به ویژه حوزه تولید، اشتغال و حوزه سلامت اختصاص دهد تا با پرداخت تسهیلات، هم به رونق تولید و هم سلامت

 
جامعه کمک شود. 

الله گانی تصریح کرد: یکی از مهم ترین حوزه هاي خدمت رسانی بانک، سازمان تأمین اجتماعی به ویژه بازنشستگان، مستمري بگیران
و کارگران است و حرکت در مسیر بهبود وضع رفاهی آن ها و پرداخت تسهیلات در قالب طرح هاي مختلف، جزو برنامه هاي اصلی

 
این بانک است. 

وي افزایش سرمایه بانک را موضوع مهمی دانست و تصریح کرد: با سرمایه اندك بانک در سال هاي گذشته، دامنه فعالیت و ارائه
خدمت به هموطنان محدود بود، اما با نظر مساعد و موافقت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی با افزایش



 
سرمایه، در آینده نزدیک شاهد گسترش خدمات بانک رفاه کارگران خواهیم بود. 

مدیر عامل تصریح کرد: یکی دیگر از برنامه هاي این بانک، شفافیت در عملکردهاست، و تلاش می شود تمامی فعالیت ها و برنامه هاي

 
بانک در چارچوب قوانین و مقررات و با رعایت مصالح بانک و شفافیت کامل، تحقق پیدا کند. 

الله گانی اظهار داشت: اگر امروز بانک رفاه کارگران توانسته است به عنوان بانکی قوي در حوزه هاي مختلف اقتصادي کشور حضور
مؤثري داشته باشد و خدمات مناسبی به مشتریان خود و خانواده بزرگ سازمان تأمین اجتماعی ارائه دهد، نتیجه تعامل و همکاري

 
هاي متقابل است که امیدواریم دامنه این همکاري بیش از گذشته گسترش یابد. 

پس از بحث و بررسی هاي لازم، صورت هاي مالی بانک براي سال مالی منتهی به اسفند ماه 1398 تصویب شد.



ایثارگران پست بانک ایران مورد تجلیل قرار گرفتند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا - به مناسبت هفته دفاع مقدس و اولین روز
این هفته با حضور طهمورث الیاسی رییس هیأت مدیره
پست بانک ایران از ایثارگران این بانک ایران تجلیل و

 
قدردانی به عمل آمد. 

به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران: الیاسی در این
مراسم ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس و یادوخاطره

حضرت امام خمینی(ره) و شهداي انقلاب گفت: این ایام ارزشمند یادآور رشادت ها و ایثارگري هاي ملت غیور ایران است و هزینه

 
هاي زیادي را براي دفاع از این مرز و بوم صرف کردیم. 

وي تصریح کرد: ایثارگران الگو و اسطوره ملت ایران هستند و همه ما قدردان زحمات و جانفشانی هاي آنان هستیم و تلاش هایشان را

 
ارج می نهیم. 

الیاسی با اشاره به جنگ اقتصادي و تحمل برخی فشارهاي اقتصادي ظالمانه به ملت ایران تصریح کرد: خوشبختانه پست بانک ایران
ظرفیت هاي زیادي به ویژه در حوزه روستایی دارد و تلاش می کند با خدمت رسانی به مردم بتواند در اشتغال زائی و رونق اقتصادي

 
کمک مؤثري داشته باشد. 

همچنین اسد گرامی مشاور مدیرعامل در امور ایثارگران در ادامه این مراسم، گزارشی از اقدامات انجام شده درخصوص ایثارگران را

 
ارائه و درپایان نیز لوح تجلیل دکتر بهزاد شیري مدیرعامل پست بانک ایران به تعدادي از ایثارگران ستادي این بانک اهداء شد. 

همچنین در مدیریت هاي شعب استان ها و مناطق تهران طی مراسمی از ایثارگران این واحدها قدردانی و لوح تجلیل دکتر شیري به
آنان اهداء گردید.



زنجیره اداري ورامین معیوب است/ برخی مدیران تعصبی به ورامین ندارند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا-نماینده مردم شهرستانهاي ورامین، قرچک
و پیشوا در مجلس گفت: باید این زنجیره مدیریتی در
شهرستان ورامین اصلاح شود تا مدیران ادارات و نهادها
بیشتر با هم هماهنگ باشند چرا که مشاهده می شود حتی

 
رئیس یک اداره نظارتی بر اداره خود هم ندارند. 

به گزارش خبرگزاري آریا از ورامین، حسین نوش آبادي در
نشست با بخشدار مرکزي ورامین، دهیاران، شوراي بخش و
کارمندان بخشداري مرکزي ورامین، اظهار کرد: جلسه با
دهیاران، شوراهاي روستاها و بخشداري مرکزي باید تداوم

 
داشته باشد چرا که روستاها منبع اصلی ایجاد شغل و حیات کشور است. 

وي با اشاره به مشکلات عمیق کشاورزان و روستائیان گفت :ظاهر سازي و رسیدگی به معابر روستاها بسیار خوب است اما باید به

 
مشکلات اساسی و مهم هم رسیدگی شود و فقط مشغول زیباسازي ها نشویم. 

نماینده دیار 15خرداد گفت: خواسته ها و مطالبه هاي اصلی مردم روستاها باید دقیق بررسی شود که مشکلات کشاورزي مانند کود و

 
بذر، اشتغال جوانان و آب شرب و کشاورزي جزو اصلی خواسته هاي مردم روستاهاي ورامین است. 

نوش آبادي گفت: مشکلات مردم روستاهاي ورامین مانند راه هاي روستایی، حمل و نقل و ایاب و ذهاب مردم روستاها را در جلسات با

 
مسئولان کشوري مطرح کردم. 

وي افزود: در دوران گذشته اقدامات و رایزنی هاي خوبی براي مسیر هاي روستایی ورامین در نظر گرفته شده بود که متاسفانه سالها

 
پیگیري نشده ولی در جلسه با استاندار تهران مقرر شد این موارد دوباره اجرایی شود. 

نماینده مردم شهرستانهاي ورامین، قرچک و پیشوا در مجلس شوراي اسلامی در خصوص متروي ورامین گفت: موانع موجب شد که
مترو تبدیل به قطار حومه اي شود که وگ دنبال رایزنی براي استفاده بهینه از همین خطوط راه آهن هستیم اما باید بدانیم مردم

 
مترو نیاز دارند نه قطار حومه اي که امروز وجود دارد. 

وي گفت: برخی ازشهرها اطراف از پساب تصفیه خانه تهران که حق اصلی مردم دشت ورامین است بیشتر استفاده می کنند که در

 
این مورد چند تذکر دادیم و قرار است از محل تصفیه خانه شماره 8 سهم ورامین، قرچک و پیشوا چند برابر شود. 

نماینده مردم شهرستانهاي ورامین، قرچک و پیشوا در مجلس در خصوص حق آبه ورامین از سد ماملو گفت:با شرایط امروز دشت
ورامین و کمبود آب شرب باید به دنبال کیفیت و پایداري روستاها باشیم که با رایزنی ها امیدواریم سهم ورامین افزایش داشته باشد و

 
قطعا هدف ما اتصال آب سد ماملو به روستاهاي ورامین است. 

نوش آبادي گفت:گاهی بنده به عنوان نماینده مردم به مسائل مهمی ورود می کنم که برخی مسئولان شهرستان ناراحت می شوند؛

 
سخن ما مبتنی بر عقلانیت و حقوق مردم است و باید براي انتخاب مدیران بومی اقدام اساسی شود. 

وي با اشاره به اینکه انتخاب و انتصاب مدیران بومی با سیاست هاي نظام، دولت و مجلس هماهنگ است گفت: برخی مدیران ورامین
اصلا تعصبی به ورامین ندارند و باید به دنبال مدیران انقلابی، جهادي و متخصص باشند، به اندازه کافی در کشور و درون شهرستان



 
مدیر بومی داریم. 

نماینده مردم شهرستانهاي ورامین، قرچک و پیشوا در مجلس گفت: بسیاري از مشکلات شهرستان در درون خود شهرستان قابل حل
است ولی نظارت و عملکرد مدیران درون شهرستان بسیار ضعیف است و مشاهده می شود گاها اختلافات درون ادارات ورامین بسیار

 
زیاد است. 

وي گفت: باید این زنجیره مدیریتی در شهرستان اصلاح شود تا مدیران ادارات و نهادها بیشتر با هم هماهنگ باشند چرا که مشاهده

 
می شود حتی رئیس یک اداره نظارتی بر اداره خود هم ندارند. 

نوش آبادي افزود: ورامین پشتوانه تهران است و تامین مواد غذایی تهران توسط کشاورزان و دامداران ورامین یعنی اینکه ورامین داراي

 
ظرفیت هاي بی بدیلی مانند نیروي انسانی است و نباید مدیران دولتی بومی ورامین گوشه نشین شوند. 

وي در پایان با اشاره به ظرفیت هاي روستاهاي ورامین گفت: روستاهاي مانند باغخواص، عبدل آباد و خورین ظرفیت تبدیل به شهر را
دارند.



پرداخت بیش از 280 میلیارد تومان تسهیلات کرونایی در مازندران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/03

خبرگزاري آریا - مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: تا کنون بیش از
280 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب
دیده از کرونا و صاحبان مشاغل رسته هاي اعلام شده

 
پرداخت شده است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی مازندران، رضا عبدي در اولین جلسه شوراي
اداري اداره کل تعاون،کار و راه اجتماعیکه به صورت وبینار
برگزار شد با تأکید برضرورت ترویج فرهنگ ایثار در جامعه

و ادامه دادن راه شهدا طی سخنانی اظهارکرد: در بحث مشاغل خانگی اعتبارات با توجه به در نظر گرفتن شاخص هاي مختلفبا عدالت
بین شهرستان ها توزیع شده است و در این راستا کیفیت طرح هاي معرفیشده و در ادامه منجر شده به اشتغال براي ما بسیار با

 
اهمیت است. 

 
وي ادامه داد: سعی شود طرح هاي پشتیبان که داراي کیفیت عالی باشند جهت دریافت تسهیلات مشاغل خانگی معرفی شود. 

عبدي خاطرنشان کرد: با توجه به الکترونیکی شدن کلیه امور ارائه خدمت در بحثمشاغل خانگی علی الخصوص در بحث صدور

 
مجوزها از سامانه مربوطه از هر گونهارائه خدمات به صورت سنتی خودداري شود. 

مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل با اشاره به پرداخت تسهیلات به کسبو کارهاي آسیب دیده از کرونا بیان کرد: با تلاش
ادارات شهرستان ها ومسئولین مرتبط تا کنون بیش از 280 میلیارد تومان تسهیلات در این زمینه بهصاحبان مشاغل طبق رسته هاي

 
اعلام شده پرداخت شده است. 

وي اظهار کرد: بحث باشگاه کارآفرینان نوجوان طرح بسیار مهمی است و تأثیربسزایی در تغییر نگرش دانش آموزان دارد که تا کنون

 
در شهرستان هاي تنکابن وقائمشهر برگزار شده است و امیدواریم بتوانیم با تلاش ادارات شهرستانی درتمام استان برگزار نماییم. 

 
عبدي تأکید کرد: تشکیل موثر و مستمر جلسات گروه کاري اشتغال نیز براي این حوزه بسیار با اهمیت است. 

بدنبال توسعه آموزش هاي مجازي در استان هستیمشهرام ابراهیمیان مدیر پشتیبانی و توسعه منابع انسانی اداره کل نیز در اینجلسه
ضمن تقدیر از زحمات کلیه کارکنان در جهت تحقق اهداف اداره کل طیسخنانی اظهار کرد: 400 سرمایه و نیروي انسانی در این اداره

 
کل در سطح استانمشغول ارائه خدمت به مردم شریف می باشند. 

وي افزود: در حوزه توسعه منابع انسانی باید با افتخار عرض کنم در سال جاري بیش از 70 مورد صدور احکام ارتقاء براي کارکنان

 
داشته ایم. 

ابراهیمیان خاطرنشان کرد: همواره به فکر رفاه همکاران در سطح استان بودهو هستیم و امیدواریم بتوانیم در صورت حمایت سازمان

 
مدیریت و وزارت متبوعامسال نیز خدمات خوبی را به همکاران ارائه نماییم. 

مدیر پشتیبانی اداره کل با اشاره به انجام اقدامات مطلوب و مهم در بحثفناوري اطلاعات اداره کل تصریح کرد: با همه کمبود اعتبارات

 
تجهیزات خوبی رادر حوزه فناوري اطلاعات فراهم کرده ایم و همواره بدنبال بهبود و بروزرسانیتجهیزات در سطح استان هستیم. 



وي با تأکید بر ضرورت توجه به برگزاري آموزش ها به شیوه مجازي افزود:بدنبال توسعه آموزش ها از طریق مجازي و در بستر

 
اینترنت مانند جلسه امروزهستیم و برنامه ریزي لازم را نیز در این زمینه انجام داده ایم. 

ابراهیمیان بیان کرد: همکاران در ستاد و ادارات شهرستانی باید در زمینهورود اطلاعات به موقع و درست در سامانه برته پیگیري لازم

 
را انجام دهند. 

ضرورت تحقق راهبردهاي توسعه تعاون در استانعلی باقري مدیر امور تعاون اداره کل نیز در این جلسه با تأکید بر اهمیتبخش تعاون
در سطح کشور و ضرورت توجه به راهبردهاي توسعه بخش تعاون طیسخنانی اظهار داشت: توسعه شفافیت، توسعه نو آوري، توانمندي
سازي تعاونی ها،توجه مالی به تعاونی ها، شبکه سازي و ایجاد شبکه هاي بازارچه مجازي وسامانه جامع هوشمند تعاون از راهبردهاي

 
مهم توسعه بخش تعاون هستند کهمورد تأکید اداره کل است. 

وي افزود: در همین راستا طی تفاهم نامه منعقد شده با استانداري مازندرانراه اندازي و فعال نمودن کمیته راهبردي توسعه بخش

 
تعاون در سطح استانبرنامه ریزي شده است و باید مورد توجه ویژه ادارات شهرستانی قرار گیرد. 

مدیر امور تعاون اداره کل با اشاره به راه اندازي سامانه جامع هوشمند تعاوندر سال گذشته خاطرنشان کرد: تمامی خدمات قابل ارائه
در بخش تعاون، حتیبرگزاري مجامع نیز از طریق این سامانه انجام خواهد شد و ضرورت دارد روسایادارات و کارشناسان تعاون اقدامات

 
ویژه اي را در راستاي فعالیت و وروداطلاعات همه تعاونی ها در این سامانه انجام دهند. 

 
وي ادامه داد: آموزش هاي مجازي بخش تعاون و تعاونگران نیز از طریق این سامانه انجام خواهد شد. 

باقري افزود: در بحث تشکیل تعاونی ها تمامی الزامات علی الخصوص بحث 10 درصدسرمایه ثبتی باید رعایت شود و در حوزه نظارت

 
نیز بازدید مستمر از تعاونیها و شناسایی و تعیین تکلیف تعاونی هاي غیر فعال مورد تأکید می باشد. 

 
وي خاطرنشان کرد: در بحث توسعه تعاون و تخصیص اعتبارات لازم باید دقت شود که تسهیلات به طرح هاي با کیفیت تعلق گیرد. 

انجام اقدامات پیشگیرانه در راستاي کاهش حوادث ناشی از کارحسن فلاحی مدیر روابط کار اداره کل نیز در این جلسه ضمن تقدیر از
زحماتکارکنان خدوم این حوزه در سطح استان طی سخنانی بیان کرد: در راستاي توسعهدولت الکترونیک و ارائه خدمات مطلوب به
جامعه هدف سامانه جامع روابط کارراه اندازي شده است و انتظار می رود ادارات در بحث ثبت نام متقاضیان واحراز هویت و همچنین

 
مراحل تخصصی آن نظارت کامل داشته باشند. 

وي ادامه داد: طبق اعلام وزارت متبوع عملکرد استان ها از روي سامانه جامعهروابط کار ارزیابی می شود و این مهم از ضریب اهمیت

 
بالایی برخوردار است. 

مدیر روابط کار اداره کل با تأکید بر ضرورت رسیدگی دقیق در مراجع تشخیص وحل اختلاف خاطرنشان کرد: رعایت دقیق آیین

 
دادرسی کار، صدور آراء سازشی وتسریع در رسیدگی ها و ابلاغ آراء باید مورد توجه و پیگیري قرار گیرد. 

وي ادامه داد: در مراجع حل اختلاف تکلیف قانونی همه اعضاي مراجع حضور درکلیه مراجع است و این مهم الزامی است و ضرورت

 
دارد جلسات با اعضاء کاملبرگزار شود. 

 
فلاحی تصریح کرد: در پرونده هاي ارجاعی از سوي دیوان شایسته است موارد به دقت بررسی و چاسخ داده شود. 

وي با اشاره بر اهمیت موضوع حوادث ناشی از کار و کاهش آن افزود: درخواستاکید داریم گزارش بازرسان کار علی الخصوص در زمینه
حوادث ناشی از کار سریعاارسال شود و بازرسان کار نیز اقدامات پیشگیرانه را جهت کاهش حوادث ناشی ازکار بیش از پیش در دستور

 
کار قرار دهند. 

فلاحی ادامه داد: نظارت بر معادن و کارگاه هاي پر خطر و اجراي دقیق ماده105 قانون کار و تعطیلی کارگاه هاي نا ایمن و همچنین

 
گشت مشترك و شناساییاتباع بیگانه نیز از ضروریات است. 

مسلم غلامی رییس اداره ارزیابی عملکرد و بازرس سلامت اداري اداره کل نیز دراین جلسه ضمن تبریک به کارکنان بابت کسب رتبه
برتر اقامه نماز، سلامتاداري و رتبه دوم تیم خودر ارزیابی اداره کل در سطح کشور بیان کرد: با توجهبه وضعیت شیوع ویروس کرونا از
همکاران می خواهیم صبر و بردباري وشکیباییبیش از پیش را در مواجهه با مردم شریف بکار گیرند و خدمات مطلوبی را بهمردم ارائه

 
نمایند. 

وي با تأکید بر اینکه حضور تیم خود ارزیابی دو بار در سال در شهرستان هاخاطرنشان کرد: نقاط ضعف اعلام شده باید در ارزیابی



 
هاي بعدي برطرف گردد واین امر همواره مورد تأکید می باشد. 

غلامی با تأکید بر ضرورت توجه به سامانه برته در موعد مقرر خاطرنشان کرد: صحت اطلاعات وارده در سامانه برتر باید نظارت داشته

 
باشیم. 

گفتنی است مقصودي رییس اداره نور، چلابی رییس اداره آمل و کلبادي رییسنمایندگی گلوگاه بعنوان نمایندگان ادارات شهرستانی
در ابتداي این جلسه بهارائه نظرات، انتقادات و پیشنهادات در حوزه هاي تخصصی پرداختند.



معاون استاندار: عملکرد بانک ها رضایت بخش نیست

منبع: خلیج فارس نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/03

خلیج فارس: معاون اقتصادي استاندار بوشهر با بیان اینکه عملکرد بانک ها رضایت بخش نیست، افزود: نسبت به گزارشاتی که
براي بانک ها ارسال شده است، مبلغ یک میلیارد و 300 میلیون تومان از طریق پست بانک و 250 میلیون تومان هم توسط صندوق

 
کارآفرینی امید پرداخت شده و بانک کشاورزي اعلام کرده که اعتبارات مربوطه جذب نشده است. 

به گزارش خلیج فارس به نقل از ایسنا؛ سعید زرین فر ظهر روز جاري در نشست کارگروه اشتغال استان بوشهر عنوان کرد: متاسفانه
در برخی مواقع دستگاه هاي اجرایی پیگیري لازم را انجام نمی دهند و من معتقد هستم که اول دستگاه اجرایی مقصر است و بعد از

 
آن دبیرخانه و در نهایت نیز بانک ها، چرا که دستگاه اجرایی وظیفه دارد موارد مربوطه را پیگیري نماید. 

 
 

وي ادامه داد: ضرورت دارد که بانک ها در حوزه هاي مربوط به اشتغال و رونق تولید همکاري بیشتري داشته باشند تا شاهد اتفاقات

 
خوبی در زمینه کارآفرینی و اشتغال باشیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري بوشهر گفت: از مجموعه جهاد دانشگاهی در استان بوشهر به سبب تلاش مضاعف و همکاري
خوب با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکر می کنم. خوشبختانه در استان بوشهر قدم هاي بزرگی از طریق جهاد دانشگاهی

 
برداشته شده است که جاي تقدیر دارد. 

 
زرین فر تاکید کرد: به نظر می رسد پس از چندین سال، باید چنین طرح هایی را بی نقص تر اجرا نماییم. 

وي تصریح کرد: خواهش من این است که تنها درصدد اجراي طرح نباشیم و سعی شود براي طرح هاي اساسی همچون طرح توسعه
مشاغل خانگی، به شکل اساسی وقت گذاشته شود تا در سال هاي بعد شاهد توسعه این طرح ها و حمایت از تعداد بیشتري در حوزه

 
اشتغال و توانمندي باشیم. 



 
طرح ملّی توسعه مشاغل خانگی در استان اجرایی می شود 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی بوشهر با تشریح جزئیات طرح توسعه مشاغل خانگی گفت: این طرح در سه فاز ""شناسایی فرصت
ها و زمینه ها""، ""توانمندسازي و شبکه سازي"" و ""اتصال به بازار"" اجرا می شود و همچنین رسته فعالیت ها در استان مشخص

 
شده است. 

 
 

حمید رضا پناه افزود: در کل کشور 54300 نفر تحت پوشش این طرح قرار می گیرند و سهم استان بوشهر 1500 نفر است که با

 
همکاري جهاد دانشگاهی و تیم اشتغال این نهاد اجرا می شود. 

وي خاطرنشان کرد: مراحل توانمندسازي، شبکه سازي و اتصال به بازار نقش هاي اصلی را در روند اجراي طرح بر عهده دارند.



نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان گفت: نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر
است.

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان: نرخ
اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر
است مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان
گفت: نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین

 
کشوري کمتر است. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ مریم یگانه صبح
پنجشنبه در نشست خبري با بیان اینکه استان هرمزگان
در انتصاب مدیران زن رتبه الف را گرفت افزود: در کارنامه

سه ساله کشور و با حضور دکتر همتی به عنوان استاندار هرمزگان با انتصاب 22 درصدي مدیران زن، هرمزگان موفق به کسب رتبه

 
اول کشوري شد. 

یگانه گفت: درصد انتصاب مدیران زن از 9 / 1 درصد در سال 96، به 22 درصد در سال 99 رسیده است که نشان از حسن توجه و

 
نگاه ویژه دکتر همتی استاندار دولت تدبیر و امید به جایگاه زنان در استان هرمزگان است. 

او اظهار امیدواري کرد: که با تدابیر استاندار هرمزگان به مدیریت بانوان 8 درصد از 30 درصد مصوب انتصاب مدیران زن در استان، تا

 
شش ماهه پایان سال 99 با تدابیر لازم محقق شود. 

مدیر کل زنان و خانواده استانداري هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود با تبریک هفته دفاع مقدس به تشریح شرح وظایف

 
تکلیفی و عملکرد حوزه زنان و خانواده استانداري هرمزگان پرداخت. 

یگانه برنامه هاي این حوزه را در دو محور و شاخص فعالیتی تعریف کرد و گفت: در شاخص کلی و ملی ابلاغ مقام معظم رهبري و
سیاست هاي ریاست محترم جمهوري شاخص عدالت جنسیتی برابر ماده 101 و 102 قانون ششم توسعه است و دیگري شاخص

 
حوزه زنان و خانواده می باشد، که به رصد آسیب هاي اجتماعی و فرهنگی در سطح استان و اخذ تدابیر لازم می پردازد. 

یگانه ضمن اشاره به رونمایی و تصویب سند ارتقاي وضعیت زنان و خانواده در تیرماه99 گفت: برابر با شیوه نامه اجراي این سند برنامه

 
و فعالیت هایی در دست اقدام است که در شش ماه دوم سال اجرا می شود. 

او افزود: اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده، انعقاد تفاهم نامه اجراي طرح تاب آوري در سه شهرستان میناب، قشم، رودان و رصد



 
آسیب هاي اجتماعی در سطح شهرستان هاي استان از جمله اقداماتی بود که همزمان با تصویب سند ارتقاي زنان اجرا شد. 

مدیر کل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان از برگزاري دوره هاي آموزشی در مبحث توانمندسازي اقتصادي زنان آسیب دیده و
سرپرست خانوار خبر داد و افزود: انعقاد تفاهم نامه هاي همکاري اقتصادي با بانک توسعه و تعاون و صندوق کارآفرینی امید از جمله

 
اقدامات مهم توانمندسازي زنان می باشد. 

یگانه ایجاد بازار فروش آنلاین در اپلیکیشن هاي مجازي به منظور توسعه مشاغل خانگی، انعقاد تفاهم نامه با اداره پست، ایجاد درگاه
و غرفه هاي مجازي و ارتباط با پلتفرم e.bazar و معرفی زنان کارآفرین ، تفاهم نامه سه جانبه با اداره کل فنی و حرفه اي و اداره
کل امور زنان و خانواده و شرکت کاردوك در بخش فضاي کسب و کار و اتصال به بازار را از سایر اقدامات این اداره کل در زمینه

 
اشتغال زنان عنوان کرد. 

مشاور امور بانوان استانداري هرمزگان با بیان اینکه نرخ مشارکت اقتصادي زنان استان نسبت به دو دولت قبل افزایش یافته است

 
گفت: نرخ اشتغال زنان استان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است که برنامه ریزي شده که این آمار ارتقا پیدا کند. 

یگانه بازاریابی، راه اندازي بازارچه، حمایت از کسب وکارهاي خانگی و برگزاري دوره هاي آموزشی آنلاین از جمله برنامه هاي آینده

 
این اداره کل دانست. 

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان با بیان اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استان، در تعامل و هم افزایی با سایر
دستگاه ها و در مسیر سیاست گذاري در حوزه زنان فعالیت می کند گفت: یکی از آسیب هاي جامعه را کودکان بازمانده از تحصیل
است که طبق تفاهم نامه اي که با آموزش و پرورش با اعتباري بالغ بر 190 میلیارد ریال داشتیم در 4منطقه از حوزه شرق استان 75
مربی سواد آموزي پرورش دادیم که بتوانیم اقدامات لازم را در جذب، آموزش و نگه داشتن کودکان بازمانده از تحصیل انجام دهیم و

 
لازم به ذکر است که 451 کودك مقطع ابتدایی جذب شده که این نشان از تلاش همکاران در حوزه آموزش و پرورش استان است. 

یگانه ضمن اشاره به اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استانداري دبیر متناظر کنوانسیون حقوق کودك در استان میباشد گفت: در
این حوزه وظایف تکلیفی براي احقاق حق کودکان بر عهده ما قرار دارد که از اعم آن می توان به رسیدگی به حقوق کودکان اتباع از
پدران خارجی و بحث آموزش، شناسنامه و... عنوان کرد که همکاران ما در وزارت دادگستري مستقیماً بر این موضوع ورود پیدا کرده

 
اند. 

او از دیگر اقدامات صورت گرفته را رسیدگی و مشاوره قضایی به 256 پرونده قضایی در یک هفته با همکاري مراکز تسهیلگري و
تعامل با همکاران حوزه دادگستري و قاضی و مشاور خانواده عنوان کرد و گفت: امیدواریم که این میز خدمت به صورت مستمر در

 
حوزه زنان اتفاق بیافتد. 

یگانه در پایان ضمن اعلام برنامه هاي راهبردي و چشم انداز یک ساله زنان گفت: بانک اطلاعاتی زنان سرپرست خانوار، ایجاد بانک
اطلاعاتی مدیران زن، توانمندسازي سیاسی زنان، راه اندازي بازارچه هاي موقت در شهرستان ها از مهمترین برنامه هاي آینده اداره

کل امور زنان و خانواده استان است.



فاتحه یک غار دیگر را بخوانیم؟

منبع: فرادیدشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/03

عضو انجمن غارنوردي و غارشناسی با انتقاد از توریستی شدن غار دستکند «هُنامه» در شهرستان شیروان، گفت، ظاهرا
سازمان میراث فرهنگی و گردشگري خراسان شمالی براي جاده کِشی و توریستی شدن این غار، مجوز و استعلام کارگروه

غارشناسی را نگرفته است و در حال جاده سازي براي دسترسی آسان گردشگران به این غار تاریخی است.

جواد نظامدوست که شنیدن این خبر را همزمان با دوم
مهرماه، روز ملی غار پاك دردناك دانست،با اشاره به قدمت
تاریخی غار «هُنامه» که به حدود 9 قرن قبل می رسد و
ثبت آن در فهرست آثار ملی به سال 1386 ثبت ملی، بیان
کرد: مسؤولان استانی با وجود آن همه جاذبه در خراسان
شمالی به این نتیجه رسیده اند که یک اثر دیگر را هم
توریستی کنند. به نظر آن ها این مجموعه غار دستکند از
دید گردشگران مغفول مانده و حالا باید راه دسترسی به آن

 
را باز کنند. 

او که از غارنوردان و غارشناسان حرفه اي است، یادآور شد: غار هاي دستکند در گذشته کاربري محدودي داشتند؛ یا سکونگاه بشري
بوده، یا محل برگزاري آیین هاي مهر، یا زندان یا محل نگهداري اجساد بوده اند. این غار ها البته به تعداد کم در سطح ایران پراکنده
اند که از جمله می توان به غار «کرفتو» در استان کردستان اشاره کرد. در جهرم، کاشان، میمند و شیراز نیز نمونه هاي مشابهی از
این غار هاي دستکند و با ارزش تاریخی را می توان یافت. ساختار غار هاي دستکند اغلب رُسی و خاکی بوده و آسیب پذیري زیادي
دارند و اگر قرار باشد توریستی شوند خیلی زود از بین خواهند رفت. غار هنامه از جمله این غار ها است که فاتحه آن با توریستی

 
شدن خوانده می شود. 

این غارنورد «هنامه» را در دسته غار هاي درجه 2 قرار داد و گفت: کارگروه غارشناسی کشور که دستگاه هایی مثل وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، کشور، نیرو، ورزش و جوانان، سازمان حفاظت محیط زیست، سازمان زمین شناسی و اکتشافات
معدنی، سازمان جنگل ها، مراتع وآبخیزداري، سازمان جغرافیاي نیرو هاي مسلح و انجمن غار و غارشناسی ایرانیان در آن عضویت
دارند، آیین نامه درجه بندي را براي غار ها مشخص کرده اند که مطابق آن غار هاي درجه یک از جمله مواهب طبیعی بکر و غیرقابل
تکرار هستند که تشکیلات آهکی منحصر بفردي دارند و جزو غار هاي ممنوعه به شمار می آیند و باید از ورود به آن ها جلوگیري کرد
و نباید کاربري گردشگري براي آن ها تعریف شود. تنها محققان، دانشجویان و متخصصان اجازه ورود به این غار ها را دارند. غار هاي
درجه دو ضمن دارا بودن مشخصات غار هاي درجه یک با سطحی کمتر، مجموعه مطالعه و نقشه کشی نشده و اغلب با نشانه هاي
باستانی هستند که اجازه رفت و آمد به آن ها را نباید داد و بعد از شناسایی باید نگهبان براي آن ها تعیین کرد، غار هاي دستکند
اغلب در این گروه قرار داده می شوند. اما غار هاي درجه سه گروهی از آهکی ها هستند که زیبایی خاص خود را دارند و در مقایسه با



دو گروه قبلی، معمولی تر هستند، جانور و غارزي خاصی ندارند، سفره آب زیرزمنی ندارند و با هماهنگی کارگروه غارشناسی قابلیت

 
تبدیل به مکان توریستی را دارند. 

نظامدوست بیان کرد: مساله این است که این درجه بندي در غار هاي کشور رعایت نمی شود و تا کنون هر غاري که در درجه یک و

 
دو بوده، توریستی شده است. 

وي ادامه داد: دنیا با همین استاندارد پیش می رود. مثلا در فرانسه غار «لاسکو» (Lascaux) با قدمت 17 هزار سال وجود دارد که
سنگ نگاره هاي قدیمی در آن پیدا شده است. درِ این غار را سال ها است به روي گردشگران بسته اند و مشابه این غار را با هزینه اي
هنگفت ساخته اند و گردشگرانی که می خواهند غار لاسکو را ببیند به سمت مکان شبیه سازي شده، هدایت می کنند. ما مشابه این
غار را در استان لرستان داریم، «میرملاس» با سنگ نگاره هاي بیش از 12 هزار سال که شاهدي محکم بر وجود یک تمدن باستانی

 
است، ولی آنقدر بی مهابا از این غار بازدید شده که از بین رفته است. 

عضو انجمن غار و غارشناسی اضافه کرد: مگر در استان خراسان شمالی کارگروه غارشناسی ندارند، مگر میراث فرهنگی و محیط
زیست عضو این کارگروه نیستند، چرا پروژه توریستی شدن این غار را با کارگروه غارشناسی مطرح نکردند و استعلام ها، نظرات
کارشناسی مشورتی و مجوز ها را نگرفتند. به مدیران استان خراسان رضوي معترضم که به تحقیقات غیرکارشناسی و غیرتجربی اکتفا
کرده اند و سریع بودجه داده اند و اولین کاري هم که کرده اند جاده سازي بوده است. باید پیش از هر اقدامی بررسی می کردند این

 
غار براي گردشگري مفید است؟ 

وي افزود: هنامه با مشخصاتی که دارد جزو غار هاي باستانی و درجه دو است و باید پیش از هر طرح و برنامه اي، میراث فرهنگی
طبق دستورالعمل دولت، از سایر دستگاه ها استعلام می گرفت. عجیب تر این که میراث فرهنگی خود باید حافظ این غار باشد، نه این

 
که راه را براي تخریب آن باز کند، اما به نظر می رسد خود را مالک آن می داند و انحصارا براي آن تصمیم گرفته است. 

او گفت: غار هاي دستکند با سازه رُسی اگر تخریب شوند دیگر قابل بازسازي نیستند، چون براي همیشه از بین می رود، بلایی که سر
شهر زیرزمینی نوش آباد در کاشان آمده است. آنقدر گردشگر به داخل آن راه داده شده که دیواره هاي آن بر اثر تماس دست
گردشگران فرسایش پیدا کرده است. غار «کرفتو» در استان کردستان که سال ها است توریستی شده با این که نگهبان دارد، اما چون
تعداد آن ها کافی نیست، پر از یادگاري نویسی و خرابی شده است. ما نباید این غار هاي با ارزش را توریستی کنیم، چون مثل کشور
هاي دیگر امکان محافظت نداریم اگر می توانستیم محیط داخل غار را مثل آثار موزه اي با شیشه هاي سکوریتی حفاظت کنیم می

 
شد به گردشگر هم فکر کرد. 

این عضو قدیمی کارگروه غارشناسی کشور از مدیران خواست که براي توریستی کردن هر مکان طبیعی و تاریخی دوراندیشی داشته
باشند، اظهار کرد: وقتی شعار کارآفرینی می دهید دقت کنید در محیط هاي مشابه چه اتفاقی افتاده است، آیا از گردشگر سود داشته
اند، هزینه هاشان را درآورده اند؟ تحقیقات ما نشان می دهد از 13 غار توریستی ایران فقط یک غار (علی صدر) توانسته هزینه ها و
درآمد بدست آورد که آن هم در دوران کرونا ضرر چند میلیاردي داد. این غار با اجاره سالانه 700 هزار تومان فقط در تعطیلات عید
نوروز چند میلیارد تومان بلیت می فروشد. ولی در ازاي آن چه اتفاقی افتاده، این غار از بین رفته است. جالب آن که تازگی به غار
سراب همدان در نزدیکی آن فکر می کنند و با این تصور که دو غار «علی صدر» و «سراب» بهم راه دارند، می خواهند سراب را هم
توریستی کنند. درصورتیکه بررسی هاي غارشناسان نشان می دهد این دو غار هیچ ارتباطی بهم ندارند. حتی رییس اتحادیه جهانی
غار ها که به ایران آمده بود در بازدید از علی صدر و سراب گفت که حیف از این منطقه که می شد آن را به عنوان ژئوسایت ثبت کرد.
ولی کاري که با علی صدر کردند باعث می شود این غار دیگر ثبت جهانی نشود. بهترین سنگ هاي ساحتمانی را روي دیوار هاي آن



 
نصب کرده اند و داخل آن سرویس بهداشتی ساحته اند. 

نظامدوست گفت: از مدیران خواهش می کنم براي رشد گردشگري فقط همین الان را نبینند، آینده دور را درنظر بگیرند. ببینند غار
هایی که پیش از این توریستی شده اند به چه وضعیتی افتاده اند. متاسفانه مشاورانی در این حوزه وجود دارند تخصص را در تبدیل
غار به مکان گردشگري ندارند. مدیران ما می خواهند با نیت خوب کاري براي استان خود انجام دهند، اما چون اطلاعات زمین شناسی
ندارند، نتیجه چیز دیگري می شود. با همین نگاه غار هاي زیادي را به جاي توریستی شدن و کسب درآمد فقط خراب کرده ایم؛ غار
کرفتو در کردستان که با توریستی شدن نه تنها هزینه هایش در نمی آید که تاریخ آن در معرض خطر است و یا غار کتله خور زنجان
که حتی هزینه هایش را نمی تواند تامین کند و یا غار نخجیر که تخریب زیادي را متحمل شده است. چه بهتر با نگاه کردن به

 
تجریبات گذشته اقدام کنیم. 

مجموعه غار هاي دستکند هُنامه در شهرستان شیروان از توابع استان خراسان شمالی به قدمتی که به چهارم و پنجم قمري نسبت
داده شده در سال 1386 در فهرست آثار ملی ثبت شده است. این غار ها شبیه اتاق هاي حفر شده در سه طبقه از دل یک کوه است
که فضا هاي شبیه آخور، انبار و پناهگاه در آن شناسایی شده است. این مجموعه در منطقه اي دور از دسترس قرار دارد. اما مدیر کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان شمالی که معتقد است تکمیل و توسعه زیرساخت ها عاملی موثر در رونق
گردشگري و جذب مسافر است، به تازگی از تامین دو میلیارد ریال اعتبار براي ایجاد زیرساخت گردشگري در مجموعه غار هاي هنامه
خبر داده است. سرپرست معاونت گردشگري این استان نیز چندي پیش از آغاز عملیات نقشه برداري و تسطیح راه دسترسی به غار

 
هاي هنامه خبر داده بود. 

منبع: ایسنا



رئیس دانشگاه آزاد: دانشکده اي با محوریت ''آب درمانی'' در اردبیل تأسیس

می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه استان ها - رئیس دانشگاه آزاد گفت: با توجه به این که حوزه هاي توریستی و آب درمانی در استان اردبیل نیازمند
توجه ویژه است در این راستا درصدد هستیم دانشکده اي با محوریت آب درمانی و آب گرم در استان ایجاد و راه اندازي شود.

گروه استان ها - رئیس دانشگاه آزاد گفت: با توجه به این
که حوزه هاي توریستی و آب درمانی در استان اردبیل
نیازمند توجه ویژه است در این راستا درصدد هستیم
دانشکده اي با محوریت آب درمانی و آب گرم در استان

 
ایجاد و راه اندازي شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، محمدمهدي
طهرانچی ظهر امروز در بازدید از دانشگاه آزاد سرعین
اظهار داشت: اهمیت به ظرفیت هاي حوزه پژوهشی و
آمایشی به عنوان یک اولویت اساسی و مهم مبناي کار

 
است و در این راستا استفاده از ظرفیت هاي استان اردبیل به شکل مناسب باید مورد استفاده قرار بگیرد. 

وي با اشاره به این که حوزه هاي توریستی و آب درمانی در استان اردبیل نیازمند توجه ویژه است گفت: در این راستا درصدد هستیم
دانشکده اي با محوریت آبدرمانی و آب گرم در استان ایجاد و راه اندازي کنیم تا به صورت پژوهشی و علمی و نیز بهره گیري از

 
ظرفیت هاي فناوري و کارآفرینی به بررسی این حوزه بپردازیم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بیان کرد: بررسی چالش ها و رفع موارد مربوطه نیز از مواردي است که در دستور کار قرار گرفته و در این
زمینه با خصوصی سازي به دنبال تحقق این هدف هستیم و اجراي طرح هاي توسعه اي استان را با مشارکت دانشگاه آزاد مورد توجه

 
قرار داده ایم. 

 
دبیرخانه دانشگاهیان ستاد امربه معروف و نهی ازمنکر استان مازندران تشکیل می شود 

 
امضاي تفاهم نامه بین دانشگاه صنعتی اصفهان و وزارت راه و شهرسازي 

طهرانچی بیان کرد: در راستاي افزایش بهر ه وري و اشتغال زایی و نیز توسعه بخش کشاورزي و حوزه صادرات نیز برنامه ریزي هاي
اساسی با استفاده از ظرفیت دانشگاه آزاد مبناي کار قرار گرفته و تمام تلاش و جدیت بر این است تا بتوانیم به اهداف توسعه اي خود

 
در این زمینه دست یابیم. 

وي اظهار کرد: بررسی و اجراي طرح هاي توسعه اي و وضعیت عملکرد آنان از اهم برنامه هایی است که در دستور کار قرار گرفته که
امیدواریم با برنامه ریزي هاي انجام یافته به تمامی اهداف خود دست یافته و مشکلات موجود را در این زمینه به دست آوریم.



دستور رئیس دستگاه قضا در خصوص نساجی سبلان پارچه/ باید کارخانه در

کمترین زمان ممکن به چرخه تولید بازگردد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/03

به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، آیت االله سید ابراهیم
رئیسی پیش از ظهر امروز در بازدید سرزده از کارخانه
نساجی سبلان پارچه اردبیل همراه با هیأتی از مسؤولان
عالی قضایی پاي حرف ها و درددل هاي مدیران و کارگران
این کارخانه که به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش به
حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان مشکلات و
نیازهاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و

 
افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت. 

وي با ابراز امیدواري نسبت به رونق گرفتن صنعت نساجی در کشور تأکید کرد: رکود کارخانه نساجی سبلان پارچه که ظرفیت اشتغال

 
زایی براي 6 هزار نفر را دارد اما به دلیل مشکلات مربوط به بخش خصوصی و بانک، بخشی از آن تعطیل شده، براي ما رنج آور است. 

رئیس قوه قضاییه افزود: این که ببینیم مقام معظم رهبري همواره بر رونق تولید و جهش تولید تأکید دارند و جوانان ما هم آماده کار
و تلاش هستند اما زمینه کار براي آنها فراهم نیست و بخشی از یک واحد عظیم تولیدي که می تواند هزاران نفر را مستقیم و

 
غیرمستقیم مشغول به کار کند، 9 سال خاك می خورد، واقعاً انسان را غصه دار می کند. 

رئیسی با ابراز تأسف از گزارش مدیریت کارخانه نساجی سبلان که اعلام کرد این کارخانه در حال حاضر با 600 نفر فعال است، متذکر
شد: این که یک کارخانه بزرگ که می تواند صادرکننده پارچه باشد، فقط با 10درصد ظرفیت خود کار کند و هزاران چرخ خیاطی

 
خاموش باشد، قابل پذیرش نیست. 

رئیس قوه قضاییه بر همین اساس به استاندار و رئیس دادگستري استان اردبیل تأکید کرد که مدیریت این کارخانه را در رفع موانع و
مشکلاتش یاري دهند تا همه بخش هاي این واحد عظیم صنعتی با تمام ظرفیت به چرخه تولید بازگشته و در کوتاه ترین زمان

 
ممکن با جذب نیروي کار مورد نیاز خود، رونق دوباره پیدا کند.   

گفتنی است؛ در پی نیمه تعطیل شدن کارخانه نساجی سبلان اردبیل به دلیل عدم پایبندي بانک به تعهداتش پس از تملیک کارخانه
و طرح شکایت مدیران و کارگران این مجموعه عظیم تولیدي و صنعتی به دستگاه قضا، دادگستري استان خواستار اعمال ماده 477 و

 
بررسی مجدد پرونده ورشکستگی و تملک کارخانه شد که مورد موافقت رئیس قوه قضاییه قرار گرفت. 

انتهاي پیام/3463/ر



صادرات سیگار 3 برابر شد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/03

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید سیگار در پنج ماهه اول
امسال 12.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با افزایش 184 درصدي مواجه

بوده است..

جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید سیگار در پنج ماهه اول

 
امسال 12.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با افزایش 184 درصدي مواجه بوده است.. 

گروه بازرگانی بازارنیوز: بر اساس این آمار در پنج ماهه اول
امسال 22 میلیارد و 600 میلیون نخ سیگار تولید شده که نسبت
به تولید 19 میلیارد و 790 میلیون نخ در پنج ماهه اول سال

 
گذشته 12.4 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در پنج
ماه 27 میلیارد و 80 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار
هم 63.2 درصد افزایش، از چهار میلیارد و 510 میلیون نخ
سیگار در پنج ماهه اول سال قبل به هفت میلیارد و 360 میلیون

 
نخ سیگار در مدت مشابه امسال رسیده است. 

در میانه تیر ماه، رئیس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی از عدم تخصیص ارز براي واردات مواد
اولیه این صنعت طی سه ماه قبلش خبر داد و گفت که این مسئله باعث شده تولید هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی

 
متوقف شود. 

او همچنین هشدار داده بود که ادامه این وضعیت و عدم تخصیص ارز به مواد اولیه این صنعت تا یک ماه بعد می تواند همه واحدهاي
تولیدي را به تعطیلی بکشاند. البته اوایل مرداد ماه عطااالله معروفخانی، رئیس مرکز برنامه ریزي و نظارت بر دخانیات کشور، از حل

 
شدن بخش عمده مشکل تامین مواد اولیه واحدهاي تولید سیگار خبر داد. 

همچنین آمارها نشان می دهد که از ابتداي امسال تا پایان مرداد ماه صادرات سیگار با افزایش 184 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 25 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی 70 درصد صنعت دخانیات از طریق واردات
تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

 
صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد که در صورت محقق نشدن آن این مبلغ به کسري بودجه اضافه می شود. 



 
ایسنا/ 

برچسب ها: صادرات سیگار ، سیگار ، وزارتصمت



رقابت تنگاتنگ تیم هاي تولید محتواي دیجیتال استان با سایر استان ها+تصاویر

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/03

رقابت تنگاتنگ تیم هاي تولید محتواي دیجیتال استان با سایر استان ها همچنان ادامه دارد.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس، همزمان با آغاز شدن بزرگترین رویداد تخصصی تولید محتواي دیجیتال در

 
تهران، 3 تیم از کهگیلویه و بویراحمد نیز در این رقابت حضور دارند و به رقابت با سایر استان ها می پردازند. 

روز دوم مرحله نهایی دومین رویداد سراسري تولید محتواي دیجیتالی در حال برگزاري است و تیم هاي تخصصی در حال تولید

 
محتواي دیجیتال در سه محور بازي سازي، انیمیشن و نرم افزار کاربردي هستند. 

در پایان این رقابت فشرده تیم هاي برگزیده در این سه بخش معرفی و محصولان آنها با هدف تجاري سازي و افزایش ظرفیت اشتغال

 
جبهه انقلاب اسلامی، مورد حمایت قرار خواهد گرفت. 

از استان کهگیلویه و بویراحمد 9 برادر بسیجی در قالب 3 گروه بازي سازي، پویا نمایی و گروه ساخت نرم افزار اندروید در این رقابت

 
ها شرکت دارند. 

 
در زیر تصاویر تلاش و رقابت تیم هاي تولید محتواي کهگیلویه و بویراحمد را مشاهده می کنید. 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 



افزایش 32 درصدي تعداد طرح هاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري

خارجی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/03

فصل اقتصاد - وزارت صمت تعداد طرح هاي صنعتی، معدنی و تجاري مصوب در هیات سرمایه گذاري خارجی در 5 ماهه اول
سال 99 را 49 مورد اعلام کرد که نشان دهنده افزایش 32.4 درصدي این شاخص در سال جهش تولید است.

فصل اقتصاد - وزارت صمت تعداد طرح هاي صنعتی،
معدنی و تجاري مصوب در هیات سرمایه گذاري خارجی
در 5 ماهه اول سال 99 را 49 مورد اعلام کرد که نشان
دهنده افزایش 32.4 درصدي این شاخص در سال جهش

 
تولید است. 

به گزارش فصل اقتصاد، در این مدت حجم سرمایه گذاري
خارجی بالغ بر 850 میلیون دلار بوده که نسبت به مدت

مشابه سال قبل رشد 37.4 درصدي را ثبت نموده است. در آمار منتشر شده از سوي معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در 5 ماهه
اول سال 99، تعداد اشتغال پیش بینی شده جواز هاي تاسیس صادره 322 هزار 371 نفر بوده و افزایش 29.4 درصدي را نسبت به

 
مدت مشابه سال قبل ثبت نموده است. 

در این مدت تعداد اشتغال مستقیم پروانه هاي بهره برداري صنعتی صادره 41 هزار و 858 نفر با رشد 3.7 درصدي همراه بوده است و

 
پروانه هاي بهره برداري حوزه معدن با 2 هزار و 227 نفر رشد 4.5 درصدي داشته است. 

طبق اعلام معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت میزان سرمایه گذاري پیش بینی شده جوازهاي تأسیس صادره در 5

 
ماهه اول امسال بالغ بر یک میلیون و 760 میلیارد ریال بوده و رشد 31.5 درصدي را ثبت نموده است. 

همچنین میزان سرمایه گذاري محقق شده پروانه هاي بهره برداري صادره در این مدت 326 هزار میلیارد ریال و افزایش 69.9

 
درصدي داشته است 

بنابراین گزارش در 5 ماهه اول سال 99 هزینه عملیات اکتشاف گواهی هاي کشف معدنی با حدود 409 میلیارد ریال رشد 61.5
درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد.



توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان

توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان

منبع: گیل سدادشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی
اجراي این طرح افزود: این افراد با کمک عناصر تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها

هستند، توانمند و در نهایت به بازار متصل شدند. نوشته توانمندسازي 270 ...
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مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی اجراي این
طرح افزود: این افراد با کمک عناصر تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها هستند، توانمند و در

 
نهایت به بازار متصل شدند. 

به گزارش پایگاه خبري &– تحلیلی گیل سداد؛زهرا یعقوب نژاد با بیان اینکه مشاغل خانگی راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال در
سراسر جهان به ویژه براي زنان روستایی محسوب می شود اظهار کرد: در میان انواع کسب و کارهاي موجود، تکیه بر توسعه کسب و
کارهاي خانگی از نظر ایجاد شغل، نوآوري در عرضه خدمات یا محصول موجب تنوع در اقتصاد می شود و به ویژه براي زنان نقطه

 
شروع مناسبی براي راه اندازي یک فعالیت اقتصادي است. 



وي تصریح کرد: این کسب و کارها به نسبت سایر کسب و کارها کم هزینه تر بوده و ریسک پذیري کمتري دارد و می تواند منافع بی 

 
شماري را نصیب زنان روستایی کنند. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به اجراي طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار مبتنی بر الگوي
نوین توسعه مشاغل خانگی گفت: این طرح در راستاي بند (ت) ماده دو برنامه ششم توسعه و بند ت ماده هشتاد مشخصا به زنان
سرپرست خانوار و در نهایت بر مبناي بند (ب) ماده 102 به معیشت زنان سرپرست خانوار می پردازد و هدف آن حمایت، پشتیبانی و
ارتقاي معیشت و اقتصاد خانواده از طریق توسعه مشاغل خانگی و خانواده محور و افزایش نرخ رشد مستمر فعالین نسبت به سال پایه

 
است. 

یعقوب نژاد، جهاددانشگاهی استان گیلان را مجري طرح و دفتر امور بانوان و خانواده استانداري گیلان را ناظر طرح توانمندسازي
اقتصادي زنان سرپرست خانوار برشمرد و یادآور شد: طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار که با موضوع بررسی، شناسایی
و اولویت بندي مزیت ها و هماهنگی هاي اولیه استان ارائه شده، به دنبال شناخت ظرفیت مشاغل خانگی با رویکرد حمایت از بانوان

 
سرپرست خانوار و معرفی فرصت ها و مزیت هاي استان در راستاي توسعه و حمایت از اینگونه مشاغل است. 

وي جامعه هدف این طرح را زنان همسر فوت شده، زنان مطلقه، زنان داراي همسر ( زندانی، از کار افتاده، معتاد، متواري، مفقودالاثر)،
دختران مجرد بیکار 45 تا 55 سال عنوان کرد و گفت: این طرح با همکاري اداره کل امور بانوان و خانواده، سازمان هاي مردم نهاد،
فعالین حوزه اشتغال و کارآفرینی، بخش خصوصی و سازمان هاي حمایتی نظیر سازمان بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی (ره) و

 
انجمن حمایت از زندانیان در حال اجراست. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان خاطرنشان کرد: مهارت هاي زنان سرپرست خانوار در گیلان در 14 رسته شغلی شامل
مهارت هاي زنان سرپرست خانوار به دوزندگی، حصیربافی، گلیم بافی، قالیبافی، چادر شب بافی، عروسک بافی، چرم دوزي، رشتی

 
دوزي، پرورش گل و گیاه زینتی، گلسازي، پرورش قارچ، معرق، نقاشی و هنرهاي تجسمی است. 

یعقوب نژاد با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی اجراي این طرح افزود: این افراد با کمک عناصر

 
تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها هستند، توانمند و در نهایت به بازار متصل شدند. 

وي با بیان اینکه پروژه توانمندي سازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار در 9 شهرستان اجرا گردیده است، گفت: این پروژه شامل
بررسی 270 نفر از بانوان 15 شهرستان منتخب استان شامل آستانه اشرفیه، صومعه سرا، املش، فومن، شفت، بندرانزلی، لاهیجان،

 
رضوانشهر،رشت، سیاهکل، رودسر، تالش، رودبار و ماسال است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان افزایش سطح تقاضاي بازار براي تولید مشاغل خانگی، پتانسیل بالاي بخش گردشگري
و زمینه سازي براي کسب و کارهاي وابسته به حوزه صنایع دستی، توسعه ي حمایت هاي آموزشی و توانمندسازي در زمینه مشاغل
خانگی، انعطاف پذیري ساعات کاري، تغییر نگرش جامعه نسبت به مقوله مشاغل خانگی، ظرفیت بالاي مشاغل خانگی براي ایجاد
کسب و کار و درآمدزایی با استفاده از خلاقیت و نوآوري در این مشاغل و توسعه ي بسترهاي الکترونیکی براي نوع جدید بازاریابی و

 
فروش محصولات که منجر به کاهش هزینه ها در این زمینه می شود را از مزایاي اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در گیلان دانست. 

وي در پاسخ به این سوال که «موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در استان گیلان چیست؟» گفت: عدم آگاهی نسبت به



بازارهاي فروش، تغییر سلایق و نیازهاي بازار ، کمبود مشاوران مجرب براي راه اندازي و توسعه مشاغل خانگی، عدم توجه به بازاریابی

 
و برندسازي تولیدات خانگی و ... از موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در گیلان است. 

یعقوب نژاد در پایان حمایت از پشتیبان ها و توجه به بازاریابی و فروش محصولات را از مهمترین عوامل حمایتی در توسعه این مشاغل
عنوان و بیان کرد: هدایت، آموزش و توانمندسازي متقاضیان این مشاغل از اولویت هاي بعدي در راستاي توسعه و اجراي این طرح
است و بر اساس نظر اغلب کارشناسان آخرین اولویت جهت حمایت از مشاغل خانگی ارائه تسهیلات است که تنها نقش تکمیل کننده

 
عوامل حمایتی فوق را دارد. 

وي در پایان گفت: طبق هماهنگی به عمل آمده معاونت زنان جهت تکمیل حمایت از عوامل اجرایی طرح تفاهم نامه اي با صندوق
کارآفرینی امید تنظیم شده تا با ارائه تسهیلات لازم این چرخه کامل شود.



رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با استاندار اردبیل دیدار کرد/ راه اندازي

دانشکده آب درمانی در ادبیل

منبع: آناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/03

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه برنامه هاي سفر خود به استان اردبیل با استاندار این استان دیدار کرد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه برنامه هاي سفر خود
به استان اردبیل با استاندار این استان دیدار کرد. به
گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا از روابط عمومی
دانشگاه آزاد اسلامی، دکتر محمدمهدي طهرانچی رئیس
دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه برنامه هاي سفر دو روزه خود
به استان اردبیل، چهارشنبه شب دوم مهرماه با اکبر بهنام

 
جو استاندار اردبیل دیدار و گفتگو کرد. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه، با معرفی سامانه پژوهشیار و طرح پایش، آمادگی این دانشگاه را براي همکاري پژوهشی با

 
استانداري اردبیل در حوزه هاي مختلف آمایشی استان اعلام کرد. 

طهرانچی با اشاره به ظرفیت استان اردبیل در حوزه توریستی و آب درمانی، به دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل مأموریت داد تا
دانشکده اي را با محوریت آب درمانی و آب گرم ایجاد کند تا دانشگاه بتواند جنبه هاي مختلف علمی، پژوهشی، فناوري و کار آفرینی

 
این حوزه را بررسی کرده و راهکارهاي مناسبی ارائه کند. 

تهیه نظام موضوعات اصل 44 قانون اساسی و خصوصی سازي با توجه به چالش هاي استان در این حوزه، از دیگر ماموریت هاي رئیس

 
دانشگاه آزاد اسلامی به دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل بود که در جلسه شب گذشته طهرانچی با استاندار اردبیل مطرح شد. 

در ادامه این جلسه، درباره موضوعات مربوط به طرح هاي توسعه اي استان و مشارکت دانشگاه آزاد اسلامی براي افزایش بهره وري،

 
اشتغال، رونق کشاورزي و صادرات محصولات استان به کشورهاي خارجی، گفتگو و تبادل نظر شد . 

انتهاي پیام/4040/



اشتغال بیش از 7 هزار مددجو در آذربایجان  غربی  

منبع: شبستانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/03

سهندي گفت: بیش از  7 هزار و 350 مددجوي تحت حمایت کمیته امداد در آذربایجان غربی تا پایان امسال  صاحب شغل
می شوند .

سهندي گفت: بیش از  7 هزار و 350 مددجوي تحت حمایت کمیته امداد در آذربایجان غربی تا پایان امسال  صاحب شغل می

 
شوند . 

«عزیز سهندي»، در گفتگو با خبرنگار شبستان در ارومیه، گفت:
بیش از 7 هزار و 350 مددجوي تحت حمایت کمیته امداد در

 
آذربایجان غربی تا پایان امسال صاحب شغل می شوند . 

مدیرکل کمیته امداد آذربایجان غربی ادامه داد: نام گذاري سال ها
به مباحث اقتصادي نشان از دغدغه مندي مقام معظم رهبري در این
بخش بوده و وظیفه ما در این نهاد، درك صحیح از شرایط موجود و
حرکت بر محور مطالبات و منویات ایشان در حوزه واگذار شده به

 
این نهاد است . 

سهندي در ادامه سخنان خود با اشاره به این که فعالیت مناسبی در حوزه اشتغال زایی براي مددجویان تحت حمایت این نهاد در 5
ماه گذشته انجام شده ، افزود: با اقدامات اثرگذار و بسترسازي انجام شده در حوزه اشتغال زایی، در قالب طرح هاي خوداشتغالی با

 
اعتبار 31 میلیارد تومان، 750 نفر در سراسر استان صاحب شغل شده اند. 

وي خاطرنشان کرد: با اقدامات انجام شده در حوزه اشتغال زایی، 7 هزار و 350 مددجوي تحت حمایت این نهاد در استان تا پایان

 
امسال صاحب شغل می شوند . 

سهندي عنوان کرد: براي اشتغال این تعداد مددجو، بیش از 244 میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است.



مشتري قالی هاي جهادي

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/03

 
معصومه درخشان: "جهادگران مشغول جهادند" عبارت نام آشنایی که این روزها می توان از عمق جان معناي آن را فهمید. 

جهادگرانی که همه جا حضور دارند از همان ابتداي تشکیل جهادسازندگی تا اکنون که در قالب بسیج سازندگی جهاد می کنند، بدون
هیچ چشم داشتی، بدون اینکه در قاب رسانه حضور یابند، با نیت جهادي به صحنه آمده اند و هر کجا که نیاز باشد، آماده خدمت

 
رسانی هستند. 

در مناطقی که قطره قطره باران بارید و سیلابی عظیم به راه انداخت حضور دارند، همدرد و شریک غم زلزله زدگان هستند آنهایی که

 
دچار خشم زمین شده و دارایی هاي خود را از دست داده اند. 

نامشان جهادگر است، بسیجیانی که سال هاست بهترین تفریح برایشان خدمت به مردم مناطق محروم است و از اینکه در جهت

 
محرومیت زدایی و خدمت به مردم گام بردارند لذت می برند. 

گروه هاي جهادي همه جوره پاي کار انقلابند، گاهی صداي آنها از اردوهاي جهادي می آید که به کار ساخت و ساز خانه هاي محروم

 
می پردازند و در دل اردوهاي جهادي کار فرهنگی می کنند. 

اقدامات پزشکی، بهداشتی و مهندسی نیز از دیگر فعالیت هاي جهادگران بسیجی است و گاهی در عرصه اقتصاد مقاومتی فعالند و

 
اقدامات آنها امیدبخش دل محرومانی است که چراغ خانه هایشان را روشن نگه داشته اند. 

پروژه هاي عمرانی جهادگران بسیجی در بیشتر روستاهاي محروم و کم برخوردار استان به چشم می خورد. پروژه هاي بسیج
سازندگی در شهرستان ها و روستاها گستردگی و پراکندگی دارد و هر کجاي این استان که نشانی از محرومیت دارد، ردپاي

 
جهادگران نیز دیده می شود. 

 
 

جهادگران فرزندان روح االله 



حالا بسیجیان که حاصل شجره طیبه اي هستند که امام راحل باغبانش بود، آمده اند تا هر یک به نداي «یا علی» چرخ روستاهاي
محروم را بچرخانند. برخی آجر به آجر می نهند تا سالنی ورزشی براي مردم روستا درست کنند. عده اي دیگر از جهادگران بسیجی

 
رنگ و گچ را دست افزار خود کرده اند براي مرمت مدرسه روستا و نقاشی و دیوارنویسی. 

گروهی بسته هاي ارزاق را کوچه به کوچه و درب به درب آورده اند و به هر دق البابی دلی را به بارقه امیدي شاد می کنند. این ها
فرزندان روح االله و سیدعلی هستند تا آمده اند به محرومان خدمت کنند و مزدي از محرومان نمی خواهند الا شادي لب ها و سرور

 
قلب هایشان. 

 
جهادگران گروه جهادي "شهید عبداللهی" رتبه برتر کشوري 

جهادگران گروه جهادي "شهید عبداللهی" آذربایجان شرقی نیز یکی از آن گروه هاي جهادي هستند که دل به دریا زده و در مناطق

 
محروم استان به فعالیت هاي محرومیت زدایی مشغول هستند. 

این گروه جهادي به واسطه فعالیت هاي ارزنده و شاخص در حوزه محرومیت زدایی، احداث خانه هاي محروم و اشتغال زایی در

 
مناطق روستایی رتبه برتر کشوري را در سال 98 کسب کرده است. 

علی زینالی، سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" در گفت وگو با خبرنگار فارس در مورد تشکیل این گروه جهادي، گفت: این

 
گروه جهادي در سال 90 با نام گروه جهادي "شهید مغنیه" تشکیل شد و از سال 91 فعالیت هاي خود را به صورت رسمی آغاز کرد. 

از سال 94 و بعد از به شهادت رسیدن حاج عباس عبداللهی در سوریه، براي زنده نگه داشتن یاد و نام این شهید بزرگوار این گروه
جهادي به گروه جهادي "شهید عبداللهی" تغییر نام یافت و از سال 96 این گروه جهادي تحت عنوان « مرکز نیکوکاري شهید

 
عبداللهی» با دریافت کد از کمیته امام خمینی (ره) به صورت تخصصی در زمینه احداث مسکن فعالیت خود را ادامه می دهد. 

وي با اشاره به عقد قرارداد با نهادها و سازمان هاي ذي ربط براي احداث خانه هاي محروم ادامه داد: در طی این مدت بیش از 100
باب خانه محروم طی قراردادهاي منعقد شده با بنیاد شهید، بهزیستی،کمیته امداد امام خمینی (ره)، اداره کل اوقاف و برخی شوراها و

 
دهیاري ها احداث شده است. 

 
انجام سخت ترین پروژه هایی که توسط این گروه جهادي انجام شده است 

زینالی با اشاره به یکی از سخت ترین پروژه هایی که توسط این گروه جهادي انجام شده است، خاطرنشان کرد: عمده فعالیت هاي ما

 
در شهرستان جلفا است و یکی از سخت ترین پروژه هاي جهادي مرمت و نوسازي بارگاه «جرجیس نبی» در شهرستان جلفا بود. 

فداکاري و ایثار این گروه جهادي تنها در ساخت خانه هاي محروم روستایی خلاصه نمی شود، ردپاي این گروه جهادي را علاوه بر
فعالیت هاي محرومیت زدایی استان آذربایجان شرقی می توان در سایر استان ها از جمله کرمانشاه، گلستان و لرستان نیز دید،

 
هرگونه حادثه غیرمترقبه اي که رخ دهد جهادگران رحمانی آنجا حضور دارند. 

آن چنانکه سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" توضیح می دهد: اعضاي این گروه جهادي به همراه پشتیبانی شامل ( آذوقه و



لوازم مورد نیاز) سه مرحله به تعداد 20 نفر به استان کرمانشاه اعزام شده اند، دو مرحله به همراه 20 نفر از جهادگران به شهرستان

 
پل دختر و دو مرحله نیز به استان گلستان و شهرستان «آق قلا» راهی شده اند. 

 
 

 
اقدامات شناسایی و نیازسنجی خانه به خانه 

مسوول بسیج دانشجویی شهرستان جلفا در ادامه با اشاره به نحوه فعالیت گروه هاي جهادي در مناطق زلزله زده تصریح کرد: وقتی ما
در مناطقی که حوادث غیرمترقبه اي همچون سیل و زلزله رخ می دهد، حضور پیدا کردیم در ابتدا اقدامات اورژانسی انجام می دهیم،
بعد از 10 روز اقدامات شناسایی را شروع کرده و خانه به خانه رفته و نیازسنجی صورت می گیرد که یک خانواده چقدر آسیب دیده و

 
ضروري ترین نیاز این خانواده چیست. 

زینالی ادامه داد: در زلزله شهرستان میانه وقتی متوجه شدیم مرکز اصلی زلزله شهرستان « ورنکش» است، اقدامات خانه به خانه را از
اینجا آغاز کردیم در تحقیقات به خانه اي رسیدیم که اسم دختر آن خانواده ریحانه قربانی بود، ریحانه در اثر زلزله فوت کرده بود.
خانواده ریحانه در این روستا مستاجر بودند و تنها درآمد آنها 40 عدد مرغی بود که در خانه نگهداري می کردند و وضعیت مناسبی

 
نداشتند. 

آن روز طی مصاحبه اي که با شبکه استانی سهند داشتم، اعلام کردم اگر مسوولان اجازه دهند براي پدر ریحانه یک باب خانه احداث
می کنیم. سردار خرم آن روز گفت؛ در این روستا دو دختر دانش آموز در اثر زلزله فوت کرده اند، بهتر است براي هر دوي آنها خانه
احداث کنید و ما نیز «یا علی» گفته از صفر تا صد دو باب ساختمان با نقشه کشی و نظارت بنیاد مسکن به یاد ریحانه و دوستش زهرا

 
احداث کرده و تحویل دادیم. 

 
 

 
از دانشجو تا امام جمعه پاي کار است 



این گروه جهادي 90 نفر عضو فعال دارد، اعضایی که همه جوره پاي کار جهاد هستند، استاد دانشگاهی که با دانشجویانش عزم سفر
کرده و راهی مناطق محروم می شود تا درس جهاد و مبارزه را به خوبی به آنها بیاموزد، دانش آموزانی که مشق جهاد می کنند تا

 
یادشان نرود دوستانی دارند که در مناطق محروم از برخی امکانات آموزشی محرومند. 

راننده تریلی و جانباز 70 درصد عضو این گروه جهادي به همراه مهندسین سازمان نظام مهندسی و تعدادي از همکاران بنیاد مسکن و
طلاب و تعدادي از امامان جمعه و جماعت نیز دست در دست هم می دهند به مهر تا با یاد و نام شهید مدافع حرم شهید عباس

 
عبداللهی گره از مشکلات مردم در مناطق محروم باز کنند. 

 
رومانی و ترکیه خواهان قالی هاي ایرانی 

یکی از مهم ترین فعالیت هاي این گروه جهادي علاوه بر موضوع مسکن، فعالیت در عرصه اشتغال زایی است. آن طور که سرپرست
گروه جهادي "شهید عبداللهی" می گوید: یکی از فعالیت هاي شاخص این گروه اشتغال زایی است به طوریکه براي 100 خانواده

 
روستایی اشتغال ایجاد شده است. 

در خانه هاي روستایی کارگاه هاي قالیبافی، گلیم بافی، ورنی بافی ایجاد می شود. صفر تا صد مصالح و ابزار کار را خودمان تهیه کرده
و در اختیار آنها قرار می دهیم و محصولات تولیدي آنها را پیش خرید می کنیم. حتی زمانی که فرش بافته شده آنها به نیمه رسیده

 
باشد، پول آنها پرداخت می شود. 

وي با اشاره به اینکه دو کشور رومانی و ترکیه از طرفداران این محصولات تولیدي هستند، یادآور شد: کیفیت محصولات تولیدي قابل
رقابت با سایر محصولات است به طوریکه دو کشور رومانی و ترکیه فرش، گلیم، ورنی و تابلوفرش هاي تولید شده توسط این افراد را از

 
ما پیش خرید می کنند، باید اضافه کنم نقشه و طرح این فرش و قالی و گلیم ها بر اساس طرح هاي اصیل اسلامی و ایرانی است. 

در لیست فعالیت هاي این گروه جهادي اقدامات فرهنگی نیز جایگاه ویژه اي دارد. برگزاري مراسم هاي خاص در اعیاد ملی و مذهبی

 
بخشی از اقدامات فرهنگی است، توزیع و پخش نذورات در روستاي مختلف نیز باعث دلگرمی مردم است. 

بخش دیگري از فعالیت هاي این گروه تامین جهیزیه براي نوعروسان است به طوریکه سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" در
این زمینه بیان داشت: معمولا هر سه ماه یک بار براي نوعروسان جوان جهیزیه تهیه شده و آنها با سلام و صلوات راهی خانه بخت می

 
شوند. 

 
 



 
جهادگران به دل کرونا زدند 

در ایام همه گیري ویروس کرونا این جهادگران همانند سایر گروه هاي جهادي در توزیع ماسک نیز فعال بودند به طوریکه در طی این

 
مدت 65 هزار عدد ماسک در مناطق روستایی شهرستان سراب، میانه،کلیبر و شبستر توزیع کرده اند. 

 
اشتغال زایی به صورت ملی 

به گفته زینالی، فعالیت تخصصی مسکن این گروه جهادي مختص شهرستان جلفا بوده ولی اشتغال زایی در سطح کشور صورت می

 
گیرد و سایر خدمات به جز حوادث غیرمترقبه در بخش شهرستانی است. 

وي با بیان اینکه گروه جهادي "شهید عبداللهی" در سال 98 رتبه برتر کشوري را کسب کرده است، متذکر شد: بر اساس شاخص
هایی چون فعالیت تخصصی مسکن، محرومیت زدایی، اشتغال زایی و اقدامت فرهنگی ارزیابی ها صورت گرفته و این گروه جهادي به

 
عنوان گروه جهادي برتر انتخاب شده است و این نشان از عشق، علاقه و ایثار و فداکاري تک تک اعضاي گروه جهادي است. 

 
قدس را هدف داریم 

زینالی با اشاره به احساس قلبی خود از انجام فعالیت هاي جهادي در مناطق محروم و کم برخودار استان، تصریح کرد: شعار ما اجراي
فرمایشات و منویات مقام معظم رهبري، مردم یاري و کمک هاي دولتی است، وقتی فقیري در این شهر می بینیم در محضر ائمه
اطهار و شهدا بر خود احساس تکلیف می کنیم تا براي رفع مشکلات این مردم اقدام کنیم. وقتی رضایت و لبخند این افراد را می
بینیم انگار حس می کنم خدا می خندد ، بارها شنیده ام این مردمان می گویند اگر گروه هاي جهادي نبودند ما نمی توانستیم

 
صاحب خانه شویم. 

سرپرست گروه جهادي "شهید عبداللهی" چنان با عشق مقام معظم رهبري مشق جهاد می کند که به گفته خودش پایانی براي گروه
هاي جهانی متصور نیست و محدودیتی در کشور براي اقدامات جهادي وجود ندارد.چنانچه می گوید: هیچ کس به ما نگفته است که
فعالیت جهادي انجام دهید ما این فعالیت ها را تنها به عشق رهبرمان انجام می دهیم، پس کسی نیز نمی تواند به ما بگوید کار

جهادي را کنار بگذارید.هدف نهایی ما قدس است و این راه را تا آزادي و آبادي قدس شریف ادامه می دهیم.



تخصیص اعتبار 7میلیارد ریالی جهت احیاي خانه آوانسیان

منبع: گیل خبرشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/03

فرماندار رشت با اشاره به تخصیص اعتبار ویژه 7 میلیارد ریالی جهت احیا و بازسازي خانه تاریخی آوانسیان، بر لزوم احیاء و
بهره برداري از ابنیه تاریخی رشت در راستاي رونق صنعت گردشگري تاکید کرد. گیل خبر/ به گزارش ایسنا؛ علی ...

فرماندار رشت با اشاره به تخصیص اعتبار ویژه 7 میلیارد
ریالی جهت احیا و بازسازي خانه تاریخی آوانسیان، بر لزوم
احیاء و بهره برداري از ابنیه تاریخی رشت در راستاي رونق

 
صنعت گردشگري تاکید کرد. 

گیل خبر/ به گزارش ایسنا؛ علی فتح اللهی در حاشیه
بازدید از آثار و ابنیه تاریخی شهر رشت با تاکید بر لزوم
احیا و بهره برداري صحیح از این بناهاي ارزشمند جهت
رونق صنعت گردشگري، اظهار کرد: در راستاي احیاي خانه

 
تاریخی آوانسیان، 7 میلیارد ریال اعتبار از طریق کمیته برنامه ریزي شهرستان تخصیص داده شده است. 

وي با بیان اینکه ایران در زمینه جاذبه هاي گردشگري داراي پتانسیل ها و ظرفیت هاي فراوان و جزو 10 کشور نخست دنیا محسوب
می شود، افزود: مباحث مختلفی چون طبیعت گردي و گردشگري آیینی و همچنین مباحثی چون توریسم سلامت به دلیل توانمندي

 
هاي موجود در ایران، می تواند در ارتقاي صنعت توریسم بسیار اثرگذار باشد. 

فرماندار رشت با انتقاد از عدم توجه کافی به صنعت گردشگري و استفاده مناسب از ظرفیت هاي گردشگري، خاطرنشان کرد: این
موضوع سبب نادیده گرفتن میزان بالایی از درآمدزایی شده زیرا رونق گردشگري می تواند سبب اشتغال، ایجاد در آمد پایدار، افزایش

 
چرخش مالی و انتقال و اشاعه فرهنگ و آیین و توانمندي هاي موجود در شهرستان به گردشگران شود. 

وي با تاکید بر توجه همه جانبه به تفکر گردشگري، تصریح کرد: گردشگري امري تک بعدي نیست و باید تمامی موارد از لحظه ورود

 
گردشگر تا زمان خروج وي از شهرستان مدنظر قرار گیرد. 

فتح اللهی ادامه داد: حتی نوع لباس و پوشش افراد راهنماي تور و نحوه برخورد آنان با گردشگران هم جزوي از این پازل است که

 
همه موارد می توانند مکمل هم باشند. 

فرماندار شهرستان رشت بر ارائه خدمات بهینه و استفاده از ظرفیت هایی چون سرو غذاهاي محلی در رستوران ها تاکید کرد و گفت:

 
با وجود پتانسیل هاي فروان، متاسفانه تاکنون پازل هاي موجود به درستی در کنار هم چیده نشده اند. 



وي با اشاره به تشکیل کارگروهی ویژه براي شنیدن نگرانی ها، رفع دغدغه ها و تامین اعتبار در زمینه گردشگري، تصریح کرد: باید با
استفاده از ظرفیت هاي موجود، کمک همه دستگاه هاي ذیربط و تعرفه درست مکان هاي گردشگري به دنبال ارائه خدماتی شایسته و

 
ایجاد یک صنعت پایدار در این زمینه باشیم. 

گفتنی است؛ خانه تاریخی آوانسیان، حمام تاریخی حاجی، عمارت تاریخی بلدیه، هتل ایران، بازار طاقی بزرگ و کوچک رشت و خانه
تاریخی مفخم السلطنه(خانه فرهنگ) از جمله ابنیه تاریخی شهر رشت بود که فرماندار رشت از آن بازدید کرد.



ترویج فرهنگ ایثار و مقاومت در مدارس؟

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/03

در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، مدرسه در افق چشم انداز 1404، جلوه اي است از تحقق مراتب حیات طیبه، کانون
عرضه خدمات و فرصت هاي تعلیم و تربیتی، زمینه ساز درك و اصلاح موقعیت توسط دانش آموزان و تکوین و تعالی پیوسته هویت
آنان بر اساس نظام معیار اسلامی، در چارچوب فلسفه و رهنامه نظام تعلیم و تربیت رسمی عمومی جمهوري اسلامی ایران داراي
ویژگی هاي تجلی بخش فرهنگ غنی اسلامی، انقلابی در روابط و مناسبات با خالق، جهان خلقت، خود و دیگران «به ویژه تکلیف
گرایی، مسؤولیت پذیري، کرامت نفس، امانتداري، خودباوري، کارآمدي، کارآفرینی، پرهیز از اسراف و وابستگی به دنیا، همدلی،
احترام، اعتماد، وقت شناس، نظم، جدیت، ایثارگري، قانون گرایی، نقادي و نوآوري، استکبارستیزي، دفاع از محرومان و مستضعفان و

 
ارزش هاي انقلاب اسلامی است. 

از جمله هدف هاي کلان در سند تحول، تربیت انسانی موحد، مؤمن و معتقد به معاد و آشنا و متعهد به مسؤولیت ها و وظایف در برابر
خدا، خود، دیگران و طبیعت، حقیقت جو و عاقل، عدالت خواه و صلح جو، ظلم ستیز، جهادگر، شجاع و ایثارگر و وطن دوست،
مهرورز، جمع گرا و جهانی اندیش، ولایت مدار و منتظر و تلاشگر در جهت تحقق حکومت عدل جهانی، با اراده و امیدوار، خودباور و
داراي عزت نفس، امانتدار، دانا و توانا، پاکدامن و با حیا، انتخابگر و آزادمنش، متخلق به اخلاق اسلامی، خلاق و کارآفرین و مقتصد و
ماهر، سالم و بانشاط، قانون مدار و نظم پذیر و آماده ورود به زندگی شایسته فردي، خانوادگی و اجتماعی بر اساس نظام معیار اسلامی

 
است. 

در هفته دفاع مقدس به سراغ علی رمضانی مدیرکل فرهنگی، هنري، اردوها و فضاهاي پرورشی وزارت آموزش و پرورش رفتیم تا
ببینیم که این اداره کل چه فعالیت هایی در توسعه و گسترش فرهنگ ایثار، مقاومت و شهادت انجام داده است البته در این گفت وگو

 
به بیان برنامه ها پرداختیم و در گزارش بعدي به نقد فعالیت ها در جنبه هاي مختلف می پردازیم. 



 
 

 
استقبال از جشنواره علمدار 

در گفت وگوي قبلی درباره جشنواره علمدار صحبت کردید که در راستاي ترویج فرهنگ، ایثار، مقاومت و شهادت است. به طور

 
خلاصه درباره این جشنواره و اهداف آن توضیح می دهید؟ 

اولین جشنواره فرهنگی و هنري (علمدار) یادواره سردار شهید حاج قاسم سلیمانی به ابتکار اداره کل فرهنگی، هنري، اردوها و
فضاهاي پرورشی وزارت آموزش و پرورش و حمایت معاونت پرورشی و فرهنگی و با همکاري اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان
به عنوان دبیرخانه جشنواره براي تمام فرهنگیان یعنی هم اداري وآموزشی و تمام دانش آموزان دوره هاي تحصیلی سراسر کشور

 
برگزار می شود. 

اهداف این جشنواره شامل «گسترش و تعمیق فرهنگ ایثار، مقاومت و شهادت»، «معرفی اسوه ایثار، اخلاص و عمل براي نسل جوان
و نوجوان کشور»، « صیانت از میراث ارزشمند شهید حاج قاسم سلیمانی به عنوان مدرسه و مکتب درس آموز»، «بازنمایی حقیقی از
تصویر آن شهید آسمانی به مثابه نمادي ازهم پیوستگی و همدلی آحاد جامعه ایرانی وامت اسلامی با هر سلیقه و گرایشی» و «معرفی

 
آثار فرهنگی و هنري دانش آموزان و فرهنگیان مستعد و علاقه مند و تقدیر از آنها» است. 

 
ارسال آثار به این جشنواره که آغاز شده است؛ تا چه زمانی ادامه دارد؟ و به چه روشی برگزار می شود؟ 

ارسال آثار تا 10 آذر 1399از طریق شبکه آموزشی دانش آموزان(شاد) و کانال اختصاصی جشنواره فرهنگی و هنري علمدار به آدرس

 
(@Alamdar99) انجام می شود. 



رشته هاي جشنواره در بخش فرهنگیان شامل شعر، داستان کوتاه ، مقاله ، بیان خاطره، خوشنویسی و نقاشی خط و در بخش دانش
آموزي دوره اول ودوم ابتدایی شامل نقاشی، نامه اي به سردار سلیمانی و دکلمه خوانی و در متوسطه دوره اول و دوم شامل نقاشی،

 
خاطره نویسی و دلنوشته، نامه اي به سردار سلیمانی، داستان کوتاه/ داستانک است. 

 
استقبال تاکنون چگونه بوده است؟ 

 
تا روز 31 شهریور امسال، در بخش فرهنگیان 210 اثر، در بخش ابتدایی 832 اثر و در بخش متوسطه 321 اثر ارسال شده است. 

 
 

 
برگزاري 40 هزار یادواره در40 هزار مدرسه براي 40 هزار شهید دانش آموز و فرهنگی 

 
آموزش و پرورش در راستاي ترویج فرهنگ ایثار، مقاومت و شهادت چه کرده است؟ 

اقدامات متعددي انجام دادیم که یکی از این برنامه ها، طرح ملی لاله هاي روشن است که برگزاري 40 هزار یادواره در40 هزار مدرسه

 
براي 40 هزار شهید دانش آموز و فرهنگی است. 

اهداف این طرح شامل زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهداي دانش آموز و فرهنگی و صیانت از میراث ارزشمند فرهنگ ایثار، مقاومت
و شهادت است؛ در این طرح، مسؤولان و دانش آموزان در منازل جامعه ایثارگران فرهنگی و دانش آموز حضور می یابند و همچنین



آیین یادواره شهداي دانش آموز و فرهنگی در مدارس کشور برگزار می شود که در سال تحصیلی 99ـ1398 تعداد 40 هزار یادواره

 
برگزار شد؛ یکی دیگر از برنامه هایمان اردوي شمیم نور است. 

عنوان کردید که این طرح در راستاي ترویج فرهنگ ایثار، مقاومت و شهادت است؛ لطفا درباره این طرح صحبت کنید؟ در این برنامه

 
چه اتفاقی می افتد؟ 

شعار اردوي شمیم نور، هر دانش آموز یک اردو در طول دوره است و در این طرح تمام دانش آموزان با اولویت دوره اول و دوم ابتدایی
و دوره اول متوسطه در قالب اردوهاي یک روزه دانش آموزي درون و برون شهرستانی، جهت آَشنایی با ارزش هاي والاي انقلاب
اسلامی، توسعه و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، آشنایی با دستاوردهاي انقلاب اسلامی، ارزش هاي هشت سال دفاع مقدس، شهداي

 
ترور و مدافعان حرم و ... است. 

در این طرح، دانش آموزان با الگوهاي استقامت، پایداري، تلاش و مسؤولیت پذیري و با موضوع آشنایی با داشته ها و میراث مادي و

 
معنوي حوزه ایثار و شهادت در منطقه جغرافیایی محل سکونت خود شناخت پیدا می کنند. 

در این طرح تلاش می شود تا با توسعه کمی و کیفی این فرصت تربیتی و تحول آفرینی در عرصه شکل گیري اردوهاي مهارت محور

 
و مسؤولیت پذیري در راستاي فرهنگ ایثار و شهادت مهیا شود. 

هر استان متناسب با موقعیت جغرافیایی و داشته هاي مادي و معنوي حداقل 3 و حداکثر5 مکان را انتخاب و به عنوان مقاصد اردویی
زمینه برگزاري اردوهاي دانش آموزي را در آن به صورت خاص فراهم آورد و به منظور تسهیل حضور دانش آموزان در اماکن تاریخی،
باستانی، فرهنگی، طبیعی و... شناسنامه اي از اماکن منتخب که قابلیت حضور دانش آموزان و اردوهاي یک روزه با توجه به مولفه
هاي انقلاب اسلامی و دفاع مقدس را دارند توسط قرارگاه راهیان نور استانی تهیه و پس از تایید قرارگاه مرکزي راهیان نور کشور در

 
اختیار جامعه دانش آموزي استان قرار می گیرد البته مهارت آموزي به نحو شایسته اي در متن برنامه هاي اردو طراحی می شود. 

 
 

 
در سال تحصیلی گذشته 234 هزار و 54 نفر به اردوهاي راهیان نور اعزام شدند 

 
اردوهاي راهیان نور هم در راستاي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت برگزار می شود، درباره این طرح هم توضیح می دهید؟ 

بله، اردوي راهیان نور، بازخوانی و احیاي فرهنگ حماسه و ایثارگري ملتی است که با تمسک مطلق به نیروي الهی و پیروي محض از
ولایت فقیه توانستند استدلال هاي آزموده را باطل و امروز مسأله آموز مظلومین در همه جاي جهان باشند. در این عرصه نقش دانش
آموزان به لحاظ تعداد 550 هزار نفري در جبهه ها و تعداد 36 هزار شهید در تاریخ زرین ایران اسلامی ماندگار و بی بدیل است.



تمامی این تاریخ به تنهایی توانایی تربیت نسل نوخاسته و تراز انقلاب اسلامی را دارد و امروز بر عهده ماست که در مقابله با جنگ نرم
دشمنان، اقدامات شایسته و مؤثر به منظور تعمیق ارزش ها وباورهاي گروه آسیب پذیر این تهاجم یعنی نوجوانان گام برداریم که مهم
ترین و اثربخشترین گام، توجه همه جانبه به فرهنگ و میراث دفاع مقدس است. زمینه آشنایی و ارتقاي نگارش دانش آموزان را

 
نسبت به ارزش هاي اسلام و حماسه آفرینی هاي رزمندگان اسلام درطول 8 سال دفاع مقدس فراهم کنیم. 

هدف از برگزاري برنامه اردوهاي راهیان نور، آشنایی دانش آموزان با ارزش هاي متعالی دفاع مقدس و ترویج روحیه ایمان، رشادت و
ایثار و تقویت ابعاد نگرشی، معرفتی و مهارتی دانش آموزان با بازدید از مناطق عملیاتی و سرزمین نور، آشنا کردن نسل جوان با فلسفه
جهاد در راه خدا با توجه به مقتضیات زمان، القاي حس خودباوري و اعتماد به نفس، مسؤولیت پذیري با تأکید بر الگوهاي دانش
آموزي سال هاي دفاع مقدس، زنده نگه داشتن نام و یاد شهدا، ایثارگران و تحکیم پیوند ارزشی و فرهنگی نسل جوان و مقابله با

 
جنگ نرم دشمن از طریق الگودهی و معرفی جلوه هاي عینی ایثار، مقاومت و شهادت است. 

در این راستا قرارگاه هاي استانی راهیان نور تشکیل شد و بومی سازي دستورالعمل هاي ابلاغی پیگیري شد و به همراه سهمیه هر

 
منطقه ابلاغ شد و براي اعزام دانش آموزان به مناطق غرب و جنوب برنامه ریزي شد. 

 
چه تعداد دانش آموز درسال گذشته به اردوي راهیان نور رفتند؟ 

در جریان هستید که با توجه به شرایط کرونا، اردوهاي راهیان نور ادامه نیافت و بر این اساس در سال تحصیلی 99ـ1398 تعداد 234

 
هزار و 54 نفر به اردوهاي راهیان نور اعزام شدند. 

برنامه دیگر ما رزمایش همدلی و کمک مومنانه است. در لبیک به فرمایش مقام معظم رهبري در پیام نیمه شعبان مبنی بر کمک
مؤمنانه و رزمایش همدلی به اقشار آسیب پذیر در وقوع پدیده ویروس کرونا، مرحله اول این رزمایش با مشارکت و هم افزایی شوراي
هماهنگی تشکل هاي دانش آموزي شامل سازمان بسیج دانش آموزي، اتحادیه انجمن هاي اسلامی دانش آموزان، سازمان جوانان
جمعیت هلال احمر و سازمان دانش آموزي و همچنین مراکز دارالقران الکریم، کانون هاي فرهنگی و تربیتی و انجمن اولیا و مربیان
همزمان با ولادت با سعادت کریم اهل بیت امام حسن مجتبی (ع) در پانزدهم ماه مبارك رمضان(20 اردیبهشت) با محوریت سازمان
بسیج دانش آموزي در مراکز آموزشی و پرورشی جامعه هدف سراسر کشور و همچنین دارالقرآنها و کانون هاي فرهنگی و تربیتی

 
برگزار شد. 

 
این اقدام بر اساس سند تحول آموزش و پرورش هم هست، درست است؟ 

بله، در راستاي تحقق راهکار 8/8 سند تحول بنیادین مبنی بر مشارکت فعال آموزش و پرورش در مواجهه با نیازهاي فوري و عمومی

 
جامعه از قبیل شیوع بیماري هاي فراگیر، زلزله و ... است. 

البته هدف از اجراي این طرح لبیک به درخواست مقام معظم رهبري مبنی بر مواسات و همدلی مؤمنانه، احیاي روحیه انفاق، تقویت
روحیه کرامت و ترویج فرهنگ نوع دوستی، تلاش، ایثار و مشارکت جویی در بین دانش آموزان، همدلی و همراهی با دانش آموزان
خانواده هاي آسیب دیده از پدیده کرونا و انسجام بخشی هدایاي دانش آموزان، فرهنگیان و اولیاء براي خانواده هاي نیازمند هم بوده

 
است. 

ناگفته نماند که در راستاي ترویج فرهنگ ایثار و انفاق در بین دانش آموزان ، کمک و یاري رساندن به دانش آموزان کم برخوردار و



 
بی بضاعت و ایجاد روحیه همدلی، تعاون نوعدوستی، برنامه همکلاسی مهربان را هم اجرا کردیم. 

 
 

 
اجراي طرح هاي همکلاسی مهربان و سیل مهربانی همکلاسی ها 

 
همکلاسی مهربان و سیل مهربانی همکلاسی ها درباره تأمین لوازم التحریر دانش آموزان است، درست است؟ 

بله، به منظور تأمین لوازم التحریر، کیف و کفش دانش آموزان نیازمند در آستانه سال تحصیلی جدید پویش همکلاسی مهربان با
محوریت بسیج دانش آموزي در مدارس کشور راه اندازي شد. در این طرح با مشارکت سایر تشکل ها ، خیرین و مجامع علوي و

 
فاطمی و با حضور پررنگ رده هاي بسیج دانش آموزي این کار خداپسند انه انجام می شود. 

اما در مواجهه با نیازهاي فوري و عمومی مناطق خسارت دیده از سیل هاي ویرانگر اخیر، طرح» سیل مهربانی همکلاسی ها» با
مشارکت وهم افزایی شوراي هماهنگی تشکل هاي دانش آموزي شامل پیشتازان سازمان دانش آموزي، اتحادیه انجمن هاي اسلامی

 
دانش آموزان، سازمان بسیج دانش آموزي و سازمان جوانان جمعیت هلال احمر و شوراهاي دانش آموزي برگزار شد. 



 
 

 
برگزاري جلسات پرسش و پاسخ و گفتمان هاي دانش آموزي با موضوع بیانیه گام دوم انقلاب 

 
در زمینه عفاف و حجاب هم برنامه اي داشتید؟ 

بله، تهیه و تدوین و ارسال منشور حمایت از ترویج و گسترش فرهنگ عفاف و حجاب ویژه دانش آموزان، فرهنگیان و اولیاء، استفاده از
ظرفیت هاي مؤسسات فعال و مردم نهاد در آموزش، تولید محتوا و تبلیغات ویژه، تشکیل کارگروه عفاف و حجاب در سطح استان
براي استفاده از همه ظرفیت هاي آموزش و پرورش، برگزاري جشنواره فرهنگی و هنري مهتاب در نور و رونمایی وزیر آموزش و
پرورش و معرفی اپلیکیشن هاي ویژه عفاف و حجاب در فضاي مجازي براي سه دوره آموزشی ابتدایی، متوسطه اول و متوسطه دوم

 
است. 

 
در زمینه بیانیه گام دوم انقلاب چه اقداماتی انجام دادید؟ 

بیانیه گام دوم انقلاب عصاره سی سال رهبري، مدیریت و بیانات مقام معظم رهبري در اداره کشور است و در طی آن پرچم اداره
انقلاب را از دستان نسل گذشته بر روي شانه هاي نسل جدید و جوان کشور گذاشتند و در آن مهمترین رسالت هاي نسل جدید
انقلاب تشریح شد . بی شک، بیانیه گام دوم انقلاب یک سند بالادستی و نقشه راه براي ادامه مسیر انقلاب اسلامی توسط نسل هاي
آتی انقلاب و چشم اندازي روشن براي دستیابی به تمدن نوین اسلامی به شمار می آید و تحقق محورهاي این بیانیه نیازمند حضور
جهادي، پرنشاط و و فعال متولیان تعلیم و تربیت رسمی و غیررسمی کشور است که در این میان نهاد آموزش و پرورش با بهاره مندي
از گستره عظیم مخاطب و تأثیرگذاري بسیار ویژه خود باید وارد میدان عمل شده و راه را براي نقش آفرینی نسل آینده انقلاب هموار

 
سازد. 

اهداف ما نیز گفتمان سازي و جریان سازي بیانیه گام دوم انقلاب در بین دانش آموزان کشور و مطالعات راهبردي و تدوین برنامه

 
هاي کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت براي تحقق بیانیه گام دوم انقلاب است. 



 
در این راستا چه فعالیت هایی انجام دادید؟ 

تشکیل ستاد برنامه ریزي، گفتمان سازي و جریان آفرینی بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی در آموزش و پرورش، تهیه و تدوین آیین نامه
اجرایی و عملیاتی تحقق بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی جهت ابلاغ به استان ها، برگزاري جلسات پرسش و پاسخ و گفتمان هاي دانش
آموزي با موضوع بیانیه گام دوم انقلاب براي شوراهاي دانش آموزي منتخب کشور، اجراي دوره آموزش ضمن خدمت فرهنگیان به
صورت غیرحضوري با موضوع بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، برگزاري جلسات شوراي هماهنگی تشکل هاي دانش آموزي با دستور کار
تبیین و تحقق بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، ابلاغ مسؤولیت دبیرخانه اجرایی گام دوم انقلاب اسلامی به اتحادیه انجمن هاي اسلامی
دانش آموزان، برنامه ریزي و پیش بینی برگزاري مسابقات فرهنگی وهنري ویژه دانش آموزان و فرهنگیان کشور با موضوع بیانیه گام
دوم انقلاب، برگزاري رویداد ملی و جریان ساز دختران تمدن ساز و پسران حماسه ساز با محوریت بیانیه گام دوم انقلاب، جمع آوري
سؤالات و ابهامات دانش آموزان نسبت به ماهیت انقلاب و پاسخگویی باورمندانه و منطقی به آنان (تشکل ها)، برگزاري نمایشگاه هاي
مدرسه اي(مدرسه انقلاب) با شعار تا اوج افتخار و با محوریت بیانیه گام دوم انقلاب و تولید محتوا و جریان سازي و تبیین بیانیه در

 
شبکه آموزشی دانش آموزان (شاد) از نمونه فعالیت هاي ما بوده است. 

 
 

 
15 هزار دانش آموز دختر در اردوي زیارت اولی ها 

نکته دیگري که باید عرض کنم که این است که وزارت آموزش و پرورش در راستاي عملیاتی کردن شعار سال 1397 و مطالبه مقام
معظم رهبري با شعار مدرسه فرهنگ ساز در خدمت کسب و کار ایرانی مبنی بر حمایت از کالاي ایرانی و با عنایت به ضرورت تحقق
حمایت از کالاي ایرانی، به تهیه و تدوین منشور حمایت از کالاي ایرانی و ارسال آن به ادارات آموزش و پرورش و مدارس سراسر

 
کشور اقدام کرد. 

هدف از این طرح جریان سازي فرهنگی اقتصاد دانش بنیان براي کمک به تحقق اقتصاد مقاومتی، اقدامات عملیاتی و اجرایی در
راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري براي حمایت و استفاده از کالاي ایرانی، تقویت روحیه خودباوري، عزت نفس و غرور ملی و

 
کمک به برندسازي و تجاري سازي کالاهاي با کیفیت و دانش بنیان ایرانی است. 



و اما بزرگداشت مناسبت هاي انقلابی ، سیاسی و اجتماعی و حضور منسجم و یکپارچه در راهپیمایی هاي 13 آبان، 22 بهمن، روز

 
قدس و 9 دي از دیگر اقدامات است. 

 
درباره اهمیت این حضور دانش آموز توضیح می دهید؟ 

برنامه ریزي و هماهنگی براي حضور دانش آموزان در مناسبت ها و ایام االله و برنامه هاي سیاسی جهت روشن فکري آنها و فهم
حقایق است. حضور بهنگام و آگاهانه دانش آموزان در مناسبت هاي سیاسی و اجتماعی یکی از ضرورت هاي آموزش و پرورش مقابل

 
حجم وسیع توطئه هاي دشمنان است. 

 
نکته اي مانده است که درباره اقداماتتان اعلام کنید؟ 

جا دارد اینجا به برنامه اردوهاي زیارت اولی ها اشاره کنم. در راستاي تقویت فرهنگ معنوي و به منظور تعمیق پیوند نسل جوان با
معارف اهل بیت(ع)، اردوهاي زیارتی ویژه دانش آموزان دختر متوسطه دوم در استان هاي خراسان رضوي، فارس و قم برگزار می شود
که هدف آن تعمیق پیوند نسل جوان با معارف اهل بیت(ع) و تقویت هویت اسلامی- ایرانی، استفاده از شیوه هاي مناسب و عملی در
تقویت معنوي، فرهنگی و... دانش آموزان و شناسایی و جذب دانش آموزان زیارت اولی است که آمار عملکرد سال 99-1398 تعداد

 
15 هزار دختر دوره متوسطه دوم است البته در سال تحصیلی جاري به دلیل شرایط کرونا، این برنامه را نداریم. 

به گزارش فارس، برخی مخاطبان این خبرگزاري در سامانه فارس من با ثبت سوژه اي با عنوان «به یاد سردار دلها، حاج قاسم

 
سلیمانی» خواستار پیگیري بودند. 

پیغام فتح، ویژه نامه چهلمین سالگرد آغاز دفاع مقدس را در صفحه اول فارس مشاهده کنید.



فعالیت 18 مرکز اورژانس اجتماعی در استان اصفهان

منبع: ایمناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیر کل بهزیستی استان اصفهان گفت: در استان اصفهان 18 مرکز اورژانس اجتماعی فعالیت دارد اما نیروي انسانی در مراکز
اورژانس اجتماعی اضافه نشده است.

 
فرشاد خبر داد: فعالیت 18 مرکز اورژانس اجتماعی در استان اصفهان 

مدیر کل بهزیستی استان اصفهان گفت: در استان اصفهان 18
مرکز اورژانس اجتماعی فعالیت دارد اما نیروي انسانی در مراکز

 
اورژانس اجتماعی اضافه نشده است. 

به گزارش ایمنا، به نقل از روابط عمومی اداره کل بهزیستی
اصفهان، مرضیه فرشاد در بازدید از اداره بهزیستی شهرستان
گلپایگان، با بیان اینکه سال 80 استان اصفهان با تعداد 12 مرکز
اورژانس اجتماعی در سطح کشور پیشرو بود، اظهار کرد: اکنون
در استان اصفهان 18 مرکز اورژانس اجتماعی فعالیت دارد اما

 
نیروي انسانی در اورژانس اجتماعی اضافه نشده است. 

وي افزود: در شهرهاي استان دو نیرو در اورژانس اجتماعی فعالیت می کند اما شهرستان گلپایگان به دلیل مسافت طولانی با مرکز

 
استان جذب نیرو براي اورژانس اجتماعی نداشته و در این زمینه مظلوم واقع شده است. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان، تصریح کرد: سهمیه متادون در اختیار دانشگاه علوم پزشکی است و اگر در شهرستان گلپایگان

 
سهمیه متادون کاهش دارد سهمیه شربت اپیوم درخواست شود. 

فرشاد با بیان اینکه مطالبه گري که بدون برنامه باشد با توجه به شرایط اقتصادي و محدود بودن منابع خیرین امکان انجام آن نیست،
تأکید تصریح کرد: در شهرستان گلپایگان مرکز مراقبت معتادان نداریم اما می توانیم به خانواده نقش مراقبت بعد از خروج از زندان

 
بدهیم تا زندانی آزاد شده با کمک خیرین در خانواده خودش مراقبت شود. 

مدیرکل بهزیستی استان اصفهان با اینکه شهرداري ها با اجراي طرح بازآفرینی شهري به کاهش آسیب هاي اجتماعی کمک می
کنند، تأکید کرد: شهرستانی که صنعتی و کشاورزي است اگر مبتنی بر واقعیت اطلاعات درستی به بهزیستی شهرستان ارائه شود
مجبور نیست مددجو را براي کار به شهرستان دیگري بفرستد چون بستر کار در شهر وجود دارد و می توانیم وام هاي اشتغال را به

 
سمت شهرهایی که امکان ایجاد اشتغال است، سوق دهیم. 

 
مراجعه 110 زوج گلپایگانی در شش ماهه امسال براي طلاق 



در ادامه این جلسه سیده فاطمه قائمی، رئیس اداره بهزیستی گلپایگان نیز با بیان اینکه اورژانس اجتماعی گلپایگان سال 93 با یک
نیروي طرح در رشته مددکاري اجتماعی شروع به فعالیت کرد، اظهار کرد: طلاق و اختلالات حاد خانوادگی از جمله آسیب هاي

 
اجتماعی شهرستان است و کودك آزاري و بدسرپرستی و اقدام به خودکشی نیز براي بهزیستی حائز اهمیت است. 

وي افزود: آمار پذیرش زوجین طلاق در شش ماهه نخست امسال 110 زوج بود که علل اصلی این اختلافات طلاق عاطفی، روابط فرا

 
زوجی، اختلالات شخصیت زوجین و اعتیاد و موارد اینچنینی بوده است. 

رئیس اداره بهزیستی گلپایگان تصریح کرد: در شش ماهه نخست امسال 40 مورد مداخله به صورت تخصصی انجام شده است که 10
مورد آن مربوط به کودك آزاري، بدسرپرستی و بی سرپرستی و 20 مورد مربوط به زنان و دختران در معرض آسیب و فرار از منزل و

کودك آزاري و 10 مورد مربوط به مداخلات تخصصی اقدام به خودکشی بود که با ورود اورژانس اجتماعی ثأثیرات مثبتی داشت.



میهن، سپاسگزار همراهی و مهربانی مردم و آتش نشانان است

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه صنعتی میهن در بیانیه اي اعلام کرد: حوادث با تمام تلخی هاي خود، گاه سویه هاي ارزشمندي از محبت و همراهی را

 
نمایان می کند که از آسیب ها و رنج ها می کاهد و چراغ دلگرمی و امید را می افروزد. 

به گزارش روابط عمومی گروه صنعتی میهن، حادثه اي که سه شنبه شب در شهر لبنیات "میهن" پیش آمد و با انبوهی از نگرانی ها
و ابراز محبت هاي هم میهنان عزیزمان مواجه شد، بار دیگر این واقعیت را نمایان ساخت که مردم، "میهن" را از خود و خدمت گذار

 
خود می دانند. 

براي رفع دل نگرانی شما عزیزان و در پاسخ به پیگیري هاي گسترده، باید به عرض برسانیم که خوشبختانه این حادثه هیچ گونه
صدمات جانی به همراه نداشت که جاي شکر و شادمانی دارد، اما متاسفانه به بخش هایی از مجموعه شهر لبنیات از جمله انبارها
آسیب هاي گسترده وارد شد که با تلاش آتش نشانان فداکار و همکاران گرانقدر، پس از چندین ساعت آتش مهار و از سرایت و آسیب

 
جدي به خطوط تولید پیشگیري به عمل آمد. 

 
 

با همت مثال زدنی و همدلی مدیریت و همکاران گروه صنعتی میهن، به وضعیت خطوط تولید بلافاصله رسیدگی و فاز نخست تولید
در صبح چهارشنبه راه اندازي شد و فاز دوم طی 24 ساعت و فاز سوم و چهارم در 72 ساعت پس از حادثه مذکور، راه اندازي خواهد

 
شد تا وقفه اي در تولید و عرضه محصولات ایجاد نشود و با عنایت پروردگار دغدغه اي از این جهت وجود ندارد. 

جا دارد از تمام عزیزان و نهادهایی که طی این حادثه همراهی کردند، به ویژه از آتش نشانان همیشه دلسوز و پرتلاش کمال تشکر را

 
داشته باشیم و بازهم از محبت فراگیر هم میهنان عزیز سپاسگزاري خالصانه کنیم. 



 
 

در پایان، امیدواریم که با تلاش هرچه بیشتر در عرصه تولید ملی، خانواده 22000 هزار نفره شرکت میهن بیش از گذشته در مسیر

 
رشد و تعالی کارآفرینی کشور گام بردارد و همچنان از این طریق با افتخار خدمتگذار ایران زمین و مردمان نازنین آن باشد. 

حاج ایوب پایداري و مهندس ابوالفضل پایداري از ابتداي حادثه آتش سوزي در کنار دیگر کارگران و کارمندان گروه صنعتی میهن
براي کمک و همیاري حضور داشتند. مردم نیز پس از انتشار فیلم آتش سوزي در فضاي مجازي با هشتک هایی همچون
#همدلی_با_میهن، #خرید_از_میهن، #میهن_در_کنارت_هستیم و ... نشان دادند که حامی تولید ملی هستند و میهن را از خود

می دانند.



در ضرورت نصب تندیس برادران اقبال در اندیمشک

منبع: خورناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/03

دکتر عباس امام نویسنده،مترجم ، و خوزستان پژوه از دیدگاه تاریخی ، نام شهر اندیمشک همواره با هجرت ، مهاجرت ، و
مهاجرین  گره خورده است. مهمترین سند در صحت این ادعا ، در خود نام "اندیمشک"  نمود یافته که در واقع نام یک

مهاجر رومی بوده است که به عنوان یک مهندس معمار نظامی (...)

 
دکتر عباس امام 

 
نویسنده،مترجم ، و خوزستان پژوه 

از دیدگاه تاریخی ، نام شهر اندیمشک همواره با هجرت ، مهاجرت ، و مهاجرین  گره خورده است. مهمترین سند در صحت این ادعا ،
در خود نام "اندیمشک"  نمود یافته که در واقع نام یک مهاجر رومی بوده است که به عنوان یک مهندس معمار نظامی اسیر در زمان
شکست والریانوس امپراطور روم از شاهپور اول ساسانی (تقریبا در اواسط قرن سوم میلادي یعنی حدود چهار صد سال قبل از ورود
اسلام به ایران) پل قدیم دزفول را برپا کرده بوده است( عباس امام، اندیمشک و اندیمشکی ها، 1388، و 1396: صص 11- 13) ولی
قرن ها بعد  در زمان رضا شاه پهلوي در سال  1316نام وي بر این شهر نهاده می شود. نام دیگر شهر اندیمشک ، "صالح آباد" بوده
است ، و این نام نیز برگرفته از نام "صالح خان مکري" بوده که در زمان یکی از فرزندان فتحعلی شاه قاجار ( متولد 1185 ه. ق.  و
درگذشت 1250 ه. ق ) به نام محمدعلی میرزا معروف به دولتشاه (متولد 1203 ه. ق. و درگذشت 1237 ه.ق.) به عنوان حاکم
شهرهاي شوشتر و دزفول برگزیده شده و با عنوان نظامی بیگلربیگی روانه این دیار می شود. به این ترتیب ، صالح خان مکري که از
طایفه مکریان کرمانشاه بوده است به عنوان یک مهاجر در زمان استقرار در این مکان ، اقدام به ساخت قلعه اي در حدود جغرافیایی
اندیمشک فعلی می کند که این قلعه به افتخار نام بنیانگذار آن به "قلعه صالح" یا "صالحیه" معروف می شود( عباس امام،اندیمشک و
اندیمشکی ها، 1388 و 1396: ص 13) . بعدها،  از سال 1307 خورشیدي به بعد با عبور خط راه آهن از کنار این سکونتگاه عشایري
پرت،خلوت و کم جمعیت باز هم خیل جمعیت صدها نفره مهاجرینی از سرتاسر کشور (که در پی یافتن کار،زندگی  و آینده اي بهتر

 
به این دیار می شتابند) باعث رونق گرفتن هرچه بیشتر این شهر کوچک  نوپا اما آینده دار می شوند. 

با این پیشینه ، یکی از خاندان هاي  مهاجر سرشناس اندیمشکی که در  دهه هاي توسعه و عمران و آبادي اندیمشک ( 1330-
1350) براستی در گسترش کسب و کار و نیز تحول فرهنگی شهر نقشی اساسی ایفا کرده اند خاندان اقبال هستند : روانشادان علی
اکبر اقبال(1308 میبد یزد-  1396تهران )، عبدالصمد اقبال ( 1312 میبد یزد – 1358 اندیمشک)، و نیز دو برادر دیگرشان به نام
هاي اصغر و حاج علی .این چهار برادر اصالتا اهل شهرستان میبد در استان یزد بودند ، و بایستی حضور آنان در اندیمشک را از بخت

 
بلند اندیمشکی ها محسوب کرد. 

حاج علی اکبر، کاسب بازاري بود که توانسته بود در میانه دهه 1320 خورشیدي کار خود را به صورت  اتفاقی و تصادفی ( خراب
شدن قطار مسافري تهران &– خرمشهر در ایستگاه اندیمشک که آقاي اقبال در  ایستگاه قم  در آن نشسته بود و داشت براي دیدن
اقوامش به آبادان می رفت) با دستفروشی در بازار اندیمشک و تقریبا از صفر آغاز کند و پس از سختکوشی  و قناعت ورزي ویژه
مردمان یزد با پشت سر گذاشتن مراحلی در زندگی صنفی خویش به جایی رسید که در پایان عمر  خود در سال 1396 و  طی بیش
از 50 سال  کسب و کار، باعث کارآفرینی براي صدها خانواده و در واقع هزاران نفر اندیمشکی شود. ایشان در اواخر دهه 1340 براي



نخستین بار در اندیمشک موفق شد با کنار گذاشتن  الفاط سنتی مرتبط با محل هاي عرضه و فروش کالا مانند "دکان" ، "دکه" ، و
"قماره"(شکل قدیمی تر کیوسک هاي امروزین) و حتی "مغازه"  مکانی  بزرگ ، مدرن و شیک به نام "پاساژ اقبال" در کنار "هتل
اقبال" راه اندازي کند که تا آن زمان در فضاي  بازار و معماري اندیمشک سابقه نداشت. در این پاساژ که در آغاز در حدود 30 واحد
تجاري شیک در اختیار اصناف مختلف قرار داده شد و بعد ها در پایان دهه 1350 با طرح توسعه آن در قالب برپایی پاساژي دیگر در
مجاورت پاساژ اولیه، در سه طبقه و حدود 200 واحد تجاري جدید بازار اندیمشک رونقی صد چندان گرفت. با پاساز اقبال  بود که
اندیمشکی ها براي نخستین بار شاهد بازاري بزرگ و سرپوشیده شدند که شکل و شمایل دل انگیز ویترین هاي بزرگ و چراغانی آن
دل از هر مشتري می ربود. اینجا بود که براي نخستین بار در بازار اندیمشک واژه هایی مانند "بوتیک"  و "تریا" شنیده و دیده شد ،
و اصولا  حدود نیمی از صاحبان این واحدهاي صنفی  جدید و شیک نیز از اهالی شهرهاي پیشرفته تري مانند تهران بودند.  در دهه
هاي 1350 به بعد، پاساژ اقبال نه تنها محل خرید و فروش کالا بلکه اصولا به دلیل بافت جذاب و دلپذیر آن  به تفریحگاه اهالی
اندیمشک، دزفول، شوش ، هفت تپه،پایگاه وحدتی، و سد دز تبدیل شد. به هر حال، پاساژاقبال فقط محل کسب و کار و خرید و
فروش تجاري نبود بلکه مکانی براي تفریح ، گشت و گذار با دوستان، و گوش دادن به پخش صداي تصنیف هاي خوانندگان آن زمان
بود که از فروشگاه صفحه فروشی پاساژ به گوش می رسید ؛ دورانی که هنوز نه از پیدایش نوار کاست خبري بود، نه سی دي و دي
ودي و نه نظایر آن ها. فروشگاه هایی بزرگ و چشم نواز مانند نمایندگی کفش ملی، فروشگاه خیره کننده لوازم ورزشی  جورواجور
برادران لعلی، فروشگاه کادویی و پوشاك رستم خرمیان (زرتشتی اهل تهران)، عینک فروشی اصغر آقاي (اهل تهران)، پارچه فروشی
مرحوم درویش ایزدپور، اغذیه فروشی تمیز و بهداشتی مرحوم کاظم بهادر، تریاي بسیار شیک رستم فرخزاد (زرتشتی  اهل تهران)،
طلا و جواهر فروشی آقاي سمسار (کارمند تهرانی راه آهن اندیمشک)، و چند بوتیک پر مشتري از مکان هایی هستند که از این پاساژ

 
بیادم مانده اند. 

مرحوم علی اکبر اقبال ، علاوه بر پاساژ اقبال در بخشی از فضاي بزرگ پاساژ که در کنار میدان مرکزي شهر قرار داشت و دارد، یک
هتل  با عنوان "هتل اقبال" نیز افتتاح کرد .  البته ، اندیمشک تا قبل از این هتل داراي دو مسافرخانه  معمولی محمدي و هتل
آذربایجان نیز بود (توضیحات و تصاویر در کتاب دیگر اینجانب با "عنوان اندیمشک و اندیمشکی ها" چاپ  هاي 1388 و 1396). اما
،هتل 4 ستاره اقبال در آن دوره هتلی بسیار مجلل و لوکس به شمار می آمد و فضاي درونی هتل چنان مطلوب بود که در دهه 1350
خورشیدي دوبار که مجموعه فیلمبرداري و کارگردانی دو فیلم "فرار از تله" ( سال  1350به کارگردانی جلال مقدم ، و بازیگري بهروز
وثوقی و داوود رشیدي) و "خاك " (سال 1351 به کارگردانی مسعود کیمیایی ، و بازیگري بهروز وثوقی) در دز فول ، اندیمشک و
هفت تپه کار می کردند ، در این هتل نو و مجلل  دوران خود مستقر شدند. خوب بیاد دارم که تا چند هفته هرروزه صدها نفر درب
هتل گرد هم می آمدند تا بهروز وثوقی و داوود رشیدي را که آن زمان در اوج شهرت و محبوبیت خود در سینماي ایران بودند از

 
نزیک ببینند، با آن ها عکس گرفته و یا از آن ها امضاي یادگاري بگیرند ، و این شور و ولوله تا نیمه هاي شب ادامه داشت! 

جناب علی اکبر اقبال ، تمام دوره پرخطر جنگ و بمباران اندیمشک را نیز در کنار مردم سپري کرد و بعد ها در کنار بیمارستان
شهید بهشتی اندیمشک یک آزمایشگاه تشخیص طبی نیز به هزینه خود ساخت و وقف نمود. این مرد شریف و کارآفرین طراز اول
اندیمشک در اواخر سال 1396  در تهران دار فانی را وداع گفت و در آرامستان محله "یخدون" در زادگاهش میبد یزد به خاك سپرده
شد. یادشان جاودان که حق بزرگی بر گردن اندیمشکی ها دارند. روانشاد علی اکبر اقبال داراي  همسري از اهالی میبد یزد و  شش
فرزند بودند (سه دختر و سه پسر) که در حال حاضر پسر بزرگ ایشان بعد از در گذشت پدرشان فوت کرده اند، و یک فرزند پسر و
یک فرزند دخترشان در کشور انگلیس زندگی می کنند ، اما یادگارهاي ماتدگار و کارآفرین وي پاساز اقبال و هتل اقبال همچنان

 
نقطه کانونی و نماد هویتی این شهر محسوب می شوند. 



 
 



 
 

 
(سال 1346)روانشاد علی اکبر اقبال در حال سرکشی روي ساخت و ساز پاساژ و هتل اقبال ساخت و ساز پاساژ و هتل اقبال 



 
 

 
(1346) از چپ : روانشادان عبدالصمد اقبال و علی اکبر اقبال در حال نظارت بر ساخت و ساز پاساژ و هتل اقبال 



 
 

 
نمایی از پاساژ و هتل اقبال در میدان مرکزي شهر اندیمشک 

برادر دیگر از خاندان اقبال ، روانشاد عبدالصمد اقبال بود که از لحاظ سنی جوان تر و کوچک تر بود و سال ها بعد به واسطه موفقیت
کار و کسب برادر بزرگتر خود علی اکبر از میبد یزد به اندیمشک آمد و ساکن شد ؛ احتمال بسیار از  اوایل  دهه 1340. وي چندي
در فروشگاه سوپر پایگاه وحدتی مشغول به کار شد.  اما ، بعدها با فراهم شدن استقلال مالی نسبی  کار مهم و بسیار چشمگیر روانشاد
عبدالصمد اقبال در شهر کوچک اندیمشک آن زمان با جمعیتی حدود 25 تا 30 هزار نفري این بود که موفق به ساخت و راه اندازي
تنها سینماي 4 ستاره به نام "سینما پارادیا" شد ، آن هم در استان خوزستان  که قطعا پرسینماترین استان کشور بود، ولی هیچ یک
از آن سینماهاي خوزستان از لحاظ امکانات ، تجهیزات ، فضا ، و به روز بودن پخش فیلم آن قدر پیشرفته نبود که به آن نشان 4
ستاره تعلق گیرد؛ نشان 4 ستاره اي که بر بالاي سر در سینما نیز رسما خودنمایی می کرد. این سینما با این مشخصات ، نشانگر
نوعی انقلاب در سینما سازي مدرن در آن زمان، بویژه در شهرستان هاي کشور بود . این سینما در سال 1351  با نمایش فیلم "صمد
و سامی ، لیلا و لیلی " (به کارگردانی و بازیگري پرویز صیاد) افتتاح شد . سینمایی با این اوصاف در آن زمان با هزینه میلیونی ساخته
شد و در دو طبقه همکف و بالکن حدود 1000 صندلی مبله داشت ، و در بسیاري موارد فیلم ها را همزمان با تهران پخش می کرد ،
و این در آن زمان یک مزیت بسیار ویژه به حساب می امد. استقبال مردم از این سینما نیز بسیار زیاد بود به گونه اي که هر روزه ده



ها نفر و خانواده از اندیمشک و شهر هاي اطراف براي تماشاي فیلم هاي دیدنی و جدید سینما پارادیا و لذت بردن از فضاي درونی آن
به اندیمشک رفت و آمد می کردند.طبعا، این سینما با چنین مزایایی باعث تحولی عظیم هم در فرهنگ ، هنر و هم اقتصاد اندیمشک
شد ، و در عین حال شهرهاي، دزفول ، و شوش ، و پایگاه وحدتی و توابع آن ها  را نیز از این تحول متاثر ساخت. تقدیر اما این بود که
در سال 1358 کمی پس از پیروزي انقلاب اسلامی این مرد شریف ، نازنین و نسبتا جوان در حالی که با خودرو شخصی از تهران
راهی اندیمشک بود در نزدیکی خرم اباد دچار سانحه شده و جان خود را از دست  بدهد. مزار این مرد خادم بزرگ فرهنگ و هنر
اندیمشک  اکنون در گورستان قدیم اندیمشک (بهشت زهرا) در محله ساختمون قرار دارد و شایسته است همشهریان اندیمشکی یاد
ایشان و اداي دین و خواندن فاتحه بر مزار آن مرحوم را فراموش نفرمایند. ضمنا، مرحوم عبدالصمد اقبال در اندیمشک با دختر یکی از
اهالی ترك آذري راه آهن اندیمشک (خانواده رفیعی) ازدواج کردند و حاصل این ازدواج 4 قرزند بود(2 دختر و 2 پسر) که در حال
حاضر پسر بزرگ ایشان فوت کرده اند، دو دخترشان همراه با مادر در تهران ساکن می باشند ،و یک پسر  وي نیز در انگلیس زندگی

 
می کند. 

با اشاراتی که دربالا به نقش تحول آفرین و مثبت  دوبرادر اقبال در رونق کسب و کار و تحول فرهنگی اندیمشک کردم ، اکنون وظیفه
نهادهاي ذیربط شهري مانند شوراي شهر ، اداره  فرهنگ و ارشاد اسلامی ، اداره میراث فرهنگی، شهرداري ، فرمانداري و دیگران است
تا به نشان سپاسگزاري مردم اندیمشک و نیز درس آموزي و الگوگیري دیگران از زندگی آن ها تندیس هاي این دوبرادر را تهیه و در
جلوي پاساژ اقبال نصب کنند. این اقدام هم در راستاي پاسداشت ارزش هاي والاي دینی – ملی ما خواهد بود، هم مایه دلگرمی

 
کارآفرینان جامعه امروز اندیمشک، و هم در جهت زیبا سازي محیط شهري با هدفی تاریخی ، فرهنگی و آموزشی. 

نکته پایانی درباره روابط متقابل بین اندیمشک و یزد (که زمانی دو منطقه جغراقیایی بسیار دور از هم و بی ارتباط به نظر می
رسیدند) این که زمانی در دهه هاي 1320 به بعد خانواده هاي محترم،زحمتکش ، و قناعت پیشه یزدي براي کارجویی به اندیمشک
می آمدند ولی اینک شنیده ام برعکس ، در سال هاي بعد از جنگ ده ها یا شاید صدها خانواده از اندیمشک و روستاهاي آن به دلیل

 
مشکلات ناشی از بی کاري به استان یزد مهاجرت کرده و در حال حاضر در شهر هاي مختلف استان یزد مشغول به کار می باشند. 

 
 

 
روانشاد عبدالصمد اقبال 



 
  

 
(سال 1351)نماي سردر سینما پارادیاي اندیمشک (تنها سینماي 4 ستاره تاریخ خوزستان ) با نماد 4 ستاره  بر بالاي سر در سینما 



 
 

 
(سال 1399)وضعیت فعلی سینما پارادیا اندیمشک  که بیش از 10 سال است غیر فعال می باشد( عکاس سعید تختشاهی) 



 
 

(سال 1350)بهروز وثوقی و دو فرزند علی اکبر اقبال در هتل اقبال اندیمشک



یک میلیاردو 550 میلیون تومان تسهیلات به مشاغل خانگی استان بوشهر

پرداخت شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/03

معاون اقتصادي استاندار بوشهر گفت: در راستاي ایجاد فرصت هاي شغلی جدید و کمک به معیشت خانواده ها یک میلیاردو
550 میلیون تومان تسهیلات به مشاغل خانگی استان بوشهر پرداخت شد.

یک میلیاردو 550 میلیون تومان تسهیلات به مشاغل
خانگی استان بوشهر پرداخت شد معاون اقتصادي استاندار
بوشهر گفت: در راستاي ایجاد فرصت هاي شغلی جدید و
کمک به معیشت خانواده ها یک میلیاردو 550 میلیون
تومان تسهیلات به مشاغل خانگی استان بوشهر پرداخت

 
شد. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري برنا؛ سعید زرین فر در
نشست کارگروه اشتغال استان بوشهر گفت: از این مبلغ

یک میلیارد و 300 میلیون تومان از طریق پست بانک و 250 میلیون تومان هم از سوي صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده و بانک

 
کشاورزي نیز اعلام کرده که اعتبار مربوطه جذب نشده است. 

او با بیان اینکه عملکرد بانک ها رضایت بخش نیست بر ضرورت پیگیري دستگاه هاي اجرایی در خصوص پرداخت تسهیلات تاکید

 
کرد. 

زرین فر افزود: ضرورت دارد که بانک ها در حوزه هاي مربوط به اشتغال و رونق تولید همکاري بیشتري داشته باشند تا شاهد اتفاق

 
هاي خوبی در زمینه کارآفرینی و اشتغال باشیم. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر گفت: براساس تفاهم نامه جهاد دانشگاه و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی آموزش، توانمند
سازي و اتصال به بازار براي 54هزار و 300 نفر در طرح توسعه مشاغل خانگی هدف گذاري شده است که سهم این استان یک هزار و

 
500 نفر است. 

 
علی احمدي زاده افزود: ثبت نام متقاضیان از طریق سامانه inhb.ir شروع شده و تا پایان مهرماه ادامه دارد. 

او بیان کرد: فرهنگ سازي و ترویج مشاغل خانگی، خوداشتغالی متقاضیان، بهبود معیشت افراد زیر پوشش طرح و کمک به توسعه
فرهنگ کارآفرینی، اتصال صاحبان کسب و کار خانگی به بازارهاي هدف و بنگاه هاي پیشران، ایجاد و توسعه برند ملی در محصولات و
خدمات خانگی، استانداردسازي، برندسازي و اتصال به بازار محصولات خانگی متقاضیان مشاغل خانگی، افزایش فرصت هاي شغلی از
طریق مهارت آموزي و توانمندسازي نیروي انسانی، شناسایی برندهاي (ملی و استانی)، بنگاه هاي بالادستی و پشتیبان ها در حوزه



 
مشاغل خانگی از جمله هدف هاي این طرح است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان بوشهر افزود: انتظار ما از دستگاه هاي اجرایی همراهی جهت هر چه بهتر اجرا شدن طرح و از بانک ها

 
همکاري در اعطاي تسهیلات خرد به افراد تحت پوشش طرح براي راه اندازي مشاغل خانگی است. 

او ادامه داد: جهاد دانشگاهی پیش از این، طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را طی تفاهم نامه اي با معاونت امور زنان و خانواده

 
ریاست جمهوري اجرا کرده است. 

احمدي زاده گفت: طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار در استان بوشهر سال گذشته با تشکیل شوراي راهبري با کارفرمایی دفتر
اموربانوان و خانواده استانداري و نظارت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی شروع شد و پس از بررسی و نیازسنجی و مزیت هاي
شهرستانی و در ادامه شبکه سازي، تشکیل شوراي راهبري شهرستانی و اضافه کردن پشتیبان ها به طرح و آموزش تداوم یافت که در

 
مرحله نهایی نیز اتصال به بازار صورت گرفت. 

او اضافه کرد: پس از شناسایی مزیت هاي استانی در کارگروهی با حضور دستگاه هاي اجرایی؛ کارآفرینان و پیشران ها، افراد شناسایی
و با تشکیل کارگروه تخصصی و آغاز توانمندسازي متقاضیان زنان سرپرست خانوار در دو زمینه حصیربافی و تولید پوشاك تحت

 
آموزش حرفه اي قرار گرفته شدند. 

مدیر اجرایی طرح توسعه مشاغل خانگی استان بوشهر گفت: در این طرح، الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی پیاده سازي شده و
جمعیت تحت پوشش، از طریق آموزش هاي ارائه شده پیشرانان توانمندسازي و به بازار فروش وصل شدند که منجر به اشتغال و

 
کسب درآمد براي افراد زیرمجموعه طرح شد. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی بوشهر افزود: طرح توسعه مشاغل خانگی در سه فاز ""شناسایی فرصت ها و زمینه ها""،

 
""توانمندسازي و شبکه سازي"" و ""اتصال به بازار"" اجرا می شود و همچنین رسته فعالیت ها در استان مشخص شده است. 

حمید رضا پناه افزود: در کل کشور 54هزارو 300 نفر تحت پوشش این طرح قرار می گیرند و سهم استان بوشهر 1500 نفر است که

 
با همکاري جهاد دانشگاهی و تیم اشتغال این نهاد اجرا می شود. 

او ادامه داد: مراحل توانمندسازي، شبکه سازي و اتصال به بازار نقش هاي اصلی را در روند اجراي طرح بر عهده دارند.



رزمایش مومنانه تجلی رفتار الگویی بسیج است by روزنامه آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/03

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور رزمایش مومنانه را تجلی رفتار الگویی بسیج عنوان کرد و گفت: این رزمایش از نیمه
شعبان ماه امسال در 54 هزار پایگاه مقاومت مساجد کشور آغاز شده است و همچنان ادامه دارد. محمد زهرایی در جمع

خبرنگاران در تبریز با اعلام اینکه مرحله سوم کمک مومنانه از 17 ربیع الاول تا پایان ...

 
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور: رزمایش مومنانه تجلی رفتار الگویی بسیج است 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور رزمایش مومنانه را تجلی رفتار الگویی بسیج عنوان کرد و گفت: این رزمایش از نیمه شعبان ماه

 
امسال در 54 هزار پایگاه مقاومت مساجد کشور آغاز شده است و همچنان ادامه دارد. 

محمد زهرایی در جمع خبرنگاران در تبریز با اعلام اینکه مرحله سوم کمک مومنانه از 17 ربیع الاول تا پایان سال اجرا می شود،

 
افزود: اولویت هاي این مرحله کمک رسانی به اشتغال، درمان، آزادسازي زندانیان و ازدواج آسان بنا شده است. 

وي خاطرنشان کرد: در مرحله نخست این رزمایش که تا پایان ماه رمضان بود 7 میلیون و 150 هزار بسته معیشتی بین افراد نیازمند

 
و افراد آسیب دیده از کرونا توزیع شد. 

وي ادامه داد: مرحله دوم نیز در 3 موعد زمانی دهه امامت و ولایت، دهه اول محرم و دهه آخر صفر در حال انجام است و سبد
حمایتی شامل بسته معیشتی، کارت هدیه، جهیزیه، تسهیلات اشتغال، لوازم التحریر و کیف و کفش در بین جامعه هدف توزیع می

 
شود. 

سردار زهرایی اعلام کرد: در طول 2 ماه، یک میلیون و 990 هزار بسته معیشتی توزیع شده و قرار است تا پایان دهه پایانی صفر 20

 
هزار جهیزیه توزیع شود. 

وي با بیان اینکه مردم سالاري دینی در نظام مقدس جمهوري اسلامی در بسیج عینیت می یابد خاطرنشان کرد: این شبکه مویرگی

 
مردم با الزام رفتار نمی کند بلکه با الهام رفتار می کند. 

 
وي افزود: بسیج براساس اقتضا و شرایط، آتش به اختیار عمل می کند و الگوهایی که ارایه می دهد، قابل تکثیر است. 

سردار زهرایی تاکید کرد: تعامل، همکاري و هم افزایی بین نهادها در این برهه جنگ اقتصادي الزامی است و با در کنار هم بودن
جهش می تواند تصاعد هندسی باشد.



سامانه باشگاه ماهرسان در بانک انصار رونمایی شد

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/03

عصر اعتبار- بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت
آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، در این آیین که در ساختمان حوزه مرکزي
بانک انصار برگزار شد، مدیرعامل بانک انصار، سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي، سردار تقی مهري رییس
سازمان وظیفه عمومی، امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل، سردار مرادي رییس اداره راهبردي و سازمان

 
دهی طرح و برنامه ستاد کل، مدیرعامل شرکت پژوهش ناجی و فرماندهان ارشد ستاد نیروهاي مسلح حضور داشتند. 

مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار با اشاره به تقارن هفته دفاع مقدس و آیین رونمایی از سامانه باشگاه ماهرسان گفت: با حمایت
راهبردي ستاد نیروهاي مسلح و نیروي انتظامی، استقرار و پیاده سازي این سامانه که از دو سال پیش آغازشده بود با تلاش مستمر و

 
شش ماهه معاونت فناوري و اطلاعات بانک انصار نهایی و آماده بهره برداري است. 

وي بابیان اینکه با استقرار این سامانه می توانیم با دسته بندي و تجمیع اطلاعات کارکنان وظیفه آینده شغلی آنان را فراهم و
موجبات رشد و ارتقا کشور را مهیا کنیم، افزود: این سامانه مشوقی براي حضور سربازان با ارایه خدمات مشاوره اي، تقویت روحیه امید
به آینده با ایفاي نقش مستقیم از سوي تمام دستگاه هاي متولی اشتغال و تشکیل اکو سیستم اشتغال به منظور کاهش بیکاري و از

 
بین بردن آن است. 

رضایی با اشاره به اهمیت ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی هم راستا با اهداف اقتصادي بانک، اضافه کرد: رویکرد بانک انصار در این
خصوص توجه به منافع جمعی، ایجاد تعادل بین اکوسیستم دینی، اجتماعی و اقتصادي براي پاسخگویی به نیاز هاي جامعه، توسعه

 
روحیه مشارکت پذیري و ایجاد آسایش فکري براي خانواده ها به عنوان هسته هاي مرکزي اجتماع است. 

وي در خاتمه سخنان خود بابیان اینکه این سامانه براي پایان دوره خدمت کارکنان وظیفه داراي مهارت و به منظور اشتغال زایی و

 
معرفی آنان به بازار کار طراحی شده است. 

در ادامه سردار مهدي فرحی در این آیین رونمایی بابیان اینکه مأموریت قرارگاه آموزش مهارت به سربازان جهت تضمین آینده شغلی
آنان است گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري در طی 10 سال گذشته تاکنون 173 تدبیر در خصوص مهارت آموزي
سربازان وظیفه بیان شده که بیش از 60 درصدآن فقط در بحث مهارت آموزي بوده است که نشان از نگاه ویژه رهبري به این امر

 
است. 

وي عنوان کرد: نقشه راه مهارت آموزي سربازان را در یک برنامه پنج ساله از سال 1397 تا 1401 تعریف شده که به تأیید رئیس

 
ستاد کل نیروهاي مسلح نیز رسیده است که تا پایان سال 1401 به 100 درصد خروجی سربازان مهارت آموز دست خواهیم یافت. 

فرحی بابیان اینکه چهار مأموریت اصلی قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح ایجاد جذابیت، نشاط، مهارت و اشتغال زایی کارکنان



 
است ادامه داد: به صورت مخفف مأموریت ما جنم بخشیدن به سربازان براي کسب شغل است. 

وي با اشاره به دو ابرچالش موجود در مسیر ایجاد اشتغال کارکنان وظیفه گفت: استفاده از ابر ثروت سرمایه انسانی براي از بین بردن

 
ابرچالش بیکاري در جامعه و شکوفایی اقتصادي کشور است . 

وي بابیان اینکه این قرارگاه تاکنون موفق به امضا تفاهم نامه با 22 وزارتخانه و نهاد شده است گفت: بر اساس این تفاهم نامه ها هر

 
سرباز وظیفه، پس از پایان دوره خدمت سربازي یک یا چند گواهینامه فنی و حرفه اي نیز دارا است. 

به گفته وي این طرح در پنج گام، پیش از خدمت، بدو خدمت، حین خدمت ، اوقات فراغت و پس از پایان خدمت طراحی شده تا
علاوه بر استفاده از ظرفیت سربازان در مدت دو سال خدمتشان در راستاي امنیت ملی و تمامیت ارضی نظام بهره برداري از این

 
ظرفیت با اشتغال زایی در اقتصاد و آبادانی کشور بهره برداري شود. 

فرحی همچنین با عنوان اینکه در این سامانه نیازهاي شغلی هر استان جمع آوري، ثبت و به افراد معرفی می شود، گفت: سامانه
ماهرسان براي بعد از خدمت کارکنان وظیفه طراحی شده است که افراد می توانند بعد از آن عضو این سامانه شده تا علاوه بر استفاده

 
از تسهیلات وام ازدواج، وام خرید لوازم خانگی و کمک هزینه اشتغال زایی استفاده کنند. 

در این جلسه امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل و سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی در
خصوص هدف اصلی این سامانه که مکانیزه کردن طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه است مطالبی را مطرح و عنوان کردند:
این طرح با همکاري تمامی دستگاه هاي اجرایی کشور، با انجام مشاوره شغلی و ارایه دوره هاي مهارتی متناسب با توجه به منطقه

 
جغرافیایی پیاده سازي شده است. 

رحیمی پور همچنین گفت: با توجه به اینکه این سامانه به سامانه هاي مربوط به اشتغال مثل وزارت کار مرتبط است، سازمان ها، نهاد
ها،صاحبان صنایع و تولیدکنندگانی که به نیروي کار ماهر نیاز دارند با استفاده این سامانه می توانند افراد مورد نیاز خود دسترسی

 
یابند. 

سردار مهري نیز بیان کرد: در حقیقت این سامانه با دسته بندي نیروي کار براساس توانمندي، تحصیلات و مهارت ها آنها را در اختیار

 
صاحبان کار قرار داده تا بتوانند نیروي ماهر مورد نیاز خود را در آن انتخاب کنند. 

گفتنی است در پایان این مراسم هم زمان با رونمایی به صورت نمادین از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت
آموختگان کارکنان وظیفه این سامانه فعالیت خود را به صورت رسمی آغاز کرد.



طرح هر کارمند یک فرزند معنوي در استان سمنان کلید خورد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/03

طرح هر کارمند یک فرزند معنوي در جلسه ویدئو کنفرانس که با حضور رئیس کمیته امداد و معاون اول رئیس جمهوري به
صورت همزمان با سراسر کشور برگزار شد، در استان سمنان کلید خورد.

به گزارش خبرگزاري بسیج از استان سمنان، طرح هر
کارمند یک فرزند معنوي در جلسه ویدئو کنفرانس که با
حضور اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور ي، سید
مرتضی بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره)
همزمان با ارتباط مستقیم به صورت ویدئو کنفرانس با
استانداران سراسر کشور و مدیران کل کمیته امداد برگزار
شد، طرح هر کارمند یک فرزند معنوي با هدف جذب

 
حامی براي ایتام و فرزندان محسنین کلید خورد. 

مدیرکل کمیته امداد استان سمنان با اشاره به اینکه اینکه
از گذشته این طرح در استان سمنان اجرا شده است
خاطرنشان کرد:در این استان بیش از 26 هزار کارمند

 
رسمی و غیررسمی وجود دارد که می توان از این طرح براي حمایت هرچه بیشتر از فرزندان ایتام و محسنین بهره برد. 

وي با اشاره به اینکه 3300 نفر از ایتام و فرزندان محسنین تحت حمایت کمیته امداد از حمایت حامیان خود بهره مند می شود

 
خاطرنشان کرد: رویکرد اصلی کمیته امداد توانمندي مددجویان و تامین آتیه این عزیزان است. 

وي با اشاره به اجراي طرح ساماندهی و هدایت کمک هاي مردمی در قالب طراحی یک سایت با احصا نیاز سنجی هایی که از تمام
خانواده ها در طرح اکرام و محسنین انجام شده است خاطرنشان کرد: فقر افراد با مدیریت و بر طرف کردن نیازي که با تامین آتیه این

 
افراد گره خورده است، برطرف می شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان سمنان به طراحی یک سایت در سرفصل هاي تامین جهیزیه، مسکن، اشتغال که نیاز ضروري است

 
تصریح کرد: به جاي مصرف مستقیم کمک هاي حامیان که کمک هاي مردم به این سمت و سو هدایت شود. 

شایان ذکر است، اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهوري با انتخاب چند نفر از فرزندان یتیم استان کرمان و استان هاي مرزي
در جلسه اي که به صورت ویدئو کنفرانس استانداران برگزار شد به جمع حامیان اکرام پیوست. /ع



افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/03

26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهوري و با حضور استاندار گیلان
The .و معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت افتتاح شد

... first افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان post

26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از
طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهوري و با حضور
استاندار گیلان و معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت

 
افتتاح شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، 26 پروژه
گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از طریق ارتباط
تصویري توسط رئیس جمهوري و با حضور استاندار گیلان

 
و معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت افتتاح شد. 

این پروژه ها شامل هتل، هتل آپارتمان، مجتمع اقامتی و پذیرایی، واحد پذیرایی، مهانپذیر و طرح تفریحی است با سرمایه گذاري

 
329 میلیارد تومانی بخش خصوصی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
با افتتاح این پروژه ها که توانسته 970 تخت به ظرفیت اقامتی گیلان بیافزاید؛ براي 738 نفر نیز شغل ایجاد شده است. 

این طرح ها در شهرستان هاي رشت، فومن، ماسال، شفت، انزلی، رودبار، لاهیجان، رودسر، رضوانشهر، تالش و لنگرود قرار دارند و

 
زمینه ساز بهبود و توسعه زیرساخت هاي گردشگري استان شده اند. 

در دولت تدبیر و امید 530 پروژه در بخش گردشگري با حجم سرمایه گذاري بیش از دو هزار میلیارد تومان در گیلان به بهره برداري
رسیده که به ظرفیت اقامتی استان، دو هزار و یکصد اتاق و شش هزار و 500 تخت اضافه و زمینه اشتغال بیش از دو هزار و 500 نفر

 
را از سال 1392 تاکنون فراهم کرده است. 

همچنین تعداد 308 طرح با برآورد حجم سرمایه گذاري دو هزار و 200 میلیارد تومان و پیش بینی ایجاد اشتغال چهار هزار و 800
نفر در دست اجراست.



افزایش تعداد طرح هاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري خارجی

منبع: پرشین خودروشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/03

معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت تعداد طرح هاي صنعتی، معدنی و تجاري مصوب در هیات سرمایه
گذاري خارجی در 5 ماهه اول سال 99 را 49 مورد اعلام کرد که نشان دهنده افزایش 32.4 درصدي این شاخص در سال

جهش تولید است.

به گزارش پرشین خودرو، بنابراین گزارش و در این مدت حجم سرمایه گذاري خارجی بالغ بر 850 میلیون دلار بوده که نسبت

 
به مدت مشابه سال قبل رشد 37.4 درصدي را ثبت نموده است. 

در آمار منتشر شده از سوي معاونت طرح و برنامه وزارت صمت در 5 ماهه اول سال 99، تعداد اشتغال پیش بینی شده جواز هاي

 
تاسیس صادره 322 هزار 371 نفر بوده و افزایش 29.4 درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل ثبت نموده است. 

در این مدت تعداد اشتغال مستقیم پروانه هاي بهره برداري صنعتی صادره 41 هزار و 858 نفر با رشد 3.7 درصدي همراه بوده است و

 
پروانه هاي بهره برداري حوزه معدن با 2 هزار و 227 نفر رشد 4.5 درصدي داشته است. 

طبق اعلام معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت میزان سرمایه گذاري پیش بینی شده جوازهاي تأسیس صادره در 5

 
ماهه اول امسال بالغ بر یک میلیون و 760 میلیارد ریال بوده و رشد 31.5 درصدي را ثبت نموده است. 

همچنین میزان سرمایه گذاري محقق شده پروانه هاي بهره برداري صادره در این مدت 326 هزار میلیارد ریال و افزایش 69.9

 
درصدي داشته است 

بنابراین گزارش در 5 ماهه اول سال 99 هزینه عملیات اکتشاف گواهی هاي کشف معدنی با حدود 409 میلیارد ریال رشد 61.5

 
درصدي را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد. 



بهره برداري از طرح هاي گردشگري و ورزشی با حضور ویدئوکنفرانسی رییس

جمهور

منبع: خبر داغشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/03

چند طرح ملی در دو حوزه گردشگري و ورزشی تا ساعاتی دیگر با حضور رئیس جمهور و بصورت تصویري (ویدئو کنفرانس)
به بهره برداري می رسد.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، در بیست و پنجمین برنامه افتتاح طرح هاي ملی و جهش تولید، 12 هتل، 17 مجتمع
گردشگري و اقامتی، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی، 5 طرح تفریحی و سرگرمی و 30 اقامتگاه بوم گردي مجموعا با سرمایه

 
گذاري هزار و 68 میلیارد تومان به بهره برداري خواهد رسید و براي هزار و 746 نفر اشتغال ایجاد می کند. 

 
بیشتر بخوانید: 

افتتاح موزه هاي دفاع مقدس 8 استان با حضور دکتر مونسان در حوزه ورزشی هم چهار استادیوم ورزشی در سبزوار، نیشابور، خشت
کازرون و ملایر، سالن ورزشی سنندج، هتل ورزش گرگان، 108 زمین ورزشی و 220 خانه ورزش روستایی با سرمایه گذاري 690

میلیارد تومان افتتاح خواهد شد.



منطقه آزاد انزلی،شکسته شدن رکورد جذب سرمایه گذاري

منبع: توریسم پرسشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/03

منطقه آزاد انزلی،شکسته شدن رکورد جذب سرمایه گذاري با جذب 12488 میلیارد ریال سرمایه گذار داخلی و 41.5
میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی در شش ماهه نخست سال جاري /منطقه آزاد انزلی افق هاي نوینی را براي اقتصاد ملی و

بین المللی کشورمان رقم خواهد زد به گزارش توریسم پرس به نقل از مدیریت روابط (...) ...

منطقه آزاد انزلی،شکسته شدن رکورد جذب سرمایه
گذاریبا جذب 12488 میلیارد ریال سرمایه گذار داخلی و
41.5 میلیون دلار سرمایه گذاري خارجی در شش ماهه
نخست سال جاري /منطقه آزاد انزلی افق هاي نوینی را

 
براي اقتصاد ملی و بین المللی کشورمان رقم خواهد زد 

به گزارش توریسم پرس به نقل از مدیریت روابط عمومی و
امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، دکتر محمد ولی

روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان با بیان اینکه با تلاش هاي مجموعه همکاران سازمان، در سال جهش تولید،رکورد
جذب سرمایه گذاري در تاریخ منطقه آزاد انزلی شکسته شد اظهار داشت: در نیمه نخست سال 99 مجموع طرح هاي سرمایه گذاري
جذب و محقق شده در این منطقه از رقم 12488 میلیارد ریال فراتر رفت و در مقایسه با 8059 میلیارد ریالی که در شش ماهه اول

 
سال گذشته تحقق یافته بود،بیانگر افزایش 55 درصدي است. 

وي اهمیت دست یابی به این شاخص آماري را چنین برشمرد که این میزان سرمایه گذاري در حالی محقق شد که دو ماهه نخست
سال جاري به دلیل مشکلات ناشی از همه گیري بیماري کرونا وضعیت کسب و کار به صورت تعطیل و نیمه فعال درآمده و در عین
حال نزدیکی میزان طرح هاي سرمایه گذاري جذب شده به رقم 12901 میلیارد ریال سرمایه گذاري محقق شده در طول یک ساله
سال 98، در طی شش ماه، نشان دهنده عزم جدي مجموعه سازمانی و بخش خصوصی منطقه آزاد انزلی در جهت تحقق راهبرد

 
جهش تولید و مقابله با تحریم هاي اقتصادي علیه مردم کشورمان است. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی نقطه قوت دیگر این آمار را جذب سرمایه گذار خارجی در شش ماه ابتدایی سال جاري نسبت به
مدت مشابه سال 98 اعلام کرد و افزود: از ابتداي فروردین تا پایان شهریور ماه سال جاري ارزش طرح هاي سرمایه گذاري خارجی
جذب و محقق شده در این منطقه به 41.5 میلیون دلار بالغ شد که در برابر 36.4 میلون دلاري که در مدت مشابه سال گذشته جذب

 
شده بود نشان دهنده افزایش 14 درصدي است. 

وي با اشاره به اینکه در دوازده ماهه سال 98 مجموع طرح هاي سرمایه گذاري جذب شده به 61 میلیون دلار رسیده بود، اظهار
امیدواري کرد که مسیر رشد طی شده تا پایان سال زمینه افزایش حدود 25 درصدي در این شاخص مهم جذب سرمایه گذاري که در

 
دوران تحریم حاصل شده را محقق سازد. 



رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد حوزه هاي فعالیت طرح هاي سرمایه گذاري که در حال طی کردن مراحل احداث
پروژه می باشند را گردشگري، خدماتی، لجستیک و بندري، و صنعتی-تولیدي عنوان کرد و افزود: از مهمترین طرح هاي سرمایه
گذاري جذب شده را می توان ساخت هتل، مجتمع هاي تفریحی و خدماتی، سیلوهاي گندم،انبارهاي سرپوشیده، ساخت اسکله و
مخازن روغن، صنایع هاي تک و دانش بنیان، صنایع غذایی و در نهایت مجتمع هاي تجاري، فرهنگی،گردشگري و پارکینگ طبقاتی؛

 
بیان کرد. 

وي طرح هاي سرمایه گذاري خارجی را که عمدتاً از کشورهاي حاشیه جنوبی خلیج فارس، حوزه دریاي خزر و چین می باشند را در
حوزه هاي لجستیک و بندري، و تجاري-بازرگانی عنوان کرد و گفت: هم اکنون در این طرح هاي سرمایه گذاري بالغ بر 3500 نفر به

 
صورت مستقیم مشغول به فعالیت و اشتغال می باشند. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه تحقق استراتژي هاي ابلاغی در خصوص اقتصاد مقاومتی و جهش تولید مهمترین
سرفصل اهداف تعیین شده از سوي این سازمان را تشکیل می دهد تصریح کرد: با اتصال این منطقه به شبکه ریل سراسري و برنامه
هاي در دست اقدام در خصوص افزایش ارتباطات با کشورهاي حاشیه دریاي خزر و بهره برداري حداکثري از کریدورهاي بین المللی و
طرح هاي سرمایه گذاري در حوزه هاي مختلف بندري،لجستیک،تولیدي و دانش بنیان و احداث شهرك صنعتی ناحیه سه،منطقه آزاد

 
انزلی در آغاز دوران اوج قرار گرفته و در قرن آینده افق هاي نوینی را براي اقتصاد ملی و بین المللی کشورمان رقم خواهد زد. 

 
منبع : سازمان منطقه آزاد انزلی 

 
مطالب دیگر در حوزه مناطق آزاد را در توریسم پرس دنبال کنید 

برچسب ها: رکورد جذب سرمایه گذاریسازمان منطقه آزاد انزلیشکسته شدن



افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان

منبع: گیل خبرشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/03

26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهور و با حضور استاندار گیلان و
معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت افتتاح شد. گیل خبر/

این پروژه ها شامل ...

26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از
طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهور و با حضور
استاندار گیلان و معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت

 
افتتاح شد. 

گیل خبر/ این پروژه ها شامل هتل، هتل آپارتمان، مجتمع
اقامتی و پذیرایی، واحد پذیرایی، مهانپذیر و طرح تفریحی
است با سرمایه گذاري 329 میلیارد تومانی بخش خصوصی

 
مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
با افتتاح این پروژه ها که توانسته 970 تخت به ظرفیت اقامتی گیلان بیافزاید؛ براي 738 نفر نیز شغل ایجاد شده است. 

این طرح ها در شهرستان هاي رشت، فومن، ماسال، شفت، انزلی، رودبار، لاهیجان، رودسر، رضوانشهر، تالش و لنگرود قرار دارند و

 
زمینه ساز بهبود و توسعه زیرساخت هاي گردشگري استان شده اند. 

در دولت تدبیر و امید 530 پروژه در بخش گردشگري با حجم سرمایه گذاري بیش از دو هزار میلیارد تومان در گیلان به بهره برداري
رسیده که به ظرفیت اقامتی استان، دو هزار و یکصد اتاق و شش هزار و 500 تخت اضافه و زمینه اشتغال بیش از دو هزار و 500 نفر

 
را از سال 1392 تاکنون فراهم کرده است. 

همچنین تعداد 308 طرح با برآورد حجم سرمایه گذاري دو هزار و 200 میلیارد تومان و پیش بینی ایجاد اشتغال چهار هزار و 800
نفر در دست اجراست.



تخصیص اعتبار 7میلیارد ریالی جهت احیاي خانه آوانسیان

منبع: ایسناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/03

فرماندار رشت با اشاره به تخصیص اعتبار ویژه 7 میلیارد ریالی جهت احیا و بازسازي خانه تاریخی آوانسیان، بر لزوم احیاء و
بهره برداري از ابنیه تاریخی رشت در راستاي رونق صنعت گردشگري تاکید کرد.

علی فتح اللهی در حاشیه بازدید از آثار و ابنیه تاریخی شهر
رشت با تاکید بر لزوم احیا و بهره برداري صحیح از این
بناهاي ارزشمند جهت رونق صنعت گردشگري، اظهار کرد:
در راستاي احیاي خانه تاریخی آوانسیان، 7 میلیارد ریال
اعتبار از طریق کمیته برنامه ریزي شهرستان تخصیص داده

 
شده است. 

وي با بیان اینکه ایران در زمینه جاذبه هاي گردشگري
داراي پتانسیل ها و ظرفیت هاي فراوان و جزو 10 کشور
نخست دنیا محسوب می شود، افزود: مباحث مختلفی چون

طبیعت گردي و گردشگري آیینی و همچنین مباحثی چون توریسم سلامت به دلیل توانمندي هاي موجود در ایران، می تواند در

 
ارتقاي صنعت توریسم بسیار اثرگذار باشد. 

فرماندار رشت با انتقاد از عدم توجه کافی به صنعت گردشگري و استفاده مناسب از ظرفیت هاي گردشگري، خاطرنشان کرد: این
موضوع سبب نادیده گرفتن میزان بالایی از درآمدزایی شده زیرا رونق گردشگري می تواند سبب اشتغال، ایجاد در آمد پایدار، افزایش

 
چرخش مالی و انتقال و اشاعه فرهنگ و آیین و توانمندي هاي موجود در شهرستان به گردشگران شود. 

وي با تاکید بر توجه همه جانبه به تفکر گردشگري، تصریح کرد: گردشگري امري تک بعدي نیست و باید تمامی موارد از لحظه ورود

 
گردشگر تا زمان خروج وي از شهرستان مدنظر قرار گیرد. 

فتح اللهی ادامه داد: حتی نوع لباس و پوشش افراد راهنماي تور و نحوه برخورد آنان با گردشگران هم جزوي از این پازل است که

 
همه موارد می توانند مکمل هم باشند. 

فرماندار شهرستان رشت بر ارائه خدمات بهینه و استفاده از ظرفیت هایی چون سرو غذاهاي محلی در رستوران ها تاکید کرد و گفت:

 
با وجود پتانسیل هاي فروان، متاسفانه تاکنون پازل هاي موجود به درستی در کنار هم چیده نشده اند. 

وي با اشاره به تشکیل کارگروهی ویژه براي شنیدن نگرانی ها، رفع دغدغه ها و تامین اعتبار در زمینه گردشگري، تصریح کرد: باید با
استفاده از ظرفیت هاي موجود، کمک همه دستگاه هاي ذیربط و تعرفه درست مکان هاي گردشگري به دنبال ارائه خدماتی شایسته و

 
ایجاد یک صنعت پایدار در این زمینه باشیم. 



گفتنی است؛ خانه تاریخی آوانسیان، حمام تاریخی حاجی، عمارت تاریخی بلدیه، هتل ایران، بازار طاقی بزرگ و کوچک رشت و خانه

 
تاریخی مفخم السلطنه(خانه فرهنگ) از جمله ابنیه تاریخی شهر رشت بود که فرماندار رشت از آن بازدید کرد. 

انتهاي پیام



ریشه هاي به وجود آمدن بی اعتمادي از نظر سعید حجاریان

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/03

سعید حجاریان با یادآوري اینکه دروغ یکی از عوامل اصلی این وضعیت نابهنجار ماست که بی اعتمادي یکی از نتایج آن
است، توضیح می دهد که در مقاطعی پس از انقلاب در زمینه کم کردن دامنه بی اعتمادي ها تلاش هایی شده است.

ریشه هاي به وجود آمدن بی اعتمادي از نظر سعید

 
حجاریان 

اقتصاد نیوز : سعید حجاریان با یادآوري اینکه دروغ یکی از
عوامل اصلی این وضعیت نابهنجار ماست که بی اعتمادي
یکی از نتایج آن است، توضیح می دهد که در مقاطعی پس
از انقلاب در زمینه کم کردن دامنه بی اعتمادي ها تلاش

 
هایی شده است. 

به گزارش اقتصادنیوز به نقل از انصاف نیوز، سعید حجاریان درباره علت و میزان بی اعتمادي مردم به دولت به زمینه ها و روندي که
طی کرده است، گفت: «بی اعتمادي مردم به قدرت یا به بیان دیگر، نهاد دولت سابقه اي طولانی دارد. مقدمه آن در دوره پهلوي رخ
داد. زمانی که مردم دیدند دولتمردان پهلوي آن گونه که بایسته است، رفتار نمی کنند و نهایتا هم کار به انقلاب و فرار رسید؛ یعنی

 
اساسا بحث اعتمادسازي از دستور کار خارج بود. اما بحث ما درباره بعد از انقلاب است و من بر این دوره تمرکز می کنم. 

ببینید! اولین نشانه هاي بی اعتمادي در دولت مهندس بازرگان رخ داد. مرحوم بازرگان به هر حال شخصیتی مرضی الطرفین محسوب
می شد و به گمان بسیاري از جمله شخص امام صلاحیت نخست وزیري داشت، منتهی اختیار مملکت داري به او سپرده نشد. خود
ایشان می گوید چاقوي بی دسته به من داده اند؛ یعنی همین بحثی که تا امروز گشوده است؛ شکاف اختیار و مسئولیت و می بینیم
دولت موقت هر کاري می کند، یک نفر یا یک گروه یک جاي مملکت خرابکاري می کند. یکی تصفیه می کند، یکی خودسري می
کند. این اولین جرقه بی اعتمادي بعد از انقلاب بود و مردم و بعضی گروه ها فهمیدند احتمالا در روي همان پاشنه خواهد چرخید.

 
نمونه دیگر جالب توجه است که این هم بی اعتمادي به بار آورد». 

به گزارش «انصاف نیوز» او ادامه داد: «از این گذشته، من به دفعات گفته ام دروغ یکی از عوامل اصلی این وضعیت نابهنجار ماست که
بی اعتمادي یکی از نتایج آن است. واقعیت این است هم احمدي نژاد دروغ گفت و هم روحانی. به علاوه ما در جمهوري اسلامی با
مسئله اي مواجه هستیم، به نام آزردگی نهادینه. یعنی کسی نیست از برخورد نهادهاي دولتی مصون باشد و آزار نبیند و از همه مهم
تر؛ ببینید ما یک دهه پیش با پدیده اي روبه رو بودیم که در دوربین زل می زد و دروغ می گفت. حالا ما با پدیده هایی مواجه

 
هستیم که به بیت المال دست اندازي می کنند...». 

حجاریان می گوید در مقاطعی پس از انقلاب در زمینه کم کردن دامنه بی اعتمادي ها تلاش هایی شده است: «در مقاطعی در زمینه



اعتمادسازي کوشش هایی صورت گرفته است. مثلا مهندس موسوي زمانی که شایعه کمبود گندم مطرح شد، دستور داد نانواها
آردشان را بیرون از نانوایی بگذارند تا مردم فکر کنند از کمبود جا این اتفاق افتاده است. یا مثلا در زمینه بحث تخصیص کوپن، به
رغم انتقاداتی که به این مکانیسم اقتصادي وارد است، مردم احساس می کردند دولت نظري به آنها دارد، ولو به شکل حداقلی و با

 
سیاست بازتوزیع». 

او در پاسخ به اینکه در زمان آقاي خاتمی این تلاش ها به چه صورت بوده است، گفت: «آقاي خاتمی از این سنخ کارهاي نمادین
نکرد، چون کشور شرایط جنگی نداشت اما در عمل از حقوق مردم حراست کرد، فساد را کاهش داد و به لحاظ امنیتی کشور را حفظ
کرد و مهم تر از همه ترمز قتل هاي زنجیره اي را کشید. من نمی خواهم دوره اصلاحات را سراسر سفید نشان دهم اما استنباطم این
است هنرمندان و قشرهایی که در فراموشی و زیر فشار بودند، قدري توانستند به فعالیت هاي خود سامان بدهند؛ البته خط و نشان ها

 
همچنان باقی بود!» 

سعید حجاریان درباره اینکه آیا هنوز راهی براي اعتمادسازي وجود دارد، گفت: «من معتقدم راه اعتمادسازي، در کشوري با شرایط ما،
همان مقوله مراقبت یا care کردن است. من موافق دولت صدقه اي نیستم و اساسا دولت خیر (charity state) را نادرست می
دانم، منتها در ایران بعضی آن را با دولت رفاه یکی می دانند. با همین ملاحظه معتقدم دولت باید مسئله اشتغال را از وضعیت بحران
خارج کند. توجه کنید از حل مسئله و برطرف کردن کامل بی کاري نمی گویم؛ چون در کوتاه مدت اتفاق نمی افتد . ببینید اگر بی
کار وجود نداشته باشد یا بی کارِ ناامید نباشد، ناهنجاري کم می شود و دیگر نمی بینیم کسی به جرم دزدیدن نان محکوم به اعدام
شود یا به خاطر دزدیدن پوشک براي بچه اش یا حتی چند عدد نارنج دادگاهی شود. در اینجا باید به تفکیک میان دولت خیّر و دولت
مراقب اشاره کنم. گاهی اوقات مثلا در زمانی که کشور در وضعیت اورژانسی است، نیاز به دولت خیّر داریم تا سیل زده ها و زلزله زده
ها را مدیریت کند، اقلام حمایتی توزیع کند و حتی تا مدتی پول بپردازد. الان، زمان کروناست و ممکن است چنین شود؛ چنانکه مثلا
یونان یا آمریکا، به عنوان دو کشور که یکی وضعیت مطلوب اقتصادي ندارد و دیگري در وضعیت مطلوبی به سر می برد، هر دو در
بحران کرونا به شهروندان پرداخت نقدي دارند. اما دولت خیّر، موقت است و کارویژه آن باید بعد از مدتی متوقف و کمک ها قطع شود
تا دوباره کسب و کار راه بیفتد و اعتماد به نفس مردم آسیب دیده به جاي خودش برگردد. فراموش نکنید، براي یک سرپرست خانوار
که شغل و درآمد خوبی داشته و به علت سیل، زلزله یا موارد دیگر شغل و خانه و سرمایه اش را از دست داده، ساده نیست با حمایت
زندگی کند و خواسته اصلی او احیاي وضعیت پیشین است، اما دولت مراقب مربوط به دوره ثبات است و استمرار دارد و مراقب است

بلایی به سر مردم نیاید».



برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/03

برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي

 
به صورت غیر حضوري صورت خواهد گرفت: 

 
برگزاري مراسم اختتامیه سومین رویداد استارت آپی بانک کشاورزي 

مراسم پایانی سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک کشاورزي روز هشتم مهرماه ساعت 9 الی 13 به
صورت غیرحضوري برگزار و روند داوري نهایی به صورت زنده پخش می شود.به گزارش عصرایرانیان به نقل از روابط عمومی و
همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، مراسم پایانی سومین رویداد استارت آپی و دومین جشنواره FintechFarm بانک
کشاورزي با محوریت نوآوري در فناوري هاي مالی و بانکی (فین تک) با رویکرد ارائه راه کارهاي خلق ارزش در اقتصاد کشاورزي که
به دلیل شیوع بیماري کرونا و براي حفظ پروتکل هاي بهداشتی در اسفندماه سال گذشته برگزار نشد، روز هشتم مهرماه سال جاري
ساعت 9 الی 13 به صورت ویدئو کنفرانس و غیرحضوري برگزار می شود.بر اساس این گزارش، از مجموع 150 کسب و کار نوآور که
در این رویداد ثبت نام کرده اند، 15 تیم نهایی پس از چهار مرحله داوري انتخاب شده اند که در مراسم اختتامیه معرفی و روند
داوري نهایی به صورت زنده بر روي وب سایت بانک کشاورزي، وب سایت رویداد و شبکه هاي اجتماعی پخش خواهد شد.این گزارش
می افزاید: این رویداد با حضور جمعی از فعالان حوزه فین تک و اکوسیستم کارآفرینی کشور، استارت آپ ها و کسب و کارهاي نوآور
و با هدف حمایت از محصولات و ایده هاي نوآورانه در راستاي تجاري سازي و تولید محصول متناسب با شرایط روز کشور برگزار می
شود تا علاوه بر تلاش براي ایجاد اشتغال، رونق تولید و به کارگیري و فعال سازي ظرفیت هاي نهفته در کشور، زمینه ساز تقویت و
حمایت از تولید داخلی و اقتصاد ملی شود.شایان ذکر است بانک کشاورزي پیش تر دو رویداد استارت آپی دیگر با عنوان «فین تک
فارم» و «هربال تک» در سال هاي 97 و 98 برگزار کرده است و رویداد اخیر با اولویت خلق ارزش در بخش کشاورزي، در محورهاي
پرداخت Paytech، قرض دهی lendtech ، تامین مالی جمعی crowdfunding ، مدیریت سرمایه wealthtech ، رمز
ارزها cryptocurrency و بلاك چین blockchain برگزار شده است و طرح هاي برتر از جوایز نقدي و مزایاي ویژه براي تعامل

با بانک کشاورزي و اکوسیستم کارآفرینی کشور بهره مند خواهند شد.



نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/03

بندرعباس - مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان گفت: نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از میانگین
کشوري کمتر است

بندرعباس - مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداري
هرمزگان گفت: نرخ اشتغال زنان هرمزگان 2.5 درصد از

 
میانگین کشوري کمتر است 

به گزارش خبرنگار مهر، مریم یگانه صبح پنجشنبه در
نشست خبري با بیان اینکه استان هرمزگان در انتصاب
مدیران زن رتبه الف را گرفت افزود: در کارنامه سه ساله
کشور و با حضور دکتر همتی به عنوان استاندار هرمزگان با
انتصاب 22 درصدي مدیران زن، هرمزگان موفق به کسب

 
رتبه اول کشوري شد. 

یگانه گفت: درصد انتصاب مدیران زن از 9 / 1 درصد در سال 96، به 22 درصد در سال 99 رسیده است که نشان از حسن توجه و

 
نگاه ویژه دکتر همتی استاندار دولت تدبیر و امید به جایگاه زنان در استان هرمزگان است. 

وي اظهار امیدواري کرد: که با تدابیر استاندار هرمزگان به مدیریت بانوان 8 درصد از 30 درصد مصوب انتصاب مدیران زن در استان،

 
تا شش ماهه پایان سال 99 با تدابیر لازم محقق شود. 

مدیر کل زنان و خانواده استانداري هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود با تبریک هفته دفاع مقدس به تشریح شرح وظایف

 
تکلیفی و عملکرد حوزه زنان و خانواده استانداري هرمزگان پرداخت. 

یگانه برنامه هاي این حوزه را در دو محور و شاخص فعالیتی تعریف کرد و گفت: در شاخص کلی و ملی ابلاغ مقام معظم رهبري و
سیاست هاي ریاست محترم جمهوري شاخص عدالت جنسیتی برابر ماده 101 و 102 قانون ششم توسعه است و دیگري شاخص

 
حوزه زنان و خانواده می باشد، که به رصد آسیب هاي اجتماعی و فرهنگی در سطح استان و اخذ تدابیر لازم می پردازد. 

یگانه ضمن اشاره به رونمایی و تصویب سند ارتقاي وضعیت زنان و خانواده در تیرماه99 گفت: برابر با شیوه نامه اجراي این سند برنامه

 
و فعالیت هایی در دست اقدام است که در شش ماه دوم سال اجرا می شود. 

وي افزود: اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده، انعقاد تفاهم نامه اجراي طرح تاب آوري در سه شهرستان میناب، قشم، رودان و رصد

 
آسیب هاي اجتماعی در سطح شهرستان هاي استان از جمله اقداماتی بود که همزمان با تصویب سند ارتقاي زنان اجرا شد. 



مدیر کل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان از برگزاري دوره هاي آموزشی در مبحث توانمندسازي اقتصادي زنان آسیب دیده و
سرپرست خانوار خبر داد و افزود: انعقاد تفاهم نامه هاي همکاري اقتصادي با بانک توسعه و تعاون و صندوق کارآفرینی امید از جمله

 
اقدامات مهم توانمندسازي زنان می باشد. 

یگانه ایجاد بازار فروش آنلاین در اپلیکیشن هاي مجازي به منظور توسعه مشاغل خانگی، انعقاد تفاهم نامه با اداره پست، ایجاد درگاه
و غرفه هاي مجازي و ارتباط با پلتفرم e.bazar و معرفی زنان کارآفرین ، تفاهم نامه سه جانبه با اداره کل فنی و حرفه اي و اداره
کل امور زنان و خانواده و شرکت کاردوك در بخش فضاي کسب و کار و اتصال به بازار را از سایر اقدامات این اداره کل در زمینه

 
اشتغال زنان عنوان کرد. 

مشاور امور بانوان استانداري هرمزگان با بیان اینکه نرخ مشارکت اقتصادي زنان استان نسبت به دو دولت قبل افزایش یافته است

 
گفت: نرخ اشتغال زنان استان 2.5 درصد از میانگین کشوري کمتر است که برنامه ریزي شده که این آمار ارتقا پیدا کند. 

یگانه بازاریابی، راه اندازي بازارچه، حمایت از کسب وکارهاي خانگی و برگزاري دوره هاي آموزشی آنلاین از جمله برنامه هاي آینده

 
این اداره کل دانست. 

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان با بیان اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استان، در تعامل و هم افزایی با سایر
دستگاه ها و در مسیر سیاست گذاري در حوزه زنان فعالیت می کند گفت: یکی از آسیب هاي جامعه را کودکان بازمانده از تحصیل
است که طبق تفاهم نامه اي که با آموزش و پرورش با اعتباري بالغ بر 190 میلیارد ریال داشتیم در 4منطقه از حوزه شرق استان 75
مربی سواد آموزي پرورش دادیم که بتوانیم اقدامات لازم را در جذب، آموزش و نگه داشتن کودکان بازمانده از تحصیل انجام دهیم و

 
لازم به ذکر است که 451 کودك مقطع ابتدایی جذب شده که این نشان از تلاش همکاران در حوزه آموزش و پرورش استان است. 

یگانه ضمن اشاره به اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استانداري دبیر متناظر کنوانسیون حقوق کودك در استان میباشد گفت: در
این حوزه وظایف تکلیفی براي احقاق حق کودکان بر عهده ما قرار دارد که از اعم آن می توان به رسیدگی به حقوق کودکان اتباع از
پدران خارجی و بحث آموزش، شناسنامه و… عنوان کرد که همکاران ما در وزارت دادگستري مستقیماً بر این موضوع ورود پیدا کرده

 
اند. 

وي از دیگر اقدامات صورت گرفته را رسیدگی و مشاوره قضایی به 256 پرونده قضایی در یک هفته با همکاري مراکز تسهیلگري و
تعامل با همکاران حوزه دادگستري و قاضی و مشاور خانواده عنوان کرد و گفت: امیدواریم که این میز خدمت به صورت مستمر در

 
حوزه زنان اتفاق بیافتد. 

یگانه در پایان ضمن اعلام برنامه هاي راهبردي و چشم انداز یک ساله زنان گفت: بانک اطلاعاتی زنان سرپرست خانوار، ایجاد بانک
اطلاعاتی مدیران زن، توانمندسازي سیاسی زنان، راه اندازي بازارچه هاي موقت در شهرستان ها از مهمترین برنامه هاي آینده اداره

کل امور زنان و خانواده استان است.



رشد 80 درصدي گردشگري در دولت تدبیرو امید

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/03

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از رشد 80 درصدي گردشگري در دولت تدبیر و امید و نیز ثبت جهانی
اورامانات با پیگیري رئیس جمهوري براي خبر داد.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از رشد
80 درصدي گردشگري در دولت تدبیر و امید و نیز ثبت

 
جهانی اورامانات با پیگیري رئیس جمهوري براي خبر داد. 

علی اصغر مونسان، دربیست وپنجمین آیین افتتاح طرح
هاي زیربنایی و ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي
جهش تولید»، در حوزه وزارت میراث فرهنگی، گردشگري
و صنایع دستی و وزارت ورزش و جوانان با حضور رییس
جمهوري، با اعلام حضور نمایندگان یونسکو در اورامانات

براي ثبت جهانی این منطقه تاریخی، گفت: با دستور و پیگیري رییس جمهوري براي ثبت جهانی این منطقه در فهرست میراث

 
جهانی ایران، امروز به مردم کردستان و کرمانشاه این مژده را می دهیم که پروسه ثبت جهانی این روستا به نتیجه رسیده است. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، با اشاره به افزایش هتل هاي کشور به بیش از 800 واحد، گفت: در این حوزه بیش از
50 درصد رشد را شاهد بوده ایم. پیش از دولت دوازدهم 400 واحد بوم گردي در کشور وجود داشت که تعداد این مراکز اکنون به

 
بیش از 2 هزار واحد افزایش یافته و در کنار آن روستاهاي ما آباد شدند. 

مونسان با بیان این که تخت هاي اقامتی در کشور بیش از 200 درصد رشد داشته است، افزود: اکنون بیش از 471 هزار تخت اقامتی

 
در کشور داریم که باعث رشد گردشگري می شوند. 

گردشگران در سال 1397 4 میلیون و 800 هزار نفر بوده اند که در سال گذشته با وجود از دست رفتن دو ماه پایانی سال به دلیل

 
شیوع ویروس کرونا، به 8 میلیون و 800 هزار نفر رسیده اند و و در کل افزایش 80 درصدي را در این زمینه شاهد بودیم. 

وي افزود: پروژه هاي گردشگري پیش از دولت دوازدهم، 783 طرح بوده اما در این چهار سال هزار و 417 پروژه به اعتبار 137 هزار
میلیارد تومان بهره برداري شده است که شکوفایی آینده را نوید می دهد. در بخش موزه ها نیز، 457 موزه در کشور داشتیم که اکنون

 
711 موزه فعال در ایران داریم و رشد 56 درصدي را تجربه کردیم. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، در پایان گفت: در ماه هاي باقی مانده تا پایان دولت دوازدهم چند هتل پنج ستاره و

 
600 پروژه گردشگري به بهره برداري می رسد. 

پیش از اظهارات وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، حسن روحانی رئیس جمهوري گفت: حرکت خوبی را در زمینه
گردشگري شاهد هستیم. 



وي با ابراز خشنودي از افتتاح طرح هاي عمرانی در عرصه میراث فرهنگی، گردشگري و ورزشی، ادادمه داد: اضافه شدن هتل ها و

 
موزه ها بیانگر این است که ما حرکت خوبی را در زمینه گردشگري شاهد هستیم. 

روحانی، افزود: ما باید بتوانیم از ظرفیت استان هاي مختلف براي توسعه صنعت گردشگري استفاده کنیم چنان که امروز شاهد

 
برداشتن قدم هاي خوبی در این زمینه هستیم و امیدوارم روز به روز تحول بیشتري را در صنعت گردشگري ببینیم. 

رئیس جمهوري همچنین در این آیین با اشاره به سخنان مونسان، گفت: صنایع دستی هم از لحاظ اشتغال و هم از نظر معرفی هنر و

 
فرهنگ ایرانی بسیار حائز اهمیت است. 

در آیین بیست وپنجمین هفته افتتاح طرح هاي ملی امروز پنجشنبه (3 مهرماه) ، چندین طرح گردشگري در استان هاي فارس،
آذربایجان شرقی، اردبیل و مازندران، کرمان و تهران، و همچنین 26 طرح در استان گیلان و 5 طرح در استان یزد با دستور حجت

 
الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري به صورت ویدئو کنفرانس افتتاح شد. 

در این مراسم 12 هتل، 17 مجتمع اقامتی-گردشگري، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی، 5 طرح تفریحی و سرگرمی، 30

 
اقامتگاه بومگردي با سرمایه گذاري به ارزش هزار و 68 میلیارد تومان با هدف اشتغالزایی براي 1746 نفر افتتاح شد. 

همچنین در حوزه ورزشی ، 108 طرح ورزشی و 200 خانه ورزش روستایی و چهار استادیوم ورزشی در سبزوار، نیشابور، خِشت
کازرون و ملایر، سالن ورزشی سنندج، هتل ورزش گرگان در مجموع با سرمایه گذاري 690میلیارد تومان با دستور رییس جمهوري به

 
بهره برداري رسید. 

/ایرنا



افتتاح 26 پروژه گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/03

26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهور و با حضور استاندار گیلان و
معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت افتتاح شد.

در دومین هفته پیاپی در گیلان و از طریق ارتباط تصویري
توسط رئیس جمهور صورت گرفت؛ افتتاح 26 پروژه
گردشگري در گیلان با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان
26 پروژه گردشگري گیلان صبح امروز (پنجشنبه) از
طریق ارتباط تصویري توسط رئیس جمهور و با حضور
استاندار گیلان و معاون وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی با اعتبار بالغ بر 329 میلیارد تومان، در رشت

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ این پروژه ها شامل هتل، هتل آپارتمان، مجتمع اقامتی و پذیرایی، واحد پذیرایی، مهانپذیر و طرح

 
تفریحی است با سرمایه گذاري 329 میلیارد تومانی بخش خصوصی مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
با افتتاح این پروژه ها که توانسته 970 تخت به ظرفیت اقامتی گیلان بیافزاید؛ براي 738 نفر نیز شغل ایجاد شده است. 

این طرح ها در شهرستان هاي رشت، فومن، ماسال، شفت، انزلی، رودبار، لاهیجان، رودسر، رضوانشهر، تالش و لنگرود قرار دارند و

 
زمینه ساز بهبود و توسعه زیرساخت هاي گردشگري استان شده اند. 

در دولت تدبیر و امید 530 پروژه در بخش گردشگري با حجم سرمایه گذاري بیش از دو هزار میلیارد تومان در گیلان به بهره برداري
رسیده که به ظرفیت اقامتی استان، دو هزار و یکصد اتاق و شش هزار و 500 تخت اضافه و زمینه اشتغال بیش از دو هزار و 500 نفر

 
را از سال 1392 تاکنون فراهم کرده است. 

همچنین تعداد 308 طرح با برآورد حجم سرمایه گذاري دو هزار و 200 میلیارد تومان و پیش بینی ایجاد اشتغال چهار هزار و 800
نفر در دست اجراست.



سرمایه گذاري 750 میلیارد ریال در طرح معدن آندالوزیت

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/03

جرجانی گفت: مبلغ سرمایه گذاري این طرح 750 میلیارد ریال است که در آینده نزدیک با افزایش سرمایه گذاري، شاهد
توسعه و افزایش ظرفیت تولید این واحد خواهیم بود.

سرمایه گذاري 750 میلیارد ریال در طرح معدن آندالوزیت
جرجانی گفت: مبلغ سرمایه گذاري این طرح 750 میلیارد
ریال است که در آینده نزدیک با افزایش سرمایه گذاري،
شاهد توسعه و افزایش ظرفیت تولید این واحد خواهیم بود.

به گزارش خبرگزاري برنا خراسان جنوبی، سرپرست
سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی گفت:
تمرکز این سازمان در شهرستان نهبندان با توجه به وجود
ظرفیت معدنی بر ایجاد، گسترش و توسعه صنایع معدنی و

 
واحدهاي فراوري جوار معدنی است. 

عباس جرجانی روز چهارشنبه در بازدید از معدن آندالوزیت سرتل شرکت آرشیا اورنگ و واحد فراوري جوار معدن این شرکت در
شهرستان نهبندان از همه سرمایه گذاران استانی و خارج از استان براي ورود به حوزه صنایع معدنی و سرمایه گذاري در بخش معدن

 
و فراوري مواد معدنی دعوت کرد. 

وي افزود: پروانه بهره برداري معدن آندالوزیت سرتل در سال 92 صادر شد که زمینه اشتغال 35 نفر را به صورت مستقیم در 2 بخش

 
معدن و واحد فراوري فراهم کرده است. 

وي ظرفیت تولید سالانه کارخانه آندالوزیت را پنج هزار تن عنوان کرد و گفت: مبلغ سرمایه گذاري این طرح 750 میلیارد ریال است

 
که در آینده نزدیک با افزایش سرمایه گذاري، شاهد توسعه و افزایش ظرفیت تولید این واحد خواهیم بود. 

سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان خراسان جنوبی اظهار داشت: بیشترین کاربرد ماده معدنی استخراجی و فراوري شده
از این معدن براي تولید جرم ها و آجرهاي نسوز در صنعت فولاد است که کاربردهاي دیگري نیز در صنایع پتروشیمی، ریخته گري و

 
صنایع کاشی دارد. 

وي گفت: واحد فراوري آندالوزیت معدن سرتل در دهه فجر سال 97 و با حضور معاون امور معادن و صنایع معدنی وزیر صنعت، معدن
و تجارت در شهرستان نهبندان افتتاح شد.



مافیاي مس و فولاد مانع بهره برداري از معادن آذربایجان شرقی هستند

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/03

دنیاي معدن -رئیس مجمع نمایندگان آذربایجان شرقی در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ''دست هایی در معادن وجود
دارد که تبدیل به مافیاي مس و فولاد شده است'' گفت: این مافیا مانع بهره برداري و ایجاد حجم زیاد اشتغال و ارزش افزوده

در معادن استان شده است.

به گزارش دنیاي معدن، یوسف داودي صبح امروز در جلسه مجمع عالی بسیج آذربایجان شرقی، اظهار داشت: در دهه پنجم عمر
نظام مقدس جمهوري اسلامی، دشمن براي فلج کردن اقتصاد کشور تلاش کرده ولی پیشرفت هاي مهمی در کشور رخ داده است که

 
استفاده از ظرفیت معادن می تواند راهکار مقابله با دشمن باشد. 

وي معادن را براي اقتصاد و اشتغال استان بسیار مهم دانست و گفت: در راس این معادن، معادن فلزي است که می تواند ارزش افزوده

 
بسیار بالایی براي کشور داشته و موجب خودکفایی ایران در چندین محصول استراتژیک شود. 

رئیس مجمع نمایندگان استان آذربایجان شرقی با بیان اینکه "رتبه اول میزان ذخایر معادن کشور متعلق به استان آذربایجان شرقی
است" خاطر نشان کرد: استان آذربایجان شرقی توانمندي بالایی در کشاورزي و معادن دارد و باید این ظرفیت هاي بالقوه به بالفعل

 
تبدیل شود. 

وي اهمیت معادن را برشمرد و گفت: 53 درصد کل فروش کالا در بورس کالا مربوط به مواد معدنی است، ارزش صادرات حاصل از
مواد معدنی در سال گذشته 9 میلیارد دلار بوده در حالی که نفت، 40 میلیارد دلار نفت بود، ضمن اینکه 25 درصد صادرات کشور

 
مربوط به مواد معدنی است و این نشان از ظرفیت بالاي معادن براي سرمایه گذاري و تولید محصولات جانبی است. 

داودي، با اشاره به اینکه در مطالعه، اکتشاف و استخراج معادن استان مشکل داریم و باید مجمع عالی بسیج راهکارهاي ما را ارائه

 
دهد، تصریح کرد: از قرارگاه خاتم تقدیر می کنیم که در بخش معادن استان ورود جهادي و خوبی داشته است. 

وي با بیان اینکه باید شناسایی معادن استان و حجم ذخایر آنها به روش امواج مغناطیسی سریعا انجام شود، ابراز داشت: پس از

 
شناسایی و ارزیابی اقتصادي معادن استان باید سپس به استخراج و بهره برداري و صنایع پایین دستی معدنی برویم. 

نماینده مردم سراب در مجلس شوراي اسلامی با انتقاد از اینکه دست هایی در معادن وجود دارد که تبدیل به مافیاي مس و فولاد و..

 
شده است، افزود: این مافیا مانع بهره برداري و ایجاد حجم زیاد اشتغال و ارزش افزوده در معادن استان شده است. 

وي با برشمردن مزیت ها و نیازهاي آلومینا که حجم عظیمی از ذخایر آن در سراب وجود دارد ولی استخراج نمی شود، گفت: سالانه
2.5 میلیون تن آلومینا صنایع ما نیاز دارد که در معادن ما 5 میلیارد تن آلومینا وجود دارد ولی نتوانستیم استخراج کنیم و دست

 
هایی اجازه رسیدن به مرحله تولید را نمی دهد تا واردات همچنان ادامه یابد. 

رئیس مجمع نمایندگان آذربایجان شرقی تصریح کرد: مقام معظم رهبري تاکید دارند که معادن باید بهره برداري شود تا واردات قطع



 
شود ولی مافیاي زیادي وجود دارد که مانع این اقدام است. 

داودي با اشاره به اینکه "قرارگاه خاتم الانبیا قدم در این مسیر گذاشته تا کارخانه اي براي معدن آلومینا با ظرفیت 70 هزار تن در
سال احداث کند" گفت: متاسفانه قرارداد را ابلاغ نمی کند تا کار ساخت کارخانه آغاز شود.



خط و نشان زالی براي مدیران غایب در جلسات رفع موانع تولید: به بازرسی

معرفی خواهیم کرد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/03

فصل اقتصاد - دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با گلایه از عدم حضور برخی از مدیران در جلسه کارگروه رفع
موانع تولید استان کرمان تصریح کرد: مصوباتی لازم الاجراست که اعضاي کارگروه در جلسه حضور داشته باشند و در غیر این

صورت تخلف است و جلسه آینده بررسی خواهم کرد و در صورتی که مدیران حضور ...

فصل اقتصاد - دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید
کشور با گلایه از عدم حضور برخی از مدیران در جلسه
کارگروه رفع موانع تولید استان کرمان تصریح کرد:
مصوباتی لازم الاجراست که اعضاي کارگروه در جلسه
حضور داشته باشند و در غیر این صورت تخلف است و
جلسه آینده بررسی خواهم کرد و در صورتی که مدیران

 
حضور نداشته باشند، به سازمان بازرسی اعلام می کنیم. 

"میثم زالی" صبح امروز سوم مهرماه در جلسه کارگروه رفع موانع تولید استان کرمان اظهار کرد: به دنبال آن هستیم که بتوانیم
اختیارات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور را به استان ها واگذار کنیم تا در موضوعات خاص و با توجه به شرایط کنونی بتوانند

 
تصمیم گیري کنند. 

وي با اشاره به اینکه مصوبات ستاد قانونی است و عمل نکردن به آن مصداق جرم و عمل نکردن به اوامر دولتی است، افزود: مصوبات

 
ستاد و کارگروه استانی همطراز ستاد مرکزي و براي همه دستگاه ها و بانک ها اجرائی است. 

زالی با گلایه از عدم حضور برخی از مدیران در جلسه کارگروه رفع موانع تولید استان کرمان تصریح کرد: مصوباتی لازم الاجراست که
اعضاي کارگروه در جلسه حضور داشته باشند و در غیر این صورت تخلف است و جلسه آینده بررسی خواهم کرد و در صورتی که

 
مدیران حضور نداشته باشند، به سازمان بازرسی اعلام می کنیم. 

دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با بیان اینکه مدیران چه دغدغه اي به جزء تولید دارند که در جلسه حضور ندارند؟
اظهار کرد: اکثر موانع سر راه تولید ناشی از ترك فعل است. مجريِ خوبِ قانون در کشور کم داریم اما از سوي دیگر مجري مخلّ الی

 
ماشاءاالله. 

وي با بیان اینکه ما فراتر از قانون تصمیم نمی گیریم، افزود: مصوبات کارگروه رفع موانع تولید براي همه دستگاه ها نافذ و اجرائی

 
است و در صورتی که کارگروه موارد را منعکس کند، دادستانی باید ورود کند. 

زالی با تاکید بر اینکه هیچ کس حق ندارد در روند فعالیت واحد تولیدي اختلال ایجاد کند، گفت: اگر همه مدیران و بانک ها وظیفه

 
خود را انجام می دادند، وضع کشور و واحدهاي تولیدي این نبود. 

وي بیان کرد: استاندار با این همه تراکم کاري در جلسات حضور دارد، اما مدیران ارشد دستگاه هاي اجرائیِ عضو کارگروه حضور

 
ندارند و و جلسات بدون حضور مدیران رسمیت ندارد. 

دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با بیان اینکه الفباي اقصادي بانک ها براي واحدهاي تولیدي رعایت نمی شود، گفت:



 
جاي سوال است که هیئت مدیره یک بانک می تواند خلاف مقررات تصمیم بگیرد اما استاندار و کارگروه قانونی نمی تواند!!! 

وي با اشاره به اینکه بانک حق ندارد علیه واحد تولیدي که وثیقه کافی دارد، محدودیت ایجاد کند، افزود: بدهی جرم نیست. ما از

 
بانک ها اجراي قانون را می خواهیم؛ مقام معظم رهبري در همه جلسات از تولید صحبت می کنند اما کو گوش شنوا؟ 

زالی تصریح کرد: اولویت اصلی کشور تولید است و اگر تولید باشد بانک، مالیات و اشتغال هست. چرا تامین اجتماعی استان کرمان
مصوبه دو سال قبل را درباره یک شرکت دانش بنیان اجرا نکرده است؟ دستگاه هاي اجرائی مصوبات را اگر خارج از اختیارات آنهاست،

 
به دستگاه ملی ارجاع بدهند و دستگاه هاي ملی اگر مشکلی دیدند، به ما ارجاع بدهند که پیگیري خواهیم کرد 

دبیر کارگروه رفع موانع تولید کشور با اشاره به اینکه اصل درگیري ما با بانک هاست، گفت: بدهی واحدهاي تولیدي غیردولتی به بانک

 
ها کمتر از 15 درصد است. 

انتهاي پیام



سامانه باشگاه ماهرسان در بانک انصار رونمایی شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/03

فصل اقتصاد - بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع
مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد.

 
 

فصل اقتصاد - بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت

 
آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، در این آیین که در ساختمان حوزه مرکزي بانک انصار برگزار شد،
مدیرعامل بانک انصار، سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي، سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی،
امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل، سردار مرادي رییس اداره راهبردي و سازمان دهی طرح و برنامه

 
ستاد کل، مدیرعامل شرکت پژوهش ناجی و فرماندهان ارشد ستاد نیروهاي مسلح حضور داشتند. 

 
 

مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار با اشاره به تقارن هفته دفاع مقدس و آیین رونمایی از سامانه باشگاه ماهرسان گفت: با حمایت



راهبردي ستاد نیروهاي مسلح و نیروي انتظامی، استقرار و پیاده سازي این سامانه که از دو سال پیش آغازشده بود با تلاش مستمر و

 
شش ماهه معاونت فناوري و اطلاعات بانک انصار نهایی و آماده بهره برداري است. 

وي بابیان اینکه با استقرار این سامانه می توانیم با دسته بندي و تجمیع اطلاعات کارکنان وظیفه آینده شغلی آنان را فراهم و
موجبات رشد و ارتقا کشور را مهیا کنیم، افزود: این سامانه مشوقی براي حضور سربازان با ارایه خدمات مشاوره اي، تقویت روحیه امید
به آینده با ایفاي نقش مستقیم از سوي تمام دستگاه هاي متولی اشتغال و تشکیل اکو سیستم اشتغال به منظور کاهش بیکاري و از

 
بین بردن آن است. 

 
 

رضایی با اشاره به اهمیت ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی هم راستا با اهداف اقتصادي بانک، اضافه کرد: رویکرد بانک انصار در این
خصوص توجه به منافع جمعی، ایجاد تعادل بین اکوسیستم دینی، اجتماعی و اقتصادي براي پاسخگویی به نیاز هاي جامعه، توسعه

 
روحیه مشارکت پذیري و ایجاد آسایش فکري براي خانواده ها به عنوان هسته هاي مرکزي اجتماع است. 

وي در خاتمه سخنان خود بابیان اینکه این سامانه براي پایان دوره خدمت کارکنان وظیفه داراي مهارت و به منظور اشتغال زایی و

 
معرفی آنان به بازار کار طراحی شده است. 

در ادامه سردار مهدي فرحی در این آیین رونمایی بابیان اینکه مأموریت قرارگاه آموزش مهارت به سربازان جهت تضمین آینده شغلی
آنان است گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري در طی 10 سال گذشته تاکنون 173 تدبیر در خصوص مهارت آموزي
سربازان وظیفه بیان شده که بیش از 60 درصدآن فقط در بحث مهارت آموزي بوده است که نشان از نگاه ویژه رهبري به این امر

 
است. 

 
 



وي عنوان کرد: نقشه راه مهارت آموزي سربازان را در یک برنامه پنج ساله از سال 1397 تا 1401 تعریف شده که به تأیید رئیس

 
ستاد کل نیروهاي مسلح نیز رسیده است که تا پایان سال 1401 به 100 درصد خروجی سربازان مهارت آموز دست خواهیم یافت. 

فرحی بابیان اینکه چهار مأموریت اصلی قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح ایجاد جذابیت، نشاط، مهارت و اشتغال زایی کارکنان

 
است ادامه داد: به صورت مخفف مأموریت ما جنم بخشیدن به سربازان براي کسب شغل است. 

وي با اشاره به دو ابرچالش موجود در مسیر ایجاد اشتغال کارکنان وظیفه گفت: استفاده از ابر ثروت سرمایه انسانی براي از بین بردن

 
ابرچالش بیکاري در جامعه و شکوفایی اقتصادي کشور است . 

وي بابیان اینکه این قرارگاه تاکنون موفق به امضا تفاهم نامه با 22 وزارتخانه و نهاد شده است گفت: بر اساس این تفاهم نامه ها هر

 
سرباز وظیفه، پس از پایان دوره خدمت سربازي یک یا چند گواهینامه فنی و حرفه اي نیز دارا است. 

به گفته وي این طرح در پنج گام، پیش از خدمت، بدو خدمت، حین خدمت ، اوقات فراغت و پس از پایان خدمت طراحی شده تا
علاوه بر استفاده از ظرفیت سربازان در مدت دو سال خدمتشان در راستاي امنیت ملی و تمامیت ارضی نظام بهره برداري از این

 
ظرفیت با اشتغال زایی در اقتصاد و آبادانی کشور بهره برداري شود. 

فرحی همچنین با عنوان اینکه در این سامانه نیازهاي شغلی هر استان جمع آوري، ثبت و به افراد معرفی می شود، گفت: سامانه
ماهرسان براي بعد از خدمت کارکنان وظیفه طراحی شده است که افراد می توانند بعد از آن عضو این سامانه شده تا علاوه بر استفاده

 
از تسهیلات وام ازدواج، وام خرید لوازم خانگی و کمک هزینه اشتغال زایی استفاده کنند. 

در این جلسه امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل و سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی در
خصوص هدف اصلی این سامانه که مکانیزه کردن طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه است مطالبی را مطرح و عنوان کردند:
این طرح با همکاري تمامی دستگاه هاي اجرایی کشور، با انجام مشاوره شغلی و ارایه دوره هاي مهارتی متناسب با توجه به منطقه

 
جغرافیایی پیاده سازي شده است. 

 
 

رحیمی پور همچنین گفت: با توجه به اینکه این سامانه به سامانه هاي مربوط به اشتغال مثل وزارت کار مرتبط است، سازمان ها، نهاد
ها،صاحبان صنایع و تولیدکنندگانی که به نیروي کار ماهر نیاز دارند با استفاده این سامانه می توانند افراد مورد نیاز خود دسترسی

 
یابند. 

سردار مهري نیز بیان کرد: در حقیقت این سامانه با دسته بندي نیروي کار براساس توانمندي، تحصیلات و مهارت ها آنها را در اختیار

 
صاحبان کار قرار داده تا بتوانند نیروي ماهر مورد نیاز خود را در آن انتخاب کنند. 



 
 

گفتنی است در پایان این مراسم هم زمان با رونمایی به صورت نمادین از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت
آموختگان کارکنان وظیفه این سامانه فعالیت خود را به صورت رسمی آغاز کرد.



صادرات سیگار تقریبا 2 برابر شد

منبع: اکو فارسشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/03

اکوفارس: جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید سیگار در پنج
ماهه اول امسال 12.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با افزایش 184 درصدي

مواجه بوده است..

اکوفارس: جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت (صمت) نشان می دهد که تولید سیگار در پنج
ماهه اول امسال 12.4 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش داشته، اما صادرات این محصول با افزایش 184 درصدي مواجه
بوده است.. به گزارش اکوفارس به نقل از ایسنا، بر اساس این آمار در پنج ماهه اول امسال 22 میلیارد و 600 میلیون نخ سیگار تولید

 
شده که نسبت به تولید 19 میلیارد و 790 میلیون نخ در پنج ماهه اول سال گذشته 12.4 درصد کاهش داشته است. 

در پی این کاهش تولید و با توجه به اینکه میزان مصرف در پنج ماه 27 میلیارد و 80 میلیون نخ برآورد شده، برآورد قاچاق سیگار هم
63.2 درصد افزایش، از چهار میلیارد و 510 میلیون نخ سیگار در پنج ماهه اول سال قبل به هفت میلیارد و 360 میلیون نخ سیگار در

 
مدت مشابه امسال رسیده است. 

در میانه تیر ماه، رئیس انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی از عدم تخصیص ارز براي واردات مواد
اولیه این صنعت طی سه ماه قبلش خبر داد و گفت که این مسئله باعث شده تولید هشت واحد از 15 واحد تولید محصولات دخانی

 
متوقف شود. 

او همچنین هشدار داده بود که ادامه این وضعیت و عدم تخصیص ارز به مواد اولیه این صنعت تا یک ماه بعد می تواند همه واحدهاي
تولیدي را به تعطیلی بکشاند. البته اوایل مرداد ماه عطااالله معروفخانی، رئیس مرکز برنامه ریزي و نظارت بر دخانیات کشور، از حل

 
شدن بخش عمده مشکل تامین مواد اولیه واحدهاي تولید سیگار خبر داد. 

همچنین آمارها نشان می دهد که از ابتداي امسال تا پایان مرداد ماه صادرات سیگار با افزایش 184 درصدي به 71 میلیون نخ رسیده

 
است. این در حالی است که صادرات سیگار در مدت مشابه سال گذشته 25 میلیون نخ بوده است. 

بر اساس اعلام انجمن تولیدکنندگان، واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی 70 درصد صنعت دخانیات از طریق واردات
تامین می شود که عمده آن مربوط به توتون است. همچنین این صنعت 50 هزار نفر اشتغال مستقیم، 100 تا 150 هزار نفر اشتغال
غیرمستقیم در بخش توزیع، کشاورزي و حمل و نقل دارد و نیاز سالانه آن براي واردات 300 میلیون یورو است. از طرف دیگر این

صنعت سالانه 4000 میلیارد تومان درآمد مالیاتی دارد که در صورت محقق نشدن آن این مبلغ به کسري بودجه اضافه می شود.



غار قلعه کرد آوج، زایشگاه دو گونه خفاش تهدید شده و آسیب پذیر ایران

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین خبرداد غار قلعه کرد آوج، زایشگاه دو گونه خفاش تهدید شده و آسیب پذیر ایران
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین گفت: غار قلعه کرد آوج به عنوان زایشگاه دو گونه خفاش تهدید شده و آسیب پذیر ایران

 
شناسایی شد. 

حسن عباس نژاد در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی صبح قزوین اظهار کرد: غار قلعه کرد آوج به استناد تحقیقات پژوهشگران در رتبه

 
سومین زایشگاه شناخته شده خفاش بال خمیده کمرنگ در ایران قرار دارد. 

وي با بیان اینکه دوم مهرماه به عنوان روز غار پاك با شعار "حفاظت از تنوع زیستی غارها" تعیین شده است، افزود: غار ها داراي
کارکرد ها و ارزش هاي متعددي هستند که می توان به ارزش زیبایی شناسی و توریستی، باستان شناسی، مطالعات زمین شناسی،

 
غار نوردي و ورزشی و ذخیره منابع آبی، بوم شناسی و تنوع زیستی اشاره کرد. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین ادامه داد: غار ها محل زندگی خفاش ها بوده و از مهمترین گونه هاي جانوري غار ها به

 
شمار رفته که نقش مهمی در اکولوژي حیات پیرامون خود ایفا می کنند. 

وي تصریح کرد: در استان قزوین تاکنون هفت غار به نام هاي غار، ولی گشنه رود، غار سفید آب، غار قلعه کرد آوج، غار عباس آباد،

 
غار یخی انگول، غار مهاجر بویین زهرا و غار آکوجان شناسایی شده که خوشبختانه در اکثر این غار ها انواع خفاش ها وجود دارند. 

عباس نژاد ضمن اشاره به لزوم تامین اعتبار براي شناسایی و انجام مطالعات در زمینه غارها، تاکید کرد: فراخوان اعلام غار هاي موجود
در استان جهت شناسایی از طریق فرمانداران، بخشداران و دهیاران صورت خواهد گرفت و غار هاي معرفی شده در کارگروه

 
غارشناسی استان مطرح و جهت تامین اعتبارات پیگیري لازم صورت خواهد گرفت. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین تصریح کرد: دو غار سفید آب و قلعه کرد داراي شرایط لازم براي معرفی به عنوان اثر

 
طبیعی ملی هستند. 

عباس نژاد بیان کرد: غار ها سرمایه هاي طبیعی و تاریخی هستند که اتفاقات گذشته را به ما نشان می دهند و به علاوه پتانسیل هاي

 
گردشگري و کارآفرینی استان هستند و باید براي حفاظت، مطالعه و برنامه ریزي آن ها توجه ویژه شود. 

وي در پایان گفت: در این راستا غار قلعه کرد آوج با تصویب کارگروه غارشناسی استان قزوین، به عنوان اثر طبیعی ملی به سازمان

 
حفاظت محیط زیست کشور جهت طرح در شوراي عالی محیط زیست پیشنهاد شد. 

 
انتهاي پیام/7003 



 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



تمرکز دادگستري اردبیل در راستاي احقاق حقوق عامه؛ تسریع در رسیدگی به

پرونده ها

منبع: تسنیمشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه استان ها- رئیس کل دادگستري استان اردبیل گفت: این مجموعه فعالیت هاي خود را در راستاي احقاق حقوق عامه و
رسیدگی به مهمترین مطالبات به منظور توسعه استان قرار داده است.

گروه استان ها- رئیس کل دادگستري استان اردبیل گفت:
این مجموعه فعالیت هاي خود را در راستاي احقاق حقوق
عامه و رسیدگی به مهمترین مطالبات به منظور توسعه

 
استان قرار داده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، ناصر عتباتی پیش
از ظهر امروز در دیدار قضات و کارکنان دستگاه قضایی
استان اردبیل با رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: طی
مدیریت دادگستري استان در راستاي تحقق سند تحول
فعالیت می کند و تمامی اقدامات در این راستا ساماندهی

 
شده است. 

وي افزود: برنامه اجرایی عملیاتی مشخص براي تمامی حوزه هاي قضایی پیش بینی شده است و به صورت شعبه به شعبه اجراي این
برنامه ها بررسی می شود. با توجه به اینکه جهت گیري دادگستري کل استان در شرایط خاص کشور از حساسیت برخوردار است، با

 
افزایش نیروي انسانی افزایش بهره وري دنبال شده است. 

 
رئیس کل دادگستري اردبیل: نقش بانک ها در حمایت از سرمایه گذاري و تولید حیاتی است 

 
رئیس کل دادگستري اردبیل: هیچ اغماض و چشم پوشی با برهم زنندگان نظم و آرامش عمومی نداریم 

 
رئیس کل دادگستري اردبیل: موجودي پرونده ها در کل شعبات استان 22 درصد کاهش یافت 

رئیس کل دادگستري استان اردبیل تصریح کرد: نکته قابل توجه در عملکرد حوزه هاي قضایی، نقش آفرینی تمامی حوزه ها و

 
کارکنان و همدلی و همراهی جهت رفع کمبودها و تنگناها وخدمت رسانی به مردم بوده است. 

عتباتی با اشاره به کاهش پرونده هاي ورودي به دستگاه قضایی تصریح کرد: در ابتداي اردیبهشت 98، 56 هزار و 333 فقره داشتیم

 
که در اردیبهشت ماه امسال با کاهش 27 درصد مواجه شده است. 

وي از تعیین تکلیف پرونده هاي معوق پیرو تاکید ریاست قوه قضاییه خبر داد و گفت: بیش از 78 درصد پرونده هاي معوق مختومه

 
شده است همچنین کاهش 73 درصدي موجودي شعب تجدید نظر در نتیجه فعالیت جهادي حاصل شده است. 

رئیس کل دادگستري استان با یادآوري اینکه در پایان 98 و ابتداي 99 درگیر کرونا شدیم و 112 نفر از همکاران اداري و شوراهاي



حل اختلاف به بیماري مبتلا شدند اما نهضت خدمت رسانی را متوقف نکردیم، اضافه کرد: به منظور اطلاع رسانی الکترونیک اقدامات

 
قابل توجهی انجام شده و بسیاري از دادگاه ها کسب امتیاز کرده اند. 

به گفته عتباتی با تقویت بانک اطلاعاتی سنا بسیاري از کارهاي کارشناسی در بستر الکترونیک انجام شده و سطح رضایتمندي مردم

 
افزایش یافته است.نگاه ویژه به زندان و کاهش جمعیت کیفري پیرو دیدگاه ویژه رهبر معظم انقلاب با جدیت پیگیري شده است. 

رئیس کل دادگستري استان با اشاره به استقرار یک شعبه کیفري در دادگاه انقلاب استان براي رسیدگی به کیفرخواست هاي شفاهی،

 
تصریح کرد: این اقدام منجر به رشد رسیدگی به کیفرخواست ها شده است. 

وي همچنین به برنامه ریزي براي مجازات هاي جایگزین حبس و تشویق قضات خلاق و فعال، برنامه ریزي براي حضور هدفمند در
حوزه هاي قضایی به تعداد 810 مورد بازدید که رتبه 7 کشوري را اخذ کرده است اشاره و تاکید کرد: علاوه بر این در راستاي کاهش

 
ورودي زندانیان مالی نیز اقدامات قابل توجهی انجام شده و امسال با کاهش ورودي به نسبت سال گذشته مواجه شدیم. 

عتباتی با بیان اینکه مرخصی زندانیان و محکومان با افزایش همراه است، تاکید کرد:83 درصد واجدین شرایط مرخصی کرونایی به
مرخصی رفتند. در راستاي کاهش اجراي حکم اعدام نیز، در هیئت جهادي بخشایش کارگروهی تشکیل دادیم و تاکنون 8 فقره پرونده

 
مختومه شده است. 

رئیس کل دادگستري استان اردبیل افزود: در راستاي ارتقا سلامت دستگاه قضایی، مبارزه با مفاسد، تقویت مجتمع هاي مهم،

 
شناسایی و کشف قانون هاي فساد و کشف تخلف وکلا و کارشناسان با جدیت دنبال می شود. 

وي با بیان اینکه دستگاه قضایی طی سال هاي اخیر پناه و پشتیبان واحدهاي تولیدي شده است، اضافه کرد: ارائه مشاوره به فعالان
اقتصادي در کمیته حمایت از سرمایه گذاري منجر به رونق تولید شده و در عین حال با انجام مستمر بازدید از واحدهاي تولیدي، در

 
کنار فعالان بخش تولید هستیم. 

عتباتی با ذکر مثالی با اشاره به بازدید رئیس قوه قضاییه از شهرك صنعتی شماره دو اردبیل گفت: در شهرك صنعتی شماره دو

 
عملیات عمرانی و ساماندهی فاضلاب پیرو دستورات صادر شده در حال انجام است. 

وي به عملکرد رضایت بخش شوراي بیت المال اشاره و تاکید کرد: موضوع حقوق عامه با جدیت دنبال می شود و در این راستا پرونده

 
هاي متعددي مورد بررسی قرار گرفته است. 

وي همچنین به بررسی پرونده هاي واگذاري در اردبیل از جمله مجتمع صنعتی گوشت و کشت و صنعت مغان اشاره و تاکید کرد: در

 
راستاي احقاق حقوق عامه از هیچ اقدامی کوتاهی نمی کنیم. 

 
مطالبات کارکنان قضایی استان از رئیس قوه قضاییه 

نماینده قضات استان اردبیل در این جلسه به ضرورت بهبود معیشت قضات اشاره کرد و گفت: تخصیص فوق العاده مرزي قضات با

 
جدیت درخواست می شود. 



جلال آفاقی با اشاره به اینکه با گذشت 6 ماه از سال پیگیري ها در این خصوص بی نتیجه بوده است، ادامه داد: همچنین همسان

 
سازي حقوق و مزایا خواسته قضات است. 

وي به ضرورت اختصاص تدابیر لازم براي تهیه مسکن نیز اشاره و تصریح کرد: تداوم اختصاص تسهیلات بانکی و احصا مشاغل قضایی

 
در شمار مشاغل سخت و زیان آور انتظار می رود. 

نماینده کارکنان دستگاه قضایی استان اردبیل نیز با اشاره به اینکه با یک تحقیق در بیلان کاري روزانه کارکنان می توان به مشکلات

 
آن پی برد، تصریح کرد: انتظار داریم بستر سازي مناسب براي برخورداري کارکنان از تسهیلات و امکانات لازم مدنظر قرار گیرد. 

اکبر منتظر با تاکید به اینکه چرخ معیشتی کارکنان قضایی با مشکل مواجه است، ادامه داد: به رغم وجود تنگناها خدمات جهادي به

 
مردم ارائه می شود. 

در عین حال نماینده شوراهاي حل اختلاف استان اردبیل خواستار ایجاد صندوق تعاون شد و گفت: همچنین انتظار می رود پرداختی

 
شوراها حداقل برابر با قانون کار انجام شود. 

بیوك جامعی تصریح کرد: شوراهاي حل اختلاف استان توانسته بازوي یاریگر دستگاه قضایی بوده و بسیاري از پرونده ها در کمترین

 
زمان حل و فصل شود. 

همچنین مدیرکل بازرسی استان اردبیل به همراهی نهادهاي اجرایی در نظارت و بازرسی اشاره کرد و گفت: اجراي طرح کاداستر در

 
راستاي جلوگیري از زمین خواري با جدیت در دست اجرا بوده است. 

کاظم الموتی به حذف پرونده اي فیزیکی و بارگزاري در سامانه ملی املاك اشاره و تاکید کرد: در بخش نیروهاي مسلح نیز پرونده

 
مانده نداریم و رقم پرونده هاي مانده به صفر رسیده است. 

وي افزود: در زندان ها، بهره گیري از ظرفیت زندان براي اشتغال زایی زندانیان با جدیت در دستور کار بوده است در عین حال

 
مرخصی اهدایی نیز 74 درصد به ثبت رسیده است. 

مدیرکل بازرسی استان اردبیل به ارزیابی عملکرد مدیران ادارات اشاره شد و گفت: در این راستا چندین فقره گزارش هاي هشداري از

 
سوي سازمان بازرسی ارائه شده است. 

وي کاستی اصلی دستگاه ها را نیروي انسانی و منابع مالی دانست و اظهار داشت: برخی دستگاه ها اعلام کردند تنها یک دستگاه
خودرو قابل استفاده دارند که انتظار داریم به این موضوع رسیدگی شود.



معادن و صنایع پایین دستی ظرفیت سکوي پرش آذربایجان شرقی را دارند

منبع: تسنیمشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/03

گروه استان ها -سخنگوي هیئت رئیسه مجلس شوراي اسلامی گفت: معادن و صنایع پایین دستی می تواند به سکوي پرش
اقتصاد و اشتغال آذربایجان شرقی تبدیل شود.

گروه استان ها -سخنگوي هیئت رئیسه مجلس شوراي
اسلامی گفت: معادن و صنایع پایین دستی می تواند به
سکوي پرش اقتصاد و اشتغال آذربایجان شرقی تبدیل

 
شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از تبریز، محمدحسین
فرهنگی صبح امروز در جلسه مجمع عالی بسیج آذربایجان
شرقی، با انتقاد از اینکه اولین استان در میزان ذخایر
هستیم ولی رتبه سوم در استخراج هستیم، اظهار داشت:
این فاصله مطلوب نیست و باید براي جبران آن تلاش

 
مضاعف کنیم. 

سخنگوي هیئت رئیسه مجلس با بیان اینکه در گذشته قوانینی در برنامه توسعه داشتیم که اختیارات کافی براي توسعه معادن نمی

 
داد، افزود: بر اساس مصوبه مجلس در قانون برنامه ششم توسعه کشور، اختیارات شوراي عالی معادن را براي استانها گرفتیم. 

وي ادامه داد: با تفویض این اختیارات، تصمیم گیري و تصمیم سازي سرعت چندین برابر یافته چراکه قبلا یک سال براي تصمیم

 
گیري بین تبریز و تهران رفت و آمد داشتیم. 

نماینده مردم تبریز، اسکو و آذرشهر در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه افتتاح حساب هاي مالی در استان هاي محل ذخایر
در برنامه ششم توسعه تصریح شده است، گفت: در مورد آلایندگی و مسایل محیط زیستی هم موضوعات به صورت روشن در قانون

 
آمده است. 

وي با اشاره به اینکه به طور مشخص پیشنهاد می کنم براي جهش تولید در استان، معدن در اولویت قرار گیرد، ابراز داشت: باید از

 
بسترهاي قانونی براي ایفاي نقش کلیدي در توسعه معادن استفاده کنیم. 

 
ارسال ذغال از معادن استان کرمان به ذوب آهن اصفهان 30 درصد افزایش پیدا کرد 

 
غریب پور: به دنبال صفر کردن اقدامات غیر ایمن در معادن هستیم/ امسال 500میلیون دلار بومی سازي، هدفگذاري شده است 

 
فرار مالیاتی 190 هزار میلیارد تومانی معادن، چرا دولت ساکت است؟ 

 
خبرهاي خوش براي تکمیل زیرساخت معادن نهبندان/برق به معادن می رسد 



 
نماینده مردم یزد در مجلس: مسئولان پیگیر انجام تعهدات معادن باشند 

 
استقبال از بخش خصوصی براي همکاري در اکتشافات معدنی؛ معادن ناشناخته زیادي در گیلان وجود دارد 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی، تصریح کرد: فقط از یک معدن نفلین سینیت سراب، وابستگی به خارج را در
آلومینا به صفر می رسانیم که چندین محصول جانبی را تامین می کند و کشور را دگرگون می کند چراکه از نفلین سینیت علاوه بر

 
آلومینا، سیمان و کود شیمیایی مورد نیاز کشور تامین شده و صادرات زیادي خواهیم داشت. 

وي با تاکید بر اینکه معدن باید به یکی از راهکارهاي جهش تولید باشد، خاطر نشان کرد: معادن در اشتغال، توقف خام فروشی نفت و

 
ایجاد ارزش افزوده و خودکفایی کشور بسیار نقش حیاتی دارد. 

فرهنگی افزود: آذربایجان شرقی با معادن و صنایع پایین دستی می تواند به نقطه سکوي پرش دست یابد و از حوزه معادن در اقتصاد
کشور نقش آفرینی کند.



کمیته امداد مازندران 200 میلیارد تومان اعتبار اشتغال دریافت می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/03

ساري - ایرنا - استاندار مازندران از تامین بودجه 200 میلیارد تومانی براي کمیته امداد امام خمینی (ره) استان جهت
اشتغالزایی خبر داد و گفت: براي جذب حداکثري آن باید هر چه سریع تر وارد عمل شد.

ساري - ایرنا - استاندار مازندران از تامین بودجه 200
میلیارد تومانی براي کمیته امداد امام خمینی (ره) استان
جهت اشتغالزایی خبر داد و گفت: براي جذب حداکثري آن

 
باید هر چه سریع تر وارد عمل شد. 

به گزارش روابط عمومی استانداري مازندران ، احمد
حسین زادگان در دیدار مدیرکل کمیته امداد امام خمینی
(ره) با وي در دفتر استانداري ، افزود : براي تخصیص و
جذب حداکثري و کامل این اعتبار تمامی مدیران و
دستگاه هاي اجرایی مسئول که پاي کار هستند، ضرورت

 
دارد در راستاي کمک به ایتام و فقرا که هدف اصلی این تسهیلات است بیش از پیش اهتمام کنند. 

استاندار مازندران رسالت کمیته امداد را بسیار مهم و اساسی دانست و یادآور شد: محرومیت زدایی از جمله برنامه هاي محوري نظام و

 
دولت است. 

مدیرکل کمیته امداد حضرت امام (ره) استان نیز در در دیدار گزارش کاملی از اقدامات و برنامه هاي این اداره کل بویژه حوزه هاي
واجد محرومیت ارایه کرد و گفت: با توجه به وجود 2 هزار و 700 یتیم و 11 هزار طرح محسنین در استان، سرانه ایتام به ازاي هر

 
فرد 450 هزار تومان است که در تلاشیم تا با اجراي این طرح به 800 هزار تومان برسانیم. 

حجت الاسلام بشیر عالیشاه افزود : 94 هزار کارمند در استان مازندران داریم که بخشی به عنوان حامی طرح ایتام فعالیت دارند ولی
انتظار می رود با توجه به اینکه مردم مازندران انسان هایی مشفق و مهربان هستند، آن دسته از کارمندانی که در این طرح تاکنون

 
مشارکت ننمودند با حداقل رقم در این طرح خداپسندانه مشارکت نمایند. 

وي ادامه داد : احداث یکهزار واحد مسکن محرومین در استان از جمله طرح هایی است که در دستور کمیته امداد امام (ره) مازندران

 
قرار دارد که در این راستا نیز نیازمند حمایت مقام عالی دولت در استان هستیم. 

حدود 270 هزار نفر از مردم استان مازندران تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) استان قرار دارند که از این تعداد 130 هزار

 
نفر زنان سرپرست خانوار هستند. 



 
برچسب ها 

 
- مازندران 

 
- کمیته امداد امام خمینی (ره) 

 
- اشتغال زایی 

- مسکن



توانمندسازي 270 بانوي گیلانی در طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست

منبع: ایسناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی
اجراي این طرح افزود: این افراد با کمک عناصر تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها

هستند، توانمند و در نهایت به بازار متصل شدند.

زهرا یعقوب نژاد در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه مشاغل
خانگی راهکاري مهم براي ایجاد اشتغال در سراسر جهان
به ویژه براي زنان روستایی محسوب می شود اظهار کرد: در
میان انواع کسب و کارهاي موجود، تکیه بر توسعه کسب و
کارهاي خانگی از نظر ایجاد شغل، نوآوري در عرضه
خدمات یا محصول موجب تنوع در اقتصاد می شود و به
ویژه براي زنان نقطه شروع مناسبی براي راه اندازي یک

 
فعالیت اقتصادي است. 

وي تصریح کرد: این کسب و کارها به نسبت سایر کسب و

 
کارها کم هزینه تر بوده و ریسک پذیري کمتري دارد و می تواند منافع بی شماري را نصیب زنان روستایی کنند. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان با اشاره به اجراي طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار مبتنی بر الگوي
نوین توسعه مشاغل خانگی گفت: این طرح در راستاي بند (ت) ماده دو برنامه ششم توسعه و بند ت ماده هشتاد مشخصا به زنان
سرپرست خانوار و در نهایت بر مبناي بند (ب) ماده 102 به معیشت زنان سرپرست خانوار می پردازد و هدف آن حمایت، پشتیبانی و
ارتقاي معیشت و اقتصاد خانواده از طریق توسعه مشاغل خانگی و خانواده محور و افزایش نرخ رشد مستمر فعالین نسبت به سال پایه

 
است. 

یعقوب نژاد، جهاددانشگاهی استان گیلان را مجري طرح و دفتر امور بانوان و خانواده استانداري گیلان را ناظر طرح توانمندسازي
اقتصادي زنان سرپرست خانوار برشمرد و یادآور شد: طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار که با موضوع بررسی، شناسایی
و اولویت بندي مزیت ها و هماهنگی هاي اولیه استان ارائه شده، به دنبال شناخت ظرفیت مشاغل خانگی با رویکرد حمایت از بانوان

 
سرپرست خانوار و معرفی فرصت ها و مزیت هاي استان در راستاي توسعه و حمایت از اینگونه مشاغل است. 

وي جامعه هدف این طرح را زنان همسر فوت شده، زنان مطلقه، زنان داراي همسر ( زندانی، از کار افتاده، معتاد، متواري، مفقودالاثر)،
دختران مجرد بیکار 45 تا 55 سال عنوان کرد و گفت: این طرح با همکاري اداره کل امور بانوان و خانواده، سازمان هاي مردم نهاد،
فعالین حوزه اشتغال و کارآفرینی، بخش خصوصی و سازمان هاي حمایتی نظیر سازمان بهزیستی، کمیته امداد امام خمینی (ره) و

 
انجمن حمایت از زندانیان در حال اجراست. 



مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان خاطرنشان کرد: مهارت هاي زنان سرپرست خانوار در گیلان در 14 رسته شغلی شامل
مهارت هاي زنان سرپرست خانوار به دوزندگی، حصیربافی، گلیم بافی، قالیبافی، چادر شب بافی، عروسک بافی، چرم دوزي، رشتی

 
دوزي، پرورش گل و گیاه زینتی، گلسازي، پرورش قارچ، معرق، نقاشی و هنرهاي تجسمی است. 

یعقوب نژاد با اشاره به توانمندسازي 270 نفر از زنان سرپرست خانوار در گیلان در طی اجراي این طرح افزود: این افراد با کمک عناصر

 
تاثیرگذار اجتماعی و اقتصادي که همان تسهیلگران، پشتیبانان و پیشران ها هستند، توانمند و در نهایت به بازار متصل شدند. 

وي با بیان اینکه پروژه توانمندي سازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار در 9 شهرستان اجرا گردیده است، گفت: این پروژه شامل
بررسی 270 نفر از بانوان 15 شهرستان منتخب استان شامل آستانه اشرفیه، صومعه سرا، املش، فومن، شفت، بندرانزلی، لاهیجان،

 
رضوانشهر،رشت، سیاهکل، رودسر، تالش، رودبار و ماسال است. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري گیلان افزایش سطح تقاضاي بازار براي تولید مشاغل خانگی، پتانسیل بالاي بخش گردشگري
و زمینه سازي براي کسب و کارهاي وابسته به حوزه صنایع دستی، توسعه ي حمایت هاي آموزشی و توانمندسازي در زمینه مشاغل
خانگی، انعطاف پذیري ساعات کاري، تغییر نگرش جامعه نسبت به مقوله مشاغل خانگی، ظرفیت بالاي مشاغل خانگی براي ایجاد
کسب و کار و درآمدزایی با استفاده از خلاقیت و نوآوري در این مشاغل و توسعه ي بسترهاي الکترونیکی براي نوع جدید بازاریابی و

 
فروش محصولات که منجر به کاهش هزینه ها در این زمینه می شود را از مزایاي اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در گیلان دانست. 

وي در پاسخ به این سوال که «موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در استان گیلان چیست؟» گفت: عدم آگاهی نسبت به
بازارهاي فروش، تغییر سلایق و نیازهاي بازار ، کمبود مشاوران مجرب براي راه اندازي و توسعه مشاغل خانگی، عدم توجه به بازاریابی

 
و برندسازي تولیدات خانگی و ... از موانع و مشکلات توسعه کسب و کارهاي خانگی در گیلان است. 

یعقوب نژاد در پایان حمایت از پشتیبان ها و توجه به بازاریابی و فروش محصولات را از مهمترین عوامل حمایتی در توسعه این مشاغل
عنوان و بیان کرد: هدایت، آموزش و توانمندسازي متقاضیان این مشاغل از اولویت هاي بعدي در راستاي توسعه و اجراي این طرح
است و بر اساس نظر اغلب کارشناسان آخرین اولویت جهت حمایت از مشاغل خانگی ارائه تسهیلات است که تنها نقش تکمیل کننده

 
عوامل حمایتی فوق را دارد. 

وي در پایان گفت: طبق هماهنگی به عمل آمده معاونت زنان جهت تکمیل حمایت از عوامل اجرایی طرح تفاهم نامه اي با صندوق

 
کارآفرینی امید تنظیم شده تا با ارائه تسهیلات لازم این چرخه کامل شود. 

انتهاي پیام



کسب رتبه الف استان هرمزگان در انتصاب مدیران زن/سند ارتقاي وضعیت

زنان و خانواده استان هرمزگان اجرایی می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/03

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان با بیان این که هرمزگان در انتصاب مدیران زن رتبه الف را گرفت، گفت: با
حضور دکتر همتی به عنوان استاندار هرمزگان با انتصاب 22 درصدي مدیران زن، هرمزگان موفق به کسب رتبه اول کشوري

شد.

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري هرمزگان با بیان این که هرمزگان در انتصاب مدیران زن رتبه الف را گرفت، گفت: با

 
حضور دکتر همتی به عنوان استاندار هرمزگان با انتصاب 22 درصدي مدیران زن، هرمزگان موفق به کسب رتبه اول کشوري شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بندرعباس، «مریم یگانه»
در نشست خبري گفت: درصد انتصاب مدیران زن از 9/1 درصد در
سال 96، به 22 درصد در سال 99 رسیده است که نشان از حسن
توجه و نگاه ویژه دکتر همتی استاندار دولت تدبیر و امید به جایگاه

 
زنان در استان هرمزگان است. 

وي اظهار امیدواري کرد: که با تدابیر مقام عالی دولت در استان
آقاي دکتر همتی و نگاه واعتماد ویژه ایشان به مدیریت بانوان 8

 
درصد از 30 درصد مصوب انتصاب مدیران زن در استان، تا شش ماهه پایان سال 99 با تدابیر لازم محقق شود. 

مدیر کل زنان و خانواده استانداري هرمزگان در بخش دیگري از سخنان خود با تبریک هفته دفاع مقدس به تشریح شرح وظایف

 
تکلیفی و عملکرد حوزه زنان و خانواده استانداري هرمزگان پرداخت. 

یگانه برنامه هاي این حوزه را در دو محور و شاخص فعالیتی تعریف کرد و گفت: در شاخص کلی و ملی ابلاغ مقام معظم رهبري و
سیاست هاي ریاست محترم جمهوري شاخص عدالت جنسیتی برابر ماده 101 و 102 قانون ششم توسعه است و دیگري شاخص

 
حوزه زنان و خانواده می باشد، که به رصد آسیب هاي اجتماعی و فرهنگی در سطح استان و اخذ تدابیر لازم می پردازد. 

یگانه ضمن اشاره به رونمایی و تصویب سند ارتقاي وضعیت زنان و خانواده در تیرماه99 گفت : برابر با شیوه نامه اجراي این سند

 
برنامه و فعالیت هایی در دست اقدام است که در شش ماه دوم سال اجرا می شود. 

وي افزود : اجراي طرح ملی گفتگوي خانواده ،انعقاد تفاهم نامه اجراي طرح تاب آوري در سه شهرستان میناب، قشم، رودان و رصد

 
آسیب هاي اجتماعی در سطح شهرستان هاي استان از جمله اقداماتی بود که همزمان با تصویب سند ارتقاي زنان اجرا شد. 



مدیر کل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان از برگزاري دوره هاي آموزشی در مبحث توانمندسازي اقتصادي زنان آسیب دیده و
سرپرست خانوار خبر داد و افزود: انعقاد تفاهم نامه هاي همکاري اقتصادي با بانک توسعه و تعاون و صندوق کارآفرینی امید از جمله

 
اقدامات مهم توانمندسازي زنان می باشد. 

یگانه ایجاد بازار فروش آنلاین در اپلیکیشن هاي مجازي به منظور توسعه مشاغل خانگی، انعقاد تفاهم نامه با اداره پست، ایجاد درگاه
و غرفه هاي مجازي و ارتباط با پلتفرم e.bazar و معرفی زنان کارآفرین ، تفاهم نامه سه جانبه با اداره کل فنی و حرفه اي و اداره
کل امور زنان و خانواده و شرکت کاردوك در بخش فضاي کسب و کار و اتصال به بازار را از سایر اقدامات این اداره کل در زمینه

 
اشتغال زنان عنوان کرد. 

مشاور امور بانوان استانداري هرمزگان با بیان اینکه نرخ مشارکت اقتصادي زنان استان نسبت به دو دولت قبل افزایش یافته است

 
گفت: نرخ اشتغال زنان استان 2/5 درصد از میانگین کشوري کمتر است که برنامه ریزي شده که این آمار ارتقا پیدا کند. 

یگانه بازاریابی، راه اندازي بازارچه، حمایت از کسب وکارهاي خانگی و برگزاري دوره هاي آموزشی آنلاین از جمله برنامه هاي آینده

 
این اداره کل دانست. 

مدیرکل امور زنان و خانواده استانداري هرمزگان با بیان اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استان، در تعامل و هم افزایی با سایر
دستگاه ها و در مسیر سیاست گذاري در حوزه زنان فعالیت می کند گفت: یکی از آسیب هاي جامعه را کودکان بازمانده از تحصیل
است که طبق تفاهم نامه اي که با آموزش و پرورش با اعتباري بالغ بر 190 میلیارد ریال داشتیم در 4منطقه از حوزه شرق استان 75
مربی سواد آموزي پرورش دادیم که بتوانیم اقدامات لازم را در جذب، آموزش و نگه داشتن کودکان بازمانده از تحصیل انجام دهیم و

 
لازم به ذکر است که 451 کودك مقطع ابتدایی جذب شده که این نشان از تلاش همکاران در حوزه آموزش و پرورش استان است. 

یگانه ضمن اشاره به اینکه اداره کل امور زنان و خانواده استانداري دبیر متناظر کنوانسیون حقوق کودك در استان میباشد گفت: در
این حوزه وظایف تکلیفی براي احقاق حق کودکان بر عهده ما قرار دارد که از اعم آن می توان به رسیدگی به حقوق کودکان اتباع از
پدران خارجی و بحث آموزش، شناسنامه و... عنوان کرد که همکاران ما در وزارت دادگستري مستقیما بر این موضوع ورود پیدا کرده

 
اند. 

وي از دیگر اقدامات صورت گرفته را رسیدگی و مشاوره قضایی به 256 پرونده قضایی در یک هفته با همکاري مراکز تسهیلگري و
تعامل با همکاران حوزه دادگستري و قاضی و مشاور خانواده عنوان کرد و گفت: امیدواریم که این میز خدمت به صورت مستمر در

 
حوزه زنان اتفاق بیافتد. 

یگانه در پایان ضمن اعلام برنامه هاي راهبردي و چشم انداز یک ساله زنان گفت: بانک اطلاعاتی زنان سرپرست خانوار، ایجاد بانک
اطلاعاتی مدیران زن، توانمندسازي سیاسی زنان، راه اندازي بازارچه هاي موقت در شهرستان ها از مهمترین برنامه هاي آینده اداره

کل امور زنان و خانواده استان است.



غرفه تولیدات بانوان دانشجو در نمایشگاه دفاع مقدس بجنورد فعال است

منبع: دانشجوشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/03

عصمت باغچقی، مسئول گروه جهادي خواهران بسیج دانشجویی خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري دانشجو،
گفت: غرفه تولید و اقتصاد بانوي دانشجو، نماینده تولیدات دانشجو هاي بسیجی است که با تلاش و پشتکار خانه خود را

تبدیل به یک کارخانه در بحث تولیدات داخلی کرده اند. باغچقی ادامه داد: بانوان خراسان ...

عصمت باغچقی، مسئول گروه جهادي خواهران بسیج
دانشجویی خراسان شمالی در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري
دانشجو، گفت: غرفه تولید و اقتصاد بانوي دانشجو، نماینده
تولیدات دانشجو هاي بسیجی است که با تلاش و پشتکار
خانه خود را تبدیل به یک کارخانه در بحث تولیدات داخلی

 
کرده اند. 

باغچقی ادامه داد: بانوان خراسان شمالی پر دغدغه و فعال
هستند و توانایی هاي زیادي دارند و می شود با تقویت استعداد ایشان و هدایت آن ها به سمت تولید روند چرخش تولید استان را

 
تغییر داد. 

مسئول گروه جهادي خواهران تصریح کرد: پس از کشف استعداد هاي بانوان بسیجی و حمایت، پشتیبانی و ارائه محصولات ایشان در
نمایشگاه ها، بستر فروش محصولات این بانوان فعال اقتصاد مقاومتی با زمان کم به تحقق رسید و استان را از لحاظ اقتصادي و

 
کارآفرینی شکوفا کرد. 

وي افزود: محصولات تولیدي بانوان بسیجی شامل ادویه جات، میوه خشک، عرقیجات، انواع دمنوش و هم چنین محصولات آرایشی

 
بهداشتی ایرانی اسلامی، انواع کیف، کش مو، جانماز و ... می باشد. 

باغچقی در انتها گفت: نمایشگاه دفاع مقدس بستر مناسبی در بحث تولید و رونق کسب و کار خانگی شد.



سامانه باشگاه ماهرسان پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه

رونمایی شد

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/03

 هم زمان با  چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه
مشتریان ماهرسان ، پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. به

گزارش اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، در این آیین که در ساختمان حوزه مرکزي بانک ...

 
 

 
سامانه باشگاه ماهرسان پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه رونمایی شد 

 هم زمان با  چهلمین سالگرد هفته دفاع مقدس بانک انصار با همکاري ستاد فرماندهی نیروهاي مسلح از سامانه باشگاه مشتریان

 
ماهرسان ، پلتفرم جامع مهارت آموختگان کارکنان وظیفه به منظور تضمین آینده شغلی سربازان رونمایی کرد. 

 
 

به گزارش اداره کل روابط عمومی و تبلیغات، در این آیین که در ساختمان حوزه مرکزي بانک انصار برگزار شد مدیرعامل بانک انصار،
سردار مهدي فرحی فرمانده قرارگاه مرکزي مهارت آموزي، سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی،  امیر دریادار دو غلامرضا
رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل، سردار مرادي رییس اداره راهبردي و سازمان دهی طرح و برنامه ستاد کل، مدیرعامل شرکت

 
پژوهش ناجی و فرماندهان ارشد ستاد نیروهاي مسلح حضور داشتند. 



 
 

مهدي رضایی مدیرعامل بانک انصار  با اشاره به تقارن هفته دفاع مقدس و آیین رونمایی از سامانه باشگاه ماهرسان گفت: با حمایت
راهبردي ستاد نیروهاي مسلح و نیروي انتظامی، استقرار و پیاده سازي این سامانه که از دو سال پیش آغازشده بود با تلاش مستمر و

 
شش ماهه معاونت فناوري و اطلاعات بانک انصار  نهایی و آماده بهره برداري است. 

وي بابیان اینکه با استقرار این سامانه می توانیم با دسته بندي و تجمیع اطلاعات کارکنان وظیفه آینده شغلی آنان را فراهم و
موجبات رشد و ارتقا کشور را مهیا کنیم، افزود: این سامانه مشوقی براي حضور سربازان با ارایه خدمات مشاوره اي، تقویت روحیه امید
به آینده با ایفاي نقش مستقیم از سوي تمام دستگاه هاي متولی اشتغال و تشکیل اکو سیستم اشتغال به منظور کاهش بیکاري و از

 
بین بردن آن است. 

رضایی با اشاره به اهمیت ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی هم راستا با اهداف اقتصادي بانک، اضافه کرد: رویکرد بانک انصار  در این
خصوص توجه به منافع جمعی، ایجاد تعادل بین اکوسیستم دینی، اجتماعی و اقتصادي براي پاسخگویی به نیاز هاي جامعه، توسعه

 
روحیه مشارکت پذیري و ایجاد آسایش فکري  براي خانواده ها به عنوان هسته هاي مرکزي اجتماع است. 

وي در خاتمه سخنان خود بابیان اینکه این سامانه براي پایان دوره خدمت کارکنان وظیفه داراي مهارت و به منظور اشتغال زایی و

 
معرفی آنان به بازار کار طراحی شده است. 

 
 



در ادامه سردار مهدي فرحی در این آیین رونمایی بابیان اینکه مأموریت قرارگاه آموزش مهارت به سربازان جهت تضمین آینده شغلی
آنان است گفت:  با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري در طی 10 سال گذشته تاکنون  173 تدبیر در خصوص  مهارت آموزي
سربازان وظیفه بیان شده که بیش از 60 درصدآن فقط در بحث مهارت آموزي بوده است که نشان از نگاه ویژه رهبري به این امر

 
است. 

وي عنوان کرد: نقشه راه مهارت آموزي سربازان را در یک برنامه پنج ساله از سال 1397 تا 1401 تعریف شده که به تأیید رئیس

 
ستاد کل نیروهاي مسلح نیز رسیده است که تا پایان سال 1401 به 100 درصد خروجی سربازان مهارت آموز دست خواهیم یافت. 

فرحی بابیان اینکه چهار مأموریت اصلی قرارگاه مهارت آموزي نیروهاي مسلح ایجاد جذابیت، نشاط، مهارت و اشتغال زایی کارکنان

 
است ادامه داد: به صورت مخفف  مأموریت ما جنم بخشیدن به سربازان براي کسب شغل  است. 

وي با اشاره به دو ابرچالش  موجود در مسیر ایجاد اشتغال کارکنان وظیفه گفت: استفاده از ابر ثروت سرمایه انسانی براي از بین بردن

 
ابرچالش  بیکاري در جامعه و شکوفایی اقتصادي کشور است . 

وي بابیان اینکه  این قرارگاه تاکنون موفق به امضا   تفاهم نامه با 22 وزارتخانه و نهاد  شده است گفت:  بر اساس این تفاهم نامه ها

 
هر سرباز وظیفه، پس از پایان دوره خدمت سربازي یک یا چند گواهینامه فنی و حرفه اي نیز دارا است. 

به گفته وي این طرح در پنج گام، پیش از خدمت، بدو خدمت، حین خدمت ، اوقات فراغت و پس از پایان خدمت طراحی شده تا
علاوه بر استفاده از ظرفیت سربازان در مدت دو سال خدمتشان در راستاي امنیت ملی و تمامیت ارضی نظام بهره برداري از این

 
ظرفیت با اشتغال زایی در اقتصاد و آبادانی کشور بهره برداري شود. 

فرحی همچنین با عنوان اینکه در این سامانه نیازهاي شغلی هر استان جمع آوري، ثبت و به افراد معرفی می شود، گفت: سامانه
ماهرسان براي بعد از خدمت کارکنان وظیفه طراحی شده است که افراد می توانند بعد از آن عضو این سامانه شده تا علاوه بر استفاده

 
از تسهیلات وام ازدواج، وام خرید لوازم خانگی و کمک هزینه اشتغال زایی  استفاده کنند. 

 
 

در این جلسه  امیر دریادار دو غلامرضا رحیمی پور رییس اداره سرباز ستاد کل و سردار تقی مهري رییس سازمان وظیفه عمومی در



خصوص هدف اصلی این سامانه که مکانیزه کردن طرح جامع مهارت آموزي کارکنان وظیفه است مطالبی را مطرح و عنوان کردند:
این طرح با همکاري تمامی دستگاه هاي اجرایی کشور، با انجام مشاوره شغلی و ارایه دوره هاي مهارتی متناسب با توجه به منطقه

 
جغرافیایی پیاده سازي شده است. 

رحیمی پور همچنین گفت:  با توجه به اینکه  این سامانه به سامانه هاي مربوط به اشتغال مثل وزارت کار مرتبط است، سازمان ها،
نهاد ها،صاحبان صنایع و تولیدکنندگانی که به نیروي کار ماهر نیاز دارند با استفاده این سامانه  می توانند افراد مورد نیاز خود

 
دسترسی یابند. 

 
 

سردار مهري نیز بیان کرد: در حقیقت  این سامانه با دسته بندي نیروي کار براساس توانمندي، تحصیلات و مهارت ها آنها را در

 
اختیار صاحبان کار قرار داده تا بتوانند نیروي ماهر  مورد نیاز خود را در آن انتخاب کنند. 

 
 

گفتنی است در پایان این مراسم هم زمان با رونمایی به صورت نمادین از سامانه باشگاه مشتریان ماهرسان، پلتفرم جامع مهارت
آموختگان کارکنان وظیفه این سامانه فعالیت خود را به صورت رسمی آغاز کرد.



آمار بیکاري کنگان زیبنده نیست/شوراي شهرستان بانک اطلاعاتی از افراد

بیکار تشکیل دهد

منبع: ثلاثشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/03

به گزارش ثلاث،سیدعلی پاك نژاد در نشست اقتصاد مقاومتی
شهرستان اظهار داشت: با توجه به استقرار صنایع در شهرستان
عسلویه و کنگان، لذا نباید مشکل بیکاري داشته باشیم هرچند که

 
آمار بیکاري در این شهرستان پایین است اما زیبنده نیست. 

وي ادامه داد: شوراي اسلامی شهرستان، شهر و روستاها بانک

 
اطلاعاتی از افراد جویاي کار داشته باشند. 

این مقام مسئول ادامه داد: شهرستان در اقدامات بهداشتی در مقابله با
ویروس کرونا خوشبختانه خوش درخشید و با توجه به جمعیت شهرستان در وضعیت خوبی قرار داریم که از همکاري خیلی خوب

 
مردم شهرستان تشکر و قدردانی می کنم. 

پاك نژاد گفت: شوراي راهبردي کمک هاي ارزشمندي به حوزه سلامت شهرستان کردند که ما شاهد بودیم در طول چند روز اخیر

 
بخش بیماران حاد تنفسی خالی از بیمار بوده و این حاصل تلاش هاي دولت تدبیر و امید است . 

رئیس کارگروه اقتصاد مقاومتی شهرستان کنگان با تاکید بر اطلاع رسانی مستمر خدمات دولت بیان کرد: متأسفانه در بعضی جاها
خدمات دولت زیر سوال برده می شود و این اقداماتی که در سطح شهرستان اتفاق می افتد با همکاري دولت بوده است. همچنین از

 
شوراي راهبري بابت کمک 36 میلیارد ریالی به بیمارستان هاي استان کمال تقدیر و تشکر را دارم. 

فرماندار کنگان گفت: در حوزه بیمارستان کنگان طبق صحبتی که انجام شده در آینده نزدیک مبلغی نزدیک به دو میلیارد تومان به
بیمارستان و کلینیک تخصصی اختصاص خواهد یافت. همچنین در حوزه آموزش و پرورش تلاش می شود مدرسه شهید

 
یگانه سیراف در اسرع وقت تکمیل و تحویل آموزش و پرورش داده شود. 

وي ادامه داد: امروز در حوزه اقتصادي باید به سمت و سوي اقتصاد دانش بنیان برویم که در این حوزه ها در شهرستان قدم هاي

 
خوبی برداشته شده است و نگاه ما بر این است که پارك علم و فناوري فعال تر و افراد توانمند را شناسایی و مورد حمایت قرار گیرند. 

پاك نژاد بیان کرد: از تمامی ادارات شهرستان درخواست دارم که از تمامی ظرفیت هاي موجود شهرستان براي کار آفرینی و

 
کارآفرینان استفاده شود. 

فرماندار کنگان ادامه داد: طرح هاي خوبی براي سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال در کنگان وجود دارد باید دستگاه هاي متولی با این



 
افراد همکاري و حمایت کنند. 

خبرنگار:صلاح خنافره



سرمایه گذاري بنیاد مستضعفان براي محرومیت زدایی در خراسان جنوبی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/03

بیرجند-استاندار خراسان جنوبی از سرمایه گذاري گسترده بنیاد مستضعفان براي محرومیت زدایی در نقاط مختلف استان
خبر داد و گفت: 850 میلیارد ریال براي اشتغال و عمران درمیان اختصاص یافته است.

بیرجند-استاندار خراسان جنوبی از سرمایه گذاري گسترده
بنیاد مستضعفان براي محرومیت زدایی در نقاط مختلف
استان خبر داد و گفت: 850 میلیارد ریال براي اشتغال و

 
عمران درمیان اختصاص یافته است. 

به گزارش خبرگزاري مهر و به نقل از روابط عمومی
استانداري خراسان جنوبی؛ محمد صادق معتمدیان در
دیدار با رئیس بنیاد مستضعفان اظهارکرد: از زمانی که این
نهاد به عنوان دستگاه معین شهرستان درمیان انتخاب

 
شده، شاهد اتفاقات بی نظیري در این منطقه بوده ایم. 

استاندار خراسان جنوبی، حمایت هاي همه جانبه و بی نظیر مهندس فتاح را در رقم خوردن این تغییر و تحولات در شهرستان درمیان
مؤثر خواند و گفت: تعدد پروژه ها و طرح هاي عمرانی از جمله آموزشی، درمانی، ورزشی، عمران شهري، احیاي قنوات و سایر پروژه

 
هاي عمرانی گواه این موضوع است. 

 
معتمدیان متذکر شد: عزم بنیاد مستضعفان براي مشارکت 450 میلیارد ریالی در پروژه هاي عمرانی شهرستان درمیان ستودنی است. 

 
وي تأکید کرد: تزریق این رقم به پروژه هاي عمرانی می تواند در تحول شهرستان نقش بسزایی داشته باشد. 

استاندار گفت: بنا به تصمیم بنیاد مقرر شده در زمینه ایجاد بسترهاي اشتغال زایی 400 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پرداخت

 
شود. 

معتمدیان با تشریح شرایط در شمال شهر بیرجند به عنوان منطقه اي کمتر برخوردار، همراهی و مساعدت بنیاد مستضعفان را در رفع
نیازهاي موجود به ویژه در تأمین زیرساخت ها و امکانات ورزشی خواستار شد که با دستور بررسی و مساعدت مهندس فتاح همراه

 
شد. 

وي اظهار داشت: با توجه به تفاهم نامه استانداري و بنیاد مستضعفان اقدامات بنیاد درراستاي اجراي پروژه هاي عام المنفعه در سطح

 
استان قابل تقدیر است و از همراهی این نهاد در پروژه هاي بنددره و تأمین زمین دانشگاه فرهنگیان گفت. 

وي با اشاره به تخصیص عایدات حاصل از فروش املاك و اراضی بنیاد عنوان کرد: در این زمینه تاکنون اقدامات خوبی انجام شده و



 
ادامه این روند نتایج خوبی هم به همراه خواهد داشت. 

وي بیان داشت: سرمایه گذاري درآمدهاي ناشی از فروش املاك مازاد بنیاد در سایر مناطق براي رفع محرومیت استان نیز از دیگر

 
مصوبات این جلسه بود. 

استاندار خراسان جنوبی گفت: در ایام کرونا نیز از محل مساعدت هاي بنیاد مستضعفان، حدود 16 میلیارد تومان در سطح استان به

 
اقشار آسیب پذیر کمک شده است. 

معتمدیان سپس درخصوص موانع و مشکلات موجود نیز توضیحاتی ارائه کرد که با دستور رئیس بنیاد مستضعفان کشور، مبنی بر

 
پیگیري و رفع آنها همراه شد. 

سفر رئیس و معاونین بنیاد مستضعفان به استان و نیز بازدید میدانی از روند اجراي پروژه ها بنا به دعوت استاندار خراسان جنوبی از
دیگر نتایج این دیدار بود.



35 هزار تردد در راه هاي ارتباطی شهرستان خانمیرزا انجام می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/03

شهرکرد- فرماندار شهرستان خانمیرزا گفت: 35 هزار تردد در راه هاي ارتباطی شهرستان خانمیرزا روزانه انجام می شود.

شهرکرد- فرماندار شهرستان خانمیرزا گفت: 35 هزار تردد
در راه هاي ارتباطی شهرستان خانمیرزا روزانه انجام می

 
شود. 

یوسف مرادي در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به
اینکه پایه اساس اشتغال و معیشت مردم استان و
شهرستان خانمیرزا کشاورزي است، اظهار داشت: تنها راه
توسعه بخش کشاورزي در استان ایجاد شهرك هاي
کشاورزي است و شهرستان خانمیرزا با داشتن ظرفیت بی
نظیر در بخش کشاورزي می تواند به عنوان الگو و پایلوت،

 
زمینه ایجاد این شهرك ها را فراهم کند. 

وي افزود: شهرستان خانمیرزا با این همه ظرفیت، عقب ماندگی زیادي دارد با وجود مردم پرتلاش، جوانان با انگیزه که سرمایه با

 
ارزشی براي این شهرستان است و با بهره گیري از این سرمایه، انقلابی در توسعه این شهرستان اتفاق بیافتد. 

مرادي با اشاره به اینکه شهرستان خانمیرزا گلوگاه ترانزینی استان است، افزود: روزانه حدود 35 هزار تردد در راه هاي ارتباطی این

 
شهرستان انجام می شود که این شهرستان ظرفیت ایجاد بارانداز محصولات کشاورزي در استان را دارد. 

فرماندار شهرستان خانمیرزا تقویت تشکل ها و تعاونی هاي مردمی در بخش کشاورزي را مهم دانست و بیان کرد: با ایجاد و تقویت

 
تعاونی ها، شبکه تولید تا مصرف محصولات توسط مردم اداره می شود که این امر مهم منجر به ثبات اقتصادي می شود. 

مرادي تصریح کرد: با بررسی مطالعات، پژوهش و بازدیدهاي میدانی مدیر شرکت شهرك هاي کشاورزي استان، درصدد هستیم با
احداث شهرك هاي کشاورزي در این شهرستان که نقش بسیار مهمی در توسعه پایدار این منطقه دارد از این ظرفیت بهرمند شویم.



اولویت کشور تولید است/هر دستگاهی اختلال ایجاد کند باید پاسخگوي تبعات

آن باشد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/03

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، میثم زالی امروز در
کارگروه رفع موانع تولید استان با باین اینکه مصوبات
کارگروه رفع موانع تولید استان لازم الاجرا هستند، اظهار
داشت: هر مدیر و دستگاهی که در اجراي آنها تعلل کند،

 
قابل پیگیري و برخورد است. 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید وزارت صمت با تأکید
بر حضور مدیران کل عضو در جلسات کارگروه رفع موانع

تولید براي رسمیت یافتن آن افزود: جلسه کارگروه با حضور حداقل پنج نفر از مدیران کل عضو رسمیت می یابد و چه دغدغه اي

 
بالاتر از تولید و اشتغال استان وجود دارد که مدیران در این جلسه حاضر نشدند. 

زالی تصریح کرد: مصوبات کارگروه رفع موانع تولید نافذ بر قوانین و مقررات است و ما خلاف قوانین نمی خواهیم تصمیم بگیریم، اگر
مصوبه اي خارج از محدوده اختیارات بود، مدیر دستگاه موظف است از دستگاه ملی خود پیگیري کرده، مجوز گرفته و آن را اجرایی

 
کند. 

وي با اشاره به اینکه از این پس مصوبات کارگروه رفع موانع تولید استان کرمان را رصد می کنیم، عنوان کرد: اولویت کشور تولید

 
است که به دنبال آن تامین اجتماعی، مالیات، اشتغال، اقتصاد و ... را خواهیم داشت. 

دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید وزارت صمت خاطرنشان کرد: هر دستگاهی که در روند تولید و اشتغال استان اختلال ایجاد کند،
باید پاسخگوي تبعات آن باشد، مصوبات کارگروه رصد و اگر اجراي مصوبات در حد اختیارات دستگاه استان نبود، قانون را اصلاح می

 
کنیم. 

محمدجواد فدائی استاندار کرمان نیز با اشاره به اینکه بعضر موارد که به کارگروه رفع موانع تولید محول می شوند، وظیفه عادي
دستگاه هاي اجرایی هستند و نیازي به طرح و مصوبه ندارند، گفت: مصادیق متعددي داریم که مصوبه گرفتند، اما دستگاه ها با عنوان

 
مغایرت با قانون اجرا نکردند. 

وي اولویت استان را رونق تولید و اشتغال دانست و افزود: به مدیران کل در استان تاکید کرده ایم که در جلسات مهم شخصا حضور

 
یابند تا بتوانیم تصمیم قاطع و جدي براي حل مشکلات واحدها بگیریم. 

انتهاي پیام/80017/ق





خط و نشان زالی براي مدیران غایب در جلسات رفع موانع تولید: به بازرسی

معرفی خواهیم کرد

منبع: ایسناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/03

دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با گلایه از عدم حضور برخی از مدیران در جلسه کارگروه رفع موانع تولید
استان کرمان تصریح کرد: مصوباتی لازم الاجراست که اعضاي کارگروه در جلسه حضور داشته باشند و در غیر این صورت

تخلف است و جلسه آینده بررسی خواهم کرد و در صورتی که مدیران حضور نداشته باشند، به ...

"میثم زالی" صبح امروز سوم مهرماه در جلسه کارگروه
رفع موانع تولید استان کرمان اظهار کرد: به دنبال آن
هستیم که بتوانیم اختیارات ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید کشور را به استان ها واگذار کنیم تا در موضوعات
خاص و با توجه به شرایط کنونی بتوانند تصمیم گیري

 
کنند. 

وي با اشاره به اینکه مصوبات ستاد قانونی است و عمل
نکردن به آن مصداق جرم و عمل نکردن به اوامر دولتی
است، افزود: مصوبات ستاد و کارگروه استانی همطراز ستاد

 
مرکزي و براي همه دستگاه ها و بانک ها اجرائی است. 

زالی با گلایه از عدم حضور برخی از مدیران در جلسه کارگروه رفع موانع تولید استان کرمان تصریح کرد: مصوباتی لازم الاجراست که
اعضاي کارگروه در جلسه حضور داشته باشند و در غیر این صورت تخلف است و جلسه آینده بررسی خواهم کرد و در صورتی که

 
مدیران حضور نداشته باشند، به سازمان بازرسی اعلام می کنیم. 

دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با بیان اینکه مدیران چه دغدغه اي به جزء تولید دارند که در جلسه حضور ندارند؟
اظهار کرد: اکثر موانع سر راه تولید ناشی از ترك فعل است. مجريِ خوبِ قانون در کشور کم داریم اما از سوي دیگر مجري مخلّ الی

 
ماشاءاالله. 

وي با بیان اینکه ما فراتر از قانون تصمیم نمی گیریم، افزود: مصوبات کارگروه رفع موانع تولید براي همه دستگاه ها نافذ و اجرائی

 
است و در صورتی که کارگروه موارد را منعکس کند، دادستانی باید ورود کند. 

زالی با تاکید بر اینکه هیچ کس حق ندارد در روند فعالیت واحد تولیدي اختلال ایجاد کند، گفت: اگر همه مدیران و بانک ها وظیفه

 
خود را انجام می دادند، وضع کشور و واحدهاي تولیدي این نبود. 

وي بیان کرد: استاندار با این همه تراکم کاري در جلسات حضور دارد، اما مدیران ارشد دستگاه هاي اجرائیِ عضو کارگروه حضور

 
ندارند و و جلسات بدون حضور مدیران رسمیت ندارد. 



دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید کشور با بیان اینکه الفباي اقصادي بانک ها براي واحدهاي تولیدي رعایت نمی شود، گفت:

 
جاي سوال است که هیئت مدیره یک بانک می تواند خلاف مقررات تصمیم بگیرد اما استاندار و کارگروه قانونی نمی تواند!!! 

وي با اشاره به اینکه بانک حق ندارد علیه واحد تولیدي که وثیقه کافی دارد، محدودیت ایجاد کند، افزود: بدهی جرم نیست. ما از

 
بانک ها اجراي قانون را می خواهیم؛ مقام معظم رهبري در همه جلسات از تولید صحبت می کنند اما کو گوش شنوا؟ 

زالی تصریح کرد: اولویت اصلی کشور تولید است و اگر تولید باشد بانک، مالیات و اشتغال هست. چرا تامین اجتماعی استان کرمان
مصوبه دو سال قبل را درباره یک شرکت دانش بنیان اجرا نکرده است؟ دستگاه هاي اجرائی مصوبات را اگر خارج از اختیارات آنهاست،

 
به دستگاه ملی ارجاع بدهند و دستگاه هاي ملی اگر مشکلی دیدند، به ما ارجاع بدهند که پیگیري خواهیم کرد 

دبیر کارگروه رفع موانع تولید کشور با اشاره به اینکه اصل درگیري ما با بانک هاست، گفت: بدهی واحدهاي تولیدي غیردولتی به بانک

 
ها کمتر از 15 درصد است. 

انتهاي پیام



چهار طرح بزرگ گردشگري در یزد بهره برداري شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/03

چهار طرح بزرگ و 15 طرح کوچک گردشگري در استان یزد به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از یزد، ولی تیموري، معاون گردشگري وزارت میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی با اشاره به بهره
برداري از چهار طرح بزرگ و 15 طرح کوچک گردشگري
در سطح استان یزد، گفت: هتل مهربد میبد با 100 تخت
اقامتی در کنار دو مجموعه خدمات رفاهی و تفریحی در

 
شهر هاي اشکذر و اردکان و بوتیک هتل هومان در قلب بافت تاریخی بهره برداري شد. 

 
او افزود: این چهار طرح بزرگ با اعتبار 480 میلیارد ریال و در مجموع با اشتغال حدود 100 نفر به بهره برداري رسید. 

تیموري با بیان اینکه در کنار این چهار طرح 15 طرح کوچک تر بوم گردي، سفره خانه و اقامتگاه سنتی نیز، بهره برداري شد، افزود:
بومگردي ها از ابتداي سال به دلیل بیماري کرونا تعطیل بودند که اکنون با نزدیک شدن به فصل گردشگري یزد با ترویج سفر

 
مسئولانه گردشگري را زنده خواهیم کرد. 

معاون گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی افزود: حوزه ي گردشگري کشور از فضاي هیجان و موازي کاري
بیرون آمده و صنعتی برنامه محور است و تا کنون سعی شده از ظرفیت سازمان هاي بین المللی براي تدوین سند هاي بالا دستی

 
بهره ببریم. 

تیموري اظهار کرد: در دولت تدبیر و امید توانستیم گردشگري را از صرف گردشگري تفریحی به گردشگري زیارت، سلامت، روستایی

 
و... تبدیل کنیم. 

او با بیان اینکه امروز مردم آثار گردشگري را در زندگی خود لمس می کنند، ادامه داد: خانواده ها گردشگري را به عنوان ابزاري براي

 
تقویت روحیه در برنامه خود قراره داده اند. 

این مقام مسئول گفت: شهر یزد مقصد گردشگري بود و امروز با بهره برداري از هتل ها و بومگردي ها همه شهر هاي این استان به

 
مقصد گردشگري تبدیل شده است. 



رییس جمهور نیز در این ارتباط ویدیو کنفرانسی با بیان اینکه یزد داراي جاذبه هاي بسیاري براي گردشگران داخلی و خارجی است،
گفت: نباید به بنا هاي تاریخی و بادگیر هاي یزد اکتفا کرد بلکه باید جاذبه هاي بیشتري براي رونق گردشگري به آن اضافه کرد که

 
استان یزد قدم هاي موثري در این مسیر برداشته است. 

استان یزد داراي بیش از 11 هزار تخت اقامتی است که با بهره برداري از این طرح ها در مجموع 200 تخت دیگر نیز به آن اضافه شد.



کمتر از یک درصد زندانیان آموزش دیده به زندان باز می گردند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/03

عبدالمجید کشوري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس با
اشاره به بیانات امام خمینی در خصوص تلاش براي تبدیل
زندان ها به دانشگاه اظهار داشت: زندانیانی که تحت
آموزش هاي اصلاحی، تربیتی و کارآفرینی سازمان زندان
ها در کشور قرار گرفته اند، نرخ برگشت به جرم بسیار

 
کمی دارند. 

وي با بیان اینکه نرخ  برگشت به جرم افرادي که تحت
آموزش هاي این سازمان قرار می گیرند در لرستان کمتر از یک درصد است، افزود: مهم ترین اثر ضمانت کیفري، اثر بازدارندگی از
جرم و فساد زدایی است و اگر کیفر و مجازات پشتوانه قانون باشد، مؤثر خواهد بود و در غیر این صورت تأثیري در نظم جامعه نخواهد

 
داشت. 

مدیرکل زندان هاي لرستان بیان کرد: میانگین جهانی نرخ بازگشت به زندان مجرمان حدود 30 درصد بوده اما این آمار در کشور

 
حدود 25 درصد است. 

کشوري با اشاره به اینکه به دنبال این هستیم که تا پایان سال 50 درصد زندانیان لرستانی تحت آموزش هاي کارآفرینی قرار بگیرند،
تصریح کرد: استفاده از آموزش هاي حرفه آموزي و اشتغال، تقویت مراقبت هاي بعد از خروج به کمک دیگر مردم و دستگاه هاي

 
اجرایی و همچنین حمایت از خانواده هاي زندانی از اقداماتی است که در سازمان زندان ها انجام می گیرد. 

انتهاي پیام/ 85020



توزیع یک هزار بسته معیشتی در شیراز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/03

یک هزار بسته معیشتی در حرم سید علاء الدین حسین (ع) شیراز در میان نیازمندان توزیع شد.

زارعی معاون هماهنگی موسسات غیر دولتی، مشارکت
هاي مردمی و اشتغال سازمان بهزیستی استان فارس، در
گفت گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از شیراز، گفت: بر اساس برنامه ریزي موسسه خیریه
آسمانیان شهر راز مقرر شد از ابتداي ماه محرم و صفر
تعداد 2 هزار بسته معیشتی و پک آموزشی توزیع شود که
یک هزار بسته معیشتی و پک آموزشی در حرم مطهر سید
علاء الدین حسین (ع) شیراز میان خانواده هاي نیازمند

 
توزیع شد. 

او، بیان کرد: شهروندان می توانند با گرفتن کد دستوري #140001244733 کمک هاي نقدي خود را براي کمک به خانواده هاي

 
نیازمند تحت پوشش سازمان بهزیستی استان فارس واریز کنند. 

زارعی تصریح کرد: دوهزار بسته معیشتی از سوي خیریه آسمانیان شهر راز به ارزش سیصد میلیون تومان و از پایان عید غدیر خم تا

 
کنون نیز بالغ بر 44هزار بسته به ارزش پنج میلیارد و پانصد میلیون تومان میان خانواده هاي نیازمند توزیع شده است. 

معاون هماهنگی موسسات غیر دولتی، مشارکت هاي مردمی و اشتغال سازمان بهزیستی استان فارس، ادامه داد: از اواخر عید غدیر
خم تا کنون پویشی با عنوان ایران همدل همزمان با سراسر کشور در سازمان بهزیستی استان فارس بالغ بر 5 میلیارد و 500 میلیون
تومان کمک هاي غیر نقدي داشتیم که این کمک هاي غیر نقدي شامل بسته هاي معیشتی، آموزشی و بهداشتی بود که 44 هزار نفر

 
از سوي موسسات خیریه تحت نظارت، مردم نیک اندیش و شرکاي اجتماعی سازمان بهزیستی پوشش داده شدند. 

او، ادامه داد: اگر کارخانه یا شرکتی بخواهد مشارکتی با سازمان بهزیستی داشته باشد باید طبق ماده 172 قانون مالیات هاي مستقیم
صد در صد وجوهی که به حساب هاي تعیین شده از سوي دولت به منظور بازسازي و کمک بلاعوض پرداخت شود که وجوه پرداختی
با تخصیص کمک هاي غیر نقدي بلا عوض اشخاص حقیقی و حقوقی چه براي تعمیر، تجهیز، ساخت و یا تکمیل آسایشگاه ها و مراکز
بهزیستی پرداخت می شود و از درآمد مشمول مالیات بر عملکرد سال پرداخت منبعی است که مودي انتخاب می کند که قابل کسر

است.



افتتاح طرح هاي ملی در حوزه گردشگري و ورزش با حضور روحانی

منبع: ایسناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/03

مراسم افتتاح طرح هاي ملی و جهش تولید در دو حوزه گردشگري و ورزشی دقایقی پیش با حضور رئیس جمهور و به صورت
ویدئو کنفرانس در ساختمان حافظیه تهران آغاز شد.

به گزارش ایسنا، در این مراسم، 12 هتل، 17 مجتمع
گردشگري و اقامتی، 23 واحد پذیرایی و سفره خانه سنتی،
5 طرح تفریحی و سرگرمی و 30 اقامتگاه بوم گردي
مجموعا با سرمایه گذاري هزار و 68 میلیارد تومان به بهره
برداري می رسد و براي هزار و 746 نفر اشتغال ایجاد می

 
کند. 

در حوزه ورزش هم چهار استادیوم ورزشی در سبزوار،
نیشابور، خشت کازرون و ملایر، سالن ورزشی سنندج، هتل
ورزش گرگان، 108 زمین ورزشی و 220 خانه ورزش

 
روستایی با سرمایه گذاري 690 میلیارد تومان افتتاح خواهد شد. 

در مراسم بهره برداري از این طرح هاي ملی ابتدا وزراي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و ورزش و جوانان گزارشی از طرح

 
هاي وزراتخانه هاي خود ارائه می کنند و پس از پاسخ به سئوالات رییس جمهوري بهره برداري از این طرح ها آغاز می شود. 

انتهاي پیام




